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Oh, te prireditve
Naj začnem z vseslovensko evforĳo ob 

zmagi naših vrlih nogometašev nad Rusi-
jo. Majhna Slovenĳa med nogometnimi 
velikani, na svetovnem prvenstvu v južni 
Afriki. In prav je tako. Bomo vsaj bolj raz-
poznavni v svetu. Te dneve smo bili tudi 
neizmerno enotni, od politikov, strank, 
gospodarstvenikov in celo ljudstva, se 
je za tren “umirilo”. Vsaj za kratek čas 
smo pozabili na naše vsakodnevne tegobe, 
težave, brezposelnost, stavke in socialne 
razlike. To nam je prinesla enajsterica 
nogometašev, ki so se 180 minut borili za 
Slovenĳo in Slovence. Resnično so nar-
odni junaki.

Tudi na našem območju so se oktobra 
in novembra vrstile številne in različne 
prireditve. Ne morem mimo dejstva, naj 
mi nekateri ne zamerĳo, da se jih naši 
krajevni politiki in poslanci vedno manj 
ali skoraj nič ne udeležujejo. Volilo jih 
je ljudstvo in ljudstvo jih rado vidi tudi 
na prireditvah ne glede, kdo jih pripravi. 
Samo spomnimo se volilnih kampanj. 
Takrat si vsak vzame čas  in obiskuje 
svoje volivce ter jih nagovarja s svojim 
političnim programom. V razmaku štirih 
let pa se skoraj vse pozabi. Zato so večkrat 
odveč kritike, da  v občinah nimamo pri-
reditev ali kulturnih, športnih, zabavnih, 
resnič političnih, turističnih in še in še 
prireditev, samo udeležiti se jih je treba. 
Tudi na takih srečanjih se ustvarja politi-
ka, odnos do volivcev oziroma do občanov 
in krajanov. Zato si je včasih treba vzeti 
tudi čas za takšno srečanje in udeležbo na 
prireditvah, ne pa vzdihniti: “Oh, zopet 
ta prireditev, saj nimam časa!”

Simon Seljak
(Udeležen na skoraj vseh prireditvah in tudi 

vse vidi in celo fotografira.)

stran 20 do 27

Tržaška 2, 1000 Ljubljana

Vrhnika ima svetovna prvaka
Jaka Južnič in Helena Gutnik sta 7. novembra v Veliki Gorici pri Zagrebu osvo-
jila naslov svetovnih prvakov v rokenrolu med starejšemi mladinci. En teden 
pozneje sta po uspešnem nastopu v Švici postala še evropska vice prvaka. Da 
pa bi bila bera uspehov še boljša, sta konec oktobra v Sankt Petersburgu osvoji-
la tretje mesto na svetovnem pokalu. Bilanca: trĳe tedni – tri stopničke, ena pre-
stižnejša od druge. Tako se z njima tudi vrhniški ples uvršča v svetovni vrh, kjer 
je prostor le za najboljše. Za izjemne uspehe obeh mladih plesalcev je župan ob-
čine dr. Marjan Rihar pripravil sprejem v vrhniški občinski stavbi. S svojo eki-
po je v petek, 20. novembra, sprejel oba plesalca, trenerje in starše. Poseben gost 
je bil predstavnik Olimpĳskega komiteja Slovenĳe Miro Cerar. Več o izjemnih 
dogodkih pa na športnih straneh.                                                      Simon Seljak

Odprli novo športno dvorano
Dobrova, 23. oktober – Ta dan bo v zgodovini Dobrove zapisan z zlatimi črka-
mi, saj je kraj dobil novo športno dvorano in nove zunanje športne površine. 
Slavnostni trak sta prerezala župan Lovro Mrak in Boris Zupančič iz šolskega 
ministrstva. Dvorana sprejme do tisoč ljudi in ima tri igralne površine, z njo pa 
je občina Dobrova - Polhov Gradec  končala obnovo in adaptacĳo OŠ Dobrova 
za potrebe devetletke. Več o prireditvi na straneh dobrovske občine.(gt)

10. let delovanja TD Horjul
V nedeljo, 25. oktobra 2009, je Turistično društvo Horjul praznovalo desetletnico delovanja. V okviru proslave so orga-
nizirali v športni dvorani pri osnovni šoli jesenski sejem, na katerem je  več kot dvajset sejmarjev iz različnih koncev 
Slovenĳe ponudilo v nakup svoje izdelke. Ob tej priložnosti so bila podeljena priznanja za najlepše urejene balkone, 
stare hiše in kmetĳe. FB

Častna straža padlim na Dolu
Uradna občinska komemoracĳa na predvečer dneva spomina na mrtve je letos 
potekala pred spomenikom v drugi svetovni vojni padlim in usmrčenim Dola-
nom in Lažanom na Dolu. Častno stražo je zagotovil Gardni bataljon Slovenske 
vojske, prisotne pa sta nagovorila borovniški župan Andrej Ocepek ter pred-
sednik Zveze društev vojnih invalidov Slovenĳe, Ivan Pivk. DD

POLICĲSKO VETERANSKO DRUŠTVO
SEVER LJUBLJANA

PODODBOR VRHNIKA
Spoštovani občani Vrhnike, Borovnice in Loga - Dragomerja!
5. 12. 2009 (sobota) ob 10. uri bo v počastitev praznovanja 20. obletnice akcĳe 
SEVER  (preprečitev mitinga resnice v Ljubljani) naša veteranska organizacĳa 
slovesno odkrila spominsko obeležje na stavbi, ki je  last ZZZS Ljubljana 
OE Vrhnika, Trg Karla Grabeljška 1, Vrhnika. Tam je v osamosvojitvenih 
procesih ter med samo vojno za Slovenĳo delovala takratna Postaja milice 
Vrhnika.
Poleg kulturnega programa bo slavnostni govornik g. Daniel ŽIBRET, 
direktor uprave uniformirane policĳe na generalni Policĳski upravi v 
Ljubljani. Ploščo bosta slovesno odkrila dr. Marjan RIHAR, župan Vrhnike, 
in g.Zdravko GODNJAVEC, predsednik PVD SEVER Ljubljana – Odbor 
Vrhnika in Logatec.

Bilo bi nam v posebno čast, če bi s svojo prisotnostjo počastili to slovesnost.

Veteranski pozdrav!

Vabilo na

ZBOR OBČANOV 
OBČINE LOG-DRAGOMER

v ponedeljek, 7. decembra 2009,
ob 18. uri v Osnovni šoli Log - Dragomer

Dnevni red:
1. Javna obravnava Proračuna Občine Log - Dragomer za leto 2010
2. Predstavitev predloga grba in zastave ter datuma občinskega 
praznika Občine Log - Dragomer 
3. Razno

Župan
Občine Log - Dragomer

Mladen Sumina, l.r.
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OŠ Ivana Cankarja: Evropska 
sredstva za rekonstrukcĳo 
kotlovnice 
V analizi porabe objektov se 
je kot najbolj potratna izkaza-
la stavba osnovne šole Ivana 
Cankarja na Vrhniki (Lošca). 
Že  prejšnje leto so zamenjali 
več dotrajanih oken, za letos pa 
je bila predvidena rekonstruk-

cĳa kotlovnice. Dotrajane in 
energetsko neučinkovite kotle 
na kurilno olje so zamenjali za 
energetsko varčne nizkotem-
peraturne kotle na plin. Sistem 
ogrevanja sanitarne tople vode 
je dopolnjen s toplotno črpalko 
zrak/voda, ki bo zagotavljala 
dovolj tople vode tudi zunaj 
kurilne sezone, ko kotli miru-

jejo, mogoče pa je tudi kombi-
niranje. Velik del investicĳe je 
financiral Evropski kmetĳski 

sklad za razvoj podeželja prek 
LAS Barje z zaledjem.
Porabo energĳe v šoli se je do-

datno zmanjšalo z menjavo 
energetsko potratnih oken na 
telovadnici, ki jo upravlja Za-
vod Ivana Cankarja za kultu-
ro, šport in turizem Vrhnika 
(ZIC).
Obnova podružnične OŠ 
Bevke
V sklopu prenove objekta 
podružnične osnovne šole v 
Bevkah so bila že leta 2007 za-
menjana okna, lani je bila sani-
rana hidroizolacĳa ter urejena 
okolica, letos pa so prišli na 
vrsto: menjava strešne kriti-
ne, celovita obnova fasade (v 
skladu s kulturno-varstvenimi 
smernicami) in ureditev večna-
menskega prostora v kleti. Kot 
dodaten cenovno učinkovit 
ukrep, ki bo bistveno pripo-
mogel k manjši porabi energi-
je v objektu, je bila izvedena 
dodatna izolacĳa stropa zgor-
njega nadstropja s položitvĳo 
steklene volne in parne zapore. 
Tako je preprečeno uhajanje 
toplote skozi strop, hkrati pa je 
urejena pohodnost podstrešja. 
Del obnove (ureditev okolice) 
je sofinanciralo Ministrstvo za 
šolstvo in šport, del (ureditev 
večnamenskega prostora v kle-
ti) pa Evropski kmetĳski sklad 
za razvoj podeželja – LAS Barje 
z zaledjem.

Novi vrtec: energĳa sonca in 
izraba odpadne toplote
Tudi v novem vrtcu, katerega 
gradnja se sedaj končuje, je 
bilo predvidenih več ukrepov 
učinkovite rabe energĳe. Če-
prav objekt ne bo sodil med 
nizkoenergĳske ali pasivne ob-
jekte, je predvideno ogrevanje 
sanitarne tople vode s sončni-
mi kolektorji, nameščenimi na 
strehi. Manjšo porabo energĳe 
zagotavljajo tudi energetsko 
učinkovite hladilnice (v sklo-
pu nove centralne kuhinje za 
vse vrtce), ki omogočajo izrabo 
odpadne toplote. Celotna stav-
ba je dodatno izolirana in ima 
vgrajen prezračevalni sistem z 
rekuperacĳo oz. izrabo toplote 
iz odpadnega zraka.

Prehod na plin v ZD Vrhnika
Bistveno manjše izpuste emi-
sĳ, ki onesnažujejo ozračje, in 
hkrati manjšo porabo energĳe 
se je zagotovilo tudi s preho-
dom na ogrevanje na plin v 
Zdravstvenem domu Vrhnika. 
Na objektu je za prihodnje leto 
predvidena še dodatna izolaci-
ja fasade, za kar je bilo na raz-
pisu Ministrstva za zdravje že 
odobreno sofinanciranje.

Občinska uprava

Novi energetsko varčni nizkotemperaturni kotli na plin v OŠ Iva-
na Cankarja. Foto: Vinko Bizjak

Akcija bo potekala v prostorih 
FORTRADE d.o.o., Pod Hruševco 48b, Vrhnika
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OBVESTILO
Občina Vrhnika, Oddelek za prostor, sporoča, da se je 24. 11. 2009 začela javna 
razgrnitev Odloka o spremembah in dopolnitvah prostorskih ureditvenih pogojev 
za plansko celoto V2 Vrhnika – Verd za območje urejanja V2 S/2, morfološka enota 
2a/3 (Naš časopis, št. 341/07, 353/08).

Javna razgrnitev poteka v času od 24. 11. 2009 do vključno 24. 12. 2009. Prostorski akt je 
v tem času na vpogled v prostorih KS Vrhnika - Vas, Tržaška cesta 11, 1360 Vrhnika, in 
v prostorih Občine Vrhnika, Oddelek za prostor, Cankarjev trg 11, 1360 Vrhnika.
Javna obravnava prostorskega akta bo potekala v sredo, 9. 12. 2009, ob 17. uri v prostorih 
KS Vrhnika - Vas, Tržaška cesta 11, 1360 Vrhnika.

V času javne razgrnitve in javne obravnave lahko k prostorskemu aktu dajo pripombe in 
predloge vsi zainteresirani organi, organizacĳe in posamezniki. Pripombe in predloge 
je mogoče podati ustno ali pisno na javni obravnavi in na mestih javne razgrnitve kot 
zapis v knjigo pripomb in predlogov ali jih posredujejo na elektronski naslov prostor.
obcina@vrhnika.si.

Pripravila:
Irena Kramarič, u.d.i.k.a.                                                                                        Aleksandra Rode Turšič, u.d.i.a.
Svetovalka - urbanistka                                                                                          Vodja oddelka

Celovito obnovljena podružnična osnovna šola v Bevkah
Foto: Romana J. Opeka

Sončni kolektorji za ogrevanje tople sanitarne vode na novem vrt-
cu. Foto: arhiv Občine Vrhnika

Občina Vrhnika zmanjšuje porabo energĳe v javnih objektih
Občina Vrhnika je  leta 2009 sprejela Lokalni energetski koncept, s katerim je predvidela številne ukrepe za učinkovito rabo energĳe v občini. Eno izmed pomembnej-
ših področĳ je zmanjševanje porabe energĳe v javnih objektih, s čimer se izboljšuje stanje okolja in zmanjšuje poraba javnih sredstev za obratovanje objektov. Med 
investicĳe v javne objekte v letu 2009 je vključenih več ukrepov za zmanjšanje rabe energĳe. 

Tudi občina ima park
V dneh pred 18. obletnico samostojnosti Slovenĳe, se je tudi 

Občina Vrhnika pričela pripravljati, da velik dogodek za vse 
Slovence obleži na prav poseben način.  Odločitev je bila, da 
se park, kjer je bilo 25. junĳa 1991 množično obiskano prazno-
vanje razglasitve Temeljne listine o samostojnosti in neodvis-
nosti Slovenĳe, poimenuje Park samostojnosti.  Samostojnost 
in neodvisnost sta pomembni vrednoti vsakega naroda, tako 
bomo imeli sedaj še en opomnik več na ta veliki dogodek. Ob-
čina ima Park samostojnosti.

Rekonstrukcĳa dela ceste Bevke - Log
Cesta, ki povezuje naselje Bevke z naseljem Log v občini Log – Drago-

mer je v zadnjih letih v čedalje slabšem stanju. Naselje Bevke in ponudba 
aktivnosti, ki je tu na voljo občanom, se iz leta v leto širi, kar pa ima za po-
sledico tudi povečano število uporabnikov ceste. Cestišče lokalne ceste je 
postalo preozko, as-
faltna površina je 
izrabljena, pogoste 
so poškodbe ban-
kin. Stroški rednega 
vzdrževanja te ceste 
so precej visoki.

Občina Vrhnika je 
v letu 2009 s sode-
lovanjem krajevne 
skupnosti pristopila 
k reševanju ome-
njene problematike. 
Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, d.o.o. je izdelalo projektno 
dokumentacĳo za rekonstrukcĳo ceste. V mesecu oktobru je bil rekonstru-
iran prvi odsek ceste, v dolžini 300 m. Za razširitev ceste je bilo potrebno 
razširiti in utrditi nasip ceste ter urediti brežino. Nova širina asfaltirane-
ga vozišča je 5 m, urejeno je odvodnjavanje in bankine. V celotni dolžini 
rekonstruirane ceste so urejeni usmerjevalnimi kanali in prehodi za mi-
gracĳo dvoživk. Sredstva za izvedbo investicĳe je v proračunu zagotovila 
Občina Vrhnika, celotna vrednost pa bo znašala cca. 188.000,00 EUR.

Občinska uprava Občine Vrhnika

Občina spreminja 
prometni režim
na Voljčevi in 
Betajnovi cesti

Občina Vrhnika se je odločila, da bo še bolje po-
skrbela za prometno varnost na Betajnovi in na 
Voljčevi cesti od mostu čez Hribski potok do za-
četka vrhniškega klanca. 

Na Betajnovi je Občina pred časom uvedla cono 
30, ki je izzvala več negodovanja kot odobravanja. 
V najslabšem položaju so bili znaki, ki niso nepo-
škodovani preživeli niti ene noči. Občina se je zato 
odločila, da ukine cona 30 in uvede omejitev  hi-
trosti na 40 km/h.

Na Voljčevi cesti od mostu čez Hribski potok do 
Tržaške ceste – začetek vrhniškega klanca se je ce-
sta kljub velikemu številu otrok na šolski poti, bolj 
in bolj spreminjala v  stezo za preizkušanje hitro-
sti jeklenih konjičkov. Za preprečitev preobrazbe 
ceste v dirkalno stezo se je Občina odločila, da bo 
ustanovila cono 30. S to odločitvĳo bodo otroci na 
svoji vsakodnevni poti v šolo vsaj za odtenek bolj 
varni.
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V Lekarni Zlatica Vrhnika vam poleg 
izdaje zdravil na recept, magistralnih 
zdravil in medicinsko-tehničnih pripo-
močkov na naročilnice nudĳo tudi širo-
ko paleto zdravil brez recepta, prehran-
skih dopolnil in dermokozmetike.

Lekarna spada v mrežo lekarn Ljub-
ljana, zato svojim strankam nudĳo tudi 
številne izdelke lastne blagovne znam-

ke in Galenskega laboratorĳa Lekarne 
Ljubljana. Lahko pa izkoristite tudi vse 
ugodnosti, ki jih prinaša Kartica zvesto-
be.

Lekarna je  sodobno zasnovana, z ve-
likim samopostrežnim delom, ki omo-
goča prĳetnejši nakup in boljši pregled 
ponudbe.  V novi lekarni najdete izdel-

ke kozmetičnih znamk Vichy, La Roche 
Posay, Avene, Exfoliac, Nuxe, Natures, 
Vitaskih Pharma in Mustela, bogato 
ponudbo izdelkov za nego in prehrano 
dojenčkov ter otrok in številne izdelke, 
namenjene športnikom (opornice, pre-
hranska dopolnila, negovalna kolekcĳa 
Sixtus). Vsak teden organizirajo promo-
cĳe različnih linĳ izdelkov in svetovanje 

znanega športnega strokovnjaka Andra-
ža Pahorja.

Nudĳo tudi dodatne storitve, kot so 
merjenje krvnega tlaka in merjenje tele-
sne teže in višine z izračunom indeksa 
telesne mase ter preventivno meritev 
EKG z mnenjem kardiologa.

Prĳazna ekipa Lekarne Zlatica Vrh-

nika bo vesela vašega obiska in vam bo 
z veseljem svetovala vsak delavnik  od 
8. do 20. ure in ob sobotah od 8. do 13. 
ure. 

Uradno odprtje lekarne je bilo v sredo, 
11. oktobra 2009. Na krajši slovesnosti so 
spregovorili: direktor Lekarne Ljubljana 
mag. Marko Jaklič, župan Vrhnike dr. 

Marjan Rihar in župan Mestne občine 
Ljubljana Zoran Jankovič. Nato sta oba 
župana prerezala otvoritveni trak, kar je 
pomenilo, da so Lekarno Zlatica uradno 
predala svojemu namenu. Tako je tudi 
postala zvesta vašemu in našemu zdra-
vju.

S. S.

kartice zvestobe Lekarne Ljubljana

Akcijske cene iz darilnega kataloga veljajo izklju~no ob predlo`itvi kartice zvestobe LEKARNE LJUBLJANA in zahtevanega {tevila 
jabolk zvestobe, sicer veljajo redne cene. Ponudba velja od 17. 11. 2009 do 31. 1. 2010 oziroma do odprodaje zalog.

akcijska cena popust                 

7,11 EUR 20 %

Redna c ena: 8,89 E UR                 

VICHY HOMME GEL ZA 
BRITJE PROTI DRA@ENJU 
KO@E, 150 ml

3

akcijska cena popust                 

9,60 EUR 20 %

Redna c ena: 12,00 E UR                 

LA ROCHE-POSAY LIPIKAR
OLJE ZA UMIVANJE TELESA,
200 ml

5

akcijska cena popust                 

58,71 EUR 15 %

Redna c ena: 69,07 E UR                 

ELEKTRI^NA ZOBNA [^ETKA 
PHILIPS SONICARE 
FOR KIDS

20

V LEKARNO
LJUBLJANA
PO DARILA

DARILNI KATALOG NA:
www.lekarnaljubljana.si

Notranjost vrhniške nove Lekarne Zlatica Na otvoritvi zanimivo in koristno srečanje štirih županov Lekarna se nahaja v TC Spar na Vrhniki

Uradna otvoritev s prerezom traku

»Zdaj staro leto tiho se poslavlja 
in novo zopet je v gosteh.
Veselje, zdravje, srečo
in uspehov polno
naj podarja, 
v naslednjih 365-ih dneh.«

Miren božič ter zdravo, uspešno in zadovoljno novo leto 2010 voščim članicam, članom ZŠAM 
Vrhnika in vsem občanom.
Naj bo prihajajoče leto mirno, predvsem pa trezno in z resnostjo za volanom! Naš način življenja 
naj bo slogan: »KADAR VOZIM, NE PĲEM!« 
Bodimo previdni in se zavedajmo, da na cesti nismo sami.
Srečno vožnjo!                                                                                   Predsednik ZŠAM Vrhnika, Franjo Čretnik

Spomin 
na žrtve 
prometnih 
nesreč.
Člani ZŠAM Vrhnika smo se 
v spomin žrtvam  prometnih 
nesreč v soboto, 14. 11.,  pri-
družili akcĳi prižiganja sveč. 
Dejanje je  namenjeno v opo-
min  vsem prehitrim in vinje-
nim voznikom, ki brezvestno 
sedejo za volan. Tako ogroža-
jo varnost njih samih in  dru-
gih nedolžnih udeležencev v 
prometu.
Ob 17. uri smo svečke prižga-
li na Vrhniškem klancu in v 
Sinji Gorici.
Vsem občanom želimo strp-
no in varno vožnjo.

Člani ZŠAM Vrhnika

Nova Lekarna na Vrhniki
Konec septembra je svoja vrata odprla Lekarna Zlatica Vrhnika, ki je  TC Spar 
na Ljubljanski cesti 29 na Vrhniki. Nova lekarna je velika pridobitev za obča-
ne Vrhnike, saj omogoča lažjo in hitrejšo dostopnost do zdravil za  vedno več  
prebivalcev Vrhnike. Lekarna Vrhnika, ki je blizu Zdravstvenega doma, je zelo 
obremenjena in je vedno težje odgovarjala na  vedno večje potrebe lokalnega pre-
bivalstva.
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DNEVA SAMOSTOJNOSTI IN ENOTNOSTI
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Sobota, 26. 12. 2009
11. spominski pohod po poteh Cankarjeve ma-
tere Neže Pivk (Vrzdenec–Vrhnika) je name-
njen praznovanju njenega rojstnega dne (29. 
12. 1843) in dnevu samostojnosti in enotnosti. 
Ob prĳetnem druženju na pohodu bomo spo-
znavali kulturno in naravno dediščino Vrz-
denca, Žažarja, Velike Ligojne, Stare Vrhnike 
in Vrhnike. Pohod bomo  sklenili z udeležbo 
na proslavi in s toplo malico ob živi glasbi. 
Pohod  bo v vsakem vremenu na lastno od-
govornost. 
Program:
7.30 – 8.00: zbor pohodnikov in odhod avto-
busa izpred PGD Vrhnika (Jelovškova 3, Vrh-
nika) 
8.30 – 8.45: zbor pri sv. Kancĳanu na Vrzdencu 
(ogled lokalnih znamenitosti)
8.45 – 9.15: pozdrav pohodnikom in predstavi-

tev lokalnih znamenitosti Vrzdenca
9.15: začetek spominskega pohoda od Vrzden-
ca do Vrhnike
13.15: udeležitev proslave ob dnevu samostoj-
nosti in enotnosti ter blagoslova konj ob praz-
niku sv. Štefana (prostor pred TC Mercator, 
Robova 6, Vrhnika)
Prĳave za pohod in  druge informacĳe:
Turističnoinformacĳski center Vrhnika (Trža-
ška cesta 9, tel. 755 10 54).
Na pohod se lahko prĳavite od 20. do 24. 12. 
2009.
Organizatorji: Društvo ljubiteljev narave in 
običajev Notranjske Vrhnika, OZVVS Vrhnika 
- Borovnica, PDV Sever Ljubljana, Odbor Vrh-
nika, Občina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja 
za kulturo, šport in turizem Vrhnika.

Vljudno vabljeni!

Pozdravljeni.

Spet je čas, da se srečamo
in si skupaj pričaramo praznično vzdušje.

Zato vas vabimo na 

božično-novoletno prireditev,
ki bo v četrtek, 10. 12. 2009, ob 17. uri

na OŠ Antona Martina Slomška Vrhnika.

Z veseljem vas pričakujemo učenci in učitelji OŠ Antona Martina Slomška.

14. Žive jaslice 
v Ligojni

Hitro se bliža konec leta, 
ki s seboj prinaša božično-

novoletni čas. Tudi letos 
vas vabimo, da nas obišče-

te in si z našimi jaslicami 
polepšate praznike. 

Predstave  Živih jaslic 
bodo: 25. in 26. decembra  
leta 2009 ter 2. in 3. janu-

arja  leta 2010. 
Prireditve se bodo začele 
ob 17. uri pred gasilskim 
domom Ligojna, v kate-
rem bo pred prestavami 

in potem na ogled tudi 
obsežna maketa jaslic.

KUD Ligojna

11. tradicionalni spominski pohod 
po poti Cankarjeve matere
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 Čeprav je nekoliko deževno vreme pripomo-
glo, da je bila udeležba vabljenih in  drugih 
nekoliko okrnjena, pa se je zbralo kar  veliko 
ljudi. Prišli so predstavniki športnih in kultur-
nih društev, nekaj občinskih svetnikov ter pri-
jateljev tudi iz sosednjih občin. Zbrane je prvi 
nagovoril direktor zavoda Boštjan Koprivec. 
Med  drugim je v uvodu povedal:

„Karkoli je človek kdaj mislil in občutil, ne iz-
gine brez sledu. Tiste štiri stene, med katerimi 
je živel en sam dan ali deset let, so nagosto po-

pisane z njegovo pisavo; kadar se vrne, spozna 
pisavo, razloči besede in je mahoma tisti, kakor 
je bil. Noben vzklik ne izgine, noben vzdih, no-
bena solza in noben smehljaj.

Dragi prĳatelji. Te besede človeka, po katerem 
nosi ime naš zavod, prečudovito spregovorĳo o 
tem, kar čuti moje srce. Nismo se zbrali tu samo 
zaradi štirih sten, temveč zato, ker jih želimo po-
pisati z našo pisavo. Upam, da me ne bo kakšen 
prisoten grafitar vzel preveč dobesedno. Zavod 
Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vr-

hnika, želi skupaj z vami popisati steno kulture, 
športa in turizma v občini Vrhnika. Zato je vsak 
vaš vzklik, vzdih, solza ali smehljaj dobrodošel 
v teh prostorih. Kajti kultura, šport in turizem 
– smo vsi. Domovanje vseh omenjenih področĳ 
z uredništvom Našega časopisa, Turistično in-
formacĳskim centrom Vrhnika ter s Športno 
zvezo Vrhnika in Karate zvezo Slovenĳe v tej 
hiši, pa si je zamislil že dr. Edvard Kolar, prvi 
direktor Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, ki je 
danes zaradi številnih obveznosti opravičeno 
odsoten. Z idejno rešitvĳo izpod rok arhitekta 
g. Matjaža Jakšeta, pridnih rok izvajalcev Les-
nine inženiringa z gospodom Vinkom Ileršičem 
na čelu ter budnega očesa nadzornice Lili Gut-
nik, se je v srcu Vrhnike zbližalo staro in novo. 
Kot zgled sožitja krasi Vrhniko in nas spomin-
ja, da je v življenju potrebno spoštovati oboje. 
Tako stavba kot ljudje v njej, moramo biti zgled, 
da ključ vsej različnosti, lahko obogatimo drug 
drugega.

Danes pa ne bi imeli priložnosti, da nas med-
sebojno srečanje obogati, če ne bi bilo pobud-
nika, kateremu so na kožo pisane tiste prve, 
uvodne besede. Z njegovo pisavo so na gosto 
popisane te stene, med katerimi je živel svoje 

otroštvo, svojo mladost. Ker pa je nekaj sten 
novih, si, dragi Simon, srce in duša Našega 
časopisa, dobil priložnost, da jih popišeš do 
konca. Naj bosta naslednji aplavz in naslednja 
skladba tvojih prĳateljev glasbenikov posvečena 
tebi v zahvalo.“

Nato je besedo prevzel vrhniški župan dr. 
Marjan Rihar, ki je omenil pomembnost odprt-
ja prenovljenih prostorov, predvsem z vidika 
kakovostnega dela in povezovanja v vrhniški 
vsakdan, saj so šport, kultura in turizem lahko 
večji in najboljši promotorji Vrhnike. Nato sta 
skupno z direktorjem zavoda prerezala otvorit-
veni trak.  Tako sta tudi uradno odprla prenovl-
jene in nove prostore Zavoda Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika. Vsi prisotni 
so si prostore tudi ogledali ter se s strokovnimi 
delavci zapletli v zanimive pogovore. 

Pod dvema šotoroma pa je Gostilna in pizze-
rĳa Boter pripravila mlado vino, mošt in pečen 
kostanj, ki je vsem slastno teknil. Ob tem ne 
smemo pozabiti na Pihalni orkester Vrhnika, ki 
je zaigral nekaj koračnic in popestril odprtje.
 Vsem še enkrat hvala.

Simon Seljak

Sadika bo na Miklavževo 
nedeljo dobrodelno odigrala 
komedĳo 

Kam iz zadrege
Vabimo vse, ki bi radi svojim 
otrokom, sorodnikom, prĳate-
ljem, sosedom ..., ki potrebujejo
Vašo pomoč oziroma sprem-
stvo, da jih pripeljete v nedeljo, 
6. decembra 2009, ob 15. uri v 
gasilski dom v Ligojno, da si 
skupaj ogledate komedĳo v 
treh dejanjih Kam iz zadrege.
Verjamemo, da jim boste s tem 
polepšali Miklavževo nedeljsko 
popoldne.
Z veseljem vas pričakujemo!

KUD LIGOJNA
Dramska sekcĳa SADIKA

Spomin na Julko Fortuna
Mineva deset let od smr-
ti mojstrice domače obrti, 
klekljarice, pesnice, kmeti-
ce, mame ... JULKE FOR-
TUNA. Bila je močna in 
pokončna kot hrast kljub 
mnogim viharjem, ki so 
upogibali njen hrbet. Dva-
najstega decembra 2009 
– na obletnico njene smrti 
– bo ob 18. uri sveta maša 
v podlipski cerkvi, ob 19. 
uri pa v gasilskem domu 
v Podlipi kulturni pro-
gram – na njeno bogato in 
ustvarjalno delo, ki nam ga 
je zapustila.

LEPO VABLJENI!

Vandalizem ali objestnost
Že večkrat smo pisali o vandalizmu, ki se dogaja ponoči na 
vrhniških športnih in kulturnih objektih. Še posebno so tarča 
objekti v okolici vrhniškega športnega parka, obeh telovadnic, 
nogometnega igrišča in bazena. Pohodi objestnežev, predvsem 
mladih, se ponavadi dogajajo v nočeh vikendov. Nastanejo kar 
veliki finančni stroški, ki jih moramo plačevati davkoplačeval-
ci, po vsej verjetnosti tudi starši “vandalov”.

Menim, da bi bila potrebna večja družbena zaščita tudi vseh 
strokovnih služb, ki se ukvarjajo s preprečevanjem te proble-
matike. Vsaj ob vikendih bi bil obhod teh objektov lahko več-
kraten.

Dve fotografiji in dogodki zadnjih vikendov nas spominjajo 
na tako dogajanje in tudi navedejo na razmišljanje o prepre-
čevanju le-teh.

S. S.

V noči z 29. na 30. 10. smo pustili kolo zaklenjeno na prosto-
ru za kolesa na avtobusni postaji. Nekomu je bilo očitno zelo 
napoti, saj ga je tako obdelal, da je samo še za v smeti. Prav 
tako so bila napoti korita za rože pri osnovni šoli. Žalostno 
je, v kako “varnem in mirnem” kraju živimo. Le kaj se mora 
motati po glavi nekoga, da uničuje tuje stvari? Naj se storilci 
zamislĳo – mogoče jih bo nekega dne po čudežu srečala pa-
met, takrat pa jim verjetno ne bo vseeno, če se bo kdo spravil 
na njihove stvari.Gasilski aparat se je izpraznil kar na športnem igrišču.

Park pred TVD Partizan je bil kar nekaj časa zasajen z mačehani. 
No ja, nekaj jih je zmanjkalo ponoči.

Uradno odprtje ZIC-a

Lepi prenovljeni prostori
Že sredi poletja se je Zavod Ivana Cankarja Vrhnika iz prostorov Društva upo-
kojencev Vrhnika preselil v prenovljene prostore na Tržaški 9, TVD Partizan 
Vrhnika,  nekdanji prostori Športne zveze Vrhnika. Konec avgusta pa se  je v 
nove prostore preselilo tudi uredništvo Našega časopisa. Glede na pomembnost 
in dejavnost zavoda, ki združuje šport, kulturo, turizem, uredništvo Našega ča-
sopisa in Turističnoinformativni center je nastala ideja o uradnem odprtju pre-
novljenih prostorov. To pa je bilo v petek, 23. oktobra.

Vrhniška godba in prenovljeni prostori Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika Župan in direktor sta odprla vsak svoja vrata.
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25. oktober je resnično pravi dan za druže-
nje in proslavljanje, saj je točno pred 18 leti 
v dopoldanskem času takratna JLA zapustila 
to vojašnico in Vrhniko ter se napotila v pri-
stanišče Koper. Tako so se na letošnji sveča-
nosti zbrali številni gosti, akterji takratnih 
dogodkov in drugi občani Vrhnike. Zbrane 
sta nagovorila poveljnik vojašnice major 
Marko Košir in župan Vrhnike dr. Marjan Ri-
har. Slavnostni nagovor pa je imel Zdravko 
Godnjavec, predsednik Policĳskega vete-
ranskega društva Sever, Obor Vrhnika - Lo-
gatec. Med drugim je poudaril:

»In zato smo zmagali!!! Zato, ker smo bili 
prepričani v svoj prav!! Ker se nismo delili 
na naše in vaše!«

To so besede, ki jih je izrekel predsednik 
Republike Slovenĳe dr. Danilo Türk včeraj na 
osrednji proslavi ob odhodu zadnjega vojaka 
iz Slovenĳe v Vipavski vojašnici.

Sam umik Jugoslovanske armĳe iz Sloveni-
je je potekal na podlagi Brionske deklaracĳe, 

ki je bila podpisana 7. julĳa 1991. Slovenĳo 
je v pogajanjih z armĳo zastopala Bogataje-
va komisĳa. Dogovorjeni rok za umik je bil 
18. oktober 1991, ki pa je bil zaradi tehničnih 
težav podaljšan. Obstajalo je več scenarĳev, 
od umika prek Madžarske, iz tržaškega pri-
stanišča, koprsko pristanišče pa so omenjali 
samo kot možnost.

Ta je tudi obveljala. Umik je potekal od 20. 
do 25. oktobra, ki je bil določen kot zadnji 
dan umika. Spomnimo se ladje Galeb, ki je 
odpeljala 1130 vojakov, pa trajekta Sveti Šte-
fan ter še dveh vojaških transportnih ladĳ. 
Zadnji dan je v Koper priplul malteški trajekt 
Venus, ki je vkrcal še zadnje vojake. Ozem-
lje RS so zapustili ob prvih jutranjih urah 26. 
oktobra.

Odločitev, da sem kot pripadnik združenja 
Sever danes na tem mestu, je plod našega 
velikega prizadevanja, da se bolj vključimo v 
veteransko gibanje in da osvetlimo tudi našo 
aktivnost v osamosvojitveni vojni. Tega je 
bilo doslej premalo! Posebej poudarjam, da je 
večinska krivda na naši strani, policĳski. Naš 

resor več pozornosti posveča sedanjosti in 
prihodnosti, manj pa preteklosti! Za državo 
pa je še kako pomembna tudi zgodovina!

Verjamem, da je marsikdo spoznal zdru-
ženje Sever šele pred kratkim, čeprav je bilo 
naše združenje ustanovljeno že leta 1994. 
Čez en mesec bomo praznovali 20. obletni-
co akcĳe Sever, po kateri smo dobili ime. 1. 
decembra 1989 je slovenska milica prepreči-
la t.i. »Miting resnice« v Ljubljani, kamor je 
bilo najavljenih 150.000 ljudi iz Jugoslavĳe, 
predvsem z namenom neposredno povedati 
Slovencem, da so v zmoti. Glavni cilj Jugos-
lovanske politike pa je bil ustvariti izredne 
razmere v Slovenĳi in s tem pogoje za inter-
vencĳo vojske. Takrat smo ta miting profe-
sionalno preprečili, kot je pred tem obljubil 
takratni sekretar za notranje zadeve in naka-
zali, da ne bomo dovolili nikomur odločati o 
slovenski usodi, našim državljanom pa smo 
pokazali, da se na nas lahko zanesejo tudi v 
odločilnih trenutkih, kar se je med vojno leta 

1991 tudi potrdilo
Ponosen sem, da smo miličniki v dogodkih 

za zaščito demokratičnih procesov in v osa-
mosvojitveni vojni odigrali tako pomembno 
vlogo kot pomemben del obrambnih sil in 
kot pripadniki manevrske strukture narodne 
zaščite, poleg tega pa smo morali profesio-
nalno opraviti tudi vse druge, redne naloge. 
In te vloge policĳi ne more odvzeti nihče!!

Hvala za dano možnost besede v vojašnici, 
katero sem, s svojim podpisom sprejel v last 
slovenske države kot član pooblaščene komi-
sĳe, ki je prevzemala vojaške objekte. Pono-
sen sem na to!!«

Za kratek, vendar udaren kulturni pro-
gram,  sta poskrbela Pihalni orkester Vrhnika 
in povezovalka Mirjam Suhadolnik.

Ob vsem me obdaja občutek, da se spomin-
skih trenutkov premalo zavedamo, saj bi pri-
čakovali večji obisk občanov Vrhnike, Borov-
nice in Loga - Dragomerja. Te sedanje občine 
so bile pred 18 leti združene v eno, občani pa 
resnično enotni in zavedni do slovenske sa-
mostojnosti in državnosti.                Simon Seljak

Zbrani veterani v vojašnici »26. oktober« na Stari Vrhniki

Dogodilo se je pred 18 leti

Svečanost v vojašnici
Po veličastni opredelitvi Slovencev za samostojnost  decembra 1990 in pogumni 
razglasitvi samostojne države Republike Slovenĳe  junĳa 1991, je prišla tudi 
težko pričakovana zmaga, ko je 26. oktobra 1991 zadnji vojak JLA zapustil 
ozemlje Republike Slovenĳe. V spomin na ta datum vojašnica SV na Stari Vrhni-
ki nosi ime, saj je dan pred tem kot zadnjo to vojašnico in z vso oklepno tehniko 
zapustilo moštvo najmočnejše enote JLA v Slovenĳi. Zato se vsako leto tega da-
tuma spominjamo tudi na Vrhniki s svečano proslavo v vojašnici »26. oktober«. 
Letos je bila prireditev v nedeljo, 25. oktobra, v organizacĳi Slovenske vojske in 
OZVVS Vrhnika - Borovnica. Slavnostni govornik je bil predsednik PVD Sever 
odbora Vrhnika - Logatec Zdravko Godnjavec.

Povabljeni gostje na svečani tribuni

Slavnostni govornik Zdravko Godnjavec

25. 10. 1991, kmalu po deseti uri zjutraj, so se vrata vojašnice odprla in karavana vozil z vojaki in 
oficirji nekdanje JLA se je napotila proti Kopru.

Borovniška četa je prva zavzela vojašnico.

Slovesna zastava je zaplapolala, rdeča zvezda pa se je umaknila.
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To je bil čas sedemdesetih let, ko se 
je spreminjala tedanja jugoslovanska 
vojaška doktrina. Pomen je dobival 
koncept oboroženega ljudstva in 
teritorialne obrambe, ki se je zasnovala 
po napadu sil Varšavskega pakta na 
Čehoslovaško republiko leta 1968. 
Kako ste doživljali tisti čas?

V Teritorialni obrambi na Vrhniki sem prehodil 
pot od komandirja voda za posebne namene, 
komandirja čete do namestnika komandanta 
odreda četne sestave in pozneje tudi poveljujo-
čega enotam TO v času osamosvajanja Slovenĳe. 
V spominu mi je ostalo usposabljanje na Blokah 
leta 1975, kjer sem kot komandir čete vodil vrh-
niško enoto, ki je bila sestavljena iz moje čete 
in zaščitne enote TO. Ravno takrat smo uvajali 
slovensko poveljevanje v Teritorialni obrambi, 
kar je bilo za razvoj vojaške komponente v slo-
venski družbi zelo pomembno. Spomnim se, da 
smo imeli v rokah slovar povelj v slovenščini, 
ki so  povzročale tistim, ki jim je srbohrvaško 
poveljevanje zlezlo preveč pod kožo, kar precej 
preglavic. Sam sem se lotil te naloge s posebnim 
žarom, kajti v slovenskem poveljevanju sem vi-
del pomemben korak pri uresničevanju koncep-
ta splošnega ljudskega odpora in tudi razvoja 
Teritorialne obrambe.  

Oficirji JLA na Blokah verjetno niso 
bili ravno navdušeni nad takim 
početjem?

Nisem zaznal nobenih nasprotovanj. Sicer pa so 
bili oni na Blokah le kot inštruktorji, ki so se-
veda uporabljali srbohrvaščino. Šef centra pa je 
bil Slovenec, polkovnik Bavčar, Igorjev oče, ki je 
bil poznejši osamosvojitveni notranji minister. 
On je seveda z nami komuniciral v slovenščini. 
Prav tako pa tudi vsi drugi oficirji v štabu, saj so 
bili Slovenci, ki so bili sicer zaposleni v JLA. 

Vse kaže, da smo le v Slovenĳi, če 
primerjamo z drugimi tedanjimi 
republikami Jugoslavĳe, vzeli 
Teritorialno obrambo zares. Pozneje, 
v osemdesetih letih, je vrh JLA imel 
nanjo precej kritičnih pripomb?

Pravo fizionomĳo in borbeno moč je Teritorialna 
obramba dobila res le v Slovenĳi, kjer smo vzeli, 
tako kot marsikaj drugega, njeno vlogo zares. 
Bila je sicer pod poveljstvom oboroženih sil Ju-
goslavĳe, vendar tesno povezana z domačim, 
slovenskim okoljem. Načrtovanje usposabljanja 
pripadnikov TO, njeno delovanje, financiranje 
in tudi nakup orožja so bili v republiških rokah. 
Znani so zapleti z Beogradom v sedemdesetih 
letih, ko je slovenska TO nakupila orožje v tu-
jini, kar je povzročilo v Beogradu mnogo vroče 
krvi. Takrat sta morala odstopiti tudi dva vodil-
na človeka slovenske TO, komandant štaba Bo-
jan Polak - Stenjka in politični komisar Albert 
Jakopič - Kajtimir. To se je zgodilo po razrešitvi 
Staneta Kavčiča z vseh političnih funkcĳ. Tudi 
njemu so očitali »separatistično« oboroževanje 
slovenske TO. 

Ves povojni čas je bilo na Vrhniki  
mnogo vojaštva, pripadnikov JLA, 
kar pomeni, da je bila tudi komanda 
garnizĳe vseskozi na tekočem, kaj se 
dogaja v Teritorialni obrambi. Dolgo 
je bilo sodelovanje zgledno in šele ob 
koncu osemdesetih lahko opazimo 
kratke stike med JLA in TO.

Analitiki vojaškega dogajanja pred osamosvo-
jitveno vojno in med njo niso dovolj pozorni do 
specifičnih razmer, v katerih je to dogajanje po-
tekalo na Vrhniki. Tu je bila največja garnizĳa 
JLA na Slovenskem. To še zlasti velja po prihodu 
»plavcev«, torej 350. raketnega polka protizračne 
obrambe, ki je bil po linĳi zapovedovanja  nepo-
sredno podrejen komandi 5. korpusu vojaškega 
letalstva in PZO v Zagrebu.  Sicer pa so bile v 

garnizĳi pomembne vojaške enote. Tankovska 
brigada je bila po moči ena izmed šestih v teda-
nji Jugoslavĳi. Poveljstvo protizračne obrambe je 
pokrivalo celotno osrednjo Slovenĳo z glavnim 
mestom, prav tako enota za zračno opazovanje 
in javljanjem z radarjem na Ljubljanskem vrhu 
in radĳsko retranslacĳskim centrom na Strmici, 
kar je bilo podrejeno neposredno 5. polku ZOJU 
v Zagrebu. Tu je bilo tudi poveljstvo partizanske 
divizĳe, ki je bila sicer v rezervni sestavi, vendar 
je bilo okrog 20 časnikov in podčastnikov zapo-
slenih v garnizĳi. Okrog 1800 pripadnikov JLA 
je bilo po naših ocenah leta 1990 in 1991 v vrhni-
ški garnizĳi.  Dolgo je bilo sodelovanje dobro in 
šele proti koncu osemdesetih let smo opazili, da 
postajajo v JLA previdnejši in nezaupljivi. 

Toliko vojske se je moralo gibati tudi 
zunaj vojašnice in incidentov ni bilo?

 Res je. Sam sem imel kot častnik TO dokaj red-
ne stike z JLA, pa tudi kot krajan, saj je bil te-
danji DOM JLA nekakšno zbirališče ljudi, kjer 
so se lahko tudi športno udejstvovali v keglanju 
in namiznem tenisu. Tam smo se družili z mlaj-
šimi oficirji in podoficirji, ki so prihajali z vseh 
koncev tedanje skupne države. Tudi do uspo-
sabljanja teritorialcev so imeli pozitiven odnos. 
Tako so nam šli na roke in nam omogočili na 
njihovem poligonu usposabljanje za protitan-
kovsko obrambo, in sicer tako, da smo lahko s 
šolskimi trombloni streljali na njihove tanke, ki 
so se pomikali po poligonu. Zaradi dragocenih 
optičnih naprav na tankih in tudi zaradi var-
nostnih razlogov tega pravzaprav ne bi smeli 
dovoliti. Naredili pa so nam uslugo in tako so 
se naši pripadniki lahko najbolje seznanili s tem 
orožjem. 
Seveda se je sprememba političnih razmerĳ v 
Jugoslavĳi opažala tudi v teh odnosih. Najbolj 
mi je ostal v spominu incident, ki se je zgodil 
na praznovanju dneva JLA 22. julĳa 1987. Janez 
Čerin, ki je prišel v občinski štab TO iz mladin-
ske organizacĳe, je, tako kot je navadno počel 
s svojim globokim glasom po proslavi v bifeju 
Doma JLA, zapel rusko Kalinko. Ruske ima rad. 
Toda takrat je zapel tudi Lili Marlen. Vzkipel je 
mladi podporočnik, Črnogorec po rodu, kajti ob 
tej pesmi so menda Nemci med vojno pobĳali 
po njegovi vasi. Tudi alkohol je opravil svoje pri 
tem incidentu. Padale so težke besede in iztisni-
li so nas iz Doma JLA. Sicer sem dovolj pokonč-
no branil in zaščitil Čerina, pomiritev duhov 
pa je uspela nekaj dni pozneje šele tedanjemu 
sekretarju občinskega komiteja Zveze komuni-
stov Tonĳu Turku, ki je vodil pogovore o zgla-
ditvi incidenta. 

Vi ste bili v tistem času, pa tudi 
pozneje v času osamosvojitvene vojne, 
komandant štaba TO na Vrhniki, kar 
je bilo v mestu, kjer je vrvelo vojaštva, 
ki je bilo v vojnem času nasprotnik, 
odgovorna in tvegana dolžnost?

Komandant sem postal po odhodu pokojnega 
Jožeta Prvinška na dolžnost načelnika Oddelka 
za ljudsko obrambo. Takrat sem zapustil grad-
beništvo in odtlej sem bil vse do upokojitve pred 
dvema letoma vojak. Najprej sem bil komandant 
TO Vrhnika, pozneje pred vojno in med njo pa 
sem bil komandant 53. območnega štaba Terito-
rialne obrambe Logatec, ki je pokrival vrhniško 
in logaško območje. 

Iz zapisov o predvojnem in vojnem 
dogajanju lahko zaznamo, da niste 
bili zadovoljni z odločitvami o 
predaji orožja Teritorialne obrambe 
in odnosom nadrejenih poveljstev do 
Vrhnike.

Maja 1990, natančneje 16. maja, nam je pomočnik 
poveljnika za zaledje pokrajinskega štaba na se-
stanku v Ljubljani ukazal predajo orožja iz naših 
skladišč v njihovo skladišče v kompleksu JLA v 
Rojah v Ljubljani, ki naj bi bilo ustreznejše in bo-
lje varovano. Ni bil pooblaščen za razlage ukaza. 
In čuden sem mi je zdel tudi ukaz, da moramo 

to delo opraviti z dvotonskim tovornjačkom ob-
činskega štaba TO Logatec. Na Vrhniki smo za-
res imeli orožje v neprimernih skladiščih, kajti 
Kovinarska ni opravila svojih obveznosti glede 
tega, čeprav je Zvezni sekretariat za obrambo 
zagotovil sredstva za hrambo orožja na lokaci-
ji izgradnje nove Kovinarske. In tako naj bi na 
Vrhniki predali orožje  potem, ko bodo to opra-
vili v Logatcu. Še danes mi ni povsem jasno, 
zakaj takšna odločitev in ali je kdo v zalednem 
štabu pokrajine namenoma tako odločil, da se 
zgodba o predaji orožja ne bi prehitro odvĳala. 
No dobili smo ukaz, da do 18. maja 1990 ob dveh 
popoldne orožje prepeljemo v Roje, kjer pa so ga 
stražili pripadniki JLA. In ko je 17. maja odpeljal 
prvi kamionček streliva, je tistega dne ob 13. uri 
radio prvič poročal, da se orožje TO v Slovenĳi 
prevaža v  vojašnice JLA.  Po tej informacĳi je 
prišel k meni načelnik OLO Prvinšek, ki me je 
vprašal, če tudi mi vozimo orožje v novo skla-
dišče in mi mimogrede dejal, da pa so oni dobili 
ukaz od Janeza Janše, naj poskrbĳo, da njihovo 
orožje ne bo pristalo v novih skladiščih. Naš 
tovornjaček je tistega dne odpeljal edino vož-
njo nekaj čez 14. uro in nam iz Roj sporočil, da 
tega dne v Rojah ne bodo več sprejemali orožja. 
Pred koncem delavnika sem dobil ukaz, da se 
naslednje jutro zglasim v Šentvidu v vojašnici. 
Tam sem od podpolkovnika Osojnika, ki je bil 
pomočnik komandanta pokrajinskega štaba za 
zaledje, dobil velik tovornjak z vojaki in v petek 
do 17.30 so tako vse naše orožje odpeljali v Roje.  
Med našim delom ni bilo nobenih novih obvestil 
in ukazov, zdelo se je, da vse  poteka normalno 
in šele ob 19. uri, ko smo bili na proslavljanju 
odhoda vrhniškega šefa davčne uprave iz služ-

be, sem zvedel za depešo Predsedstva SRS, ki jo 
je podpisal predsednik Milan Kučan, da orožja 
TO ne smemo predajati JLA. Tu je politična ob-
last zamujala, kajti od četrtka od 13. ure in do 
petka naslednjega dne do 19. ure se ni nihče na-
šel v Slovenĳi, ki bi prepovedal predajo orožja. 
Valiti krivdo na vojsko, na teritorialce za predajo 
orožja ni pošteno, kajti vojak navsezadnje mora 
spoštovati in izvajati ukaze. Moram priznati, 
da sem bil takrat kar precej razočaran, ker smo 
ostali brez orožja, vendar pa sem po drugi stra-
ni čutil olajšanje, ker smo se znebili celega kupa 
problemov zaradi neprimernega skladiščenja na 
naših lokacĳah. Komandanti občinskih štabov 
smo sicer opozarjali pokrajinski štab, da bo za-
radi tega početja poslabšana naša mobilizacĳska 
sposobnost, vendar v začetku očitno to nikogar 
ni preveč ganilo. Še več. Ko smo s pomočjo ob-
činskega sveta za SLO opozorili na zmanjašano 
mobilizacĳsko pripravljenost, smo dobili ukaz, 
da premestimo orožje v vrhniško  vojašnico JLA 
na Stari Vrhniki. Tako nam je poznejši naspro-
tnik varoval orožje. 

Potemtakem so teritorialci ostali maja 
1990 na Vrhniki brez orožja?

Ne povsem. Nekaj smo ga imeli na štabu, nekaj 
ga je imel občinski oddelek za obrambo, pozneje 
pa smo dobili orožje tudi od manevrske struk-
ture Narodne zaščite, ki je delala v ilegali. V to 
sestavo sem bil vključen konec avgusta 1990, na-
čelnik je bil Jože Prvinšek, njegov namestnik pa 
Janez Čerin. Glede na količino orožja smo pred-
videli za delovanje 205 pripadnikov manevrske 
strukture, vendar jih je šestdeset od tega števila 

Jožef Molk,  zdaj upokojeni major Slovenske vojske in poveljnik v Teritorialni obrambi pred vojno za osamosvojitev Slovenĳe in med njo.

V vojni je bolje, če zmaga pamet kot orožje  
Celih enaindvajset let je Jožef Molk, ki mu sicer vsi pravĳo le Jože, namenil vojaški službi. Če pa prištejemo tem letom še njegov vojaški rok v JLA in nato nepro-
fesionalno delovanje v vrhniški Teritorialni obrambi, je njegovo angažiranje v vojski kajpak mnogo daljše. Povsem na začetku svoje profesionalne kariere ni računal 
z vojsko, kajti s Cankarjevega klanca, kjer se je rodil, je po osnovni šoli odšel na srednjo gradbeno šolo. Sam pravi, da je bil zelo dober učenec in dĳak, vendar mu je 
po končani srednji šoli zmanjkalo »zicledra« za študĳ.  Zato je najprej odšel v JLA, v karlovško šolo za rezervne oficirje inženirske smeri. Po prihodu iz vojske se je 
zaposlil v tedanjem vrhniškem gradbenem podjetju Igrad. »V vojski sem dobil nekaj novih znanj, ki sem jih lahko s pridom izkoristil tudi v gradbeništvu in še posebej 
v delovanju teritorialne obrambe, kamor sem bil razporejen takoj po prihodu iz JLA,« pripoveduje Jožef Molk. 

Jože Molk ob prevzemu vojašnice, saj je bil takrat poveljnik TO Vrhnika.
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imelo le ročno bombo, štirje malokalibrsko pu-
ško, 29 pa le pištolo. Torej smo imeli le 112 ko-
sov pehotnega orožja na večjo razdaljo in proti 
oklepu le 40 protitankovskih min in 80 kg eks-
ploziva. Ko je postal načelnik štaba TO Slovenĳe 
Slapar, je TO prevzela obveznosti od manevrske 
strukture, kar pomeni, da sem deloma sam od 
sebe prevzel te obveznosti, saj sem bil v ožjem 
vodstvu tajne manevrske strukture in hkrati 
komandant občinskega štaba TO. 

Potem so sledile priprave na 
zavarovanje plebiscita o samostojnosti?

Mi smo imeli nalogo oborožene zaščite plebisci-
tarnih odločitev, kar je zahtevalo kopico načrtov 
in oblikovanje štaba TO v senci, če bi nas deni-
mo JLA blokirala. Štab v senci bi se aktiviral s 
posebnimi šiframi in za to določenimi ljudmi in 
lahko bi opravil vse mobilizacĳske postopke ter 
se povezal z nadrejenim poveljstvom. Še pred 
tem pa smo v strogi tajnosti na dom oborožili 29 
pripadnikov z avtomatsko puško in 150 naboji 
za posredovanje v primeru nenadnih nasilnih 
dejanj s strani JLA. Čeprav je vse to delo  po-
tekalo intenzivno, pa nismo bili zadovoljni z 
dodatno oborožitvĳo. Spomladi 1991 smo dobili 
le 12 ročnih minometov armbrust za enkratno 
uporabo, kar pomeni, da smo bili zelo šibki v 
protioklepni oborožitvi, ki je bila za naše ob-
močje življenjskega pomena. Še  vedno mi ne 
gre v glavo, da nadrejeni štabi niso upoštevali 
našega položaja na Vrhniki in se tako mačehov-
sko obnašali do naše oborožitve. Morda bo kdo 
kdaj o tem kaj povedal. 

Pa saj obstaja že kar nekaj zapisov in 
analiz o tem?

Pa nobena resna. Takoj po vojni je bil v ok-
viru Združenja rezervnih oficirjev, pozneje 
častnikov, poskus analize vojnih dogodkov za 
osamosvojitev Slovenĳe. Toda že ob razčlembi 
trzinskih dogodkov sta se dva sporekla in res-
ne analize ni bilo. Na analizo na Vrhniko smo 
vabili za to pristojne ljudi, da bi skupaj razčlenili 
dogodke med vojno in po njej, do odhoda JLA. 
Ni nam uspelo. Na anlizi v Ljubljani je bil še en 
poskus, vendar se je končala bolj kot slavnostni 
govor tedanjega obrambnega ministra Janše. Ne 
morem se otresti občutka, da marsikomu ni do 
čistega vina glede Vrhnike in nekaterih dogajanj 
na našem območju, kajti spregovoriti bi morali 
tudi o nekaterih neprĳetnih stvareh. 
Ob tej priložnosti želim poudariti, da je zelo 
dobro podlago za nadaljnje analize napravila 
Sanja Remškar s svojo diplomsko nalogo Vrhni-
ka v vojni 1991, ki jo lahko preberete na splet-
ni strani OZVVS Vrhnika - Borovnica. Namen 
imamo izdati tudi zbornik o vojni 1991 na ob-
močju delovanja 53. ObmŠTO Logatec.

Na kaj mislite?
Tudi na veliko količino orožja, ki je izginilo iz 
skladišča v Brezovici pri Borovnici. Bilo je polno 
minsko eksplozivnih in protioklepnih sredstev, 
ki je bilo v lasti JLA, in tudi orožja, ki je pripa-
dalo brigadi TO Ljubljana. Skladišče so med voj-
no zavzeli pripadniki Morisa, praznjenje pa je 
bilo kaj nenavadno. Znano je, da so tovornjaki s 
hrvaškimi registrskimi tablicami vozili iz njega 
ogromne količine orožja, mi pa v tistem trenut-
ku na Vrhniko nismo dobili niti enega proti-
oklepnega sredstva. Šele nekaj dni po zavzetju 
skladišča smo dobili nekaj orožja iz Borovnice. 
Že  oktobra 1990 smo tudi zaznali, da se je briga-
da JLA povsem bojno opremila iz borovniškega 
skladišča, saj so v  vojašnico prepeljali vse za 
borbeno delovanje. Tanki so bili bojno usposo-
bljeni. Take smo tudi nato čez eno leto, ko je JLA 
odhajala, tudi prevzeli. 

Bili ste kritični tudi do reorganizacĳe 
TO spomladi leta 1991, češ da ne bo 
prispevala k večji moči slovenskih 
oboroženih sil.

Da, kajti do reorganizacĳe je prišlo prepozno v 
času priprav na razglasitev samostojnosti. Ta-
krat je med drugim prišlo do združitve vrhni-
škega in logaškega štaba TO v 53. območni štab 
TO s sedežem v Logatcu. Nekateri komandanti 
smo opozarjali, da čas za takšno reorganizacĳi 
ni primeren in z vojaškega vidika nesmiseln. 
Naenkrat smo se znašli v situacĳi, ki je pretrga-
la stara poznanstva in zaupanje med ljudmi na 
terenu. Zaupanje v vojski pa je zelo pomembna 
stvar. Razumem, da so si pokrajinska in višje 
vodstvo na ta način hoteli olajšati poveljevanje, 
saj je, če malce karikiram, generalu lažje pove-
ljevati dvajsetim kot pa dvestotim enotam. Uči-
nek te reorganizacĳe ni bil dober, kar se je po-
kazalo tudi v vojni. Če namreč ljudje dvomĳo, 

imajo le kanček tudi povsem neupravičenega 
nezaupanja do poveljnika, je lahko hitro kaj na-
robe. Zlasti za nas na Vrhniki, ki smo vseskozi 
hodili po rezilu noža v času priprav na vojno in 
med njo, je bilo zaradi skoncentriranih vojaških 
sil JLA na Vrhniki zaupanje med nami izredno 
pomembno. Tudi zato, ker smo s premišljenimi 
potezami puščali politiki prostor, da je speljala 
nekatere stvari brez oboroženih bojev, tako kot 
jih pač je. Sicer pa lahko rečem, da smo imeli 
tudi srečo, kajti nasprotnik ni vedel, kako šibki 
smo v protioklepni oborožitvi in da smo brez 
možnosti za ustavitev njihovih tankov, če bi se 
namenili z njimi iz vojašnice. 

Marsikdo je pričakoval, da bodo 
pripadniki TO kar napadli vojašnice 
po Slovenĳi, da bo govorilo le orožje, 
ne pa pogajanja?

Tudi meni je poveljnik pokrajinskega štaba 
Miha Butara med vojno dal telefonski ukaz za 
streljanje na vojašnico. Jasno sem mu povedal, 
da nimamo s čim streljati in da bi bila to neum-
nost, ki si  je na Vrhniki enostavno ne moremo 
privoščiti. Najprej zato ne, ker je nasprotnik pre-
močan in ima svoje topove usmerjene na Vrhni-
ko, drugič pa zato, ker ne napada nikogar. Za-
grozil mi je  zamenjavo, če v petnajstih minutah 
ne streljamo na vojašnico. Pet minut za njim me 
je poklical Franci Plestenjak, operativec v po-
krajinskem štabu in Vrhničan, ki me je opozoril, 
da Butara misli resno. Pa nismo streljali. Zato je 
prišel k meni na izpostavljeno poveljniško me-
sto na Razpotju nad Ligojno iz Ljubljane major 
Parazajda s pooblastilom, da me zamenja po 
analizi razmer pri nas. Seznanil sem ga z vsem, 
kar je zahteval, in uvidel je, da bi bilo takšno po-
četje nesmiselno. No, drugi dan je bil Butara za-
menjan, menda ne zaradi mojega nasprotovanja 
njegovemu ukazu, ampak zato, ker tudi sam gle-
de na razmere ni streljal na šentviško vojašnico, 
in menda zato, ker je zahteval, da se evidentira 
odvoz orožja iz skladišča v Borovnici.  
Kaj kmalu potem pa sem doživel še eno nepri-
jetnost. Iz varnostne službe je prišla skupina 
z Rajkom Janšem na čelu in aretirala prejšnje-
ga poveljnika občinskega štaba Logatec, takrat 
pa mojega pomočnika za zaledje. Niti obvestili 
me niso o tem. Očitali so mu nekakšne izjave, s 
katerimi naj bi nekaj ogrožal. Ko me je nato po-
klical novi poveljnik pokrajinskega štaba Janez 
Lesjak, sem mu razložil nesmiselnost aretacĳe, 
saj je dobro delal in opravil vse naloge, ki jih je 
imel. Lesjak je sam odšel v zapore na Povšetovi 
in uredil, da so ga izpustili. Vrnil se je k nam in 
delal naprej.

Živci pa so gotovo trpeli  v noči s 26. na 
27. junĳ, ko je bilo praznovanje, zjutraj 
pa tanki JLA na cestah?

Že prej vse od decembra so vžigali tanke, saj so 
jih imeli ves čas pripravljene za akcĳo. To je bil 
hud psihološki pritisk na okolico in stanje za 
preplah. Vedeti morate, da so na Vrhniki delo-
vale različne obveščevalne službe in tudi posa-
mezniki, ki so mimo nas informirale Ljubljano 
in še koga o dogajanju v vojašnici in okrog nje. 
Bili so posamezniki, ki so bili  neposredno po-
vezani tudi z republiškim štabom in obvestila o 
dejavnosti JLA so se proti 26. junĳu gostila. Sam 
sem bil tisto noč, nekako do polnoči na povelj-
niškem mestu v Logatcu. Ljudje so pričakovali 
razglasitev neodvisnosti in tudi na Vrhniki je 
bila svečanost pred zgradbo Partizana, kjer je 
bila posajena lipa. Proti polnoči sem se vračal 
iz Logatca in se ustavil pri naši enoti za proti-
diverzantsko delovanje, ki je bila v Partizanu in 
imela med drugim nalogo tudi varovanje pro-
slave. Opozorili so me, da se pojavljajo različne 
skupine po Vrhniki, vendar ko vidĳo, da smo 
jih zaznali, takoj izginejo. V bistvu je bil ta vod, 
skupaj z zaščitno enoto za varovanje občinske 
uprave na tej lokacĳi. Videl sem, da je za vse po-
skrbljeno in odšel domov.  Zanimivo je, da je za 
tisti dan republiški štab TO izdal ukaz, da lahko 
izmenjaje 20 odstotkov moštva odide domov na 
higienski servis, kar pomeni, da je bila zmanjša-
na bojna pripravljenost. In tako smo na Vrhniki 
dočakali nekaj čez 2. uro odhod tankov iz vojaš-
nice proti Brniku. 

In menda so prav zlahka šli z Vrhnike 
proti Logu?

Ko so obveščevalci zaznali, da gre bataljon tan-
kov v dveh skupinah iz vojašnice, me je poklical 
dežurni v štabu. Odšel sem v štab, vendar sami 
nismo mogli ničesar narediti, da bi jih ustavili. 
Barikada na avtocesti je bila načrtovana na cest-
ninski postaji na Logu in ni bila v naši pristojno-
sti. V naši pristojnosti so bile načrtovane barika-
de na magistralki pri Kovinarski, na mostu čez 

Lubĳo v Verdu, v ovinku pri IUV, na cesti proti 
Horjulu in na Cesarskem vrhu. Mi pa smo imeli 
ukaz, da ne napadamo in streljamo le po povelju 
poveljnika pokrajinskega štaba ali pa v samoo-
brambi, če JLA začne najprej streljati. Po načrtu 
bi barikade morala postaviti Policĳa z zaustavit-
vĳo civilnega prometa in Civilna obramba s po-
stavitvĳo protitankovskih ovir, zavarovati pa bi 
jih morala TO. Toda tisto noč praktično ni bilo 
prometa na avtocesti in tanki so pomendrali po-
licĳski avto, ki so ga postavili kot barikado na 
Brezovici. Že prej smo opozarjali, da tak način 
postavljanja barikad ne bo zanesljiv, vendar nas 
niso upoštevali.
Mi smo predlagali v pripravah tudi postavitev 
barikade v Sinji Gorici, na slepem rokavu avto-
ceste, pozneje pa jih v načrtih ni bilo. Preveč so 
se zanašali na blokado z živim prometom. Sicer 
pa je zdaj že jasno, to potrjujeta tudi Janša in 
Bavčar, da so odlašali s  pripravami živih bari-
kad pred razglasitvĳo samostojnosti, čeprav so 
bili tanki že na pohodu na Primorskem tistega 
dne popoldne. Na nas je potem, ker so tanki šli 
na avtocesto, letelo nekaj pripomb, češ, zakaj jih 
nismo ustavili. Takšnega ukaza najprej nismo 
dobili in tudi potrebne oborožitve nismo imeli. 
Toda kmalu potem smo na lastno pest postavili 
barikado pri bencinski črpalki pred avtocesto in 
imeli v rokah celoten središčni povezovalni del 
Vrhnike. Onemogočen je bil prodor JLA proti 
Borovnici, na avtocesto, pa tudi v druge smeri. 
Sestala se je občinska skupščina in med prvimi 
v Slovenĳi razglasila JLA na svoje območju za 
nezaželeno in agresorja. Naša barikada je vzdr-
žala vso vojno, čeprav so jo napadli z letali. Zelo 
pomemben dogodek za potek vojne na Vrhniki 
je prav iz 27.junĳa, po postavitvi barikad, ko smo  
v Sinji Gorici na mino ujeli tank za izvlačenje, ki 
je v spremstvu bojnega tanka šel prek barjan-
skega roba na pomoč tanku na Brezovici.

Menda ste se v tistih napetih časih 
srečali tudi z visokimi oficirji iz 
vojašnice?

Najprej s komandantom prve oklepne brigade 
Panetom Matićem. Sestanek je organiziral Tone 
Jesenko. Na Matićev predlog naj bi se dobila v 
Gostilni pri Malči, vendar je bilo zame preblizu 
vojašnice in dobila sva se pri Martinu na Robo-
vi. S komandantom Matićem je bil še en pod-
polkovnik. No, z Jesenkom sva zvedela, da so 
v vojašnici oficirji, komandantov bataljonov in 
nižji, ki lahko dobĳo ukaz mimo njega za delo-
vanje od višjega poveljstva. To je bilo opozorilo, 
tako sem si razlagal, naj bomo previdni. Matić 
ni ostal poveljnik oklepne brigade do konca, saj 
so ga prej umaknili. Drugo telefonsko »sreča-
nje« pa sem imel z njim, ko me je po 3. julĳu po-
klical na poveljniško mesto na Razpotju in me 
prosil, naj naši ne delajo neumnosti in ne strelja-
jo okrog skladišča tankovske brigade, kjer je bilo 
ogromno eksplozivne mase, ki so jo pripeljali iz 
borovniškega skladišča, da ne bi bilo kaj narobe 
daleč naokrog skladišča. Zagotovil sem mu, da 
tega ne počnejo naši, ampak so verjetno streljali 
njihovi, da bi preprečili pobeg vojakom iz JLA. 
Tone Jesenko je hrabro in redno vzdrževal stik z 
Matičem in hvala bogu, da smo se lahko z njim 
pogovarjali, saj bi bil lahko razplet dogodkov na 
Vrhniki drugačen. Imel sem pa še eno pogajanje 
s komandantom vojašnice v Logatcu, Tirakom. 
Iz občinskega vodstva je bil dan signal, da bi 
se morda enota v vojašnici Logatec predala in 
organizirali so sestanek. Jaz sem po pooblastilu 
nadrejenejga štaba v začetku že povedal, da pri-
de v upoštev le brezpogojna vdaja in seveda iz 
vsega skupaj ni bilo nič.

Če vas prav razumem, nevarnih 
incidentov ni bilo?

Ne, z naše strani jih ni bilo. Le enkrat se je eden 
izmed teritorialcev pod vplivom preveč popite-
ga piva namenil z mopedom in brzostrelko po-

peljati proti vojašnici, vendar so ga naši pravi 
čas ustavili. Organizirano je bilo pozivanje po 
močnem ozvočenju, naj vojaki ne služĳo okupa-
torski JLA in jo zapustĳo. To je bila dobra  odlo-
čitev in iz vojašnice so grozili, da bodo razstre-
lili zvočnike. Tudi zaradi zaprte vode vojašnici 
in prekinitve dobave elektrike so neprestano 
grozili z vpadom v Vrhniko. 
Seveda pa so drugega julĳa z letali napadli ba-
rikadi pri bencinski črpalki in v Sinji Gorici, s 
tanki napadli sinjegoriško barikado in se z bata-
ljonom tankov namenili proti Logatcu, vendar 
so ga logaške enote TO z barikado na Cesar-
skem vrhu zaustavile. Takrat sem ukazal tudi, 
da 531. četa TO, ki je bila v Ligojni, oborožena je 
bila z avtomatskim puškami »barbika« in pet-
imi armbrusti,  strelja na komando vojašnice na 
Stari Vrhniki. Cilja niso zadeli. Iz vojašnice pa 
so nato s topom ustrelili v kamnolom v Podčelu, 
kar je povzročilo strahovito bobnenje. Zdaj pa si 
zamislite, da bi JLA streljala iz vkopanih tankov 
na Hruševci in pod sabo imela vso Vrhniko!? 
Tudi če bi imeli primerno orožje, bi jih težko 
onesposobili. Pozneje smo ga sicer imeli, saj so 
fantje iz borovniškega skladišča, ne da bi vedeli, 
pripeljali tudi dve vodeni protitankovski raketi 
»maljutka« in celo strelo 2M. S slednjo so strelja-
li na letala, ki so napadla barikadi. Iz sinjegori-
škega nadvoza je bil tudi izstreljen armbrust na 
tank na Hruševci. No, 2. julĳa zvečer  se je zače-
lo premirje in tankovski bataljon na Cesarskem 
vrhu se je naslednji dan vrnil nazaj v vrhniško 
vojašnico. 

Po doseženem premirju ste si verjetno 
oddahnili, saj ga je nadzorovala 
posebna evropska komisĳa, ki je 
skrbela tudi za odhod JLA iz Slovenĳe?

Do oktobra 1991, ko je JLA zapustila Slovenĳo, 
je bilo napeto. Nastajali so zastoji pri odvažanju 
njihove opreme,. Pa tudi žalostno je bilo gledati, 
kako razstavljajo radar na Ljubljanskem vrhu in 
odvažajo rakete. Odpeljali so tudi eno vlakov-
no kompozicĳo tankov. S težkim srcem smo jim 
vrnili tudi Dom JLA. Toda dogovor smo morali 
spoštovati. V tistem času se je že začela tudi voj-
na na Hrvaškem in tja ter v BiH so hoteli od-
peljati iz vojašnice najsodobnejše tanke, ki jih je 
takrat imela JLA. Z njimi so hoteli kar na cesto 
in proti Hrvaški. Nevarnost, da naredĳo tako, 
je vseskozi obstajala. Čas je seveda  tedaj delal 
za nas in Slovenĳa tega ni dovolila, ampak za-
htevala, da ti tanki ostanejo pri nas. Sicer pa so 
se začeli tudi postopki »mehčanja«. Varnostna 
služba MO je zajela štiri pripadnike JLA, dva ofi-
cirja in dva podoficirja, ki so bili najbolj vroče-
krvni. Odpeljali so jih na skrito lokacĳo. Takrat 
se je v naš štab pripeljal komandant 1. oklepne 
brigade z do zob oboroženim spremstvom, pro-
testiral in zahteval,  naj spustimo njegove ljudi. 
Razložili smo mu, da mi s tem nimamo opravka. 
Sam sem vedel sicer, da skupina »za mehčanje« 
deluje, vendar z njo nismo sodelovali. Je pa bilo 
tudi zaradi »mehčanja« verjetno manj možnosti 
za incidente iz vojašnice. So pa še naprej trmasto 
vztrajali, da bodo odšli s tanki, mi pa smo dobili 
ukaz, da jim to na vsak način preprečimo. Iz-
delan je bil načrt, po katerem bi dobili okrepitve 
in orožje, ki sem jih pričakoval že med vojno. Po 
načrtu naj bi jih pozvali k predaji, z obkolitvĳo 
in opozorilnim ognjem baterĳe 120 mm mino-
metov pa stopnjevali potreben pritisk nanje. Če 
ne bi popustili, bi jih napadli. Enota Morisa je 
pri tem imela nalogo z bliskovito akcĳo nev-
tralizirati tanke na Hruševci. V tej nalogi je bil 
predviden tudi napad na vlakovno kompozicĳo 
tankov v Logatcu, ki je bil v rokah oklepne bri-
gade. Poveljstva naših enot so se že usposobila 
za izvedbo te težke naloge in na vrsti je bila mo-
bilizacĳa načrtovanih enot ter evakuacĳa pre-
bivalstva okrog vojašnice. Na srečo so  končno 
privolili v naše pogoje in odšli brez tankov iz 
Slovenĳe.  

Marjan Horvat

Naši fantje prvi prevzemajo vojašnico.
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Cagava politika
Pred podpisom arbitražnega sporazuma 
s Kosorjevo je predsednik države dr. Türk 
pozval k političnemu pogumu in svaril pred 
“cagavo” politiko. Pri tem je seveda Pahor-
jev podpis razumel kot izraz političnega po-
guma, a kot politik bi moral vedeti, da se za 
“pogumom” večkrat skriva nepremišljenost, 

zaletavost ali celo prava cagavost. In da se za “cagavostjo” lahko 
skriva preudarnost, previdnost, potrpežljivost ali celo pogum. 

Če je  bistvo modre politike v tem, da ve, kdaj in pri katerih 
vprašanjih mora biti odločna in kdaj previdna, potem lahko reče-
mo, da našim najvišjim politikom manjka modrosti.

Medtem, ko se je hrvaška premierka pred podpisom sporazu-
ma obnašala zelo “cagavo” in se je najprej temeljito posvetovala z 
vsemi parlamentarnimi strankami, tudi z opozicĳo, ter pridobila 
široko politično podporo, pa je slovenski premier “pogumno” po-
hitel s podpisom sporazuma, ne da bi iskal široko politično pod-
poro, in ne da bi se prej vsaj pogovoril z opozicĳo. Ta bi mu lahko 
povedala, da je Hrvaška že pred več kot desetimi leti ponujala 
enak sporazum, po katerem naj bi se meja določila le po načelih 
mednarodnega prava in brez upoštevanja zgodovinskih okoliščin 
(načela pravičnosti).

Tudi na drugih področjih kaže naša politika čudno razumeva-
nje poguma in cagavosti.

Te dni v Državnem zboru sprejemamo proračun za leti 2010 in 
2011. V prejšnjih letih se je trošenje države vsako leto povečalo 
kvečjemu za kakšen procent, nikoli pa več kot je porastel bruto 
družbeni proizvod (BDP). Za naslednje leto pa je Pahorjeva vlada 
kljub temu, da bo BDP bistveno manjši, kot je bil leta 2008, skle-
nila trošenje države v primerjavi z letom 2008 povečati za 25% (z 
8,5 na 10,5 milĳarde). Res zelo pogumna politika! Ali pa skrajno 
“cagavo” ravnanje premiera, ki ni udaril po mizi in ni preprečil, 
da posamezni ministri in politični lobĳi z državnimi sredstvi ne bi 
ravnali kot svinja z mehom. 

Že celo leto svojega vladanja premier očitno nemo opazuje, 
kako se privrženci vladne politike prepirajo za volilni plen. Ko pa 
te pogače zmanjka, pa državo zadolži za nove 2 milĳarde evrov in 
prerivanje ob koritu se očitno lahko nadaljuje.

Skrajna “cagavost” našega premiera se je pokazala že v prime-
ru ministra Golobiča, kateremu je kljub temu, da je solastnik Ul-
tre, zaupal proračunska sredstva za znanost in tehnološki razvoj, 
obenem pa še nadzor nad telekomunikacĳami. Kar se dogaja, je 
klasičen primer ujetosti ali prevzema države, ko kapital uresniču-
je svojo grabežljivost preko politike z vplivom na zakonodajo in 
na postopek razdeljevanja javnih sredstev. Gre za “state capture”, 
kot take stranpoti tranzicĳe imenujejo tuji analitiki.

Je pa sedanja vlada zelo “pogumna” pri omejevanju sredstev 
tam, kjer niso neposredno prizadeti njeni ozki politični lobĳi, 
ampak navadni državljani. V prejšnjem mandatu je na podlagi 
uspešnega dogovora občin Pivka, Postojna, Cerknica, Logatec, 
Vrhnika, Borovnica in Škofljica stekel projekt ČISTA LJUBLJANI-
CA (Odvajanje in čiščenje komunalnih odpadnih voda na povodju 
srednje in zgornje Ljubljanice), ki bi omogočil črpanje evropskih 
sredstev, pri čemer pa bi morala država zagotoviti deset milĳonov 
evrov v letu 2010 in deset v letu 2011. A ta amandma Slovenske 
demokratske stranke, ki naj bi ta sredstva ohranil v proračunu, je 
vladna koalicĳa “pogumno” zavrnila, pa čeprav zaradi tega ne bo 
ne evropskih sredstev in ne čiste Ljubljanice.

Premier je nenavadno “pogumen” predvsem pri dajanju poli-
tičnih obljub in zavajajočih interpretacĳah posameznih svojih 
dejanj in dejanj svojih ministrov. Naj omenim le njegovo znano 
paradigmo (ne)političnega kadrovanja in njegovo razlago, zakaj 
je minister Križanič nepričakovano in brez obrazložitve razrešil 
gospo Stanislavo Zadravec Capriolo, ki je strokovno neoporečno 
vodila državno zakladništvo skozi vsa obdobja vseh dosedanjih 
finančnih ministrov, tako levih kot desnih. Da o premierovi inter-
pretacĳi arbitražnega sporazuma s Hrvaško niti ne govorim. Ob 
vsem gostobesednem leporečju o “fantastičnosti” tega sporazuma 
je “pozabil” povedati, da se bo meja v Piranskem zalivu določala 
le na podlagi mednarodnega prava, torej po sredini zaliva, in da 
zato ob največji dobrohotnosti Hrvaške lahko očitno pričakujemo 
kvečjemu služnostni (a s strani Hrvaške skrbno nadzorovan) pre-
hod preko njihovega morja do mednarodnih voda.

 Ta sporazum naj bi bil po premierovih besedah celo največji 
uspeh te vlade v prvem četrtletju tega mandata. In ker je temu 
očitno res tako, potem se nas Bog usmili!

Od premiera pa bi pričakovali, da bo pri ohranjanju sloven-
skega ozemlja pokazal več političnega poguma, več previdnosti 
in vstrajanja pri upravičenih slovenskih zahtevah. Hazardiranje 
s slovenskim ozemljem je namreč znak politične norosti, ne pa 
poguma. Od premiera bi pričakovali tudi pogum, da končno pre-
vzame odgovornost za početje svojih ministrov, predvsem kadar 
gre za grabežljivo delitev volilnega plena (in davkoplačevalskih 
sredstev), obenem pa večjo “cagavost” pri zadolževanju države in 
kadrovskih čistkah.

Pravzaprav nič več ne pričakujemo!
Po jutru se namreč dan pozna! In po enem letu vladanja že lah-

ko slutimo, kaj nas še čaka naslednja tri leta. Imamo politiko in 
imamo politike, ki so pri uveljavljanju lastnih interesov zelo po-
gumni, pri zaščiti slovenskih državnih interesov pa zelo cagavi.

Vedno, predvsem v času krize, pa bi Slovenĳa potrebovala pre-
miera, ki ve, kdaj mora biti pogumen in odločen, kdaj pa “cagav”, 
zadržan in previden. 

Kdaj potrebujemo katero od teh politik, pa bi moral vedeti tudi 
predsednik države.

France Cukjati, dr.med.
poslanec Državnega Zbora RS

Prvo nedeljo v novembru smo kristjani praznovali praz-
nik zahvale – zahvalno nedeljo. To je dan hvaležnosti in za-
hvaljevanja, ne le za letino in pridelek, ki ju daje narava, 
ampak tudi za druge darove; zajema vse, kar smo in kar 
imamo.

Tudi sodelavci Karitas se zahvaljujemo Bogu za vse preje-
to v letošnjem letu in tega ni malo. Zahvaljujemo se za zve-
ste darovalce, ki so v skrinjico v cerkvi in z osebnimi darovi 
prispevali 11.500 EUR. Tako smo lahko kar 95 družinam po-
magali pri plačilu položnic in nakupu šolskih potrebščin.

 Zahvaljujemo se za pomoč Občine Vrhnika, Komunalne-
ga podjetja Vrhnika, trgovine DG 69, Drenov Grič in Škofij-
ske Karitas Ljubljana. Zahvaljujemo se tudi  prejemnikom 
pomoči, ki so se letos lepo vključili v naše delo, saj vedno 
radi priskočĳo na pomoč pri prebiranju oblačil  pa tudi pri 
skladiščenju pošiljk hrane.

Vseh že znanih aktivnosti letos nismo uresničili. Izostal 
je dorodelni koncert Dva novčiča, ki pa bo, kot zagotavlja 
naša sodelavka - organizatorica, spet oživel  leta 2010.

Sodelavci Karitas se vsem, ki ste nam  letos pomagali z 
darovi in  sodelovanjem iskreno zahvaljujemo. Ponovno pa 
vabimo v naše vrste nove sodelavce, zlasti mlade, da se nam 
pridružĳo in nam pomagajo, da bomo našo pomoč lahko še 

izboljšali in razširili.
Decembra si želimo, da bi s skromnim obdarovanjem raz-

veselili naše otroke, zato bralce Našega časopisa prosimo,  
naj nam pri tem pomagajo, bodisi  z denarnimi ali pa  dru-
gimi darovi.

Denarne prispevke lahko nakažete na naš račun: Nova 
Ljubljanska banka, 0202 7025 5265 206, ali pa jih v času 
uradnih ur, v ponedeljek od 9h do 11h in sredo od 16h do 
18h, oddate osebno.  

Zelo prĳetno nalogo nam je  oktobra zaupal znova pre-
bujeni Kino Cankarjev dom Vrhnika, da smo razdeljevali 
brezplačne vstopnice za kino. Iskrice veselja v očeh otrok 
pa so prav posebna  nagrada in vzpodbuda za naše prosto-
voljstvo.

Ne glede na to, ali je dar materialni ali pa je to naše so-
delovanje v župnĳi ali širši skupnosti, naj potrjuje našo 
hvaležnost in zavest, da smo drug z drugim v odnosu od-
visnosti in skrbimo, da  odnos zavezanosti drug drugemu 
raste v nas.

Decembra vsem bralcem želimo  veliko adventne svetlo-
be in luči, da bomo našli poti drug k drugemu in si znali 
pomagati. 

Župnĳska Karitas Vrhnika

V  zahvalo in spomin
Karitas Župnĳe Vrhnika je prejela srebrno plaketo Ivana 

Cankarja. Župnĳska Karitas se je v  minulih dvanajstih letih 
delovanja dokazala z nesebičnim in  požrtvovalnim delom v 
korist občanom vrhniške občine, pomoč najbolj potrebnim pa 
sega tudi  zunaj meja naše domovine. Sodeluje tudi z Rdečim 
križem in  Centrom za socialno delo. (7. 5. 2004)

Zgodi se, da živĳo tiho in odidejo še tišje … In vendar 
je sporočilo njihovega bivanja globoko, čisto in toplo kot 
izvir zdravilne vode. Kadar smo sami s sabo, utrujeni in za-
skrbljeni, morda na robu tistega, kar še lahko prenesemo, 
takrat se lahko okrepčamo ob takem izviru, zberemo moč 
in gremo naprej. In takrat ni več velikih besed, pravzaprav 
ostane le še ena – največja:

spoštovana gospa Ana Petkovšek,
HVALA.
Tvoja Vrhnika
(maj–november 2009).

Spomin na delo, ki ga  je vložila v našo Župnĳsko Karitas, 
katerega ustanoviteljica je bila, ne bo živel samo med sode-
lavci Karitas, ampak predvsem med ljudmi, ki so potrebovali 
pomoč in tolažbo, saj jim je vedno znala prisluhniti in jim po-
magati. Gospa Ana Petkovšek je ustanovila našo Karitas in 
jo vodila, dokler ji niso pošle moči. Bog jo je poklical k sebi 
v maju, Marĳinem mesecu, ki ji je kdo ve kolikokrat zapela 
Ave Marĳa.

Župnĳska Karitas Vrhnika

Vrhniški 
skavti na 
izhodu
V petek, 7. 11. 2009, smo se po-
gumni skavti kljub slabemu vre-
menu odpravili na dvodnevni 
izhod. Zbrali smo se na Dreno-
vem Griču in pot po skupinah 
nadaljevali proti Ligojni.
Zopet smo se dobili v Peskah, kjer so 
nas že pričakali arheologi, ki so  prav 
tedaj izkopavali argonavtske ostanke. 
Na kratko so nam predstavili svoje 
najdbišče, potem pa smo se premakni-
li v gasilski dom,  kjer nas je že čaka-
la večerja. Po večerji so nas arheologi 
(voditelji) razdelili v različne skupine. 
Vsaka skupina je morala v delavnicah 
dokazati svoje sposobnosti in iznaj-
dljivost. Izdelati smo mogli zastavo, 
zapeti himno skupine, preizkusiti svo-
je znanje v kvizu o arheologĳi ... Po 
končanih delavnicah smo se odpravili 
na zasluženi počitek. Naslednje jutro 
smo najprej telovadili in zajtrkovali, 
nato pa nas je pot zopet vodila v Pe-
ske, kjer smo dobili nov izziv. Vsaka 
skupina posebej je morala po svojih 
močeh najbolje opraviti naloge (npr: 
izdelovanje papirnatih aviončkov, ple-
tenje kitk, kviz, prenašanje svečke, ne 
da bi ta vmes ugasnila ...). Najboljši v 
preizkušnjah so dobili denar, s so si  
pozneje lahko kupili različne pripo-
močke za svoj arheološki tabor. Po do-
bro opravljenih nalogah in utrjenem 
znanju o Argonavtih je sledilo kosilo 
in nazadnje še zaključek pred gasil-
skim domom v Ligojni.

Sara Malovrh,
Steg Vrhnika1 – Argonavti 

Dobrodelnost Karitasa
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Ob začetku slovesnosti so 
vrhniški župan dr. Marjan Ri-
har, predsednik vrhniškega 
Združenja borcev za vrednote 
NOB Janez Kikelj, predsednik 
Območnega združenja vetera-
nov vojne za Slovenĳo Vrhnika 
- Borovnica Tone Jesenko in 
predsednik Policĳskega veter-
anskega društva Sever, Odbor 
Vrhnika - Logatec Zdravko 
Godnjavec skupaj na spome-
nik položili venec kot znamen-
je spoštovanja vsem, ki so dali 
življenje v tistem času.

Minister Boštjan Žekš je v 
slavnostnem govoru dejal, da 
sta NOB in osamosvojitev Slo-
venĳe nedvomno dva velika, 
največja dogodka v naši izjem-
ni zgodovini, za katero se pre-
pogosto ne zavedamo, kako 
izjemna je. Kot majhen narod 
med večjimi agresivnimi sose-
di smo brez lastne državnosti 

in brez politične moči že pred 
stoletji dobili med prvimi v 
Evropi svoj prevod biblĳe ter 
svojo slovnico in leta 1991, kot 
verjetno zadnji narod v Ev-
ropi, svojo državo ter se nato 
enakopravno z drugimi narodi 
pridružili EU. 

Povedal je še:
“Ob tem pa se moramo jasno 

zavedati, kaj je bilo v naši zgo-
dovini dobro in kaj slabo, kaj 
pozitivno in kaj negativno, kaj 
prav in kaj narobe. Tisto dobro 
moramo spoštovati in ceniti, 
slabo pa lahko skušamo razu-
meti, opravičiti in celo opro-
stiti, s tem da slabo ne more 
postati dobro ali celo boljše 
od dobrega. Borba proti oku-
patorju med drugo svetovno 
vojno je bila nedvomno najsve-
tlejši trenutek naše zgodovine, 
saj predstavlja odpor proti 
sovražniku, proti osvajalcu v 

celotni zgodovini človeštva 
nekaj zelo pozitivnega, zelo 
dobrega. Za tisti del NOB, ki 
ga razumemo kot revolucĳo, 
pa je že drugače. Revolucĳa 
sama po sebi ni nekaj negativ-
nega, saj prinaša spremembe, 

ki so lahko potrebne in dobre, 
toda tam kjer revolucĳa pre-
haja v zločin, ji moramo dati 
negativno oceno. To posebej 
velja za povojne poboje, ki jih 
moramo oceniti zelo negativ-
no. Drugi pol dogajanj med 

NOB, sodelovanje z okupa-
torjem, kolaboracĳo, moramo 
oceniti slabo, saj sodelovanje s 
sovražnikom nikoli v zgodovi-
ni ni bilo dobro ocenjeno. Prav 
je, da skušamo sodelovanje z 
okupatorjem razumeti glede 
na tedanje okoliščine in ga 
tudi oprostiti, toda tudi v tem 
primeru slabo ne more postati 

dobro.”
Prav tako moramo boj za osa-

mosvojitev oceniti z bleščečo 
pozitivno oceno, saj smo tedaj 
v skoraj popolni enotnosti do-
segli svoj zgodovinski cilj brez 
nepotrebnega nasilja in brez 

velikih žrtev. Žekš je na koncu 
spregovoril še o gospodarski 
krizi, ki je zajela tudi Slovenĳo: 
“Toda kriza bo minila, upam, 
da brez hudih socialnih po-
sledic, in stvari bomo morali 
postaviti na pravo mesto. Taki 
kot smo, potomci teh, ki se jim 
danes zahvaljujemo, bomo 
pri tem nedvomno uspeli, če 

bomo enotni in pozitivni, tako 
da bo ta kriza le eden od manj-
ših padcev v naši sĳajni zgo-
dovini. V tej novi borbi nam 
morajo biti vsi padli borci za 
domovino vzor in navdih.“

V.N in S.S.

Polaganje venca pri spomeniku na Drči Drča zopet oživela na dan mrtvih

Gostje so si najprej ogledali 
tamkajšnji objekt Lovske zveze 
Slovenĳe, ki ga slednja po po-
datkih občine namerava pro-
dati. Zadeva je nekoliko spo-
rna, ker je zemljišče, na kateri 
stoji objekt, občinski. Podobna 
situacĳa je tudi le streljaj stran, 
kjer je na občinski zemlji Kra-
jevna skupnost postavila otro-
ško igrišče. Za nameček so 
med vaščani še deljena mne-
nja o njegovem videzu, pod 
vprašaj pa ga postavljajo tudi 
naravovarstvena določila za 
tamkajšnje območje (čezenj naj 
bi potekala pot divjih živali). 
»Ta park je nekaj boljšega kar 
smo v krajevni naredili v za-
dnjem času, saj postaja osred-
nji prostor za druženje vašča-
nov. Prostor bi radi nadgradili 
še z dodatno infrastrukturo,« 

je pojasnil Pelko in dodal, da s 
tem zagotovo ne bodo ogrozili 
divjih živali. 

Pelko je goste povabil na 
hrib na Zavrh, od koder so si 
lahko ogledali pokojiško pla-
noto, in pri tem spomnil, da se 
površine iz leta v leto bolj za-
raščajo. Družno so si ogledali 
še krak ceste (proti Cerknici) 
pri Padežu, ki bi ga bilo treba 
asfaltirati in prestaviti promet-
no signalizacĳo. 

Sestanek so  končali v nekda-
nji pokojiški gostilni, kjer je za 
mizo stekel pogovor še o  dru-
gih problemih krajevne skup-
nosti. Pelko je župana spomnil 
na potrebo asfaltiranja ceste 
Borovnica–Pokojišče. »Nare-
dili smo izračun, da bi v treh 
letih izvedli grobo pripravo ce-
ste za asfaltno prevleko, četrto 

leto pa bi jo asfaltirali. Računa-
mo, da bi občina Vrhnika v ta 
namen vsako leto dala recimo 
deset tisoč evrov, borovniška 
občina pa petnajst.« Župan dr. 
Rihar je dejal, da bi morali v 
tem primeru obe vpleteni ob-
čini natančno določiti višino 
sofinanciranja, pridobiti pa bi 
morali tudi soglasja lastnikov 
parcel, na katere bi širili cestišče. 
Pelko je spregovoril še po-
žarni ogroženosti kraja. Prvi 
problem je prenizek tlak v 
hidratnem omrežju, drugi pa 
sploh pomanjkanje gasilskega 
društva v vasi. Na srečo naj 
bi slednji problem po novem 
rešili, je pojasnil Pelko, saj 
ustanavljajo gasilski oddelek, 
ki bo spadal pod okrilje verd-
skih gasilcev. Slednji naj bi jim 
tudi dali eno od svojih vozil. 

Sicer pa kraj tareta tudi šibko 
internetno omrežje in slaba po-
kritost z mobitelnim signalom, 
kar pa je že  zunaj občinskih 
pristojnosti. 

Trenutno na planoti deluje 
eno samo društvo, to je Med-
ved, ki deluje na področju 
športne, turistične, gobarske 
in polharske dejavnosti. Kot 
je dejala njegova predsednica, 
združuje okoli  petdeset  čla-
nov, zelo radi pa bi si uredili 
lastne prostore za druženje.

Gašper Tominc

Bevke, 11. november – Ob-
činska uprava se je tokrat 
mudila na bevškem koncu 
vrhniške občine. Župan dr. 
Marjan Rihar in predstavniki 
občinske uprave so si skupaj 
s predstavniki KS Bevke in 
tamkajšnjih društev najprej 
ogledali problematične toč-
ke na terenu, na koncu pa je 
sledil še pogovor za skupno 
mizo. 

Predsednica Krajevne skup-
nosti Nataša Tešar je goste naj-
prej povabila, da so si ogledali 
Športni park Bevke, ki ga želi 

ŠD Bevke razširiti. Za tak po-
seg potrebujejo dodatna okoli-
ška zemljišča in njihovo spre-
membo namembnosti. Slednje 
je pomembno zaradi postavit-
ve spremljajočega športnega 
objekta – kozolca, za katerega 
že imajo zbran material. Za 
razširitev je izdelana idejna 
zasnova, ki med drugim vklju-
čuje tudi nogometno igrišče v 
travnati izvedbi.

V nadaljevanju so si ogle-
dali most na cesti Log–Bevke. 
Čezenj vodi glavna dostopna 

cesta za tovorni promet do 

Bevk. Obnova mostu naj bi se 
začela prihodnje leto, razširi-
tev ceste pa naj bi  opravljali 
v etapah. Ogledali so si tudi 
razširjen in obnovljen odsek 
ceste med Logom in Bevkami. 
Krajani menĳo, da bi bilo na 
njej treba omejiti hitrost na 70 
km/h, saj je to šolska pot. Po-
zornosti je bila deležna tudi 
cesta Bevke–Drenov Grič, ki 
po mnenju krajanov ni pre-
vozna. Na cesti so opazne 
luknje, iz katerih odpada as-
falt. Zaradi naklona naj bi bilo 
problematično tudi križišče 
pri kapelici proti gasilskemu 
domu.

Obisk so  sklenili s pogovo-
rom za skupno mizo. Tešarje-
va je poudarila, da je glavna 
naloga krajevne  skupnosti iz-
boljšanje cestnih povezav, ure-
janje kolovozov, cestnih pove-
zav in kolesarskih poti. Letos 
je KS uredila pokopališče in se 
lotila urejanja športnega par-
ka. Tešarjeva je še dejala, da je 
treba zemljiškoknjižno urediti 
Cesto v Mrle, zemljišče okrog 
ceste ter pridobiti delež  ne-
premičnin v bližini športne-
ga parka za namen razširitve 
ceste.  

Po občinskem zapisniku za-
pisal Gašper Tominc. 
(Foto: arhiv OV)

To vprašanje je DLNON postavilo 
številnim domačinom iz Velike Li-
gojne,  pa tudi različnim strokov-
njakom. To lepo obeležje sloven-
ske sakralne in kulturne dediščine 
smo opazili pred  desetimi  leti, ko 

je DLNON prvič organiziralo in 
vodilo pohod po poteh Cankar-
jeve matere Vrzdenec–Vrhnika v 
decembru ter po poti Cankarjeve 
dediščine Vrhnika–Mavsarĳa–Vrh-
nika v maju. Posebnost obeležja je 
v tem, da sta v “hišici” dve razpeli 
s križanim. Prav tako je ugotovlje-
no, da je to delo dveh avtorjev v 
različnem časovnem obdobju.

Ob pohodih (2-krat na leto) smo 
opazili vidno propadanje in samo 
vprašanje je bilo, koliko časa bi še 
vzdržali nosilni steber in preostali 
deli tega lepega obeležja, ki je več 
kot samo krajevna znamenitost 
in posebnost. Pred tremi leti je 
DLNON na predlog pohodnikov 
prevzel pobudo za njegovo obno-

vo. Restavrator Janez Jereb iz Ver-
da si je propadajoči križ ogledal in 
dal ponudbo za njegovo obnovo. 
DLNON je s ponudbo seznanilo 
KS Ligojno in Občino Vrhnika 
za kritje stroškov obnove. Tu pa 
je  nastal zaplet, kdo je lastnik in 
čemu je bil postavljen: posamezni-
ku, družini, kraju itn. Tisti, ki ima 
od njega korist, je slišati od neka-
terih krajanov, pa še kaj drugega.

Kdo je (so) obeležje posta-
vil, to se ponovno sprašujemo v 
DLNON, ki želimo, da to lepo ob-
novljeno obeležje dobi lastnika in 
skrbnika. 

Odgovore na vprašanja pošljite 
po e-naslovu:

maricka.dolenc@gmail.com  ali 
GSM 041/249 576.

Upravni odbor DLNON

Cesta Bevke–Drenov Grič je v zelo slabem stanju. 

Drča oživela

Slava tistim, ki so padli za domovino
Združenje borcev za vrednote narodnoosvobodilnega boja Vrhnika je v sodelovanju z občino tudi letos pripra-
vilo spominsko slovesnost, posvečeno padlim slovenskim partizanskim borcem in drugim žrtvam okupatorja. 
Slovesnost je potekala v nedeljo pri spomeniku na Drči, slavnostni govornik pa je bil minister in častni občan 
Vrhnike, akad. prof. dr. Boštjan Žekš. Za kulturni program so poskrbeli pevci MePZ Ivana Cankarja, vrhniška 
pihalna godba in učenci OŠ Antona Martina Slomška. 

Občinska uprava v Bevkah

Namen obeležja nad Merlami

Občinska ekipa se je tokrat mudila na Pokojišču
Pokojišče, 21. oktober – Cilj tokratnega obiska krajevnih skupnosti je bila KS 
Pokojišče - Padež - Zavrh. Občinsko ekipo z županom dr. Marjanom Riharjem 
na čelu je sprejel predsednik Krajevne skupnosti Bojan Pelko. Najprej so si na 
terenu ogledali nekatere problematične točke, obisk pa  končali z razgovorom 
za mizo. 

Igrišče sredi vasi je trenutno edini prostor za 
druženje krajanov.

Gostje so si ogledali tudi objekt LZ Slovenĳe, 
ki ga namerava prodati. 

Obisk so  sklenili z delovnim pogovorom v prostorih nekdanje 
gostilne. 
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V začetku aprila so predstavni-
ki krajevnih skupnosti Ligojna 
in Drenov Grič – Lesno Brdo v 
prostorih ligojnske šole pod-

pisali s predstavniki Gradišča 
Cerknica pogodbo o gradnji 
nove mrliške vežice. Podpis je 
pomenil začetek uresničevanja 
dolgoletnih dogovarjanj med 
obema krajevnima skupnosti-
ma. Dela so stekla približno 
mesec dni kasneje, nad njimi 
pa je bedel gradbeni odbor 

pod vodstvom Jožeta Franka. 
Vežica, ki je zasnovana iz dveh 
objektov – poslovilne vežice 
in objekta za sanitarĳe ter čaj-

no kuhinjo, je bila zgrajena 
konec oktobra, ko so krajani 
obeh krajevnih skupnosti pri-
pravili krajšo slovesnost s po-
gostitvĳo. Predsednica ligojn-
ske krajevne skupnosti Mojca 
Gutnik je ob tem dejala, da je 
sicer smrt žalosten dogodek, 
a se krajani lahko nove prido-

bitve kljub temu veselĳo. Po-
dobnih misli je bil tudi Pavle 
Oblak, predsednik KS Drenov 
Grič-Lesno Brdo in dodal, da 
sta kraja na ta način končno 
dobila objekt, kjer se bodo lah-
ko svojci in prĳatelji dostojno 
poslovili od pokojnika. Župan 
dr. Marjan Rihar, ki se je prav 
tako udeležil slovesnosti, pa je 

pohvalil sodelovanje obeh kra-
jevnih skupnosti. Novo vežico 
je blagoslovil vrhniški župnik 
Blaž Gregorc, za kulturni pro-
gram pa sta poskrbela Mešani 
pevski zbor KD Drenov Grič 
– Lesno Brdo in pevski zbor 
Trlce iz Ligojne. 

Gašper Tominc

Odprtje mrliške vežice v Ligojni
Ideja o izgradnji mrliške vežice v Ligojni je stara že več kot  de-

set let. Vendar so različne težave in prednostne naloge, ki so si 
jih  izbrali člani svetov, odmikale izgradnjo vežice. K sreči smo se 
člani obeh svetov krajevnih skupnosti z dovolj energĳe lotili tega 
projekta, združili moči in finančna sredstva in pripeljali izgrad-
njo nujno potrebne mrliške vežice do konca.

Vrednost gradbenih del je z dodatnimi deli, ki smo jih naro-
čili, znašala 87.600 € z DDV. Napeljava in priključitev elektrike, 
vodovoda in notranja oprema pa so povečali finančno vrednost 
mrliške vežice še za 18.000 evrov. Da bomo lahko plačali izvedbo 
teh del, smo namensko varčevali več let. Letos smo poprosili tudi 
krajane oz. lastnike grobov za pomoč v obliki donacĳ. Odzvali so 
se v velikem številu in nam z darovani sredstvi zelo pomagali. 

Pred rezanjem traku in uradnim odprtjem je mrliško vežico 
blagoslovil vrhniški župnik gospod Blaž Gregorc.

KS Ligojna in KS Drenov Grič - Lesno Brdo se zahvaljujeta 
vsem, ki ste po svojih močeh kakor koli pripomogli, da smo ures-
ničili našo dolgoletno skupno željo, posebno pa vsem navedenim 
donatorjem, ki ste darovali svoja finančna sredstva.

KS Ligojna: Ivana Celarc, Roman Celarc, Albin Cimprič, Boris 
Cimprič, Ludvik Gabrovec, Slavko Istenič, Brane Japelj, Tomaž 

Jemec, Anton Kavčič, Peter Kogovšek, Vinko Kovač, Valentina 
Logar, Anton Kustec, Alojz Marolt, Latif Mulalič, Ivanka Novak, 
Franc Novak, Ivanka Novak, Jožefa Novak, Andrej Osredkar, 

Štefan Pišek, Franc Podlipec, Franc Podlipec, Ana Potočnik, Jelka 
Koželj Prelovšek, Mojca Rus, Božidar Samotorčan, Franc Samo-
torčan, Matevž Samotorčan, Niko Samotorčan, Danĳel Samotor-
čan, Helena Svalina, Veronika Trček, Milan Varšek; 

Marjan Abreht, Pavel Bradeško, Andrej Borko, Marjan Čepon,  
Andrej Frank, Franc Frank, Janez Frank, Jože Frank, Jože Gara-
folj, Janez Grbec, Anton Grampovčnik, Mojca Gutnik, Jože Hosta, 
Uroš Hosta, Anton Hudolin, Simon Japelj, Krištof Jerina, Milan 
Jereb,  Franc Kavčič, Ambrož Koderman, Janez Kogovšek, Ivan-
ka Kopač, Andrej Krašna, Tomaž Kavčič, Joži Kervina, Darinka 
Koderman Patačko, Marjan Kogovšek, Andreja Kostadinov, Va-
lentin Kovač, Janez Kucler, Slavko Kunc, Marina Kupec, Miros-
lav Marinček, Robert Malovrh, Andrej Mele, Miro Mele, Rozalĳa 
Mele, Anton Mele, Jožica Medvešek, Janez Miklavčič, Marko 
Nagode, Anton Novak, Marko Novak, Silva Novak, Marjan No-
vak, Avgust Ogrin, Dušan Ogrin, Franc Ogrin, Pavel Ogrin, Jože 
Ogrin, Franc Osredkar, Hinko Osredkar, Ivan Osredkar, Miran 
Osredkar, Joško Petkovšek, Martina Per, Ivan Petrovčič, Ivan Pi-
šek, Nada Pišek Jozič, Stanislav Pišek, Milena Samotorčan, Ru-
dolf Sedej, Janez Skvarča, Anton Smrtnik, Janez Smrtnik, Marko 
Smrtnik, Marjan Smrtnik, Darinka Svete, Marjan Šraj, Franc Tr-
ček, Janez Verbič, Mirko Verbič, Maruša Zaletel,  Marĳa Ženko, 
Jože  Japelj, Sinja Gorica, Breda Brcar, Ljubljana.

KS Drenov Grič - Lesno Brdo: Marta Bajc, Franc Boh, Nada Ce-
larc, Zvone Cvelbar, Ivanka Cvelbar, Alojz Dolenc, Janez Furjan, 
Jože Hribar, Janko Japelj, Marjanca Jelovšek, Jože Jelovšek, Anton 
Jelovšek, Andrej Jelovšek, Andrej Jelovšek, Francka Jesenovec,  
Joži Jesenko, Franc Kavčič, Ivana Knap, Marko Kovač, Stanislav 
Kržmanc, Majda Kržmanc, Miran Kržmanc, Marĳa Kucler, Jožka 
Lenarčič, Milena Lešnjak, Franc Mavsar, Anton Mihevc, Franc 
Novak, Erika Novak, Franc Oblak, Franc Oblak, Jakob Oblak, Pa-
vel Oblak, Malči Osredkar, Alojz Petkovšek, Martin Petkovšek, 
Mihael Petkovšek, Jožefa Pižmoht, Anton Piltaver, Janko Pleste-
njak, Marta Popit, Ivanka Popit, Irena Rumenič, Janez Rus, Joži 
Sedej, Marĳa Skopec, Stanislav Tomšič, Franc Tome, Anton Vrho-
vec, Ana Zalaznik, Eli Zalaznik, Franc Zalaznik, Tadej Žitko. 

Za pomoč pri organizacĳi  odprtja se zahvaljujemo vsem nasto-
pajočim, podjetju JFM Elektronik za ozvočenje,  slaščičarni Berzo, 
gostiščema Bajc in Nibi za narezke, DG-69, d. o. o., za darovano 
sadje  in vsem gospodinjam za dobrote. 

KS Ligojna in KS Drenov Grič - Lesno Brdo (foto: J. Frank)

Nova vežica stoji na parceli med vaško šolo in pokopališčem zgra-
dili mrliško vežico. 

Slavnostni trak so prerezali Mojca Gutnik, dr. Marjan Rihar in 
Pavle Oblak. 

V Ligojni imajo novo mrliško vežico
Ligojna, 25. Oktober – Nova pridobitev resda stoji v Ligojni, namenjena pa je tako krajanom Ligojne kot 
Lesnega Brda in Drenovega Griča. Obe krajevni skupnosti sta letos spomladi pošteno pljunili v roke, izbrali 
izvajalca del in na parceli med vaško šolo in pokopališčem zgradili mrliško vežico.

S prireditvĳo smo začeli ob 20. uri in pred polno dvorano kul-
turnega doma v Bevkah uživali nastopajoči in gledalci več kot 
uro in pol.

Glavna nastopajoča, Hanca in Johny, ki sta zgodbo tudi na-
pisala, sta s svojo hčerko Tjašo  profesionalno odigrala vlogo 
kmečkih zakoncev.

Ogledali smo si odlomek iz  film,  posnet leta 1989, z naslo-
vom Odtisi v barju. 

Gledalci so z zanimanjem prisluhnili Antonu Japlju (Tapa-
čevsk Tone) in Janku Japlju (Levcov ata),  ki sta strokovno raz-
lagala  postopek rezanja in sušenja šote.

Člani Cerkvenega MePZ Bevke so s pesmĳo odšli na prizo-
rišče rezanja šote, ženski del zbora pa jih je pogostil z bogato 
malico. Zapeli so pesem, ki so jo peli še stari bevški vaščani: »Mi 
Marostarji pa šote na prodamo.«

V nadaljevanju smo z navdušenjem prisluhnili dvema sklad-

bama Urške in Mateja Zupan, ki sta ju profesionalno zaigrala: 
Urška na klarinet in Matej na harmoniko.

Veseli smo bili ljudskih pevk iz Bevk, ki so se z veseljem od-
zvale našemu povabilu. Mici Trček, Joži Vonča  in Ana Petkov-
šek so se predstavile s tremi ljudskimi pesmimi.

Mladi pritrkovalci iz Polhovega Gradca so na prave zvonove 
predstavili prave pritrkovalske »viže«. Nastopili so kot pravi 
veliki profesionalci.

Bolj ko se je prireditev bližala koncu, bolj je postajalo »vroče«. 
Bevška rok skupina MAMUTI nam je namreč »podkurila« pod 
nogami. Predstavili so se z dvema lastnima skladbama. Bilo je 
kot na pravem koncertu.

Za konec so  pevci Cerkvenega MePZ Bevke zapeli pesem Ni 
lepšega na vsem svetu, za katero je besedilo napisal Jože Gosti-
ša, za zbor pa jo je priredil Roman Marolt. Na harmoniko sta jih 
spremljala Jože Gostiša in Robert Ajlec.

Za konec so se zboru pridružili vsi nastopajoči, ki so zapeli 
še venček Lepa naša domovina in Slovenĳa, od kod lepote tvoje 
(Avsenik), na harmoniki pa jih spremljal Robert Ajlec.

Člani Kulturnega društva Ivana Cankarja Bevke se zahvalju-
jemo vsem nastopajočim, ki so kakor koli pomagali pri tej pri-
reditvi. Posebej se zahvaljujemo Klavdĳi Japelj, ki je že vsa leta 
gonilna sila prireditev pristnih bevških tem (»turšca«, kostanj, 
buče in peške, šota) ter Jožetu Gostiši, ki je vložil ogromno tru-
da, saj je prav za to temo naredil nove stopnice za na oder in s 
pomočjo Francĳa Trčka tudi kulise, ki so naš pravi ponos. Prire-
ditev je uspela tudi zaradi tolikih gledalcev, ki so nas podprli s 
svojo prisotnostjo in bučnim aplavzom  ter nam dali spodbudo 
za naprej. Velik obisk gledalcev je za nastopajoče največja na-
grada in plačilo za trud.

Pristnih bevških tem nam še dolgo ne bo zmanjkalo.
Zapisal: Roman Marolt

BEVŠKA ŠOTA

Čas dedkov in babic
V petek, 23. oktobra 2009, je Kulturno društvo Iva-
na Cankarja iz Bevk že šesto leto zapored uprizori-
lo nepozabno prireditev; letos smo jo poimenovali 
BEVŠKA ŠOTA.  Temo za to prireditev smo si čla-
ni kulturnega društva določili že lani in potem vse 
leto zbirali ideje, ki označujejo opravilo rezanja in 
sušenja šote, tega edinstvenega bevškega opravila 
iz časov naših dedov in babic.
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Gostovanja naše skupine narodnih noš v letu 2009:
21. 6. –  XIX. Dan pod Lovrencem v Polhovem Gradcu

25. 6. – Star maln
1. 8. – 66. Villacher Kirchtag v Beljaku

9. 8. – parada ob 110. obletnici obstoja PGD Rovte in naku-
pu novega gasilskega vozila PGD Petkovec

14. 8. – 40. obletnica obstoja in aktivnega delovanja 
PGD Dragomer

12. 9. – 4. medobčinsko tekmovanje koscev in grabljic 
za pokal Ljubljanskega barja v Črni vasi

13.9 . – 39. Dnevi narodnih noš v Kamniku

V imenu skupine narodnih noš se zahvaljujem Turističnemu 
društvu Blagajana Vrhnika za denarne prispevke, ki so jih 

namenili za prevoz v Kamnik na parado narodnih noš.

Zahvaljujem se tudi vsem, ki so nastopali v paradah in na  
drugih tovrstnih prireditvah.

V upanju, da bi tako dobro sodelovali tudi v prihajajočem 
letu, vas vse prav lepo pozdravljam.

Ivana Logar

Naša skupina na začetku kamniške parade, kjer, za razliko od natrpanega osred-
njega dela,  ponavadi skoraj ni gledalcev.

V kamniški paradi se nam je prvič pridružila tudi Otroška folklorna skupina Sta-
ra Vrhnika pod vodstvom Anite Garafol. Predstavili so se v več kot stoletje starih 
oblačilih in si prislužili pohvalo za izvirnost s strani ocenjevalne komisĳe.

V beljaški paradi nas je letos spremljala tudi folklorna skupina Rožmarin iz Vna-
njih Goric, ki so nastopali v bogatih pražnjih nošah ljubljanskega krakovskega 
predmestja.

Tudi mlajši se radi udeležujejo parade v Beljaku.

Odzvali smo se tudi na povabilo PGD Petkovec - Rovte, kjer je del parade potekal 
skozi čudovito pokrajino slikovitih pašnikov.

Posnetek naše skupine je nastal pred uradnim začetkom prireditve XIX. Dan pod 
Lovrencem v Polhovem Gradcu.
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Glavni namen vaje je bil preveriti pravilno 
uporabo radĳskih zvez in komuniciranja prek 
njih, reševanja iz višin s pomočjo avtolestve ter 
usklajenost nastopa med operativnimi enotami. 
Obenem smo spoznali objekt in preverili zmož-
nosti za posredovanje posameznih operativnih 
enot.   

Scenarĳ vaje je potekal takole. V soboto, 14. 11. 

2009, je  v popoldanski urah nastala eksplozĳa 
plinske jeklenke v prvem nadstropju stanovanj-
skega objekta na Ljubljanski cesti 34B v enem od 
stanovanj. Eksplozĳa je  povsem uničila stano-
vanje in poškodovala del stopnišča. Stanovalci 
stanovanjskega objekta so začeli evakuacĳo iz 
objekta, a pri tem jih je oviral gost dim iz objekta 
in delno porušeno stopnišče. Nekaj stanovalcev 
je ostalo ujetih na stopnišču, nekaterim je uspelo 
ubežati na streho stanovanjskega objekta in so 
ostali ujeti na njej. Stanovalec je iz objekta po-

klical ReCO Lj in povedal, kaj se je zgodilo in 
da so v objektu ujeti ljudje. ReCO Lj  je v prvem 
pozivu aktiviral poveljstvo Vrhnika. Dežurni 
operater na ReCO Ljubljana je sprožil alarm ob 
13. uri in 55 minut za naslednja prostovoljna 
gasilska društva: Vrhnika, Stara Vrhnika, Verd, 
Ligojna, Podlipa - Smrečje, Zaplana, Bevke, Blat-
na Brezovica, Drenov Grič - Lesno Brdo in Sinja 

Gorica. Prvi je na kraj prispel vodja intervencĳe, 
ki je določil poveljniško mesto. Sledilo je:  ogled 
situacĳe, preverjanje izklopa el. toka in zaprtje 
plina za objekt, določitev delovnega kanala roč-
nih radĳskih postaj, razmestitev gasilskih enot in 
določitev požarnih sektorjev, seznanitev z mož-
nostjo oskrbe z vodo, določitev mesta evakuacĳe 
ponesrečencev, določitev operativca o sprotnem 
obveščanju o prispelih gasilskih enotah, moštvu 
in opremi. Izvesti je bilo treba notranje napade z 
namenom gašenja in reševanja iz objekta. Obe-

nem pa se je na nasprotni strani objekta začela 
evakuacĳa ljudi s strehe bloka. Zato je bil objekt 
razdeljen na dva požarna sektorja. Notranji na-
padi so bili izvedeni ob ustrezni osebni zaščitni 
opremi in opremi za zaščito dihal. Pred objek-
tom je bilo zagotovljeno triažno mesto za oskrbo 
ponesrečencev, vključno z reševalnim vozilom.

Omenjena vaja je bila zelo zahtevna za vode-

nje in samo izvedbo. Operativno vodstvo vaje so 
sestavljali: vodja vaje Boštjan Turk, vezist na po-
veljniškem mestu Franjo Čretnik, vodja sektorja 
1 Benjamin Svenšek, vodja sektorja 2 Marko Je-
raj in vodja sektorja 3 Aleksander Rizman.

Pomoč pri usmerjanju prometa in zagotavlja-
nju varnosti je zagotavljala patrulja Policĳske 
postaje Vrhnika in občinski redarji. Za dobro in 
uspešno sodelovanje se jim zahvaljujemo. Ana-
liza vaje bo  opravljena konec novembra ali v za-
četku decembra.

Vajo so si ogledali predstavniki USZR, GZ 
Vrhnika CZ Vrhnika, župan Občine Vrhnika dr. 
Marjan Rihar, poveljnik Gasilske zveze Slovenĳe 
tov. Matjaž Klarič in predstavniki sosednjih ga-
silskih zvez. Po koncu praktičnega dela vaje sta 
prisotna pozdravila gospod župan in poveljnik 
Gasilske zveze Slovenĳe tovariš Matjaž Klarič. 
Pozdravila sta udeležence in se jim zahvalila za 

udeležbo na vaji.
Na koncu bi se rad zahvalil sodelujočim gasil-

cem operativcem, stanovalcem naselja Zlatica, 
PP Vrhnika, občinskemu redarstvu, markerjem 
(ponesrečenci na vaji), gostom ter drugim pri-
sotnim na vaji.

Upamo, da nam pridobljenih izkušenj gašenja 
in reševanja z vaje ne bo treba nikoli uporabiti 
na tem objektu.

Z gasilskim pozdravom: Na pomoč!
 Operativno vodstvo vaje

Mesec požarne varnosti
Vrhniški gasilci smo 
31. 10. 2009 organi-
zirali veliko gasil-
sko vajo v sklopu 
Oktober, mesec po-
žarne varnosti. Iz-
brali smo si lokacĳo 
Mlin, kjer je  nastal 
velike požar. V njem 
je ostalo ujetih več 
oseb, ki jih je bilo 
treba oskrbeti in pri-
peljati na varno. Na 
tako obsežni vaji z 
mnogo tehnike smo 

prvič vključili tudi avtolestev,  pri čemer se 
je pokazalo, kaj vse omogoča pri gašenju ter 
reševanju ponesrečencev iz višin. 
Na vaji je sodelovalo  več kot 50 gasilcev iz 
osrednje enote. PGD Vrhnika, Verd in Stara 
Vrhnika ter Sinja Gorica, Blatna Brezovica 
in Podlipa, v sodelovanju z Gasilsko zvezo 
Vrhnika – vsem bi se prav lepo zahvalil. Za-
hvala  velja tudi g. Bojanu Vrhovcu in Aljažu 
Vrhovcu za pomoč pri organizacĳi ter teme-
ljiti analizi vaje. 
Vaja je uspela; sicer je bilo nekaj manjših na-
pak, na katerih se učimo in  dopolnjujemo 
naše delo.                         Za PGD Vrhnika, 

Marjan Bizjan

Kot vsako leto so tudi letos gasilci PGD Bevke izvedli 
dve vaji in  tako dokazali, da so lahko kos marsikateri 
situacĳi, ki jih lahko preseneti kadar koli. Prvo vajo so 
izvedli v osnovni šoli v Bevkah. Sodelovala so tri dru-

štva: Bevke, Stara Vrhnika in Vrhnika z novo lestvĳo. 
Napravili so dimno zaveso in nato izvedli reševanje 
otrok iz pritličja in prvega nadstropja, kjer  so upora-
bili lestev. Izkazalo se je, da bi bila v primeru požara 

v šoli izrednega pomena. Druga vaja je bila izvedena 
s predpostavko, da je zagorel gozd nad vasjo, ogenj 
pa je delno že zajel gospodarsko poslopje. Na kraj po-
žara  se je pripeljalo  sedemnajst gasilcev PGD Bevke. 
Dva gasilca sta z dihalnimi aparati vdrla v zadimljeno 
garažo, kjer sta poskrbela, da je bil odstranjeno: avto, 
plinska jeklenka in posode z gorivom. Druga skupi-
na je začela  gasiti objekt, tretja pa je zajezila požar v 
gozdu. Vaja je bila odlično izpeljana, kar so na analizi 
potrdili tudi predstavniki CZ Vrhnika in domačini, 
ki so si jo prišli pogledat.                                     ML

Še eno tekmovalno leto je za gasilci Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Podlipa - Smrečje, ki so tudi tokrat uspešno nastopali širom 
Slovenĳe in znova posegali po visokih mestih.
 V Prostovoljnem gasilskem društvu Podlipa - Smrečje je bilo letos 
na področju tekmovanj še posebno aktivno, za kar so poskrbele štiri 
tekmovalne ekipe. Poleg pionirjev in mladincev so tekmovali še čla-
ni A in pa nova moč – člani B. Priprave in treningi so od tekmoval-
cev zahtevali veliko prostega časa, kondicĳskih priprav in znanja, a 
vse to se jim je na koncu tudi obrestovalo. Na občinskem tekmova-
nju na Vrhniki so naslove občinskih prvakov osvojile kar tri ekipe. 
Le pionirjem se je nekoliko zalomilo in se niso uvrstili na regĳsko 
tekmovanje.  Teden pozneje pa so svoje pridobljeno znanje  v mokri 
vaji z motorno brizgalno in štafeto z ovirami pokazali mladinci, ki 
so bili znova najboljši na regĳskem tekmovanju za pokal Notranj-
ske. Po uspehu na občinskem tekmovanju  so bili tudi člani A in 
člani B uspešni v taktični mokri vaji, vaji razvrščanja in teoretičnem 
testu tudi na regĳskem tekmovanju za pokal Notranjske. Člani B so 
osvojili prvo mesto, člani A pa so bili drugi. Poleg novih pokalov, ki 
že imajo svoje mesto v gasilskem domu, so se mladinci ter članske 
ekipe veselile nastopa na državnem tekmovanju, ki bo prihodnje 
leto. Že tradicionalno pa je društvo organiziralo tekmovanje v suhi 
vaji z motorno brizgalno, ki vsako leto privablja vedno več ekip. 
Med novimi panogami, ki prihajajo na gasilsko tekmovalno po-

dročje, je tudi tekmovanje v spajanju sesalnega voda, katerega so 
se v organizacĳi sosednjega društva PGD Žažar udeležili tudi naši 
člani in  se v dvobojih prebili med najboljšo deseterico. Nekateri 
izmed članov so si tudi v živo ogledali gasilsko olimpĳado v če-
ški Ostravi, kjer so navĳali za naše tekmovalne ekipe. Članski ekipi 
sta sezono zaključili v Novem mestu na mednarodnem gasilskem 

tekmovanju v suhi vaji z motorno brizgalno in štafetnim tekom na 
450 m, kjer  sta se suvereno uvrstili med najboljše slovenske ekipe.
Tako uspešne sezone zagotovo ne bi bilo brez podpore društva, brez 
vztrajnih in potrpežljivih  mentorjev  in vseh tekmovalcev, ki svoj 
prosti čas namenjajo gasilstvu in kar je tudi vzpodbuda za nadaljnje 
uspešno delo.                                               PGD Podlipa - Smrečje

Stanovanjsko naselje »Zlatica« je v nevarnosti
V začetku novembra smo v okviru aktivnosti poveljstva Vrhnika -  GZ Vrhnika izvedli vajo Vrhnika 2009. Lokacĳa vaje je potekala na območju stanovanjskega na-
selja Zlatica na Vrhniki. Vaja je potekala  na objektu z več nadstropji, tako da bi bilo v realnosti morebitno posredovanje gasilcev zelo zahtevno. 

Nepremagljivi člani A in B Občinski prvaki GZ Vrhnika

Uspešna sezona tekmovalnih ekip 

Dve vaji ob mesecu požarne varnosti
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Je v naši občini 
res vse samo črno?
Naš časopis je 26. 10. 2009 objavil razgovor 
z g. Viktorjem Žakljem, po rodu Žirovcem, 
ki je bil pred več desetletji igralec in trener 
vrhniškega košarkarskega kluba, do pred petimi 
leti pa nekaj časa predsednik Nadzornega sveta  
zdaj pokojne IUV. V svojih odgovorih     Žakelj 
kritično ocenjuje tudi stanje v naši občini ter 
to strne v dveh stavkih, navezanih na propadlo 
Industrĳo usnja Vrhnika: »Žal mi je delavcev 
in tudi osiromašene Vrhnike, ki zdaj nima 
več pomembnejših podjetĳ. Kultura diha 
na škrge, športa ni, tudi ne košarke, ki 
je bila v mojem času ponos Vrhnike.« 
Dobronamerna kritika je lahko vedno koristna, 
temeljiti pa mora na dejstvih. V tem primeru 
jih kar nekaj manjka. Kot Vrhničan  sodim, da 
vse le ni tako črno in vidim marsikje tudi kaj 
spodbudnega. Naj začnem pri koncu poprej 
citiranega stavka.

Športa ni? V občini je kar živahen, saj 
imamo (po podatkih Zavoda za kulturo, 
šport in turizem Ivana Cankarja) 33 aktiv-
nih športnih društev v različnih panogah, 
ki sodelujejo na tekmovanjih od občinske 
do državne ravni. Sicer Vrhnika nima pre-
poznavnega moštvenega uspeha v najbolj 
popularnih športih, zato pa ima vrsto od-
ličnih tekmovalcev - posameznikov, ki so 
v zgodnjih letih zoreli v naših klubih in 
se pozneje vidno uveljavili; tudi v med-
narodnem merilu. Vsem so znana imena 
Alenka Bikar, Mojca Suhadolc, Aljoša 
Grom, še vedno pa so v vrhu Mojca Rode 
v ritmični gimnastiki, Miha Prek in Val-
ter Meršnik ter Andrej Velkavrh in Dejan 
Jurca v avtorelĳu, Nina Vavtar (srebro na 
EP v lokostrelstvu, četudi je bila najmlajša 
udeleženka), David Nagode (kick-boks, 
tretji na EP), Bojan Lampreht in Anže 
Macur (državna prvaka v streljanju), Jaka 
Južnič in Helena Gutnik (plesalca, sveto-
vna mladinska prvaka v rokenrolu in sre-
brna na EP) ter pionirski državni prvaki 
v atletskih disciplinah Martina Jan, Anže 
Merlak in Jaka Fefer, pa Karate klub Vrh-
nika,  Klub letalcev in še kdo. Daleč od 
tega, da na Vrhniki športa ni, kot sodi Ža-
kelj. Časi se pač spreminjajo; več je indivi-
dualizma z majhnimi finančnimi podpo-
rniki, ni pa več velik sponzorjev, posebno 
ne v teh kriznih časih, ko tudi najmočnejše 
ekipe slovenskega športa v košarki, nogo-
metu, hokeju, rokometu in druge komaj 
životarĳo.

Kultura diha na škrge? V občini kar 
vrejo kulturne prireditve »domače pro-
dukcĳe«. Tako najdejo številni zainter-
esiranih nekaj po svojem okusu v tem ali 
onem domačem kulturnem hramu; kot 
ustvarjalci, organizatorji ali kot obisko-
valci prireditev. Na letošnji občinski raz-
pis za sofinanciranje kulturnih dejavnosti 
je bilo prĳavljenih s strani  15. kulturnih 
društev (polovica med njimi jih ima skup-
no še 33 sekcĳ) kar 187 raznih kulturnih 
prireditev. Lani se je v Cankarjevem domu 
zvrstilo samo več kot 130 kulturnih prire-
ditev: razstave, gledališki abonmaji, kon-
certi, predavanja, plesni nastopi, kulturni 
večeri, predstavitve knjig in še okrog 20 
prireditev z drugih področĳ; skupno so 
imele  več kot 37.000 obiskovalcev (leta 
2006 je bilo 26.600 obiskovalcev). Eno iz-
med živahnih središč kulturnega življenja 
je Cankarjeva knjižnica; ne le z bogatim 
knjižničarstvom, ampak tudi s svojimi 
predstavitvami knjig in avtorjev (včasih 
celo kot založnik), s kulturnimi večeri, z 
razstavami in umetniškimi delavnicami, 
aktivnostmi na področju vseživljenjskega 
izobraževanja itn. O mnogih kulturnih 
prireditvah po vaseh, kar sam žal premalo 
poznam, nas pogosto obveščajo plakati in 
oglasi (dramske predstave, glasbeni na-
stopi, žive jaslice …). Veliko kulturnih in 
športnih dogodkov zajemata dve tradici-
onalni turistični prireditvi:  Argonavtski 
dnevi (letos 39 dogodkov) in Poletje na 
Vrhniki (8 dogodkov). Zelo prizadevno je 
Muzejsko društvo Vrhnika itn. Naj oprosti-
jo tisti, ki v tej ponazoritvi niso navedeni.

Suhoparne številke torej ne pritrjujejo 
Žakljevi oceni, da v naši občini kultura 
diha na škrge, športa pa ni. Ogromno je 
ustvarjalnih hotenj, seveda pa premalo 
denarja; kot povsod.      

Osiromašenje Vrhnike zaradi propa-
danja velikih podjetĳ? LIKO je del proiz-
vodnje v naši občini res opustil, še vedno 
pa je veliko podjetje s skupno 335 zapo-
slenimi (125 v Verdu in 210 v Borovnici). 
Mimogrede – v vsej lesni industrĳi v Slo-
venĳi se je sicer število zaposlenih zmanj-
šalo z nekdanjih 40.000 na 17.000 ljudi. 
Verjamem, da bo LIKO našel svoje ustrez-
no mesto v smelo postavljenih   ciljih nove 
strategĳe razvoja slovenske lesnopredelo-
valne industrĳe. Podjetja so odločena, da 
ob obilju domače lesne surovine močno 
poživĳo rast kakovostne proizvodnje, do 
leta 2015 zagotovĳo 3.000 novih delovnih 
mest, podvojĳo obseg izvoza svojih iz-

delkov ter povečajo dodano vrednost na 
zaposlenega na 30.000 evrov na leto (zdaj 
znaša 20.000 evrov). Torej gre za bistveno 
(žal zapoznelo) prestrukturiranje in LIKO 
je lahko del tega razvojnega toka. Naša so-
seda Avstrĳa je lahko opogumljajoč zgled 
našim lesarjem. Ko bi bilo le v okviru Go-
spodarske zbornice več tako postavljenih 
razvojnih strategĳ, namesto prevladujoče-
ga stokanja o  pritisku delavskih (že tako 
skromnih) plač in davščin na podjetja!

Glede propada IUV pa imam svoje 
mnenje, različno od Žakljevega in še mar-
sikaterega; pač – quod capita, tot senten-
tiae. Naj pustim ob strani vse sume o ne-
čednostih, saj bo o odgovornosti odločalo 
sodišče, za zgrešene  odločitve države kot 
glavnega lastnika (neposredno ali posred-
no) pa najbrž spet ne bo odgovarjal noben 
politik. Ukinitev usnjarstva bi bila lahko 
veliko manj boleča za delavce, ki so bili 
prikrajšani celo za pripadajoče pravice 
glede odpravnin in socialnih prispevkov. 
Namreč, po lastninskem preoblikova-
nju IUV v delniško družbo so vse njene 
uprave in vsi nadzorni sveti IUV samo 
naglašali, kako bodo ohranili čim več de-
lovnih mest v proizvodnji usnja, ki v  raz-
merah globalizacĳe v Slovenĳi po mojem 
mnenju nima perspektive, nič pa ni bilo 
narejenega za iskanje novih programov 
in delovnih mest zunaj usnjarstva. Ne 
verjamem namreč, da bi  lahko predelava 
surovih svinjskih kož v usnje na Vrhniki 
uspešno tekmovala na svetovnem trgu s 
konkurenčnimi usnjarnami držav, kjer 
znaša mesečna plača delavca sto ali dve-
sto evrov, dodatnih socialnih stroškov za 
zaposlene pa tamkajšnja podjetja skorajda 
ne poznajo. Taka so žal pravila igre v času 
globalizacĳe. Zato menim, da bi   morali 
vodilni ljudje v IUV v zadnjem desetletju 
več postoriti predvsem za to, da bi vrhni-
škim usnjarjem nalili čistega vina, da bi 
poiskali nove proizvodne in storitvene 
programe, nekaj tu in nekaj tam, da bi jim 
zagotovili nova delovna mesta zunaj pro-
izvodnje usnja ter da bi jih s pomočjo dru-
gih dejavnikov zanje usposobili. Potem 
ne bi  nastala taka socialna tragedĳa, ki je 
prizadela toliko ljudi. Ob tem bi bilo nuj-
no strokovno presoditi, kaj od usnjarsko 
predelovalne industrĳe na Vrhniki sploh 
lahko preživi. Take presoje na čim bolj za-
nesljivih ekonomski temeljih po mojem 
mnenju tudi ni bilo mogoče opraviti, ker 
nobena uprava in nadzorni svet IUV nista 
postavila na noge vrhunsko usposobljene 
ekipe za trženje in njihovega vodjo tudi 
v upravo ali celo za predsednika upra-
ve; ne le zaradi večje prodornosti IUV 
na svetovnem trgu, ampak tudi (ali celo 
predvsem) zaradi tankočutne odzivnosti 
na tržne utripe in tokove ter razvojna pri-
čakovanja.

Zato tudi sam – zgolj glede na nekate-
re globalizacĳske signale – lahko le do-
mnevam, da bi mogoče na Vrhniki lahko 
ostalo nekaj delovnih mest v visokokako-
vostni, modni  usnjeni konfekcĳi, delovali 
bi modni oblikovalski center, nekaj trgov-
skih salonov, razvojno-raziskovalni odde-
lek in mogoče še kaj. Za samo predelavo 
v glavnem uvoženih svinjskih kož v usnje 
pa sodim, da bi jo sicer morda za nekaj let 
lahko še podaljšali (ob zelo bednih plačah 
zaposlenih), vendar bi se kaj kmalu znašli 
v položaju, da bi na Vrhniki ali v bližini 
zaman iskali delavce, ki bi bili pripravlje-
ni za nekaj sto evrov mesečne plače za-
menjati ostarele usnjarje. Potem bi znova 
zaposlovali delavce iz Bosne, Srbĳe, Koso-
va, mogoče tudi Slovake, Moldavce … Je 
to perspektiva? Dalo pa bi se v tiste kraje 
preseliti usnjarsko proizvodnjo. Zato tudi 
ne verjamem nobenemu, ki se ob stečaju 
IUV poteguje za nakup njenih objektov 
brez lastnega denarja, pač pa z najetimi 
posojili, pričakujoč poroštvo države, obe-
nem pa seje obljube o ponovnem zagonu 
proizvodnje usnja in (kot v posmeh) ob-
ljublja izdelavo usnjenih obeskov za ključe 
kot odrešilni končni izdelek. Pri odprodaji 
objektov in zemljišča IUV vrhniška občina 
sicer ne more  biti kot kupec, s prostorski-
mi akti pa določa njihovo namembnost; 
vsekakor pomemben razvojni vzvod! Naj 
ostanejo namenjeni gospodarstvu ali pod-
pornim dejavnostim, kot so izobraževa-
nje, raziskave, pomoč novim podjetnikom 
in podobno.

Razvojni utrip. Z žalostnim, za mnoge 
socialno  zelo bolečim propadom IUV je 
seveda deloma osiromašena tudi Občina 
Vrhnika, najbolj pa prizadeti brezposel-
ni. Je pa v tranzicĳskem obdobju občina 
preživela že dve težki amputacĳi; namreč 
z ustanovitvĳo občin Borovnica in Log - 
Dragomer. Pa je kljub temu čutiti kar živ 
razvojni utrip. Občina Vrhnika je po ko-
eficientu razvitosti na 26.mestu med 210 
občinami v Slovenĳi. Še vedno ima v sami 
občini zaposlitev okrog 4.000 ljudi,  več 
kot 4.500 pa se jih dnevno vozi na delo v 
Ljubljano ali v druge bližnje kraje. Seveda 

je Vrhnika bila, je in bo tudi spalno naselje. 
Stanovanja se še zidajo. Samo po sebi to ni 
nič slabega. Vse bolj postajamo predmest-
je Ljubljane. Zato je kar veliko vlaganj 
v komunalno infrastrukturo, trgovska 
središča, šole, otroške vrtce ter v igrišča. 
Seveda tako nastajajo tudi nova delovna 
mesta. Precej je malega gospodarstva in 
še več ga bo. V okviru priprave razvojne 
strategĳe in urejanja prostora se snujejo in 
proučujejo privlačne razvojne smernice: 
usposobitev nove poslovne, industrĳske 
in obrtne cone, možnost koriščenja ter-
malne vode, barje in hribovski predeli kot 
turistični potencial, ustanovitev gimnazĳe 
in vrhniškega muzeja, zgraditev obvozni-
ce, oživitev propadlih proizvodnih okolĳ 
z novimi dejavnostmi in. Skratka, Vrhnika 
diha dokaj živahno, seveda pa bi bila lah-
ko še precej uspešnejša.

Dr. Tone Krašovec

Demanti izjave 
mag. Viktorja žaklja
Magistru Viktorju Žaklju se je v prejšnji 
številki Našega časopisa očitno zareklo, 
ko je izjavil: »… Kultura diha na škrge, 
športa ni, tudi ne košarke, ki je bila v mo-
jem času ponos Vrhnik(e).« Kdor samo 
površno pregleda Naš časopis, ve, da je 
izjava daleč od stika  s stvarnostjo. Šte-
vilne prireditve v Cankarjevem domu na 
Vrhniki (leta 2008 se jih je zvrstilo kar 156! 
in samo  novembra 2009 smo jih imeli 22!), 
izjemna aktivnost posameznih kulturnih 
društev ter polne strani reportaž v Na-
šem časopisu evidentno demantirajo na-
vedeno izjavo. Dopuščamo sicer možnost 
mišljenja, da tudi polni urniki kulturnega 
dogajanja za nekoga pomenĳo, da kultura 
»diha na škrge«. Izjava, da »… športa ni 
…«, pa zahteva jasen in odločen demanti. 
Naj to izjavo demantirajo podatki sami.
ŠPORTNA DRUŠTVA
V letu 2009 je v Občini Vrhnika 33 aktiv-
nih športnih društev. Poleg tega je še šest  
društev, ki v osnovi niso registrirana kot 
športna društva, vendar izvajajo športne 
programe. Skupno število vseh članov 
športnih društev v občini v letu 2009 je 
3031. Registriranih športnikov pri na-
cionalnih panožnih zvezah, ki so članice 
Olimpĳskega komiteja Slovenĳe, pa je le-
tos 720. Omeniti velja, da je upoštevano 
samo število članov, ki so jih društva pri-
javila na občinskem razpisu za Sofinan-
ciranje športnih vsebin v letu 2009. Med 
navedenimi društvi je tudi Košarkarski 
klub Vrhnika, ki ima več selekcĳ in uspeš-
no vzgaja mlade vrhniške košarkarje. 
PRIREDITVE
Vrhniška športna društva se aktivno vklju-
čujejo tudi v družbeno dogajanje.  Letos so 
organizirala:
−  21 občinskih športnih prireditev oz. 

tekmovanj,
−  22 medobčinskih športnih prireditev 

oz. tekmovanj,
−  4 državna tekmovanja,
−  2 mednarodni tekmovanji: Namizno-

teniški turnir ALPE-ADRIA, Tekmova-
nje v športnem karateju - SLOVENIA 
OPEN 2009 (480 tekmovalcev iz 10 dr-
žav).  

NEKATERI VIDNEJŠI DOSEŽKI VRH-
NIŠKIH ŠPORTNIKOV v letu 2008/2009 
ŠD VRHNIKA:
−  Martina Jan: državna prvakinja in re-

korderka v skoku v višino in daljino 
(U14)

−  Anže Merlak: državni prvak v skoku v 
višino (U16) ter kapetan državne repre-
zentance

−  Jaka Fefer: državni prvak v skoku v vi-
šino (U14)

BOKSARSKI KLUB BARJE:
− David Nagode: 1. mesto na tekmi sve-

tovnega pokala v kick-boksu (fullkon-
tact), 3. mesto na evropskem prvenstvu 
kick-boks (lightkontact), večkratni dr-
žavni prvak v kick-boksu 

KARATE KLUB VRHNIKA:
−  7  medalj na državnem prvenstvu
−  2 medalji na mednarodnih tekmovanjih
KLUB LETALCEV:
− dobitniki odličĳ državnih prvenstev in 

mednarodnih tekmovanj
STRELSKO DRUŠTVO VRHNIKA:
−  Bojan Lampreht: državni prvak
− Anže Macur: mladinski državni prvak 

2008
−  3.mesto na ekipnem državnem prven-

stvu v TRAP-u
SMUČARSKO DRUŠTVO VRHNIKA:
− Štefan Hadalin: dobitnik odličĳ na dr-
žavnih prvenstvih in na mednarodnih 
tekmah
ŠD DREN:
−  Finalisti in tudi prvaki medobčinske 

nogometne ligi v mlajših selekcĳah

LOKOSTRELSKO DRUŠTVO VLR VI-
LĲEM:
− odličja državnih prvenstev
− odličja evropskih prvenstev
Uspehov vrhniških športnikov je še veliko 
več. Vsak, ki prebira lokalni časopis, Naš 
Časopis, je seznanjen z delom društev in 
dosežki vrhniških športnikov. Tudi z do-
sežki KK Vrhnika, ki sami po sebi deman-
tirajo besede, da »… košarke ni.«
KATEGORIZACĲA ŠPORTNIKOV
Da se nekateri športniki uvrščajo v sam 
državni in tudi evropski vrh, dokazuje-
jo kategorizacĳe športnikov. Na Vrhniki 
imamo:
−  2 kategorizirana športnika mladinskega 

razreda,
− 3 kategorizirane športnike državnega 

razreda,
−  3 kategorizirane športnike mednarod-

nega razreda.  
Ne mislimo se spuščati v polemiko. Če je 
kultura riba v morju številnih dejavnosti, 
potem je res – diha na škrge. Če  navedeni 
podatki ne sodĳo v kategorĳo športa, po-
tem je res – športa ni. Če člani Košarkar-
skega kluba Vrhnika ne igrajo košarke, 
temveč pletejo košare, potem je res – ko-
šarke ni. 
Ker pa vsi dobro vemo, kakšna je resnica, 
je naš nasvet, da bi bilo dobro, če bi tisti, ki 
daje take in podobne izjave, vsaj prelistal 
kdaj kakovostni časopis, za katerega po-
daja intervju.

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika in
Športna zveza Vrhnika

Razglednica vrhnike
Na zadnjem krožnem križišču med tr-

govskima centroma Hoferjem in Lidlom 
je na novo postavljena skulptura, ki jo 
je akademski kipar mag. Bojan Mavser 
ustvaril letošnje poletje na forma vivi v 
Starem malnu. Odkritje skulpture je bilo 
svečano: zaigrala je vrhniška pihalna god-
ba, župan Rihar je v slavnostnem nago-
voru poudaril, da je postavitev skulpture 
obogatitev urbanega prostora Vrhnike. Z 
županovimi besedami se strinjam, vendar 
se mi hkrati poraja vprašanje: Ali je krož-
no križišče primeren prostor za postavitev 
umetniškega dela? 

Menim, da je umetnost treba dožive-
ti. Ni naključje, da so galerĳe posvečene 
zgradbe s specifičnimi lastnostmi. Seveda 
je tudi zunanji prostor lahko galerĳa in 
je lahko primeren za simbiozo z umet-
nostjo. Vendar pa krožno križišče, po 
mojem mnenju, ne spada v to kategorĳo. 
V krožnih križiščih smo prisiljeni  oprav-
ljati skupek tehničnih opravil, če hočemo 
varno nadaljevati pot. Omejena hitrost, 
gosto postavljena signalizacĳa, preostali 
udeleženci v prometu, varnostna razdalja, 
prestavljanje v višjo ali nižjo prestavo so 
le nekatere izmed stvari, na katere mora-
mo biti pozorni v krožnem prometu. Kje 
pa imamo čas še opazovati umetnost in jo 
doživljati?!  Menim, da bi se Mavserjeva 
ptičja družina precej bolje počutila v bolj 
naravnem okolju. Tam bi opazovalec lah-
ko prebral ime avtorja skulpture, naziv 
dela in bi imel dovolj časa za komunikaci-
jo z umetniškim delom ter urejanje svojih 
vtisov o njem. Na to, kako pomembna je 
izbira lokacĳe za postavitev spomenika, 
nas lahko spomni nedavni primer teh-
tanja med mnogoštevilnimi predlogi za 
kraj postavitve Maistrovega spomenika v 
Ljubljani.

Županova misel o bogatenju urbanega 
prostora me je pripeljala do še enega vpra-
šanja: Kakšen odnos imamo do degradira-
nega urbanega prostora? Vrhnika je mesto 
z bogato kulturno, duhovno in naravno 
dediščino. Ko se sprehajam po Vrhniki, 
ugotavljam, da nam je to bogastvo prej 
nadloga kot vrednota. Kako naj si druga-
če razlagam nespoštljiv odnos do stavb, 
mestnega prostora in narave na Vrhniki? 

Leta 1984 je bilo na vrhu Cankarjevega 
Klanca požaganih osem stoletnih lip. Eden 
izmed navedenih razlogov za barbarsko 
dejanje je bilo listje, ki naj bi mašilo žlebove 
na hiši ob Robovi cesti. Posek je odmeval v 
javnosti in tisku, vendar so stoletni velika-
ni padlli za zmeraj. Brez takratnega ostrega 
odziva javnosti dandanes poti na Sv. Troji-
co ne bi krasile že 25-letne mlade lipe. 

Iz opisanega hudodelstva se nekateri 
niso naučili ničesar. Zvok motorne žage je 
njihova edina poezĳa.

Že leta Vrhničani hodimo mimo štorov 
na parkirišču pred Hotelom Mantova. Ne-
koč so tod stala mogočna drevesa s košati-
mi krošnjami. Če že govorimo o bogastvu 
urbanega prostora, ali  je kdo, ki lahko 
trdi, da je Cankarjev trg bogatejši brez ze-
lenih krošenj dreves in prĳetne sence pod 
njimi? Ne vem natanko, kaj naj si mislim 
o prinašanju cvetličnih lončkov in njihovo 
postavitev na omenjene požagane štore. 
Ali je to podsmeh ali žalovanje za drevesi? 
Če je izraz žalosti, bi bilo zalivanje rastlin 

samoumevno, dejstvo pa je, da v cvetlič-
nih lončkih na požaganih štorih ležĳo 
uvele rastline.

Nestrpneži z motornimi žagami so 
pustili v ožjem mestnem prostoru še eno 
sled. Cesta 6. maja se je nekoč začela z dre-
voredom brez.  Zdaj jih ni več. Storilec se 
sploh ni trudil zabrisati sledi svojega zlo-
dejstva. Spotikamo se v ostanke dreves, ki 
molĳo iz asfalta. Na drevesa, ki so rasla, 
spominja le še ime slaščičarne – Breza. Le 
da je zdaj ime slaščičarne popolnoma iz-
gubilo svoj pomen, še več, zdaj izziva jezo 
ob pogledu na bodečo praznino in ob spo-
minu na uničenje dreves. 

S Cankarjevega trga, srca Vrhnike, se 
nam pogled ustavi na stavbi sodišča. 
Zaradi nekakovostne sanacĳe in obnove 
stavbe bi bil spet čas za nove vzdrževalne 
posege. Stavba je ena najstarejših in naj-
mogočnejših na Vrhniki. Upravičeno bi 
bilo pričakovati, da ima stavba s takšnimi 
atributi poseben status in je predmet va-
rovalnih ukrepov občine. Vendar očitno ni 
tako. Nedopustno je brezdušno obešanje 
»škatel« oz. zunanjih komponent klimat-
skih  naprav na stoletne, lepo strukturira-
ne in poslikane fasade. Za dodatek je tu še 
kup na omet pritrjenih žic in kablov. Od-
padanje ometa je veliko manj moteče kot 
brezčutno razkazovanje sodobne šare na 
stoletni lepotici. Videti je, da je upošteva-
nje pomehkuženosti uporabnikov stavbe 
višja vrednota kot varovanje kulturno-
zgodovinske dediščine.

S Cankarjevega trga vidimo tudi veliko 
rdečo bukev ob stavbi vrhniške občine. 
Nekoč so bili izjemni dendrološki primer-
ki označeni in opisani na tablah ob deblih. 
Mimoidoči je lahko prebral napisano in 
pridobil nova spoznanja o drevju.  Zdaj to 
ni  več mogoče. Nekdo, ki mu očitno bra-
nje in znanje povzročata težave, je table 
zvil, zmečkal in uničil do neprepoznav-
nosti. In takšne stojĳo že nekaj let. Če že 
ni denarja za zamenjavo uničenih tabel z 
novimi, bi morali skrbniki javnega prosto-
ra odstraniti zveriženo kreaturo. 

V širšem prostoru sta Ivan Cankar in 
Vrhnika nerazdružljiva. Ob vznožju Klan-
ca stoji Cankarjeva spominska hiša. Hiša 
Na klancu 1 je cilj številnih šolskih ekskur-
zĳ, izletnikov, turistov, izseljencev iz čez-
morskih dežel in celin. »Borni koči« je dal  
zdajšnjo podobo prof. arh. Marjan Mušič. 
No, lesene žlebove so pred leti zamenjali 
s pločevinastimi. Klanec je pred nekaj leti 
dočakal asfaltiranje, prostor pred vhodom 
v hišo pa je ostal kot pred stotimi leti. Pri-
ložnost, da  bi prostor celovito oblikovali 
in uredil, je splavala po vodi. Takratna od-
sotnost vizĳe nas je doslej stala že veliko. 
Prostor pred vhodom je precej strm, zato 
pri vsakem deževju voda iz višje ležečega 
dvorišča dere po vzpetini in na asfaltira-
ni del Klanca odnaša nasuti material, vse 
do Stare ceste. Na poti zamaši vse mulde 
in jaške. Po vsakem večjem nalivu, kar se 
zgodi tri- do štirikrat na leto, Komunal-
no podjetje  napoti pred Cankarjevo hišo 
tovornjak s peskom, tovornjak z manjšim 
valjarjem in štiri delavce. Ekipa  opravi 
ukaz nalogodajalca, nasuje nov pesek, 
nalogodajalec pa zaračuna svojo storitev. 
In to se dogaja že desetletje. Z denarjem, 
porabljenim za nasipavanje in čiščenje 
zamašene kanalizacĳe, bi do danes lahko 
financirali pozlačene tlakovce! Komunalci 
pa bi imeli čas početi kaj koristnejšega.

Če nam že ni mar za vrednote duha, 
spoštovanje dediščine, če nam je vseeno, 
v kakšnem okolju živimo, pa naj bo razlog 
za skrb za okolico vsaj povsem materialne-
ga značaja. Turizem je gospodarska veja v 
vzponu, turizem prinaša dober dohodek. 
Videti je, da je Vrhnika umeščena celo na 
program japonskih turističnih agencĳ. Na 
Klancu in Sv. Trojici ob zgodnjih jutranjih 
urah srečujem japonske turiste s fotoapa-
rati okoli vratu. Če turist pride iz daljne 
Japonske ali Argentine in že ob pol sed-
mih zjutraj raziskuje zanimivosti naše-
ga  minulega in sedanjega časa, smo mu 
dolžni izpolniti pričakovanja! V času, ko 
se vrhniškemu gospodarstvu črno piše, je 
turizem lahko razlog za optimistično gle-
danje v prihodnost.

Preteklost je okoli nas, sedanjost pa je 
naš odnos do preteklosti. Ni se nam treba 
pretvarjati in ponujati turističnega kiča, le 
strokovno in z ljubeznĳo se moramo po-
svetiti ohranjanju  bogastva, ki smo ga do-
bili v čuvanje od naših prednikov. Z malo 
več ponosa, skrbi, razgledanosti in znanja 
lahko preprečimo, da bodo po svetu kro-
žili vtisi in fotografije imenitnih stavb, s 
katerih visĳo klimatske naprave, fotogra-
fije požaganih dreves, zveriženih tabel, 
razritega cestišča pred Cankarjevo hišo in 
še kaj. Mačehovski odnos do naravne in 
kulturne dediščine nas lahko pripelje le v 
čas, ko bodo tudi nove pridobitve urbane-
ga prostora, na primer Mavserjeva skulp-
tura, razpadajoče gmote. 

Branimir Kostrić, univ. dipl. inž. arh.

Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo!

14 30. november 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si
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Spoštovane in cenjeni bralci 
našega upokojenskega kotička

Navajeni ste že, da najprej preberete, kaj vse se je dogajalo  v 
prejšnjem mesecu, nato pa vas obvestimo o programu za naprej.

Oktobra  so zaradi lepega vremena še vse športne aktivnosti 
lahko potekale po programih  na zunanjih površinah. V slabših 
vremenskih  razmerah pa bo več dejavnosti v društvenih prosto-
rih. Tako se tekmovalke in tekmovali pikada že resno pripravljajo 
na tekme, rekreativni ljubitelji pikada pa se zbirajo ob ponedelj-
kih. Zimzeleni Sončki so tudi morali ostati v društvenih prostorih 
na zanimivem predavanju.

Je pa tudi čas, ko se je sestal upravni odbor, ki je pripravil pro-
gram  dela za prihodnje leto, saj ga v zgoščeni obliki natisnemo 
na koledarčku, ki ga boste prejeli, ko boste plačevali članarino za 
leto 2010, ki bo enaka kot letos.

Ker je zanimanje za kopalne izlete veliko, smo jih uvrstili v pro-
gram za leto 2010,  in sicer so to tretji ponedeljki v mesecu, vendar 
ne čisto vsak mesec. Prav je, da pogledate na oglasne deske ali pa 
na koledarček!

Našim članom bomo ponudili en izlet v Italĳo, enega v Avstrĳo, 
tri pa po naši Slovenĳi. To so bolj ekskurzĳe, ki se  končajo s po-
znim kosilom.

Že tradicionalno bomo ponudili tudi dva lahkotnejša izleta, in 
sicer kostanjev piknik in martinovanje, ki se  končata z družab-
nim zaključkom in živo glasbo.

V drugi polovici septembra bomo svečano praznovali  60 let de-
lovanja DU Vrhnika. Članice in člane vabimo, naj po svojih močeh 
sodelujejo v pripravi tega praznovanja. Na kakšen način? 

– Če se kdo spomni kakšnega zanimivega dogodka, naj ga na-
piše ali se oglasi v pisarni in ga pove, da ga bomo zapisali.

– Pobrskajte po vaših albumih in če odkrĳete staro sliko, ki 
prikazuje zanimiv dogodek iz delovanja društva, jo prinesite  v 
društvo. Vse bomo pošteno vrnili!

– Če se spomnite posebno aktivnega člana društva v preteklo-
sti, ki vam je ostal v spominu, nam povejte.

– Če želite koga predlagati za najvišje upokojensko prizna-
nje, se oglasite v društveni pisarni. Hvaležni bomo za vsak na-
mig, kajti ob tako častitljivem jubileju je vredno nagraditi tiste, 
ki so pripomogli, da je društvo dobilo svoje prostore, jih celo 
povečevalo, da se je število članstva v društvu povečevalo, širilo 
svojo dejavnost in doseglo  zdajšnjo stopnjo. 

– Če ima kdo kakršne koli zapiske o stavbi ali o kateri dejav-
nosti, vas prosimo, pokažite nam jih, da jih bomo lahko upora-
bili v biltenu, ki je v pripravi.

– Kar nekaj različnih krožkov je delovalo v vseh teh letih, 
zato verjetno obstaja tudi slikovni material; poiščite ga in nam 
ga posodite.

Vse materiale bomo evidentirali in zložili v kuverte in ko gra-
diva ne bomo več rabili, ga bomo vrnili. Hvala za pomoč že vna-
prej!!!!

Na izletu v okolici Šmarja pri Jelšah
Jesenski izleti so  ponavadi nekaj posebnega zaradi izredno le-

pih barv v naravi, pa tudi zaradi plodov, ki nam jih ponujajo na 
ogled ali za okušanje.

Na poti proti cilju smo opazovali polne kozolce zlato rumene 
koruze, pa aranžmaje buč pred hišami in ob poteh. Seveda so 
se pogledi ustavljali na gozdovih, ki  žarĳo v jesenskih barvah. 
»Kako pridni ljudje živĳo tu,« so ugotavljali posamezniki, saj so 
travniki pokošeni, koruza v kozolcih, njive pospravljene.

Ko smo se pripeljali na hrib nad Šmarjem do cerkve sv. Roka, se 
nam je odprl lep  razgled na Boč, Donačko goro, Macelj,  hrvaško 
Zagorje  in hribčke naokoli, na katerih stojĳo cerkve. Pravĳo, da se 
v jasnem vremenu vidi  več kot 50 cerkva s tega razglednika.

Cerkev sv. Roka je nekaj posebnega: njena zunanjost preprosta, 
notranjost pa pravo bogastvo in paša za oči. Marsikoga je najbolj 
prevzela prižnica v obliki keliha, druge pritajena čarobnost baro-
ka, nekatere gradbene rešitve 17. stoletja.

Sprehodili smo se tudi po vĳugasti poti med kapelami, ki tvo-
rĳo kompleks Kalvarĳa, saj nam je bilo vreme naklonjeno. Še na 
Vrhniki je  zelo deževalo, toda v Celjski kotlini nas je pričakalo 
sonce.

Nato nas je prĳazna vodička odpeljala na ogled orglarske de-
lavnice, kjer je zaposlenih kar 56 delavcev. Ogledali smo si mul-
tivizĳski prikaz izdelovanja orgel, nato pa vse oddelke. Bilo je 
izredno zanimivo.

Za mnoge je bil Lemberg čista neznanka, vendar je bilo zani-
mivo pogledati sramotilni steber in rotovž, ki so ga obnovili in v 

njem uredili manjšo muzejsko zbirko.
Pričakovali pa so nas na Sladki Gori v Slavčevi zidanici, kjer 

smo imeli kostanjev piknik, seveda po dobrem kosilu. Do solz  
smo se nasmejali Janĳu in Bogdanu, glasbenikoma, ki sta poskr-
bela, da so nas zasrbele tudi pete.

Izlet z naslovom Kostanjev piknik je bil zanimiv, zabaven in 
družaben.

Humanitarna akcĳa v DU Vrhnika
Že spomladi so naše marljive prostovoljke in članice ter člani 

socialne komisĳe začeli pripravljati seznam starejših občank in 
občanov, potrebnih humanitarne pomoči v obliki hrane. V ta na-
men so izdelali tudi Pravilnik o dodeljevanju humanitarne po-
moči, ki ga je najprej obravnaval izvršilni odbor, nato pa sprejel 
upravni odbor. 

Na eni od jesenskih sestankov so oblikovali seznam živil in v 
sredo, 4. 11. so živila zložili v škatle in 44 paketov humanitarne 
pomoči so  še isti dan razvozili na naslove, ki so jih pripravili že 
prej.

Ob tej priložnosti se za donatorstvo iskreno zahvaljujemo M 
– Orel, d. o. o., Stara cesta 50, PE Sinja Gorica. 

Naši aktivisti so pretreseni pripovedovali, kako so osrečili mar-
sikoga, saj so se zahvaljevali s solznimi očmi in kar niso mogli 
verjeti, da se jih kdo spomni tudi na tak način.

Tudi mi smo počastili sv. Martina na izletu po 
Dolenjski

Na lep četrtkov dan smo se odpeljali proti Suhi krajini, kjer smo 
si želeli ogledati nekaj zanimivosti, preden nas obišče Martin.

Tako smo se ustavili na Muljavi in si ogledali Jurčičevo domači-
jo, muzej starih predmetov, Krjavljevo bajto …

V Žužemberku nas je sprejel sam gospod grajski, imenovan 
Turjaški, s skupino ljudskih pevk in godcev. Ogledali smo si še 
mogočen grad in iz najvišjega stolpa občudovali dolenjsko lepo-
tico Krko ter bližnjo in daljno okolico. Povzpeli smo se do mo-
numentalnega spomenika nad mestom, nato pa nadaljevali pot 
proti Dobrniču in Mali vasi, kjer je bil rojen misĳonar, etnolog in 
še marsikaj, Friderik Baraga. Ustavili smo se na Občinah, kjer sto-
ji zavarovana Jurjeva domačĳa z vsemi gospodarskimi poslopji, 
morda najbolj zanimivo kaščo in zbiralnikom vode na vago.

Iz Račjega sela pri Trebnjem pa je že dišalo po dobrem kosilu, 
zato smo do dogovorjene ure bili tam. Pričakal nas je tudi duo 
Litĳski odmev, ki je poskrbel, da smo se veselo vrteli po plesišču. 
Obnovili smo tudi življenjepis sv. Martina in poskusili novo vino. 
Vsem, ki ste oklevali, ali bi se prĳavil, ali ne, je lahko žal. Pričako-
vali smo, da bosta dva avtobusa, pa je bil na žalost le eden, ki pa 
je bil zelo hitro poln.

Besedilo: Elica Brelih, Foto: Tone Sluga

Sončki na Oglarski poti
Na svojih pohodih Sončki radi spoznavamo značilnosti in po-

sebnosti krajev, zato smo se tretji torek v oktobru odpravili na 
obisk oglarske dežele, ki leži v osrčju  Slovenĳe. Namenili smo se 
na krožno Oglarsko pot, na kateri je mogoče videti številna kopiš-
ča in oglarske kope. Oglarska dežela se razprostira na 700 metrov 
visoki planoti nad Dolami pri Litĳi, kamor so znanje o oglarjenju 
pred sto leti prinesli Italĳani. Kuhanje oglja v oglarskih kopah je 
dopolnilna dejavnost številnih družin, ki prodajo 150 do 200 ton 

oglja na leto. 
 Med pohodom po Oglarski poti smo videli že opuščena ko-

pišča, kjer so nekoč stale  oglarske kope, pa tudi kope v različnih 
fazah: od zlaganja drv do razdiranja in pospravljanja oglja. Nekoč 
so kuhali oglje globoko v gozdovih in so oglarji živeli v zasilnih 
bivališčih,   zdaj pa postavljajo kope blizu svojih domov. V po-
govoru z domačini smo izvedeli marsikatero zanimivost, kako 
poteka njihovo delo. 

Po Oglarski poti nas je vodila Elica Brelih, dobra poznavalka 
tamkajšnjih krajev. Pot je krožna, poteka skozi zaselke in gozdo-
ve, razgiban teren pa je poskrbel za vzpone in spuste. Najnižje 
smo se spustili v strugo potoka Bena do osemmetrskega slapu 
Bena. V enem izmed številnih zaselkov na poti, v Dobovici, smo 

si na kmečkem turizmu Pr'Krjan privoščili gobovo juho in žgance. 
Hojo nam je popestril  prĳazni škotski ovčar, ki se nam je pri-
družil že na začetku poti in nas spremljal do konca. Na življenje 
v preteklosti v tistih krajih sta nas spomnila zanimiva etnografska 
zbirka starega kmečkega orodja pri eni od kmetĳ in nekdanji Val-
vazorjev lovski dvorec v Zavrhu. 

Tretjega novembra nismo imeli sreče z vremenom. Nočni sneg 
in močan dopoldanski dež sta nas pregnala v prostore Društva 
upokojencev na Vrhniki, kjer smo si v besedi in sliki pričarali po-
potovanje po Islandĳi in Grenlandĳi. 

Besedilo: Sonja Zalar Bizjak

Zimzelenčki  v Ospu in na Tinjanu
Kar 44 Zimzelenčkov je že v petek trepetalo, ali bo v torek, 10. 

11., ugodno vreme za pohod. Ker je bila Primorska lepša, smo se 
zapeljali do Črnega Kala in se nato spustili skoraj do višine morja 
(32 m n. v.) v kraško vasico Osp. Nenavadno ime, kajne? Toda, če 
vemo, da je vasica nastala na osipih, ki so se tisočletja zdirali iz 
udora kraškega roba na flišno obmorsko dolino,  takoj spoznamo, 
zakaj tako ime. Osp leži v rodovitni flišni dolini, ki se širi proti Tr-
stu. Dolina ima za  ozadje mogočen skalni zaslon, naravno steno, 
imenovano Griža. Vrtoglavim stenam se velja približati ob rečici 
Osapska reka do jame Grad ali  Osapske jame. Ostanki zidov pri 
jami pričajo, da je bila jama v času turških vpadov utrjena, da je 
varovala ljudi pred Turki. Dandanes je bila jama pod spodmolom 
pravo jezero, iz katerega je bučno hrumela zeleno penasta voda. 
Na stropu visĳo kapniki, ki potrjujejo, da je bila nekoč jama s stro-
pom, dokler se ni preklala in osula.

Kako majhnega in nemočnega se človek počuti ob taki mogočni 
steni, ob šumeči butajoči vodi pod previsom! 

V nedostopnih stenah gnezdi mnogo vrst ptic, v posebno zato 

določenih delih stene pa se preizkušajo plezalci, ki so videti kot 
pajki, ki za vsako ceno želĳo navzgor čez celotno Mišjo steno.

Škoda, da je kar nekaj hiš istrsko-kraškega stavbarstva zapušče-
nih in žalostno propada.

Po flišnih tleh smo se napotili naprej proti našemu glavnemu ci-
lju, vzpetini Tinjanski hrib (374 mn. v.), ki je zadnji razgledni hrib 
na slovenski planinski poti, na katerem leži gručasta vasica Ti-
njan. Kjer je zdaj naselje, je bilo nekoč prazgodovinsko naselje; iz 
2. stoletja n. š. je kipec Merkurja, zavetnika trgovcev, v srednjem 
veku je bil obrambna postojanka, pomembna obrambna točka pa 
je bil tudi leta 1948.

Prav na vrhu stoji cerkev sv. Mihaela, ob njej sta zelo stara lipa 
in oddajnik, po katerem se že od daleč prepozna Tinjanski hrib.

Prevzeti nad razgledi proti Učki, Kojniku, Slavniku, Trstu, Tr-
novskemu gozdu, Slovenskemu morju … smo se spuščali proti 
dolini v Rižano. Ves čas nam je pogled zastajal na širokih sivih 
črtah v naravi, ki kazĳo mehkobo rdečega ruja, zlatega hrasta pu-
hovca  in zelenega črnega bora. 

Zahvalili smo se kolegici Sonji za vodenje in se veselili  dišeče 
kavice v Rižani.               Besedilo: Elica Brelih, Foto: Janez Cerk

Jezeru je – jezeru nej!
Tako je začel pripoved gospod Kebe, ki ima doma maketo Cerk-

niškega jezera, kjer pokaže vse vodotoke, ki se stekajo v jezero, in 
vse požiralnike, kamor voda ponikne v sušnem obdobju.

No,  napisati moram, da smo se balinarke in balinarji sekcĳe pri 
DU odpravili na izlet po Notranjski. Med drugim smo obiskali 
muzej z maketo Cerkniškega jezera in si ogledali čudovito posnet 
film o pokrajini ob jezeru in na njem v vodnatem in suhem obdob-
ju, pozimi in poleti. Prikazano je življenje nekdaj in sedaj ter živelj 
rib, ptic in  drugih živali v vseh letnih časih.

Nato nas je pot peljala do štiri kilometre oddaljenega Rakove-
ga Škocjana, kjer smo si ogledali Veliki naravni most, se naužili 
čudovitega čistega zraka in po kosilu smo se skozi Unec in Loga-
tec odpeljali na Vrhniko.

Oktobra smo imele članice Ženske balinarske sekcĳe memorial 
za našo umrlo članico Marĳo Nagode - Mami. Kako se je končal, 
je bilo že opisano v Našem časopisu.

Sponzor tega dogodka je bilo Gostinstvo Dolinar – CH. Pripra-
vili so nam  odličen golaž s polento za vse udeleženke, ki jih ni bilo 
malo, za kar se iskreno zahvaljujemo.                                      Za ŽBS – Marinka
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Novembra so  praznovali naši člani:
Marĳa HLADNIK, BLATNA BREZOVICA, VRHNIKA
Marĳa JELOVŠEK, DRENOV GRIČ, VRHNIKA
Janez STELE, DOM UPOKOJENCEV, VRHNIKA
Franc PETERLE, PREČNA POT, VRHNIKA,
Leopold NADLIŠEK, PRISOJNA POT, VRHNIKA,
Elizabeta PETKOVŠEK, SUŠNIKOVA CESTA, VRHNIKA
Stane ISTENIČ, NA KLISU, VRHNIKA,
Marĳa HORVAT, NA KLISU, VRHNIKA,
Marĳa MARINČ, OPEKARSKA CESTA, VRHNIKA,
Olga ZALAR, OB PROGI, VRHNIKA,
Marĳa JELOVŠEK, DOM UPOKOJENCEV VRHNIKA,
Elizabeta MOLK, PETKOVŠKOVA UL. VRHNIKA,
Franc PASETTA, LOŠCA, VRHNIKA,
Marica KOKOT, DOM UPOKOJENCEV VRHNIKA
Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visok jubilej,
čestitke pa tudi vsem, ki so novembra praznovali  rojstni dan.

Na koncu poti smo se  fotografirali za spomin.
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Kadar Martin oblake preganja, nestanovitna se zima oznanja. 

Naš mali izlet
Članice skupine  Materine dušice  se na sestanku večkrat 

spomnimo preminulih iz našega Doma, še posebno naše dobre 
»dušice«, ge. Irme Dolničar, ki nas je zapustila pred dvema leto-
ma. Želela sem si, da jih enkrat obiščemo na njihovem zadnjem 
domu.

Naša skrbna voditeljica skupine ga. Bogdana in dušica ga. 
Nada, ki sta obenem lastnici jeklenih konjičkov in naši tako re-
koč uradni voznici po lastni želji in dobroti, sta na hitro izbrali 
kar najprimernejši dan za takšen obisk. Na zadnji septembrski 
topli in sončni dan, pred 1. oktobrom, ki je svetovni dan starejših 
ljudi našega planeta, pa še kmalu bomo počastili spomin na svo-
je drage pokojnike, tako hitro se namreč bliža dan mrtvih, smo 
se posedle v avtomobila in prav hitro smo po nekaj minutah že 
izstopile na cilju. Ga. Bogdana je iz prtljažnika potegnila košaro 
z nagrobnimi svečami (na vse je mislila) in napotile smo se k 
najbližjemu tihemu domu, kjer počivata g. Robnik in g. Lenič. 
Sveče smo prižgale še na grobovih ge. Irme, ge. Sonje, g. Cirila, 
g. Eda in ge. Mojce. 

Opazile smo, da je pokopališče res vzorno in lepo urejeno in 
vzdrževano, naj si bo od strani podjetja, ki ga upravlja, pa tudi 
svojcev pokojnih. Množica rastočega cvetja, okrasnih rastlin, 
prelepe ciprese in ne nazadnje tudi lepih umetnih aranžmajev 
krasi  zadnje počivališče.

Ko bo končana obnova stare vežice, bodo Vrhničani upraviče-
no ponosni na celotno podobo prebivališča pokojnih meščanov!

Vrnile smo se k voziloma in se po kratkem posvetu  odpeljale 
na kavico. Naši voznici sta nas presenetili in nas popeljali do 
novega krožišča, kjer potnike na vpadnici magistralne ceste iz 
ljubljanske smeri pozdravlja  prelepa skulptura treh sivih vran, 
ki jo je ustvaril na Forma vivi v Starem malnu akademski kipar 
Bojan Mavsar. Nekaj čudovitega za oči in dušo!

Za še boljše počutje smo zavile na parkirišče trgovine Spar in 
si na poletnem vrtu privoščile dišeči kapucino. Klepetale in uži-
vale smo na toplem sončku. Skupinsko  fotografijo pa bomo po 
zagotovilu ge. Nade »zagvišno« dobile v roku enega leta.

Ogledale smo si še trgovino z oblačili, ena dušica je celo kupi-
la nekaj za »telo«. Napravile smo še skok v novo, lepo urejeno 
lekarno, kjer je mogoče kupiti ogromno zdravil, prehranskih 
dopolnil, čajčkov, vitaminov in še mnogo drugega. Prĳazna 
farmacevtka nam je vsaki poklonila v pokušino vrečko raznih 
zdravilnih kremic in mazilo za prsni koš.  Če bo pomagalo, se 
bomo z gospo gotovo še srečale.

Bilo nam je zelo žal, da tri naše dušice niso bile z nami, ker 
smo preživele res prĳetno popoldne.

Požrtvovalnima voznicama se vse udeleženke prisrčno zahva-
ljujemo! 

Materina dušica Vilma

11. revĳa pevskih zborov
zaposlenih v socialnovarstvenih zavodih Slovenĳe

V našem Domu takega pevskega zbora nimamo, zato se je 16. 
oktobra udeležila revĳe pevskih zborov naša  plesna skupina 

ASTAKIDA.
Za nastop smo pridno vadile in pripravile tri plesne točke: Ne 

gane me (Werner), kavbojska polka in sirtaki (grški ples).
Po napornem petkovem dopoldnevu smo se po službi ob 13.30 

s tremi avtomobili odpeljali proti Šmartnemu pri Litĳi, kjer  so v 
Dom Tisje pripravili revĳo v športni dvorani Pungrt. 

Dobro razpoloženje so nam pokvarili redarji, ki so nas ustavili. 
»To pa ni hec«, me je spreletelo. Noge so se mi zatresle, mislim, 
da tudi soplesalcem. Parkirali smo in se peš z našimi oblekami 
pod rokami podali do dvorane. Naše hostese še ni bilo tam, a 
so jo poklicali. Prĳazno nas je odpeljala v dvorano, kjer so nam 
ponudili kozarček za dobrodošlico, nato pa nas je odpeljala do 
naše mize z napisam: DU Vrhnika in plesna skupina ASTAKI-
DA. Za vsakega udeleženca je bilo pripravljeno darilce, ki so ga 
izdelali stanovalci Doma Tisje. Pogledovali smo naokoli, če koga 
poznamo. Nam najbližji je bil pevski zbor iz Cerknice – Sku-
pina Slivnica, ki je pozneje popestrila svojo pesem s prihodom 
dveh čarovnic Uršul.  Prireditve se je udeležilo petnajst zborov 
in naša plesna skupina. 

Prvi ples naše skupine je bil prebĳanje ledu. Mehkih in trepe-
tajočih kolen smo odplesale Wernerjev ples. Ni bilo slabo, gostje 
so bili navdušeni in so nas ob naših manjših napakah spodbujali 
s ploskanjem. 

Do našega naslednjega nastopa je bilo dovolj časa, da smo se 
za kavbojsko polko v miru preoblekle. Ta ples nam je šel odlično 
od rok,  občinstvo je razživelo, naš ples jih je dvignil, vstali so 
in nam ploskali. Potem pa zopet preoblačenje in naš zadnji ples 
– sirtaki.  Odplesali smo ga dobro, na koncu plesa smo pristali 
med občinstvom, ki nam je navdušeno ploskalo. Nato pa še za-
dnji priklon in naš nastop na tej revĳi se je bil končan.

Sledila je še skupna pesem vseh nastopajočih – pesem Dan 
ljubezni, ki smo jo vsi iz srca zapeli. 

Nato še večerja in ples ob živi glasbi. 
Ob 22. uri  smo se odpravili domov, saj je bil tisti dan za nas 

kar naporen, poln vtisov ter novih izkušenj. Nekatere sodelavke 
so bile že za vikend tudi v službi.

Naslednje leto bo prireditelj 12. revĳe pevskih zborov  LJU-
TOMER. 

Že vnaprej se veselimo vabila, radi se bomo udeležili takšnega 
srečanja.

P. S.: Sama  si želim, da bi tudi v našem Domu zaživela kakšna 
pevska skupina – skupina zabavne, popularne glasbe – poleg že 
obstoječega strogo zborovskega petja.

Mogoče pa tole branje spodbudi katero od sodelavk, da se do-
bimo in kakšno zapojemo!

       Barbka Košir

Notranjski pridelovalci se predstavĳo 
V četrtek, 29. 10., smo pripravili za stanovalce in zaposlene 

Predstavitev notranjskih dobrot. Sodelovali so: gospod Janez 
Dragulič, ki je predstavil med in medico, gospa Slavi Košir z 
ekokmetĳe – pirina moka, pira, ekološki hruškov in jabolčni sok, 
gospod Tomaž iz Mlekarne Krepko s sirom, mlekom, kefirjem in 
gospa Terezĳa Nikolčič, ki je predstavila zdravilna zelišča.

Gostje so nam ponudili v pokušino  domači ekojabolčni in 

hruškov sok, pecivo iz pirine moke, domača jabolka, orehe, 
medeno žganje in medico ter medenjake, kefir, mladi sir, simbi-
otik, kislo mleko …

Vsak od gostov je predstavil svojo dejavnost, bilo je zelo po-
učno in zanimivo. V kuhinji so nam medtem skuhali družinski 
čaj, ki ga je prinesla na predstavitev  zeliščarka. Dopoldne je 
hitro minilo. Bližal se je čas kosila in predstavitveni prostor je 
moral spet postati jedilnica za naše stanovalce.

S tem srečanjem in pokušanjem dobrot smo želeli našim sta-

novalcem in zaposlenim približati naštete dobrote in poudariti 
pomen pogostejšega uživanja zdrave hrane.

Predstavljene izdelke je bilo mogoče tudi kupiti, vendar ni 
bilo pretiranega zanimanja, saj za zaposlene ni bil pravi datum, 
ker je bilo  tik pred plačo, ko so denarnice že bolj prazne, stano-
valci pa sploh nimajo  viška denarja. Vseeno smo veseli, da smo 
predstavljena živila bolje spoznali in jih lahko tudi poskusili.

Še enkrat  se zahvaljujem gostom, ki so se prĳazno odzvali na 
naše vabilo.     

Delovna terapevtka Klavdĳa in sestra Barbka 
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Leto se je prevesilo v jesen in v našem 
društvu smo začeli z jesenskim progra-
mom dela.
Ob dnevu brez avtomobila, 22. septem-
bra, smo sodelovali s svojo stojnico, na 
kateri smo dopoldne prikazali razne 
pripomočke za invalide, popoldne pa 
svoje dejavnosti in ročna dela, ki so jih 
naše članice in člani izdelovali tudi pri 
stojnici. Naš MePZ je na Stari cesti pri-
redil koncert.

Kostanjev piknik
V soboto, 10. oktobra, smo se odpeljali 
na kostanjev piknik, to pot na Štajersko. 
Ker je pot do tja kar dolga, smo se naj-
prej ustavili v Žalcu na jutranji kavici,  
pokušnji in nakupu njihove znamenite 
kave.
Po okrepčilu nas je pot vodila naprej 
do Ptuja, kjer smo si pod strokovnim 
vodstvom ogledali grad. Nato smo se 
zapeljali do vasi Drbetinci, kjer so nas 
na turistični kmetĳi Pri Kapeli pričakali 
z aperitivom, orehi in kuhanim kosta-
njem. Sledilo je kosilo. Po kosilu so se 
lahko tisti najbolj pokretni zavrteli ob 
zvokih našega Ansambla Deteljica, ki se 
je pripeljal s kombĳem, se spotoma iz-
gubil ter prišel tako rekoč “okrog r... v 
varžet”. Tisti, ki nismo plesali, pa smo 
lahko na terasi pokušali mošt, pečen 
kostanj, grozdje in jabolka. Ker so na 
kmetĳi ponujali tudi domača jabolka in 
bučno olje za nakup, je marsikdo izkori-
stil to možnost.
Po večerji smo se odpravili domov in 

spotoma občudovali prelepe Slovenske 
gorice v jesenskih barvah.

Martinovanje, 7. novembra
Tokrat smo počastili sv. Martina na turi-
stični kmetĳi Birsa v Brjah. Pred tem pa 
smo si ogledali še Vipavski Križ.

Šport
Balinanje
Moška in ženska ekipa sta se udeležili 
prĳateljskega srečanja, ki je bilo 4. ok-
tobra v Izoli. Kakih vidnejših uspehov 
sicer nismo dosegli, a smo bili veseli, da 
smo se srečali s starimi znanci.
Na Maminem memorialu, ki je bil 15. 
oktobra v spomin Marĳi Nagode ali po 
domače Tajurčevski, kot so jo mnogi po-
znali, pa je naša ekipa dosegla 1. mesto 
in prehodni pokal. Tekmovalo je šest 
društev.

Pikado
Na območnem tekmovanju 11. oktobra 
v Dornberku smo sodelovali z moško in 
žensko ekipo. Naše ženske so se uvrstile 
na državno prvenstvo, ki je bilo 7. no-

vembra v Radljah ob Dravi. Tam pa jim, 
žal, ni uspelo najbolje.

Vabilo
Dragi člani!
Bliža se novo leto in kot ponavadi se 
bomo tudi letos zbrali na prednovolet-
nem srečanju, ki bo 19. decembra v Go-
stilni Godec v Borovnici.
Vse informacĳe dobite v pisarni, kjer se 
tudi prĳavite.

VABILO na koncert MePZ 
Društva invalidov Vrhnika
Prešlo je že kar v navado, da vas pev-
ci MePZ Društva invalidov Vrhnika v 
začetku decembra povabimo na pevski 
dogodek, v katerem bi vam radi poka-
zali, kaj smo ustvarjali v  minulem letu. 
Letošnji koncert bo že dvanajsti po vrsti 
in kot vsakokrat bomo tudi letos imeli v 
gosteh še en zbor, ki bo popestril večer. 
Kdor je bil na našem lanskem koncertu, 
se bo spomnil, da nam je zborovodja 
Aleks Schuster obljubil, da bo letos za-
gotovo prišel skupaj  z zborom. Za tiste, 
ki še ne vedo, napišimo, da je to MOŠKI  
PEVSKI  ZBOR ”JEPA-BAŠKO JEZE-
RO” z avstrijske Koroške. Na njihovo 
željo smo morali datum koncerta pre-
staviti s 3. decembra na 
11. december ob 19. uri.
Tudi letos nas bo gostila  Osnovna šola 
Ivana Cankarja na Vrhniki.
Na naših koncertih se poleg petja zgo-
di še marsikaj, zato vas vabimo, da se o 
tem sami prepričate.

Pevci zbora z zborovodjem Jožetom
Društvo invalidov Vrhnika

Dejavnosti Društva invalidov Vrhnika 

DRUŠTVO ZA MENTALNO ZDRAVJE
1000 LJUBLJANA
Glavarjeva 47
E-pošta: dzm.zdravljenje@gmail.com
Telefon: 031/643-782
Telefon: 041/341-081

SUPPORT SKUPINE – SKUPINE ZA 
SAMOPOMOČ NA VRHNIKI
ZA LJUDI S ČUSTVENIMI TEŽAVAMI
Obveščamo vas, da DRUŠTVO ZA MENTALNO ZDRAVJE 
na VRHNIKI organizira dopolnilno mentalno zdravljenje 
– skupine za samopomoč pod vodstvom izkušenega stro-
kovnjaka. Terapĳe potekajo v zdravstvenem domu dvakrat na 
mesec ob torkih ob 18. uri. Udeležba je brezplačna.
Zahvaljujemo se Občini Vrhnika in g. županu dr. Riharju 
za sofinanciranje nadaljnjega delovanja našega društva na 
Vrhniki.
Če ste depresivni, nevrotični, žalujete, imate socialno ali ka-
tero drugo fobĳo, psihosomatske motnje ali kakšno drugo 
tovrstno težavo, Vas vabimo, da nas  pokličete na telefonsko 
številko 041/341-081, da se bomo dogovorili o vaši prisotnosti  
v skupini.
Vljudno vabljeni!

DRUŠTVO ZA MENTALNO ZDRAVJE
Predsednik: Zlatko Jajčanin

Društvo Tvoj telefon
Če ste v stiski ...
Če potrebujete pogo-
vor in bi radi ostali 
anonimni ...
Pokličite nas!
Od ponedeljka do 
petka
Od 8. do 20. ure
Telefon: 05 720 1 720

Društvo Tvoj telefon 
vabi k sodelovanju nove 
prostovoljne telefonske 
svetovalce iz klicne skupi-
ne 05, ki bi želeli koristno 
izrabiti svoj prosti čas.
Informacĳe: 
tel. 05 720 1 720, 
od ponedeljka do petka 
od 8. 

16 30. november 2009
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Srečanje mladih je potekalo v dveh programskih 
sklopih: najprej delavnica, nato še pogovor s pred-
stavnikom lokalne oblasti. Na delavnici so se pogo-
varjali o programu EU Mladi v akcĳi, o problema-
tiki informiranja mladih na Vrhniki in o potrebi po 
večnamenskem prostoru za prireditve in skupnem 
prostoru za mlade.  Spregovorili so o sodelovanju 

Mladinskega sveta Vrhnika s Klubom vrhniških 
študentov, občinskih in državnih razpisov ter pla-
katnih mest. »Ugotovili smo, da se mora vse mla-
dinske organizacĳe spodbujati k prĳavljanju na 
evropske projekte, predvsem na program Mladi v 
akcĳi. Zaradi slabe informiranosti mladih marsika-
tera prireditev ni dobro obiskana, zato smo prepo-
znali velik potencial v občinskem televizĳskem ka-
nalu in plakatnih mestih, ki jih ima občina Vrhnika 
na razpolago. Dotaknili smo se tudi problematike 
pomanjkanja večnamenske dvorane, ki bi imela 
možnost za širši spekter uporabe kot CD,« je po-
jasnil predsednik vrhniškega mladinskega sveta 
Matevž Caserman. Poseben poudarek so namenili 
pogovoru o skupnem prostoru za mlade in stano-
vanjski problematiki, kulturi in športu, informira-
nju, inovativnosti, prireditvam, možnosti vpliva 
mladih na odločitve v Občini Vrhnika, izobraževa-
nju, okoljevarstvu itn.

»Našim predlogom in idejam je prisluhnil mag. 
Matej Černetič, vodja oddelka za družbene dejav-
nosti in gospodarstvo na Občini Vrhnika. Obljubil 
je pomoč pri vzpostavitvi boljše informiranosti 
mladih glede delovanja občine. Izrazil je tudi pri-
pravljenost za vzpostavitev formalnih načinov so-
cialnega dialoga med občinskimi organi in mladimi 
v občini Vrhnika. Poslal nam je tudi že e-pošto, v 
kateri nam pojasnjuje možnosti za plakatiranje in 
obveščanje mladih v občini. Glede potreb po mla-
dinski infrastrukturi bo naše želje prenesel občinski 
upravi. Dogovorili smo se tudi za ponoven pregled 
možnosti financiranja mladinskih projektov iz že 
obstoječih občinskih razpisov,« je pojasnil Caser-
man. 

Mladinski svet bo sklepe in ugotovitve posredo-
val vsem mladinskim organizacĳam, ki delujejo na 
širšem območju Občine Vrhnika. »Upamo, da jih 
bomo čim več lahko pritegnili k skupnim naporom 
v smeri boljše informiranosti mladih in za pridobi-
tev večjega mladinskega večnamenskega prostora. 
Ugotovitve bomo poslali tudi županu in občinskim 
svetnikom, saj si prizadevamo za čim širšo podporo 
v lokalni skupnosti,« je še dodal sogovornik.

Gašper Tominc

Mladi so na delavnicah dorekli svoje želje in potrebe, o ka-
terih so se pozneje pogovarjali še s predstavnikom vrhniške 
občine, Matejem Černetičem. 

Ekipa pravne fakultete 
Na regionalnem tekmovanju moot court iz med-

narodnega humanitarnega prava, ki je v organizaci-
ji Mednarodnega odbora Rdečega križa  od 5. do 8. 
novembrom 2009 potekalo v Sarajevu, so po šestih 
krogih soočenj zmago slavili študentje pravne fakul-
tete iz Ljubljane: Bernard Jazbar, Marko Kuliš in Maja 
Medved pod vodstvom dr. Vasilke Sancin. 

Tekmovanje je prvenstveno namenjeno širjenju zna-
nja mednarodnega humanitarnega prava, ocenjuje pa 
se tudi znanje mednarodnega prava, človekovih pra-
vic ter mednarodnega kazenskega prava. Študentje 
se preizkusĳo v simulacĳah različnih vlog: pravnih 
svetovalcev pred vojaško komisĳo, predstavnikov 
Mednarodnega odbora Rdečega križa v pogajanjih s 
predstavniki zaporov ali vlad, vladnih predstavnikov, 
pravnih strokovnjakov za orožje itn. Poleg pravnega 
znanja sodniki ocenjujejo tudi ustreznost uporabe 
pravil v konkretnih situacĳah, sposobnost argumen-

tiranja, timsko delo, upoštevanje časovnih omejitev 
ter prepričljivost samega nastopa. 

Tekmovanja so se poleg ljubljanske pravne fakul-
tete udeležile še fakultete iz Krakova, Varšave, Brna, 
Bukarešte, Reke, Sarajeva, Skopja in Beograda. 

B. Jazbar

Namen tega projekta je 
predvsem, da učenci in učite-
lji raziskujejo stare kulturne 
pokrajine, iz katerih prihajajo, 
premagujejo jezikovne ovire in 
pomagajo graditi medkulturno 
družbo sodobne Evrope. Vrh-
niški gostitelji so svoje prĳatelje  
s Poljske, Turčĳe in Italĳe pope-
ljali po vrhniški in širši okolici 
ter jim razkazali kulturne, turi-
stične in zgodovinske zname-
nitosti. Zaključek večdnevnega 
druženja so pripravili na prire-
ditvi v dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki. 

Polna dvorana učencev in 
učiteljev, med njimi tudi župan 
Vrhnike dr. Marjan Rihar, je  
spoznala štiri zanimive pred-
stavitve poročnih običajev iz 
pokrajin Slovenĳe, Poljske, Tur-
čĳe in Italĳe.  Najprej je zbrane 
nagovorila v. d. ravnateljice OŠ 
Ivana Cankarja Polona Šurca 
Gerdina in med drugim pove-
dala:

“Šola, učitelji in učenci v Slo-
venĳi in Evropi so pred vrsto 
novih izzivov. Naloga učiteljev 
je, da mladim pomagamo raz-
viti vse potrebne spretnosti za 

osebni razvoj, prihodnjo za-
poslitev in aktivno državljan-
stvo. Znotraj Evrope postajajo 
vse pomembnejši znanje tujih 
jezikov in medkulturne dejav-
nosti. Prav zato so novembra 
2007 evropski ministri za iz-
obraževanje sklenili, da je v 
Evropi treba zagotoviti viso-
kokakovostno izobraževanje 
vseh udeležencev. Razvil se je 
tako imenovan projekt Vseživ-

ljenjsko učenje, ki nudi učen-
cem, dĳakom, študentom in 
strokovnim delavcem na vseh 
stopnjah izobraževanja enkrat-
no priložnost za izobraževanje, 
usposabljanje in nenazadnje 
delo v drugi državi. Poudarek 
je bil na programih mobilnosti. 
Mobilnost ponuja priložnosti 
za osebno in poklicno rast, raz-
vĳa mednarodno sodelovanje 
in razumevanje med posamez-
niki in organizacĳami.

Niso pa zgolj učitelji tisti, ki 
se udeležujejo mobilnosti zato, 

da bi se učili. Prav tako je po-
membna mobilnost učencev. 
Spoznavanje vrstnikov iz dru-
gih držav je v pomoč mladim 
pri krepitvi njihovih medkul-
turnih in jezikovnih spretnosti. 
Izmenjave učencev in bivanje 
na tujem razširi njihova obzor-
ja in pogled na šolo. Evropsko 
sodelovanje spodbuja učence k 
temu, da se učĳo tujih jezikov, 
ob tem pa povečuje njihovo 
strpnost do drugih kultur in 
manjšin v lastni državi. 

V okviru Comenius šolskih 
partnerstev šole iz različnih 
evropskih držav sodelujejo v 
skupnih projektih z različno te-
matiko, učenci in njihovi učite-
lji pa se srečujejo na projektnih 
sestankih, obiskih in izmenja-
vah. Glavni cilj takih projektov 
so osveščanje učencev o naši in 
tuji kulturni dediščini, spozna-

vanje in pozitivno 
vrednotenje jezikov-
nih in kulturnih raz-
lik med narodi ter iz-
boljšanje medsebojne 
komunikacĳe.”

Nato je zbrane po-
zdravil tudi vrhniški 
župan dr. Marjan Ri-
har, ki je izrazil zado-
voljstvo nad takimi 
medkulturnimi sre-
čanji in dialogi, saj se  
tako združujejo raz-
lični narodi in nava-
de v Evropi. S tem pa 
tudi Vrhnika dobiva 
lepo razpoznavnost 
širom Evrope.

Učenci Osnovne 

šole Ivana Cankarja so nato 
izvedli kulturni program; s 
plesom, pesmĳo in besedo so 
predstavili Vrhniko in Sloveni-
jo. Nato je sledila predstavitev 
vseh štirih poročnih običajev v 
jeziku gostov. Mladi poslušalci 
so z zanimanjem spremljali ce-
lotne poteke in običaje porok 
ter akterje nagrajevali z veli-
kim aplavzom. 

Videli smo resnično svet ozi-
roma Evropo v poročnem stilu. 
Bilo je zanimivo, ni kaj!

Simon Seljak

Polna dvorana učencev, učiteljev in gostov Poroka na italĳanski način

Poljaki pa se ženĳo takole. Turški prikaz poroke

Slovenska domača poroka

Mladinski svet Vrhnika

Pogrešajo 
večnamensko dvorano 
in večjo obveščenost
Vrhnika, 23. oktober – Mladinski svet Vrhnika je 
v sodelovanju z Mladinskim svetom Slovenĳe v 
svojih prostorih v Črnem Orlu pripravil delavni-
co, na kateri so mladi iskali odgovore, na kakšen 
način bi bilo sodelovanje z lokalno oblastjo boljše 
za obe strani. Med drugim so  spregovorili o Ev-
ropski unĳi in raziskovali pogoje mladih za ino-
vativnost in kreativnost v lokalnem okolju.

Program Comenius na Vrhniki

Štirje poročni običaji
Projekt Past times – past cultures že drugo leto poteka v okviru programa Come-
nius za osnovne šole. Letos je bila gostiteljica tudi Osnovna šola Ivana Cankarja 
z Vrhnike. V goste so povabili učence in učitelje s Poljske, Italĳe in Turčĳe. Na 
sklepni prireditvi, ki je bila v ponedeljek, 19. oktobra, v veliki dvorani Cankarje-
vega doma, so učenci prikazali štiri različne poročne običaje iz svojih dežel. 
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Naravoslovni 
dan Jesen

Listje je začelo odpadati, 
barve so se spreminjale, k 
nam je prišla jesen. Na od-
krivanje zaklada, ki nam ga 
nudi jesen, smo se učenci pr-
vega razreda odpravili k naši 
učiteljici Andreji. Avtobus 
nas je peljal del poti, a skozi 
gozd smo morali peš. Nam 
pa je bilo to zelo všeč, saj se je 
pustolovščina tako začela. 

Učiteljica Andreja nas je že 
čakala in zelo smo bili  presenečeni, ko smo videli, koliko živali 
ima na svojem domu.  Ves dan smo preživeli s kozo Rozi in 
psičko Taro, videli smo njene konje in se učili šteti do devet, saj 
ima prav toliko muckov.

Sledil je sprehod,  na katerem smo nabirali kostanj, lepe listke, 
želod in gobe. Na poti smo tudi hranili psičko Taro in kozo Rozi. 

Ko smo se vrnili pred domačĳo, smo luščili fižol in ličkali 
koruzo. Ta dejavnost nam je bila zelo zanimiva.

Naredili smo še skupinsko fotografijo in se počasi odpravili 
proti šoli. Najtežje se je bilo posloviti, saj smo zares preživeli 
čudovit dan, ki nam bo vedno ostal v lepem spominu.

Napisala: Kaja Zorc

Novembra smo učenci 1. 
C razreda v podaljšanem 
bivanju začeli s projektom 
Solidarnost prvošolcev. Od-
ločili smo se k nam povabiti 
osebe z motnjo v duševnem 
razvoju iz Varstveno-delo-
vnega centra Vrhnika. Ob-
iskalo nas je devet uporab-
nikov in njihova mentorica. 
Uvodno srečanje je bilo na-
menjeno spoznavanju dveh 
različnih populacĳ, ki pa 
imata zelo podobne skupne 
potrebe.  Po začetni tremi 
in spoznavanju smo najprej 
našim gostom zapeli pes-
mice, ki smo se jih naučili v 
šoli.  Skupaj smo zaplesali 
in se predvsem veliko po-
govarjali. Nato smo vzeli 
pobarvanke. Zelo so bili ve-
seli, da smo jim mi posodili 
barvice in smo skupaj uži-
vali.  Preden smo gostom 
rekli nasvidenje in kmalu 
se vidimo, smo jim predali 
naše darilo.  Ves razred se je 
narisal in napisal svoja ime-

na. Povedali smo jim, da naj 
si plakat obesĳo na vidno 
mesto, da se bodo večkrat 
spomnili na nas. Komaj že 
čakamo, da jih  bomo na-
slednjič mi obiskali v Var-
stveno-delovnem centru. 

Napisala: 
Kaja Zorc

Čebelica je knjižna zbirka Založbe Mladinska knjiga, ki jo je 
leta 1953 zasnovala Kristina Brenkova z namenom, da bi prišla 

knjiga v vsako družino in v roke vsakemu otroku. Kljub visoki 
starosti je Čebelica še  vedno zelo živa in med otroki priljub-
ljena zbirka. Njen rojstni dan, 23. oktober,  je postal PRAZNIK 
ČEBELICE.

Ker imajo tudi naši učenci to knjižno zbirko zelo radi, smo z 
veseljem sodelovali pri praznovanju tega praznika. Knjigarna 
Mladinske knjige na Lošci nas je povabila k tematskemu  aranži-
ranju svojih izložb. Založba se je namreč odločila, da bo praznik 
Čebelice obeležila tako, da bo šolarje povabila k poslikavi iz-
ložb v  vseh svojih knjigarnah. Mentorica Vanja Trpin je izbrala 
učence, ki so si najprej zamislili in skicirali svoje ideje na papir. 
V torek, 20. oktobra, pa je devet  tretješolcev s svojo mentorico 
dopoldan preživelo v knjigarni  na Lošci, kjer so svoje ideje pre-
nesli na velika izložbena okna. Pri slikanju najljubših knjižnih 
junakov so se zelo potrudili in nastale so prave male umetnine. 
Poleg veselja in zadovoljstva pri likovnem ustvarjanju so bili še 
dodatno nagrajeni s prigrizkom in darilom Mladinske knjige. 

V petek, 23. oktobra, je sledil še drugi del praznovanja s Če-
belico. Učenci drugih razredov so ob 9. uri obiskali Cankarjevo 

knjižnico, kjer jim je pravljičar-
ka Zlata Brezovar  predstavila 
knjižno zbirko Čebelica. Po-
vedala jim je zgodbo o njenem 
nastanku, razložila, kdo je 
Kristina Brenkova in kako je 
povezana s Čebelico. Nato so 
prisluhnili  štirim pravljicam, 
ki so letos izšle v tej knjižni 
zbirki. 

Učencem sta bila obiska v 
knjigarni Mladinske knjige in 
Cankarjeve knjižnice zelo všeč. 
Upam, da bomo tudi v prihod-
nje še sodelovali na podobne 
načine in se zahvaljujem za po-
nujeno priložnost.

Knjižničarka 
Andreja Nagode

Drugošolci v čitalnici Cankarjeve knjižnice   

Poslikano veliko izložbeno okno Mladinske knjige na Lošci 
Na malem izložbenem oknu je 
našla svoj dom kraljična.

Dobro smo že zakorakali v novo vrtčevsko leto. Lune 
smo postale Mavrice. To ni kar tako, saj pomeni, da smo 
zdaj najstarejši v vrtcu! To smo Mavrice!Mnogo otrok je 
poletne počitnice preživelo doma, zato smo se v začet-
ku septembra posvetili ponovnemu spletanju vezi in pri-
jateljstev. Socialne igre so kot nalašč za to! Obenem smo 
morali spoznati tudi novo sobo, nove igrače, kar je bilo še 
posebno zanimivo in zabavno. Vreme nam je bilo naklo-
njeno, zato smo lahko veliko časa preživeli tudi na igrišču 
in na sprehodih po Vrhniki. In kako hodimo na sprehodu? 
»Lepoooooo!« bi rekli otroci, jaz pa bi jih vprašala: »Kaj 

pa to pomeni?« In začelo bi se naštevanje iz vseh strani: 
da hodimo v koloni, se držimo roba cestišča ali hodimo 
po pločniku, čez cesto gremo čez prehod za pešce, in to 
hitro, ne kot počasni polži, in še in še. Kako vse to vemo? 
Vaja dela mojstra, pravĳo. In pri Mavricah smo se v sredini 
septembra veliko pogovarjali o varnem vedenju v prometu 
in na sprehodih po Vrhniki vadili varno obnašanje peščev, 
obenem pa opazovali tudi  druge prometne udeležence. 
Na dan brez avtomobila, 22. septembra, smo zaprli cesto, 
ki vodi mimo cerkve in župnišča, da smo se vsaj na ta dan 
lahko brez strahu igrali in noreli po cesti. Zasedli smo jo 
s skiroji, avtomobili, kolebnicami, hoduljami in obroči. In 
sončno dopoldne je prehitro minilo.

Naslednji dan nas je razveselil obisk policista Vilĳa, ki 
nam je razkazal intervencĳsko vozilo (»marico« po doma-
če) in policĳsko opremo. Ste vedeli, da se palici z ročajem, 
ki nas je spominjala na pendrek, reče tonfa? In da je bodi-
časti traki za ustavljanje vozil stinger? Mi nismo, vemo pa 
zdaj!

Konec septembra smo pri Mavricah doživeli pravo pre-
senečenje. Vsako jutro nas je v igralnici pričakalo pismo 
škrata Pavleta, ki se je naselil v naši sobi. Povedal nam je 
veliko zanimivih reči o škratih, nam dal kakšno nalogo, nas 
pohvalil in včasih tudi malo pograjal. Videli ga pa nismo, 
je napisal, da je zelo sramežljiv. Zdaj že vsi komaj čakamo 
obisk Pravljičnega gozda. Morda bomo tam videli kakšne-
ga škrata!

Napisala: Petra Černetič

Mavrični september v 
Župnĳskem vrtcu

Solidarnost prvošolcev

Praznik Čebelice na OŠ Ivana Cankarja
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Naša jesen
Jesen je pokukala tudi v Župnĳski vrtec Vrhnika in 
spustila svoje šelesteče barve, zaklade in skrivnosti v 
notranjost.

Ena izmed skrivnosti, ki jo poznajo samo otroci iz skupine 
Zvončki, so palčki. Njihovo opravo, navade, dom in okolico so 
skrbno proučili in pripravili,  čemur smo bili priča tudi drugi, 
saj so na koncu pripravili prelepo razstavo v avli vrtca. Skupi-
no 

Zvezdice je jesen izstrelila visoko med zvezde in planete. Kaj 
se je dogajalo tam, pa najbolj vedo oni sami.

V sobi, kjer je bilo septembra najglasneje – to je soba naših naj-
mlajših, Angelčkov. Tudi tam se je dogajalo. Jok smo zamenjali 
s prisrčnimi nasmehi, dobro voljo in zaposlili smo se z razisko-
vanjem naše sobe in okolice vrtca. Ja, šli smo že na sprehod, tja 
do doma starejših občanov in nazaj. Najbolj pa smo zanimivi pri 
ustvarjanju s stvarmi, ki jih še ne poznamo najbolje.

Jesen je potrkala  v vsako sobo in prav povsod se je dogajalo 
kaj posebnega ali pa smo jo opazovali kje zunaj, saj smo v ok-
viru Pavlove transverzale spotoma obiskali še kakšno kapelico 
ali cerkev.

V tednu otroka so vzgojiteljice pripravile poleg delavnic za 
otroke tudi predstavo z naslovom Lisica in baloni. V popoldan-
skem času pa nas je obiskal pater Janez Markelj, ki je za starše 
predaval o temi Starši dajemo to, kar v srcu nosimo. Vzgojite-

ljice pa smo skupaj z otroki pripravili kanapeje, ki smo jih po 
končanem predavanju postregli staršem.

Gasilci se letos niso pripeljali z gasilskimi avtomobili, ampak 
smo prek slik, knjig in razstave v avli spoznavali, doživljali in 
bogatili svoje znanje. Tudi predstava po slikanici Ježek Snežek 
in požar v izvedbi treh vzgojiteljic je pripomogla, da so otroci 
dobili  čim boljšo predstavo, kako hitro lahko izbruhne požar 
in kako ukrepati v taki situacĳi. Niti zaposleni nismo ostali brez 
učenja in tako smo obnovili znanje prve pomoči, ki so nam jo 
posredovali reševalci Prostovoljnega gasilskega društva Stara 
Vrhnika.

Veliko se dogaja in se bo še dogajalo v našem vrtcu. Zato, če vam 
je dolgčas, nas pridite obiskat, mi pa vam do naslednjega javljanja 
mahamo v pozdrav!                                                                         Nina Čelik

Gibanje v vrtcu
V predšolskem obdobju so posamezna področja otrokovega 
razvoja povezana, in sicer socialna, telesna, čustvena, spo-
znavna in gibalna. Prek lastnih doživetĳ si otroci oblikujejo 
svoj jaz, se seznanjajo s telesom, preizkušajo, kaj zmorejo in 
česa ne, kje so spretnejši in kako se lahko s pomočjo gibanja 
vključĳo v družbo vrstnikov, kjer je dovolj izzivov za vse. Gi-
banje daje otroku občutek varnosti, veselja, ugodja in s tem 
tudi dobrega počutja. Otroci si prek različnih dejavnosti v ig-
ralnici in na prostem razvĳajo naravne oblike gibanja, spozna-
vajo športne pripomočke, njihovo uporabo in namembnost 

pri določeni vaji. Gibanje v vrtcu nam služi tudi kot sredstvo 
za umiritev otrok. Če so preveč glasni, če so nemirni, če se jim 
ne  ljubi poslušati, jih gibalna minutka popelje nazaj na do-
ločeno stopnjo, ko so nas zopet pripravljeni poslušati. Tako se 
v oddelku »Mišk« Enote Barjanček kar vsak dan poslužujem 
gibalne minutke med preostalimi zaposlitvami iz kurikula, 
saj le tako otroke motiviram za delo oziroma zaposlitev, ki jo 
želim izpeljati. Poleg gibalnih minutk, ki so vključene v pro-
jektu fit, se z načrtovanim gibanjem srečujemo še v gibalnih 
dopoldnevih, aktivnih sprehodih z določenim ciljem, v naravi 
si poiščemo svoj kotiček, si izdelamo čutno pot, velik pouda-
rek dajemo tudi dnevom, ki so pomembni za naš in otrokov 
gibalni razvoj. Tako k sodelovanju povabimo tudi starše, ki 
so ob delnem upoštevanju  vsega lahko vzor svojim otrokom. 
»Miške« smo se ob dnevu hoje odpravile na daljši aktivni 
sprehod, kjer smo opazovale naravo, se pogovarjale o pravilih 
na cesti ter spoznavale svojo senco.

             Polona U. Jerebic, vzgojiteljica

Slikarka Katja v 
Vrtcu Želvica
V tednu otroka nas je v enoti Želvica ob-
iskala slikarka Katja Đalić. S prĳateljico 
sta nam zaigrali lutkovno igrico Prigodo 
o palčkih in čebelicah. S svojo spretno 
roko je predstavo popestrila s slikami 

škratov in čebelic. Po predstavi je otroke 
umerjala, kako naj narišejo škrata in če-
belico. Otroci so z voščenkami risali po 
njenih navodilih in nastale so prave male 
umetnĳe. Izdelke smo prebarvali  še s tu-
šem. Kar nekaj časa so umetnĳe krasile 
naš vrtec.
Obisk slikarke je bil za nas nekaj poseb-
nega. Podarila nam je tudi šest svojih slik 

škratov in čebelic, ki krasĳo našo avlo. 
Zato se slikarki Katji iskreno zahvalju-
jemo in upamo, da bo po njenem vzoru 
kateri izmed naših malčkov nekoč postal  
tudi umetnik.

Še enkrat hvala za prĳetno dopoldne med 
nami!

Marĳa in Brigita

Zmajčki v jesenskem Retovju
Tako kot vsako leto smo se Zmajčki iz Barjančka ob dnevu hoje 
tudi letos odpravili na izlet. Čeprav je bil mraz, so nas pravljič-
no vzdušje in čarobne jesenske barve Retovja prav lepo pogrele.  
Odpravili smo se do Božičkove votline. Vendar Božička še nismo 
dočakali. Smo si pa votlino natančno ogledali. Našli smo Škratjo 
votlino, pred katero so nam škratki pustili pismo in sladek za-
klad kar v škratjem klobuku. Tudi videli smo njihove klobuke 
za grmički. V veri, da so skriti, smo jih pustili in si šli ogledat še 
Votlino gozdnih vil, v katero zaradi vode nismo mogli. Smo pa v 
vodo metali kamenčke za srečo. Ker se je v gozdu že mračilo, smo 
se veseli in polni lepih vtisov odpravili domov.

Zmajčki iz Barjančka z Darjo in Majdo

Tudi najmlajši 
pomagamo

V Vrtcu Barjanček je veliko veselih 
otrok, med njimi sta tudi skupinici 
Balončki in Žogice, v kateri vsak dan 
prihajajo otroci, stari od 2 do 3 leta. 
Ker pridno in vestno razvĳamo in ne-
gujemo prĳateljske odnose med seboj 
(pa tudi z otroki in odraslimi  iz vse-
ga vrtca), smo sodelovali v humani-
tarnem natečaju in izdelovali igrače 
za otroke v bolnišnicah. 

Čeprav so otroci še majhni, je načr-
tovani projekt lepo zaživel, skozi raz-
lične dejavnosti pa smo pri otrokih 
razvĳale vrednote, ki so dandanes 
na žalost že prepogosto odrinjene na 
stranski tir: občutek za sočloveka, ne-
sebična medsebojna pomoč, solidar-
nost, čustvovanje …

Na blago so pridno tiskali s prsti, 
risali s flomastri in  pozneje igrače 
polnili z različnimi polnili, tudi pše-
nico in sivko. Tako so bile igrače pri-
jetne na otip, pa tako lepo so dišale 
… Nastali so prĳazni, okrogli sneža-
ki, pisani dinozavri, radovedna žira-
fa, urna ribica, pa morski konjiček in 
račka.

Otroci so bili v projektu zelo dejav-
ni, pohvaliti pa moramo tudi pridne 
starše, ki so nam zelo pomagali pri 
izpeljavi naloge, ki smo si jo zadali.

Naši mali Balončki in Žogice so  ve-
liko pridobili in upamo, da se bodo 
otroci z igračami, ki smo jih naredili, 
radi igrali in jim bodo krajšale pre-
dolge dni v bolnišnici.

                                           Jolanda, 
Minka, Tanja in Tina

Nekega septembrskega dne sem se z ne-
čakinjo, ki živi v Nemčĳi, pogovarjala po te-
lefonu. Med drugim mi je povedala, da pri-
pravlja stvari, ker imajo naslednji dan bazar 
v šoli. Zanimalo me je, kako ga priptavĳo. 
Razložila mi je, da otroci na stojnicah pro-
dajajo svoja oblačila, ki so jih prerasli, prav 
tako tudi igrače po minimalni ceni.

Takoj sem pomislila, da je to prav v dobi 
recesĳe zelo dobra zamisel. Stopila sem do 
ravnateljice vrtca in ji prenesla predlog o 
otroškem bazarju. Takoj se je strinjala.

Čez 14 dni je že visel na vhodnih vratih 
v vrtec prĳetno napisan plakat, da bo v vrt-
cu otroški bazar. Vnukinje so se veselile, da 
bodo prodale svoje igrače ter si za prisluženi 
denar kupile kaj drugega. Pomerjale smo 
garderobo, ugotavljale, kaj je premajhno, 
oprale, nato pa zlikale, dale v vrečke ter 
zraven prilepile simbolilčno ceno.

Ko je prišel težko pričakovani četrtek, 
smo v avto zložile škatle in se odpeljale v 
vrtec.

Pred vrtcem so že čakale stojnice, kamor 
smo razvrstile stvari za prodajo. Iz radia 
se je razlegala poskočna otroška glasba. 
Vreme nam je bilo naklonjeno. Za prĳet-
no vzdušje so poskrbele vzgojiteljice z 
modno revĳo. Tudi gospa ravnateljica si je 
vzela tisto popoldne čas in prišla na bazar. 
Otroci so nestrpno čakali v zbornici. Ko 
so se odprla vrata, so počasi prikorakali 
po eden in eden, se sprehodili po “modni 
pisti” in se počasi vrnili. Nato so prišli v 
parih, naslednjič skupaj z vzgojiteljicami, 
nazadnje pa zopet sami. Vsi so bili oblečeni 
v rumenih majčkah. Na glavi je vsak imel 
klobuček, na  njem pa ročno izdelano živo 
rumeno sončnico. Tudi nakit so si izdelali 

sami.
Bili so enkratni; z nasmehom na licih inz 

živimi očki so nam polepšali popoldan.
Ko je bilo modne revĳe konec, naj bi se 

začel bazar. Nekaj lepo pripravljenih stojnic 
je čakalo na kupce, teh pa od nikjer. Vnučke 
so si želele kaj kupiti.

Pojasnila sem jim, da moramo najprej kaj 
prodati. Potrpežljivo smo čakali. Tedaj pa je 
pristopila k stojnici mamica s punčko, ki je 
bila nekoliko močnejše postave.

Ogledovala je oblačila, potem se je opo-
gumila in deklica jih je pomerila. Vsa 
oblačila so ji bila kot po meri. Previdno me 
je vprašala, če lahko kupi vse hlače in pu-
lovarje.

Ko sem ji prikimala, sva spravili stva-
ri v vrečke in ko mi je plačala simbolično 
vsoto, ni mogla verjeti, da je za tak denar 
dobila toliko. Nato je hitro odšla; imela sem 
občutek, kot bi ji bilo nerodno, da je kupila 
rabljene stvari. Pa je prišla čez nekaj minut 
še enkrat in kupila še nekaj stvari. Tako 
se je nabralo dovolj denarja, da sta si tudi 
vnučki na sosednjih stojnicah kupili stvari, 
ki sta jih ves čas ogledovali. Spoznali sta, da 
sta morali to zaslužiti in da jima ni bilo kar 
podarjeno.

Počasi smo pospravili stvari s stojnic in 
jih znosili v avto. Pomenkovali smo se, da 
recesĳa še ni dovolj udarila po žepu, kajti 
na bazarju je bilo več vzgojiteljic in nasto-
pajočih kot kupcev. Škoda, kajti otroci znajo 
stvari, ki jih morajo prislužiti, bolj ceniti.

Pa naj še kdo reče, saj vzgojiteljice do-
bĳo plačo. Res dobĳo plačo, ampak tako 
lepo pripravljeno popoldne je bila le 
njihova dobra volja, ki pa kljub trudu 
žal ni privabilo staršev.                 M. M.

Otroški bazar v Vrtcu Želvice
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 Občina Vrhnika 

•Na podlagi Zakona o spre-
membah in dopolnitvah Zako-
na o organizacĳi in financiranju 
vzgoje in izobraževanja (Urad-
ni list RS, št. 58/2009), Uredbe 
o spremembah in dopolnitvah 
Uredbe o standardni klasifi-
kacĳi dejavnosti (Uradni list 
RS, št. 17/2008) in Statuta Ob-
čine Vrhnika (Uradni list RS, 
št. 99/99, 39/00, 36/01 in 77/06) 
je Občinski svet na 25. seji, dne 
19.11.2009 sprejel 

ODLOK 
O SPREMEMBAH IN 

DOPOLNITVAH ODLOKA 
O USTANOVITVI

JAVNEGA VZGOJNO-
VARSTVENEGA ZAVODA 

ANTONĲE KUCLER 
VRHNIKA

1. člen
Četrti odstavek drugega člena 
se spremeni tako, da se glasi:
»V sestavo zavoda sodĳo eno-
te:
1. Želvica, Vrhnika, Tržaška 
cesta 2a
2. Žabica, Vrhnika, Stara Vrh-
nika 1a
3. Barjanček, Vrhnika, Stara 
Vrhnika 1a in
4. Rosika, Vrhnika, Bevke 17.«

2. člen
Spremeni se 10. člen tako, da 
se glasi:
»Dejavnost zavoda je:
P/ 85.100 Predšolska vzgoja
P/ 88.910 Dnevno varstvo 
otrok
P/ 85.510 Izobraževanje, izpo-
polnjevanje in usposabljanje na 
področju športa in rekreacĳe
P/ 85.520 Izobraževanje, izpo-
polnjevanje in usposabljanje na 
področju kulture in umetnosti
Vrtec lahko poleg osnovnih de-
javnosti izvaja tudi druge de-
javnosti, s katerimi dopolnjuje 
osnovne dejavnosti:
I/  56.290 Druga oskrba z jed-
mi
L/ 68.200 Oddajanje in obrato-
vanje lastnih ali najetih nepre-
mičnin
J/ 58.140 Izdajanje revĳ in dru-
ge periodike
G/ 47.890 Trgovina na drobno 
na stojnicah in tržnicah z dru-
gim blagom
M/ 69.200 Računovodske, knji-
govodske in revizĳske dejav-
nosti, davčno svetovanje
R/ 90.010 Umetniško upriza-
rjanje
R/ 93.299 Druge nerazvrščene 
dejavnosti za prosti čas
S/ 96.010 Dejavnost pralnic in 
kemičnih čistilnic

3. člen
Spremeni se drugi odstavek 15. 
člena tako, da se glasi:
»Svet zavoda šteje enajst čla-
nov, ki ga sestavljajo:
- trĳe predstavniki ustanovite-

lja,
- pet predstavnikov delavcev 

zavoda in
- trĳe predstavniki staršev.«

4. člen
V tretjem odstavku 23. člena se 
za osemnajsto doda nova ali-
neja, ki se glasi:
»- je odgovoren za zagotavlja-
nje in ugotavljanje kakovosti s 
samoevalvacĳo in pripravo let-
nega poročila o samoevalvacĳi 
vrtca,«

Številka: 007-9/2009 (3-01) 
Datum:   20.11.2009 

Župan:
dr. Marjan RIHAR l.r.

•Na podlagi 29. člena Zako-
na o lokalni samoupravi (Ur.l. 
RS, št. 94/07 – UPB2, 76/08 in 
79/09), 19., 41., 42. in 44. člena 
Zakona o spodbujanju razvoja 
turizma (Ur.l. RS, št. 2/2004), 
17. člena Zakona o prekrških 
(Ur.l. RS, št. 3/2007 – UPB4, 29/
2007, 58/2007, 16/2008, 17/2008, 
21/2008, 76/2008) in Statuta 
Občine Vrhnika (Naš časopis, 
št. 365/09) je Občinski svet Ob-
čine Vrhnika na 25. seji dne 
19.11.2009 sprejel

ODLOK O LOKALNEM 
TURISTIČNEM VODENJU 

NA OBMOČJU OBČINE 
VRHNIKA  

 
I. UVODNE DOLOČBE

1. člen
S tem odlokom Občina Vrhnika 
predpisuje naslednje vsebinske 
določbe tega odloka, in sicer:
1. opredelitev pojma lokalnega 
turističnega vodnika,
2. pogoje za opravljanje dejav-
nosti lokalnega turističnega 
vodenja, 
3. usposabljanje za lokalno tu-
ristično vodenje,
4. vodenje registra lokalnih tu-
rističnih vodnikov,
5. opredelitev programov lo-
kalnega turističnega vodenja,
6. izvajanje, sprejem naročil in 
evidenco lokalnih turističnih 
vodenj,
7. nadzor nad izvajanjem lokal-
ne turistične vodniške službe.

2. člen
Občina Vrhnika (v nadaljeva-
nju: občina) zagotavlja oprav-
ljanje lokalne turistične vod-
niške službe v okviru Zavoda 
Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in  turizem Vrhnika (v 
nadaljevanju: zavod).

3. člen
Dejavnost lokalnega turistič-
nega vodenja je strokovno vo-
denje obiskovalcev na območju 
občine skladno z ustreznim 
programom.  

II. OPREDELITEV 
POJMA LOKALNEGA 
TURISTIČNEGA VODNIKA 

4. člen
Po tem odloku je lokalni turi-
stični vodnik fizična oseba, ki 
je za to strokovno usposoblje-
na in je vpisana v register lo-
kalnih turističnih vodnikov za 
območje občine.
Lokalni turistični vodnik do-
mačim in tujim obiskovalcem 
razkazuje in strokovno po-
jasnjuje naravne ter kulturne 
zanimivosti, zgodovinske, et-
nografske ter druge znameni-
tosti in značilnosti na območju 
občine.  

III.  POGOJI ZA 
OPRAVLJANJE 
DEJAVNOSTI LOKALNEGA 
TURISTIČNEGA VODENJA 

5. člen
Lokalno turistično vodenje lah-
ko opravljajo osebe, ki izpol-
njujejo naslednje pogoje: 
- imajo vsaj peto stopnjo izob-

razbe,
- imajo pridobljeno znanje vsaj 

enega tujega jezika,
- so obiskovale tečaj strokovne 

usposobljenosti za lokalnega 
turističnega vodnika,

- pridobĳo potrdilo o strokov-
ni usposobljenosti za lokal-
nega turističnega vodnika,

- so vpisane v register lokal-

nih turističnih vodnikov ob-
čine pri zavodu. 

Določbe prvega odstavka tega 
člena ne veljajo za opravlja-
nje dejavnosti turističnega 
vodnika:

- kadar tuj državljan spremlja 
organizirane skupine obis-
kovalcev, ki so začeli svoje 
potovanje zunaj Republike 
Slovenĳe,

- če so za vodenje z zakonom 
določena posebna znanja 
(vodenje v muzejih, galeri-
jah, spomenikih, gorsko vo-
denje, ipd.),

- kadar je za vodenje možno 
pridobiti licenco (dovoljenje, 
soglasje, ipd.) na podlagi po-
sebnega programa usposab-
ljanja, ki ga potrdi pristojni 
strokovni organ in h katere-
mu je dalo soglasje ministr-
stvo, pristojno za turizem.

IV. USPOSABLJANJE ZA 
LOKALNO TURISTIČNO 
VODENJE

6. člen
Za izpolnjevanje pogoja stro-
kovne usposobljenosti iz pr-
vega odstavka 4. člena tega 
odloka mora kandidat obis-
kovati tečaj, ki ga za uspo-
sabljanje vodnikov opravlja 
strokovna ustanova in mora 
po zaključenem tečaju uspešno 
opraviti preizkus znanja. Te-
čaje strokovne usposobljenosti 
za opravljanje lokalnega tu-
rističnega vodenja organizira 
zavod. 

7. člen
Tečaj strokovnega usposab-
ljanja mora biti razdeljen na 
teoretični in praktični del, pri 
čemer teoretični del obsega 
področja, vsebinsko vezana na 
območje in tematsko področje 
vodenja, praktični del pa sa-
mostojno strokovno vodenje. 

8. člen
Udeleženci morajo za pridobi-
tev potrdila o strokovni uspo-
sobljenosti uspešno opraviti 
teoretično in praktično prever-
janje strokovne usposobljenosti 
za opravljanje nalog lokalnega 
turističnega vodnika pred iz-
pitno komisĳo. Komisĳo se-
stavljajo trĳe strokovnjaki, ki 
jih izbere izvajalec tečaja v so-
delovanju z zavodom. Komi-
sĳo imenuje direktor zavoda. 
Člani komisĳe izmed sebe iz-
volĳo predsednika.
Ko izpitna komisĳa ugotovi, 
da ima kandidat za lokalnega 
turističnega vodnika potrebno 
znanje, mu zavod izda potrdi-
lo o strokovni usposobljenosti, 
kandidat pa pridobi oziroma 
obnovi naziv »Lokalni turistič-
ni vodnik za območje občine 
Vrhnika«. 
Kriterĳe za izbiro izpitne ko-
misĳe in postopek preverjanja 
strokovne usposobljenosti se 
uredi s posebnim pravilnikom, 
ki ga sprejme direktor zavoda 
v soglasju z županom.

9. člen
Znanje tujega jezika se doka-
zuje s spričevalom zaključene 
najmanj srednje izobrazbe ali 
s potrdilom o uspešno zaklju-
čenem tečaju tujega jezika na 
stopnji najmanj srednje izob-
razbe, ki ga izda organizacĳa, 
pooblaščena za opravljanje to-
vrstnih izobraževanj.

V. VODENJE REGISTRA 
LOKALNIH TURISTIČNIH 
VODNIKOV 

10. člen
Osebe, ki jim je bilo izdano po-
trdilo o strokovni usposoblje-
nosti za lokalnega turističnega 
vodnika, se vpišejo v register 
lokalnih turističnih vodnikov, 
ki ga vodi zavod. Z vpisom v 
register pridobĳo licenco lokal-
nega turističnega vodnika za 
območje občine Vrhnika. 

11. člen
Register lokalnih turističnih 
vodnikov vsebuje naslednje 
podatke:
1. zaporedno evidenčno števil-
ko,
2. datum vpisa,
3. ime in priimek,
4. prebivališče in številka tele-
fona ter e-naslov;
5. matična in davčna številka,
6. podatke o številu ur vodenja 
za preteklo leto in v katerem 
jeziku je bilo posamezno vode-
nje opravljeno,
7. podatke o relacĳah vodenja 
za preteklo leto,
8. dokazila o strokovnem zna-
nju in usposobljenosti.

12. člen
Po vpisu v register se lokalne-
mu turističnemu vodniku izda 
posebna izkaznica.
Po preteku petih let se lokal-
nemu turističnemu vodniku 
licenca podaljša za obdobje 
petih let z obiskovanjem tečaja 
strokovne usposobljenosti in s 
pridobitvĳo potrdila o strokov-
ni usposobljenosti za lokalnega 
turističnega vodnika. V prime-
ru, da je lokalni turistični vod-
nik imel v zadnjem petletnem 
obdobju najmanj 20 vodenj in 
na njegovo delo ni bilo več kot 
treh utemeljenih pritožb po 
tem odloku, se mu licenca po-
daljša brez obiskovanja tečaja 
strokovne usposobljenosti in 
ponovnega pridobivanja po-
trdila o strokovni usposoblje-
nosti.

13.  člen
Dejavnost lokalnega turistič-
nega vodenja po tem odloku 
lahko opravlja samo lokalni tu-
ristični vodnik, ki ima veljavno 
izkaznico. 
Lokalni turistični vodnik mora 
imeti izkaznico v času vodenja 
na vidnem mestu. Izkaznica je 
lahko tudi v obliki priponke. 
Na izkaznici mora biti ime in 
priimek lokalnega turistične-
ga vodnika ter naziv »Lokalni 
turistični vodnik za območje 
občine Vrhnika«, zaporedna 
evidenčna številka iz registra 
lokalnih turističnih vodnikov, 
datum izdaje in rok veljavnosti 
licence. Izkaznica mora biti na 
hrbtni strani potrjena z žigom 
zavoda. 

14. člen
Za nekakovostno vodenje se 
šteje, če je bila v roku 15 dni po 
opravljenem vodenju na delo 
lokalnega turističnega vodnika 
vložena pisna pritožba s strani 
organizirane skupine oziroma 
uporabnika vodenja.
Pisna pritožba se vloži na se-
dežu zavoda. O pritožbi se 
obvesti lokalnega turističnega 
vodnika, ki je vodenje oprav-
ljal. Lokalni turistični vodnik 
ima možnost, da se v roku 8 
dni na vloženo pritožbo pis-
no odzove z obrazložitvĳo. O 
utemeljenosti pritožbe odloča 
s sklepom posebna komisĳa, 
ki jo sestavljajo trĳe člani in jo 
imenuje direktor zavoda.
Lokalnega turističnega vodni-
ka, ki je bil po predhodni ugo-

tovitvi komisĳe deležen več 
kot treh utemeljenih pritožb ali 
dokazanega prekrška po tem 
odloku, lahko zavod s sklepom 
izbriše iz registra lokalnih turi-
stičnih vodnikov.

15. člen
Seznam lokalnih turističnih 
vodnikov mora biti objavljen 
na spletnih straneh zavoda. 
Seznam obsega ime in priimek 
lokalnega turističnega vodni-
ka ter navedbo tujega jezika, 
v katerem vodnik lahko izvaja 
lokalno turistično vodenje. 

VI. OPREDELITEV 
PROGRAMOV 
LOKALNEGA 
TURISTIČNEGA VODENJA

16. člen
Programi lokalnega turistič-
nega vodenja so po vsebini in 
obsegu lahko različni. Vodni-
ška služba se izvaja v obliki 
naročenih občasnih oz. poseb-
nih ogledov in rednih oz. stan-
dardnih ogledov na območju 
občine.
Program lokalnega turistične-
ga vodenja, ki obsega ogled in 
opis pomembnejših naravnih 
znamenitosti in kulturnoz-
godovinskih spomenikov oz. 
vodenje obiskovalcev k ogle-
du vseh najpomembnejših 
turističnih znamenitosti na 
območju občine, je standardni 
program lokalnega turistične-
ga vodenja. 
K predlogu programa stan-
dardnih vodenj, ki ga pripravi 
in zagotovi zavod, poda mne-
nje župan Občine Vrhnika.

17. člen
Občasni oz. posebni program 
lokalnega turističnega vodenja 
obsega skladno z interesi na-
ročnikov vodenje obiskovalcev 
po določenih znamenitosti ob-
močja ali k vrsti znamenitosti 
določenega tipa (naravnih zna-
menitostih, kulturnozgodovin-
skih spomenikih, zanimivih 
krajih, dogodkih ipd.). 
Oglede je potrebno najaviti naj-
manj 7 (sedem) dni pred začet-
kom izvajanja. Najava vsebuje:
1. ime oz. naziv naročnika vo-
denja,
2. število obiskovalcev,
3. starost obiskovalcev,
4. kraj oz. državo, od koder so 
obiskovalci,
5. termin vodenja,
6. program vodenja in
7. želen čas trajanja vodenja.

Storitev lokalne turistične vod-
niške službe v okviru zavoda 
obsega:
- sprejemanje naročil občasnih 

in rednih ogledov na območ-
ju občine,

- vodenje ogledov na območju 
občine in

- vodenje evidenc. 

VII. IZVAJANJE,  SPREJEM 
NAROČIL IN EVIDENCA 
LOKALNIH TURISTIČNIH 
VODENJ

18. člen
Naročila za lokalna turistična 
vodenja, ki se izvajajo v ok-
viru standardnih in občasnih 
vodenj, sprejema Turistično 
informacĳski center Vrhnika (v 
nadaljevanju TIC), ki deluje v 
okviru zavoda.

19. člen
Po sprejemu naročila za vode-
nje TIC določi lokalnega turi-
stičnega vodnika in mu sporoči 

podatke iz najave ogleda, ki so 
opredeljeni v 17. členu odloka.  
Lokalni turistični vodniki za 
opravljeno vodenje s strani za-
voda prejmejo plačilo. 
Plačilo se opravi na podlagi 
števila ur vodenja. Lokalni 
turistični vodniki po zaključ-
ku vsakega vodenja oddajo v 
TIC-u poročilo o izvedenem 
vodenju. 
Poročilo je podlaga za obračun 
in se arhivira. 

20. člen
Cene programov lokalnega 
turističnega vodenja in višino 
plačila lokalnim turističnim 
vodnikom enkrat letno določi 
direktor zavoda po predhod-
nem soglasju župana.

VIII. NADZOR NAD 
IZVAJANJEM LOKALNE 
TURISTIČNE VODNIŠKE 
SLUŽBE

21. člen
Nadzor nad izvajanjem določb 
tega odloka opravlja Medob-
činski inšpektorat in redar-
stvo.

22. člen
Lokalni turistični vodnik se 
je na zahtevo pristojnih služb 
dolžan predstaviti z veljav-
no izkaznico, ki jo je prejel po 
uspešno opravljenem preizku-
su znanja za lokalne turistične 
vodnike oziroma izkaznico, 
ki jo je prejel od Gospodarske 
zbornice Slovenĳe, ali pa do-
kazati, da opravlja dejavnost, 
določeno v zadnjem odstavku 
5. člena tega odloka.

IX. KAZENSKE DOLOČBE

23. člen
Z globo v višini 400 EUR se za 
prekršek kaznuje pravna ose-
ba, če opravlja dejavnost lokal-
nega turističnega vodnika, ne 
da bi imela veljavno izkaznico 
lokalnega turističnega vodnika 
za območje občine ali izkazni-
co Gospodarske zbornice Slo-
venĳe. Če se pravna oseba po 
zakonu, ki ureja gospodarske 
družbe, šteje za srednjo ali ve-
liko gospodarsko družbo, pa 
se kaznuje z globo v višini 500 
EUR (13. člen).
Z globo v višini 200 EUR se 
za prekršek kaznuje odgovor-
na oseba pravne osebe ali od-
govorna oseba samostojnega 
podjetnika posameznika, če 
opravlja dejavnost lokalnega 
turističnega vodnika, ne da bi 
imela veljavno izkaznico Go-
spodarske zbornice Slovenĳe-
(13. člen). 
Z globo v višini 200 EUR se za 
prekršek kaznuje fizična ose-
ba, če opravlja dejavnost lokal-
nega turističnega vodnika, ne 
da bi imela veljavno izkaznico 
Gospodarske zbornice Sloveni-
je (13. člen). 
Z globo v višini 50 EUR se za 
prekršek kaznuje lokalni turi-
stični vodnik, če dela v naspro-
tju z drugim odstavkom 13. 
člena tega odloka.

X. PREHODNE IN KONČNE 
DOLOČBE

24. člen
Zavod je dolžan v roku 6. (še-
stih) mesecev od uveljavitve 
tega odloka:
- vzpostaviti register lokalnih 

turističnih vodnikov, 
- pričeti postopek za izbiro iz-

vajalca, ki bo izvajal tečaj, 
- zagotoviti vse ostale pogoje 
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za uresničevanje določb, po-
trebnih za izvajanje, ki so v 
njegovi pristojnosti. 

25. člen
Osebe, ki so pred uveljavitvĳo 
tega odloka že opravljale de-
javnost lokalnega turističnega 
vodenja v občini Vrhnika, lah-
ko z vlogo, naslovljeno na za-
vod, zahtevajo vpis v register 
lokalnih turističnih vodnikov. 
Vpis v register se izvede, če 
se te osebe udeležĳo tečaja iz 
6. člena tega odloka in če tako 
odloči komisĳa, ki jo imenuje 
direktor zavoda.

26. člen
Ta odlok začne veljati petnajsti 
dan po objavi v lokalnem glasi-
lu Naš časopis. 

Številka: 007-6/2009 (3-04)
Datum:   20.11.2009

OBČINA VRHNIKA
Župan Marjan Rihar l.r.

•Na podlagi 61. in 4. odstavka 
96. člena Zakona o prostorskem 
načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/07, 
70/08 ZVO-1B) in 22. člena Sta-
tuta Občine Vrhnika (Naš časo-
pis, št. 365/09) je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 25. seji dne 
19.11.2009 sprejel

O D L O K
O SPREMEMBAH IN DO-
POLNITVAH ODLOKA O 

PROSTORSKIH UREDITVE-
NIH POGOJIH ZA NASELJE 

BEVKE
(za območje 4a/2 – NA HRB-

TU)

I. UVODNE DOLOČBE

1. člen
S tem odlokom se sprejmejo 
spremembe in dopolnitve Od-
loka o prostorskih ureditvenih 
pogojih za naselje Bevke (Naš 
časopis, št. 304/04, Ur. l. RS, št. 
102/08; v nadaljnjem besedilu: 
Spremembe in dopolnitve PUP 
Bevke), ki se nanašajo na ob-
močje 4a/2 – NA HRBTU.

2. člen
Spremembe in dopolnitve PUP 
Bevke se nanašajo na namemb-
nost.

3. člen
Spremembe in dopolnitve Bev-
ke vsebujejo:
I. Tekstualni del:
- odlok;
II. Grafični del:
- izsek iz plana: DKN list Vrh-

nika 28, M 1:5000,
- izsek iz PUP Bevke: prikaz 

meril in pogojev za poseg v 
prostor na preglednem ka-
tastrskem načrtu, M 1:2500;

III. Priloge:
- izvleček iz hierarhično višje-

ga prostorskega akta,
- prikaz stanja prostora,
- smernice in mnenja,
- obrazložitev in utemeljitev,
- povzetek za javnost,
- spis postopka.

II. SPREMEMBE IN 
DOPOLNITVE

4. člen
V prvi alineji 8. člena Odloka 
se podpičje nadomesti s piko 
in doda sledeče besedilo: »Iz-
jemoma se dovoli pozidava 
zemljišč s parc. št. 827/6, 827/7, 
827/8 k.o. Blatna Brezovica. V 

postopku pridobitve gradbe-
nega dovoljenja je potrebno 
pridobiti kulturnovarstvene 
pogoje in soglasje ZVKDS OE 
Ljubljana.«. 

III. KONČNE DOLOČBE

5. člen
Nadzorstvo nad izvajanjem 
tega odloka opravljajo pristoj-
ne inšpekcĳske službe.

6. člen
Spremembe in dopolnitve Od-
loka so dostopne za vpogled 
na Občini Vrhnika, Oddelku za 
prostor. 

7. člen
Ta odlok se objavi v občinskem 
glasilu Naš časopis in začne 
veljati dan po objavi. Odlok 
se objavi tudi na spletni strani 
Občine Vrhnika.

Številka: 3505-37/2007 (5-08)
Datum:   20.11.2009

ŽUPAN 
OBČINE VRHNIKA
dr. Marjan Rihar l.r.

•Na podlagi 20. člena Statuta 
Občine Vrhnika (Uradni list 
RS, št. 9/99, 39/00, 36/01, ) in 4. 
člena Odloka o prometni ure-
ditvi v Občini Vrhnika (NČ, št. 
304/04, 311/05) je Občinski svet 
Občine Vrhnika na svoji 25. seji 
dne 19.11.2009 sprejel 

ODREDBO
o prometni ureditvi in uvedbi 
časovno omejenega parkira-
nja na javnih parkiriščih v 

Občini Vrhnika

1. člen
S to odredbo se določi promet-
na ureditev in časovna omeji-
tev parkiranja na javnih parki-
riščih v občini Vrhnika.

2. člen
Prometna ureditev na Poštni 
ulici:
- v smeri od Tržaške ceste do 

križišča s Krpanovo ulico 
poteka enosmerni promet,

- dovoljeno je parkiranje za 
osebna vozila na desni strani 
Poštne ulice v smeri prome-
ta, na za to označenih parkir-
nih mestih.

Parkiranje je časovno omejeno 
od ponedeljka do petka od 7.00 
do 19.00 in v soboto od 6.00 do 
12.00 na 30 min.
3. člen

Prometna ureditev na Jelov-
škovi ulici:
- v smeri od gasilskega doma 

do križišča s Cankarjevim tr-
gom poteka enosmerni pro-
met,

- dovoljeno je parkiranje za 
osebna vozila na desni stra-
ni Jelovškove ulice v smeri 
prometa, na za to označenih 
parkirnih mestih.

Parkiranje je časovno omejeno 
na 2 uri.

4. člen
Prometna ureditev Stare ceste:
- v smeri od naslova Stara ce-

sta 1 do naslova Stara cesta 
40 in od naslova Stara cesta 
42 do oddaljenosti 25 m od 
križišča s cesto 6. maja pote-
ka enosmerni promet,

- dovoljeno je parkiranje oseb-
nih vozil na za to označenih 
parkirnih mestih.

Parkiranje je časovno omejeno 
od ponedeljka do petka od 6.00 

do 19.00 in v soboto od 6.00 do 
13.00 na 60 min.

5. člen
Javne parkirne površine, kjer 
je parkiranje časovno omejeno, 
so ustrezno označene parkirne 
površine na naslednjih lokaci-
jah:
- parkirišče pri Črnem orlu 

(delno),
- parkirišče pri Cankarjevem 

hramu,
- parkirišče pri avtobusni po-

staji nasproti OŠ Ivana Can-
karja, Tržaška cesta 2 na Vrh-
niki,

- parkirišče pri Športnem par-
ku na Vrhniki,

- parkirišče na Jelovškovi uli-
ci,

- parkirišče na trgu Karla Gra-
beljška (delno).

Parkiranje je časovno omejeno 
od ponedeljka do petka od 6.00 

do 17.00 in v soboto od 6.00 do 
12.00 na 2 uri.

6. člen
Na javnih površinah pri poko-
pališču na Vrhniki je parkiranje 
časovno omejeno vse dni v ted-
nu od 14.00 do 20.00 na 2 uri.

7. člen
Čas parkiranja je potrebno 
ustrezno označiti s parkirno 
uro, oziroma drugim znakom, 
ki jasno označuje čas pričetka 
parkiranja (v nadaljevanju par-
kirna ura). 
Parkirno uro je potrebno na-
mestiti na vidnem mestu v 
osebnem vozilu.

8. člen
Javne parkirne površine za 
namen parkiranja turističnih 
avtobusov so za bencinsko čr-
palko Petrol, Ljubljanska cesta 
4 na Vrhniki v smeri Ljubljane.

9. člen
Z dnem uveljavitve te odre-

Priloga I. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja pri Črnem 
orlu, Cankarjev trg 4 na Vrhniki.

Priloga II. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja pri Can-
karjevem hramu.

Priloga III. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja pri avto-
busni postaji nasproti OŠ Ivana Cankarja, Tržaška cesta 2 na Vrh-
niki.

Priloga IV. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja pri 
Športnem parku na Vrhniki.

Priloga V. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja na Poštni 
ulici.

Priloga VI. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja na Je-
lovškovi ulici.

Priloga VII. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja na Stari 
cesti.
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dbe prenehata veljati naslednji 
odredbi: 
- Odredba o prometni uredit-

vi in uvedba časovno ome-
jenega parkiranja na javnih 
parkiriščih v Občini Vrhnika 
(Naš časopis, št. 305/04 z dne 
5.7.2004)

- Odredba o začasni ureditvi 
prometnega režima na Jelov-
škovi ulici (Naš časopis, št. 
327/06 z dne 26.6.2006)

10. člen
Sestavni del te Odredbe so 
grafične priloge od I do X, ki 
označujejo lokacĳe časovno 
omejenega parkiranja na jav-
nih površinah.

11. člen
Ta odredba se objavi v urad-
nem občinskem glasilu Naš ča-
sopis in prične veljati osmi dan 
po objavi.

Številka: 371-108/2009 (6-08)
Datum: 19.11.2009                                                                                          
                         

ŽUPAN
OBČINE VRHNIKA

dr. Marjan RIHAR l.r.

•Na podlagi 10. člena Statuta 
občine Vrhnika (Ur. list RS, št. 
99/99, 39/00, 36/01 in 77/06) je 
Občinski svet Občine Vrhnika 
na 25. seji dne 19.11.2009 sprejel

O D L O K

o prenehanju veljavnosti 
Odloka o varstvu pred 

hrupom v Občini Vrhnika

1. člen
S tem odlokom preneha veljati 
Odlok o varstvu pred hrupom 
v Občini Vrhnika (Naš časopis, 
št. 309/04).

2. člen
Ta odlok začne veljati petnajsti 
dan po objavi v občinskem gla-
silu Naš časopis.

Številka: 007-10/2009
Datum:   20.11.2009

ŽUPAN
OBČINE VRHNIKA
dr. Marjan Riha,r l.r.

•Na podlagi 29. člena Zakona 
o lokalni samoupravi (94/2007-
UPB2, 27/2008- Odl.US: Up-29-
25/07-15, U-I-21/07-18, 76/2008, 
100/2008- Odl.US: U-I-427/06-
9, 79/2009), 23. člena Zakona o 
graditvi objektov-ZGO-1 (Ur.l. 
RS, št. 102/2004 (14/2005 popr.)-
UPB1, 111/2005- Odl.US: U-I-
150-04-19, 120/2006- Odl.US: 
U-I-286/04-46, 126/2007, 57/20-
09- Skl.US: U-I-165/09-8), 30. 
člena Statuta Občine Vrhnika 
(Uradni list RS, št. 99/99, 39/00, 
36/01 in 77/06) in Poslovnika o 
delu  Občinskega sveta Občine 
Vrhnika (UPB-2, Naš časopis 
št. 354 z dne 27. 10. 2008) je 

Občinski svet Občine Vrhnika 
na 25. redni seji dne 19.11.2009 
sprejel naslednji

SKLEP O UKINITVI 
STATUSA JAVNEGA 

DOBRA

I.
Pri zemljišču, parc. št. 2444/10 
k.o. Stara Vrhnika, vknjiženi 
v seznam I javnega dobra, se 
ukine statusa javnega dobra. 
Lastninska pravica pri zemljiš-
ču, parc. št. 2444/10 k.o. Stara 
Vrhnika, se vknjiži v korist 
Občine Vrhnika, Tržaška cesta 
1, 1360 Vrhnika, matična št. 58-
83407.

II.
Sklep prične veljati osmi dan 
po objavi v občinskem glasilu 
Naš časopis.

Številka: 478-73/2007 (6-03)
Datum:   20.11.2009

Župan
Občine Vrhnika

dr. Marjan Rihar l.r.

Priloga VIII. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja pri po-
kopališču na Vrhniki.

Priloga IX. Prikaz lokacĳe časovno omejenega parkiranja na trgu 
Karla Grabeljška na Vrhniki.

Priloga X. Prikaz lokacĳe javnih parkirnih površin za turistične 
avtobuse na Vrhniki.

Številka:  3505-21/2007 (5-08)
Datum:    28. 10. 2009

S T A L I Š Č A

DO PRIPOMB IN PREDLOGOV 
PODANIH V ČASU JAVNE RAZGRNITVE 

DOPOLNJENEGA OSNUTKA OBČINSKEGA 
PODROBNEGA PROSTORSKEGA NAČRTA 
ZA STANOVANJSKO POZIDAVO MRLE NA 

VRHNIKI 
(del območja urejanja V1S/2, morfološka enota 

2B/6)

PRIPOMBA 1: podano ustno na zapisnik na javni 
obravnavi: Tone Oblak, Notranjska cesta 2, 1360 
Vrhnika, Gizela Mesec, Notranjska cesta 18, 1360 
Vrhnika, Zdenko Jesenovec, Notranjska cesta 6, 1360 
Vrhnika, Andreja Novak, Notranjska cesta 4, 1360 
Vrhnika, Andrej Novak, Notranjska cesta 4, 1360 
Vrhnika, Marĳa Šurca, Notranjska cesta 2, 1360 Vrh-
nika
- Dokler ne bo vodovod na Notranjski cesti po-

pravljen, se ta gradnja ustavi. Nadaljnja pozidava 
oziroma priključitev na obstoječi vodovod ni do-
voljena.
STALIŠČE 1: Pripomba se ne upošteva. Vodovod 

za območje Občinskega podrobnega prostorskega 
načrta za stanovanjsko pozidavo Mrle (v nadaljnjem 
besedilu: OPPN Mrle) se priklaplja na obstoječe vo-
dovodno omrežje severno od Idrĳske ceste oz. na 
Dolgih njivah. Priklop ne bo imel vpliva na vodo-
oskrbo Notranjske ceste.

PRIPOMBA 2: podano ustno na zapisnik na javni 
obravnavi: Dragica Jesenovec, Notranjska cesta 6, 
1360 Vrhnika
- Ne strinjam se z ureditvĳo nove dostopne ceste 

iz Notranjske ceste. Na območju uvoza na novo 
cesto iz Notranjske ceste imam parkirišče za goste 
lokala z vsemi dovoljenji.
STALIŠČE 2: Pripomba se upošteva. Dostop na 

preostala nezazidana stavbna zemljišča v južnem 
delu morfološke enote 2B/6 (parc. št. 1030, 1031, 10-
16/1, 1022/1, 1020 k.o. Vrhnika) se bo urejal v okviru 
priprave občinskega podrobnega prostorskega načr-
ta za pozidavo južnega dela morfološke enote 2B/6, 
in sicer iz Notranjske ceste (LZ 466011) oziroma pre-
ko obstoječih dostopov v zasebni lasti. Rezervat za 
dostopno cesto se izbriše iz OPPN Mrle, območje 
otroškega igrišča se poveča do meje  zemljišča s parc. 
št. 1024/4 k.o. Vrhnika.

PRIPOMBA 3: Meja med zemljiščema s parc. št. 10-
24/4 in 1022/1 k.o. Vrhnika ni prava.

STALIŠČE 3: Pripomba se ne upošteva. Zari-
sana meja je prava, vendar še ni urejena, temveč je 
samo DKN meja. Geodet načrtovalca Primis Vrhni-
ka d.o.o. je mejo preveril tudi na h�p://prostor.gov.

si/preg_scripts.
PRIPOMBA 4: podano ustno na zapisnik na javni 

obravnavi: Andrej Novak, Notranjska cesta 4, 1360 
Vrhnika
- Se ne strinjam z uvozom nove dostopne ceste iz 

Notranjske ceste, ker bo parcela še manjša. Že zdaj 
je samo 410 m2. Na tem delu je objekt (garaža) že 
od leta 1967.
STALIŠČE 4: Pripomba se upošteva. Glej stališče 2.
PRIPOMBA 5: poslano po e-pošti dne 2. 10. 2009: 

Primis Vrhnika d.o.o., Tržaška cesta 23, 1360 Vrhnika
- V imenu investitorja Palmeta d.o.o. podajamo kot 

načrtovalec OPPN Mrle predlog za spremembo 
določila o višini škarp in opornih zidov v 14. čle-
nu odloka. Investitor želi, da je dovoljena višina 
2,00 – 2,20 m, horizontalni zamiki (izvedeni kot 
korita za ozelenitev) pa od 0,30 – 0,70 m. Tako do-
ločilo bo omogočalo izvedbo (kjer bo potrebno), 
ki bo ustrezala določilom varnosti pri delu in 
onemogočila nekontrolirano plezanje po opornih 
zidovih. Obenem bo zagotovljeno dovolj prostora 
za izvedbo teras ob objektih, ki ležĳo južno od do-
stopne ceste.
STALIŠČE 5: Pripomba se ne upošteva. Predlaga-

na višina opornih zidov je previsoka za vzdrževanje 
zasaditve. Predlagana širina horizontalnih zamikov 
je premajhna za rast rastlin ter ne omogoča vzdrže-
vanja zasaditve.

PRIPOMBA 6: podano pisno dne 2. 10. 2009: Ob-
čina Vrhnika, Oddelek za prostor, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika
- Natančneje naj se določi način odpiranja zgornjih etaž, 

ki so izkoriščene kot mansarde, s terasami; npr. kateri 
objekti imajo to možnost, na kateri strani objekta, povr-
šina terase, višina kolenčnega zidu v tem primeru ipd.

- Terasa objekta št. 6 naj ne sega čez območje 
OPPN.

- Opiše naj se način ureditve severne meje območja 
OPPN – med parcelami stan. objektov in javno ce-
sto »makadamska pot ob Beli« (JP 966421).

- Oblikovanje pergol in nadstreškov mora biti sklad-
no z arhitekturo oz. oblikovanjem stan. objekta. 
Podrobno naj se opiše obliko nadstreškov (terasni, 
»carport«, nad vhodom).

- Odlok naj vsebuje samo rešitve, pogoje, usmeritve 
ipd. za posege na območju OPPN in vplivnem ob-
močju. Iz besedila odloka naj se izvzame vse kar 
samo razlaga in ne opisuje posegov, ter se napiše 
v obrazložitvi in utemeljitvi OPPN.
STALIŠČE 6: Pripombe se upoštevajo. 

Pripravila:
Alenka Lapanja, u.d.i.k.a., l.r.
Višja svetovalka – urbanistka

Aleksandra Rode Turšič, u.d.i.a., l.r.
Vodja oddelka

Kmecl Matjaž (besedilo) in Žnidaršič Joco (fo-
tografije), Zakladi Slovenĳe. 1. izdaja, 1. natis. 
Ljubljana, Cankarjeva založba, 2009. 251 str. 

Slovenĳa ni le najlepša dežela na svetu (I. 
Cankar, Kurent), pač pa premore tudi mnogo 
zakladov naravne in kulturne dediščine. Slo-
venci, ki bivajo na svojem ozemlju že več sto-
letĳ, so doživeli mnogo življenjskih preizkušenj 
od preseljevanja narodov, napadov in poskusov 
sosednjih in nomadskih plemen, da nas podjar-
mĳo, težke čase fevdalizma in vseh drugih »-iz-
mov« do prve in druge svetovne vojne. Slovenci 
so bili ustvarjalni v vseh obdobjih, ki so nam za-
pustila nepozabne spomenike. 

V foto monografiji Zakladi Slovenĳe sta akad. 
prof. dr. Matjaž Kmecl v be-
sedi in mednarodni mojster 
umetniške fotografije Joco 
Žnidaršič opisala in prika-
zala del te bogate dediščine. 
V tem delu sta pravzaprav 
dve knjigi. Prva je besedilo 
prof. M. Kmecla, lahko in te-
koče berljivo besedilo, polno 
zanimivosti iz zgodovine in 
potopisnih opazovanj. Avtor, 
ki je med drugim tudi ljubi-
telj slovenske narave, nam 
deželo predstavlja v slikovi-
tem zagonu. Loti pa se tudi 
mnogo kritičnih pogledov 
na posamezne trenutke in 
mnogokrat tudi na Sloven-
ce nasploh. Besedilo je razdeljeno na nasled-
nja poglavja po različnih predelih Slovenĳe: 1. 
Ljubljana, 2. Alpska, 3. Sredozemska, 4. Kraška, 
5. Zeleno drobovje Slovenĳe, 6. Panonska in 7. 
Dolenjska. 

V drugem delu knjige, ki vsebuje 318 lepih 
fotografij J. Žnidaršiča, pa najdemo posnetke z 
vseh koncev Slovenĳe. Mnoge med njimi so za-
res lepe. Med nje sodĳo predvsem številni pano-
ramskih posnetki in fotografije prekrasne zim-
ske pokrajine. Na fotografijah lahko najdemo 
mnoge znane in že nič kolikokrat fotografirane 
objekte, tokrat fotografirane malo drugače, z 
drugačnih zornih kotov ali iz zraka. Nenavadni 
so posnetki v toplih barvah, posneti v zgodnjem 
jutru ali pred sončnim zahodom. S tem izborom 
je avtor fotografij dokazal, da se kljub temu, ker 
je vse več tujkov v našem neokrnjenem svetu, 
lahko še najdejo lepi pogledi tudi za fotografa. 
Treba se je le še malo potruditi. 

V knjigi ne manjkajo posnetki našega gorske-
ga sveta. Med njimi lahko vidimo tudi naslednje: 
vrhnja glava Triglava nad Severno triglavsko 
steno, Julĳske Alpe z močnim teleobjektivom z 
obale Jadranskega morja, nad Slemenom Jalo-

vec, našo najlepšo goro, cvetoči Robanov kot z 
Ojstrico, našo drugo najlepšo goro, Martuljko-
vo skupino v večerni zarji, Dvojno Triglavsko 
jezero in množico planincev na Kredarici, Bed 
s Stolom v ozadju, Grintovce z doline, Šmarno 
goro v ivju, najbolj obiskano slovensko goro, več 
slapov in voda med gorami itd. Pa tudi posne-
te vasi na nižjih gričih so mnogokrat končni ali 
vmesni cilji pohodniških, tudi veznih poti. 

Kljub vsej lepoti pa naj zapišem še nekaj, kar 
me v tej knjigi moti. To verjetno ni kritika avto-
rjev, pač pa urednika in oblikovalca knjige. Ker 
besedilo in objavljene fotografije niso neposred-
no povezane med seboj, menim, da sta to dve 
knjigi, vezani v iste platnice. Ta drugi del knjige, 

foto monografija, pa ni do-
sledno urejena po kakem kri-
terĳu, npr. po geografskem. 
Mnoge fotografije iz istega 
kraja so objavljene na raz-
ličnih straneh, tako, da mora 
gledalec preskakovati v mis-
lih. Fotografije tudi nimajo 
podnapisov, ki bi bralce spro-
ti seznanjali, kaj vidĳo. Le za-
poredne številke nas vodĳo k 
seznamu fotografij ob koncu 
knjige. Pa tudi tu so preskopi 
podatki, da bi bralec pridobil 
več znanja. Naj zapišem ne-
katere predloge v oklepaju. 

18. Tromostovje (arh. J. 
Plečnik, tudi pri 21., 22., 23.), 

26. Sidro (spomenik komu), 30. Pot (katera, tudi 
drugod bi si želeli več pojasnil), 34. Triglav (2864 
m, naš najvišji vrh), 50. cerkev sv. Janeza (Krstni-
ka), 64. Bazilika Marĳe (Pomagaj), 81. Slap Boka 
(največji slap pri nas), 101. Bukovnik, najviše 
ležeča kmetĳa v Slovenĳi (manjka nadmorska 
višina; tudi pri vseh drugih vrhovih naj bi na-
vedli nadmorsko višino, tako kot je to navedeno 
pri Vremščici -128 in Kumu - 215) 

Ob besedilu lahko vidimo tudi veliko črno 
belih fotografij kulturnih znamenitosti, ki so kot 
tretji del knjige nepovezan z vzporednim glav-
nim besedilom. Pod fotografijami pa je, hvala 
bogu, izčrpen opis in pojasnilo, kaj fotografije 
predstavljajo. Knjiga, ki ni poceni, pa je največ 
izgubila, ker pole s fotografijami niso natisnjene 
na boljšem papirju. Navadni papir je popil do-
bršen del barve, tako so fotografije blede, kar je 
morda komu všečno. Za popularizacĳo lepote 
naše dežele pa bi bilo, če ne bolje, pa vsaj bolj 
atraktivno za širok krog odjemalcev. Le ti pa si 
bodo lahko izbirali po svojem okusu med tremi 
različnimi opremami, tremi različnimi fotogra-
fijami na ovitku. 

Ciril Velkovrh
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Na razstavi razstavljenih  devetnajst poveča-
nih originalnih fotografij Borovniškega viadukta 
in drugih infrastrukturnih objektov južne že-
leznice je Zgodovinsko društvo Borovnica, pod 
vodstvom Petra Bezka, pridobilo iz dveh virov. 
Deset originalov hrani Avstrĳska nacionalna 
knjižnica in so bile v lični škatli podarjene same-
mu cesarju Franc Jožefu I. ob njegovi prvi vožnji 
z vlakom iz Ljubljane v Postojno 20. novembra 
1856. Preostalih devet, katerih originale so si 
obiskovalci lahko ogledali pod budnim očesom 
organizatorjev, pa naj bi prišlo iz domačih bo-
rovniških logov. Glede na format, način izvedbe 
in motiviko – od gradnje do dokončanega Bo-
rovniškega, Jelenovega in Štampetovega mosta, 

postojnske postaje, Postojnske jame ter drugih 
panoramskih slik južne železnice – gre verjetno 
za istega avtorja, Johanna Boscha, tovarnarja in 
amaterskega fotografa. Poleg fotografij se je na 
panoju znašla še reprodukcĳa prvega zemljevida 
južne železnice (december 1856), avtorja Jožefa 
Blaznika. 

Kakor so v vabilu na razstavo, katere odprtje so 
pripravili ob 153. obletnici prihoda prvega vlaka 
v Borovnico, zapisali borovniški zgodovinarji, 
gre za slike, ki jih je »moč pervič na Kranjskem 
videti«. Razstava je nastala malce presenetljivo 
po skorajda dveh letih zatišja enega najmlajših 

društev v občini, ki se je v preteklosti že prosla-
vilo z nekaterimi odmevnimi podvigi: razstavo 
ob 60. obletnici padca viadukta, obnovo železni-
ške čuvajnice št. 666 ob 150-letnici južne železni-
ce ter izdajo knjige Borovniški viadukt.

Odprtja razstave nad Vrtcem se je udeležila 
pravcata množica obiskovalcev, ki se je v maj-
hen prostor, že tako zapolnjen s panoji, komajda 
uspela stlačiti. Uvodni kulturni program je bil 
sestavljen iz prebiranja člankov Bleiweisovih 
Novic, ki so spremljale gradnjo južne železnice 
v letih 1850–1857 (reprodukcĳe so bile prav tako 
razstavljene) ter glasbenih točk violinistke Sabi-
ne Gerdina.

Predsednik Zgodovinskega društva Peter Be-

zek je v kratkem orisal zgodovino društva, ob-
razložil pa tudi ozadje in zgodovinski kontekst 
nastanka razstavljenih fotografij, glede katerih je 
opozoril: »Fotografije so velikega formata. Oglej-
te si detajle, oglejte si spremembe v prostoru, ki 
so nastale od takrat, od 1855 do danes. Bili boste 
presenečeni.«

Prĳetna dolžnost uradnega odprtja razstave je 
doletela župana Andreja Ocepka, ki je dejal: »Mi 
Borovničani smo nekako zaljubljeni v ta naš kraj. 
In tako je tudi prav. Most kot most, cela južna 
proga nam je v mislih in v srcu.« V okviru tega 
razume tudi našo nagnjenost k zbiranju gradiva 
o viaduktu in nenazadnje tokratno razstavo, ki 

gotovo še ni zadnja beseda Zgodovinskega dru-
štva. Kaj je prihod južne železnice pomenil za Bo-
rovnico, je ponazoril na primeru Šolske kronike, 
kjer piše, da se je v 20-ih letih po njeni izgradnji 
število gospodarstev, ki financirajo borovniškega 
učitelja, več kot podvojilo. Naše prednike, ki so z 
železnico dobili okno v svet, je označil za »smele 
in pogumne«, saj so znali izkoristiti razvoj kraja. 
Slednjega da je videti tudi skozi fotografije na 
razstavi, glede katerih je priporočil »da si vse 
skupaj ogledamo in ob tem tudi malo zamislimo 
ter ob tistih današnjih vsakdanjih dilemah za-
upamo vase in gremo pogumno naprej.«

Na razstavi je bilo opaziti kar nekaj znanih 
obrazov, med njimi tudi državnega poslanca 
Franceta Cukjatĳa, ki je o razstavi izrekel ne-
kaj spodbudnih besed: »Vse čestitke, pohvale 
organizatorjem razstave. Mislim, da je to eden 
tistih dragocenih draguljev, ki pomeni identite-
to Borovnice. Ki pomeni, da se tudi prebivalci 
Borovnice čutĳo bolj povezani z Borovnico, kajti 
identitete ni brez zgodovinskega spomina.«

Razstavo si je bilo nato mogoče ogledati še 
dva zaporedna večera, organizatorji pa v pri-

hodnosti že načrtujejo njeno postavitev v Želez-
niškem muzeju v Ljubljani ter drugih znameni-
tih ustanovah.                   Damjan Debevec

Obiskovalci so z zanimanjem komentirali podro-
bnosti fotografij.

Viadukt, kot ga še nismo videli
Borovniški zgodovinarji so izbrskali doslej najstarejše fotografije Borovniškega 
viadukta in obenem Borovnice oz. Franzdorfa.  Devetnajst povečanih fotografij, 
ki so jih postavili na razstavo od 28. do 30. oktobra, je v letih 1855–1856 naslikal 
Johann Bosch.

Johann Bosch
Tovarnar in pozneje amaterski fotograf. 

Aktiven v letih ob 1841 do 1856. Popotniški 
dagerotopist z Dunaja je leta 1841 deloval v 
Gradcu, nato v Zagrebu in maja 1842 v Trstu, 
kjer je bil eden prvih fotografov. Julĳa istega 
leta je v Ljubljani fotografiral krajino in se 
ukvarjal s studĳsko fotografijo. Portreti so 
stranke stali 5 guldnov, skupinske fotografije 
pa 2 guldna  na osebo.

Leta 1844 se je vrnil v Gradec, kjer je imel 
atelje na Schöngelgstrasse 446. Krajinski fo-
tograf, znan po Pogledih iz Steinmarka. Bil 
je član fotografskega društva na Dunaju do 
aprila 1861. Leta 1864 sodeloval na Prvi foto-
grafski razstavi na Dunaju, ki jo je organizi-
ralo dunajsko fotografsko društvo.

Fotografiral je s kamero Voigtlander z ob-
jektivi Petzval. Uporabljal je dagerotopĳo, 
kalotipĳo in ambrotipĳo. Bil je eden prvih, ki 
je uporabljal kolodĳev postopek.

(Iz zloženke Zgodovinskega društva Borovnica)

Povezovalke kulturnega programa

Originalne fotografije so bile skrbno varovane.

Predsednik Zgodovinskega društva, Peter 
Bezek

Občinsko društvo ZB za vrednote NOB 
Borovnica

Bili smo na Rabu
Jesenski dnevi so ravno pravšnji za potovanja. Ni 

prevroče, pa tudi hujšega mraza še ni. 
Če pa se odpravljaš na morje,  je optimizem, da bo 

dan topel, kar upravičen.
 17. oktobra smo se z avtobusom odpravili na Rab. 

Obiskali smo taborišče, v katerega  je bilo pripelja-
nih kar nekaj Slovencev. Na težke mesece življenja 
in trpljenja so nas spominjali samo še napisi imen 
tistih, ki so tam ostali za vedno.

 Pripravili smo spominsko svečanost. Barjanke 
so zapele, recitirali smo pesmi Alojza Gradnika in 
prisluhnili  vsebini pisma, ki ga je napisalo mlado 
dekle. Najbrž so bila  pisma taboriščnikov skoraj 
enaka, kajti življenje pod šotori, pomanjkanje hrane, 
vode, higiene in človeka dostojnega življenja  je bilo 
prav  zagotovo grozljivo. Pa vendar so se nekateri 
vrnili s spominom na življenje, kakršnega ne želĳo 
nikomur več.

 Lepo urejen spominski park, sonce, pinĳe in topel veter so nas  vrnili 
v sedanjost.

Sprehodili smo se po čudovito urejenem Rabu in razmišljali, kako je 
mogoče, da je bilo na tako lepem otoku dovoljeno, da so ljudje toliko 
trpeli. Še sreča, da nam je dano spoznati tako lep in topel kraj z druge, 

prĳetne strani.
Pripeljal je trajekt in nas odpeljal na kopno. V avtobusu je vladal ne-

naveden mir. Samo vsake toliko časa je bilo slišati smeh in tiho pesem.
Za prĳeten in poučen izlet, ki ga je organizirala gospa Milena Volk, 

se ji še enkrat lepo zahvaljujem v imenu vseh udeležencev.
Slavica Marta Ošaben

OBČINA BOROVNICA
Komasacĳski odbor 

VABI
lastnike kmetĳskih zemljišč na območju k.o. 

Borovnica 
 k podpisu izjav o soglasju za uvedbo komasacĳskega 

postopka.

Podpisovanje izjav bo potekalo decembra 2009, in sicer 
vsak torek od 8. do 15. ure v sejni sobi 

Občine Borovnica, Paplerjeva 22, Borovnica.
Izjave ste lastniki že prejeli  po pošti.

Za dodatne informacĳe pokličite GSM : 041 310 198 ali  
031 685 437.

Vabljeni!

DRUŠTVO ŽPZ TONJA IZ BOROVNICE
VABI NA 

prireditev za otroke
Z  NASLOVOM 

ZAPOJMO Z DEDKOM MRAZOM!
Igralska skupina Sovice 

iz Ljubljane bo predstavila igrico
LISIČJE TEŽAVE,

                     
najmlajše in nekoliko starejše otroke pa bo 

DEDEK MRAZ 
tudi obdaril.

Prireditev bo v nedeljo, 20. 12. 2009, ob  17. uri, 
v dvorani OŠ Borovnica.

Vstopnine ni!
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»Papirni udarniki«
Sredi oktobra so devetošolci in deveto-
šolke Osnovne šole dr. Ivana Korošca 
izvedli udarniško akcĳo zbiranja sta-
rega papirja. V dveh dneh so ga z avti, 
vozički in celo samokolnicami na šolsko 
parkirišče navozili za 28 ton. Razrednik 
Darjan Geohelli pravi, da mu je uspelo 
pridobiti najboljšega ponudnika za od-
kup surovine – Papirservis. Slednji je za 
tono papirja ponudil 30 evrov, kar pa je 
zaradi recesĳe še vedno krepko manj 
kot pred leti. Z uspešno akcĳo so osnov-
nošolci zbrali približno 840 evrov.

“Faškarji” želĳo urejeno vaško središ-
če
Predstavitve idejnega projekta ponovne 
izgradnje kapelice sv. Nikolaja na Pa-
kem v soboto, 7. novembra, se je ude-
ležilo  veliko ljudi – domačinov Brega 
in Pakega. Prisotni so že v začetku po-
zdravili projekt obnove v 50. letih unič-
ene kapelice in izrazili polno podporo 
organizatorjem, tudi finančno. Še več, 

v sklopu ponovne izgradnje kapelice 
si želĳo ureditve vaškega središča. To 
bi dosegli s premikom kapelice in vod-
njaka s trenutne lokacĳe proti sredini 
zelenice poleg Podržajevih, morebitno 
zasaditvĳo vaške lipe ter namestitvĳo 
klopi in druge urbane opreme. Glede 
kapelice so bili prisotni soglasni, naj 
se obnovi v izvirni velikosti,  videzu in 
funkcĳi (kot vodnjak). Miklavžev kip 
pa naj bi župnĳa že kratkem poslala v 
renovatorsko delavnico. Imenovan je bil 
tudi t. i. gradbeni odbor v sestavi: Franc 
Klančar (predsednik), Andreja Skubic, 
Alojz Pezdir, Damjan Debevec, Andrej 
Podržaj in Anton Gerdina. Doslej je že 
bila pridobljena »lokacĳska informaci-
ja«, iz katere je razvidno, da je gradnja 
mogoča. Trenutno pa Andreja Skubic 
pripravlja tri variante prostorske ume-
stitve kapelice, o katerih se bo sprva iz-
rekel odbor, predvidoma januarja pa bo 
ponovljena javna predstavitev.

POPRAVEK: V članku Obnova kapeli-
ce sv. Miklavža na Pakem (Naš časopis, 
26. 10. 2009, str. 21) je nastala neljuba 
napaka. Namesto Zlovševi so bili miš-
ljeni Zlovškovi, poleg tega pa zelenico 
pri vodnjaku urejajo Podržajevi in ne 
občina.

TVD Partizan bo v kratkem spet 
gradbišče
Na redni letni skupščini TVD Partizan 
Borovnica, 24. oktobra, je vodstvo dru-
štva pripravilo temeljit pregled prejšnje 
sezone. Društvo šteje 388 članov v 27 
sekcĳah, od teh je kar 113 registriranih 
tekmovalcev floorballa. V minulem ob-
dobju je imelo društvo približno 58.000  

evrov prihodkov in prav toliko odhod-
kov; od tega je bilo investicĳ v objekt 
in opremo za 21.000 evrov. Inšpekcĳski 
nadzor je letos pokazal na nekaj ne-
pravilnosti, ki pa so bile do skupščine 
že odpravljene. V kratkem naj bi začeli 
z nadgradnjo fitnessa (novih 40 m2), za 
katerega so že pridobili potrebno grad-
beno dovoljenje in finančna sredstva. 
Večji zalogaj bosta izolacĳa objekta in 
fasada, kar pa pride na vrsto prihodnje 
leto.

Hidrotehnik poskrbel za hudournik v 
Mavčevi dolini

Sredi novembra je Hidrotehnik, d. d., 
temeljito očistil zelo nasuti hudourni 
potok v Mavčevi dolini. Zaradi stalnega 
mašenja pretočnih cevi pod skakalnica-
mi je potok ob večjem deževju redno 
poplavljal bližnje travnike in uničeval 

lokalno cesto, na kar so domačini opo-
zarjali že več let. Upajmo, da bo s tem 
preglavic konec.

Temeljito preorana njiva

Nekako v istem času kot so začeli ko-
pati gradbeno jamo na Gradišnikovi 
ulici, je sredi polja na Dražici zazevala 
kotanja, metrske globine in kvadrature 
nogometnega igrišča. Kupi izkopane 
zemlje ob robu kotanje so presegali viši-
no bližnjih hiš. In tako skrivnostno, kot 
so jo stroji, domnevno Kraškega zidarja, 
izkopali, so jo konec oktobra tudi zasuli 
nazaj. Diplomirani agronomi in izkuše-
ni sadjarji so enotnega mnenja, da bo na 
tako temeljito prezračeni zemlji letina 
bogato obrodila. Strinjajo se tudi, da so 
tako inovativnega pristopa v kmetĳstvu  
sposobna le slovenska gradbena pod-
jetja.

Roparski pohod brez plena
V noči s četrtka na petek (12./13. 11.) 
je  bilo vlomljeno v stavbo borovniške 
knjižnice. Storilci so nasilno vstopili v 
prostore župnĳske Karitas ter knjižnico. 
Odnesli niso ne oblek ne hrane ne knjig 
ne zgoščenk. Knjižničarke sicer pogre-
šajo rože, ki so bile na hodniku, kar pa 
ni nujno povezano z vlomom. V noči s 
petka na soboto (13./14. 11.) pa je  bilo 
vlomljeno  v občinsko stavbo. Vlomilci 
so vstopili skozi okno sejne sobe, nada-
ljevali pot v pisarni Turističnega društva 
in ZZB, vendar se inventarja tudi tokrat 
niso dotaknili. V občinske pisarne se 
niso podali. Sočasno z obema vlomoma 
je  bil  poskus vloma v lovski dom ter 
vlom v cerkev sv. Miklavža na Pakem. 
V nobenem primeru naj ne bi  bila  od-
tujena lastnina, gmotna škoda pa je na-
stala le zaradi razbitih vrat oz. oken.
Čudaški vlomilski slog priča, da verjet-
no ne gre za iste vlomilce kot so bili tisti, 
ki so kak teden poprej oropali bencinski 
servis v Borovnici. Tisti naj bi odnesli 
predvsem cigarete in alkohol. Še vlomil-
ci niso več, kar so bili nekoč. Prvi očitno 
živĳo od »lu�a«, drugi pa od cigaretnih 
oblakov in alkoholnih hlapov.

Damjan Debevec

•Borovnica v slikah •Borovnica v slikah •Borovnica v slikah • Borovnica v slikah •Borovnica v slikah • Borovnica v slikah  • Borovnica v slikah 

Spomenik na Dolu pri Borov-
nici, pred katerim je potekala 
komemoracĳa, so postavili do-
mačini 1. maja 1953 v spomin 
na 12 borcev in 10 talcev, so-
vaščanov, ki so padli v NOB v 
letih 1941–1945. Zaradi močne 
aktivnosti občinskega ZB za 

vrednote NOB pa tudi naklonje-
nosti župana Andreja Ocepka je 
bil v zadnjih letih spomenik te-
meljito obnovljen, prav tako so 
uredili njegovo okolico, ki je po 
novem v lasti občine. Po župa-
novih besedah se pri tem ne bo 
ustavilo, v naslednjih dveh letih 
naj bi prostor uredili v privlač-
no točko za vse obiskovalce ter 
mimoidoče.

Da je lahko slovesnost, ki je 
potekala na prometno precej ne-
ugodnem  kraju ob regionalni 
cesti, vsaj približno nemoteno, so 
skrbeli vestni borovniški gasilci. 
Sicer pa je tokratno slovesnost, 
kot pred tremi leti na Bregu, 
obogatila prisotnost častne čete 
Gardnega bataljona Slovenske 
vojske, ki je  poskrbela za častno 
stražo ob spomeniku. Za glasbe-

no spremljavo so skrbeli trobilci 
vojaškega orkestra ter znameni-
ti Oktet Raskovec. Celoten pro-
gram so z recitalom povezovali 
učenci in učenke borovniške 
osnovne šole ter njihova vodja, 
učiteljica Metka Pristavec - Re-
par. Pred nami so zaživeli verzi 

generala Rudolfa Maistra, inter-
niranca Filipa Riharja ter naza-
dnje domačina, borca dr. Ivana 
Korošca.

Prisotne je nagovoril borov-
niški župan, ki je v luči dneva 
reformacĳe poudaril, da je to 
»praznik slovenske besede, jezi-
ka in knjige«, za krepitev katerih 
imajo največje zasluge Primož 
Trubar in njegovi podporniki. 
Ob prihajajočem dnevu spo-
mina na mrtve pa je izpostavil 
vse tiste, »ki so jim bila življenja 
vzeta, ker se niso hoteli pokoriti 
osvajalcem«, s čimer je mislil na 
žrtve v osvobodilni in osamo-
svojitveni vojni. 

Njegovim besedam je sledilo 
slovesno polaganje venca pred 
spomenikom, nakar je za mikro-
fon poprĳel slavnostni govor-

nik, predsednik Zveze društev 
vojnih invalidov Slovenĳe, Ivan 
Pivk: »Spoštovani, pri tem spo-
minskem znamenju, ki nas in 
mimoidoče spominja in opomi-
nja na strahote vojn, ki nas spo-
minja in opominja na vse tiste, ki 
so svoja življenja darovali v sto-

letnih bojih za našo samostojno 
slovensko državo, smo se zbrali 
zato, da obudimo spomin in se 
tudi poklonimo vsem našim so-
rodnikom, znancem, prĳateljem, 
soborcem in drugim žrtvam, ki 
so padle v vojnah za svobodo, 
za neodvisno in samostojno Slo-
venĳo. Ko ob dnevu spomina na 
mrtve obujamo spomine na pa-
dle in umrle za domovino, se v 
mislih vračamo desetletja nazaj, 
v čase, ki so usodno zaznamova-
li tako slovenski narod kot tudi 
nas vse. V čase, ko se je nasilno 
končala življenjska pot tistih, 
katerih se danes spominjamo.

Slovenski narod je v zgodo-
vini doživel mnogo težkih pre-
izkušenj, vojne vihre nam niso 

prizanašale, vse vojne so terjale 
krvavi davek. Samo v prejšnjem 
stoletju smo doživeli tri, od 
tega dve svetovni in pa vojno 
za obrambo samostojnosti in 
neodvisnosti slovenske države. 
Nedvomno je druga svetovna 
vojna, ki je zajela Slovenĳo leta 

1941 in trajala dolga štiri leta, 
bila najhujša, najbolj surova in 
je zahtevala največ žrtev tako 
med vojaki kot civilnim prebi-
valstvom. 

Skoraj 70 let je minilo od tiste-
ga aprila, ko so vojske sosednjih 
držav napadle, razkosale in za-
sedle vsaka svoj del naše domo-
vine, trdno odločene, da ostane-
jo tu vekomaj, da Slovence kot 
narod uničĳo, v naše domove 
pa naselĳo svoje in njim vdane 
ljudi. Slovensko ljudstvo, ki mu 
je grozil pogin, se je tem naka-
nam uprlo. Osvobodilna fronta 
slovenskega ljudstva je sovra-
gom napovedala vojno in upor. 
Narodnoosvobodilna vojna, boj 
proti okupatorjem, boj za svobo-

do, je prišel že kmalu po zasedbi 
Slovenĳe in trajal do zmagovite-
ga 9. maja 1945.

V ta veličastni boj se je ak-
tivno vključila ogromna večina 
Slovencev, ki so celemu svetu 
in tudi sebi samim dokazali, da 
nočejo biti sužnji in tlačani tuj-

cev, pač pa gospodarji na svoji 
zemlji. Samo obžalujemo lahko, 
da tudi nekateri med Slovenci 
takrat tega niso razumeli in so 
se odločili drugače. Boj za obsta-
nek, boj za rodno grudo, boj za 
svobodo, za boljši jutri, je terjal 
veliko ljudskih žrtev. Uničenih 
je bilo veliko materialnih do-
brin, razdejanih veliko domov 
in razkopanih nešteto ognjišč. 
Zagotovo ni slovenske družine, 
ki ne bi v tem boju za svobodo 
nekaj žrtvovala. Komaj so se 
rane druge svetovne vojne za-
celile, že smo se Slovenci znašli 
pred novo grožnjo. Po plebisci-
tarni odločitvi, da želimo živeti 
v lastni, samostojni in neodvis-
ni državi in uradni razglasitvi 

samostojnosti in neodvisnosti 
Slovenĳe pred 18-imi leti, je to 
odločitev skušala preprečiti 
nekdanja skupna država in na 
Slovenĳo poslala svojo vojsko. 
In ravno tako enotno in odločno 
kot leta 1941, ali pa še bolj, smo 
se Slovenci uprli in tudi tokrat 
zmagali. V vojni za samostojno 
Slovenĳo je bilo k sreči manj žr-
tev kot v drugi svetovni vojni, 
pa vendarle žrtve so bile tudi 
1991-ega.

Svobodo in neodvisnost smo 
si Slovenci priborili sami. Nič, 
kar danes imamo, nam ni poda-
rjeno. Vrednote, za katere smo 
se borili, smo drago plačali. Ne 
nasedajmo tistim, ki menĳo, da 
je bil upor in boj proti okupator-
ju zgrešen in da so bile žrtve ne-
potrebne. Spoštujmo vse tiste, ki 
so svoja življenja položili na ol-
tar domovine. Ne pozabimo jih, 
kajti njim dolgujemo vse to, kar 
imamo. Posebej pa ohranimo 
spomin in gojimo spoštovanje 
do 56 padlih borcev in 50 drugih 
žrtev iz Borovnice in okolice ter 
spomin na 16 mož in fantov, žr-
tev preserskega procesa, zločina 
brez primere. 

Danes se tukaj zbrani in mno-
gi drugi po vseh krajih Slovenĳe 
klanjamo vsem tistim borcem, 
braniteljem slovenske zemlje, 
ki so padli v bojih, talcem, ki so 
klonili pod streli okupatorjevih 
pušk, vsem tistim, ki so umrli 
od lakote, izčrpanosti in zaradi 
mučenja po zaporih in taboriš-
čih ter tistim, ki so živi zgoreli 
v zažganih domovih. Slava pa-
dlim in umrlim za svobodno 
Slovenĳo!«

Slovesnost je zaključil pred-
sednik ZB za vrednote NOB Bo-
rovnica Frančišek Drašler, ki je 
prisotne povabil še k neformal-
nemu druženju ob prigrizku.

Damjan Debevec

Številni prisotni so vztrajali ob robu regionalne ceste.

Častna straža padlim Lažanom in Dolanom
Uradna občinska komemoracĳa na predvečer dneva spomina na mrtve je letos potekala pred spomenikom v drugi svetovni vojni padlim in usmrčenim Dolanom in 
Lažanom na Dolu. Častno stražo je zagotovil Gardni bataljon Slovenske vojske, prisotne pa sta nagovorila borovniški župan Andrej Ocepek ter predsednik Zveze 
društev vojnih invalidov Slovenĳe, Ivan Pivk.

Polaganje venca padlim Lažanom 
in Dolanom

Ivan Pivk: »Svobodo in neodvisnost smo si Slovenci priborili 
sami. Nič, kar danes imamo, nam ni podarjeno. Vrednote, za 
katere smo se borili, smo drago plačali.«

»Papirna udarnika« na poti od Laz do 
šole

Bodoče vaško središče?
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Povrnimo si luč 
življenja
Ko se končuje neko obdobje, razmišljam o 
vrednotah življenja. Nekaj se končuje in se 
začenja novo. Pa vendar nekaj ostane in na 
to je človek ponosen.
V vseh letih me je delo v Društvu veliko 
naučilo. Ne pozabiti na ljudi in ohranjati 
vrednote do ljudi. Podariti jim, kar zmoreš 
in se truditi jih razumeti.
V vseh letih smo se trudili, da smo ohra-
njali  in nadgradili, kar smo dobili in osta-
li v stikih z ljudmi, ki so nas potrebovali. 
Opravili smo veliko nalog, za katere smo 
se skupaj odločali in tudi uspešno končali. 
Zavedamo se, da delo ni nikoli končano, 

pa vendar bomo pustili naše sledi, da smo 
prispevali k razvoju in zadovoljstvu.
Ni moj namen poudarjati, kaj vse je bilo 
narejeno, ker smo o tem že pisali. Tudi 
samo delo in dejanja govorĳo. Ne lastimo 
si vseh zaslug, da so samo naše. To je na-
daljevanje prejšnje in sedanje generacĳe in 
tako je prav.
Čeprav v zadnjih letih morda ni pravega 
razumevanja, menim, da je ne glede na 
vse potrebno, da ne pozabimo sočloveka. 
Na majhno pozornost, posebno v medse-
bojnih odnosih, kar je pri nas, starejših, še 
kako potrebno. Vse se prehitro dogaja in 
človek komaj sledi vsem spremembam, 
zato je potrebna medsebojna pomoč. Me-
nim, da nismo pozabili, da si znamo po-
magati, se imeti radi. Čeprav je veliko sli-
šati o vrednotah, da jih ni več. Pa vendar, 
življenje je lepo, če ga znamo živeti tudi 
kdaj sami. Poiščimo nekaj, kar nas veseli 
in poglejmo okrog sebe. Veselimo se naše-
ga življenja in naredimo vsak dan praznik. 
Lepe misli nas ohranjajo, dajejo nove ideje, 
kaj narediti zase.
Vračanje v preteklost in obujanje slabih 
spominov zavirata naš osebnostni razvoj. 
Vsak dan se začne z jutrom in konča z več-
erom tihega zadovoljstva, kaj smo  čez dan 
naredili zase. 
In tako se  končuje moje osemletno vode-
nje  društva upokojencev z vsemi člani 
in posebno člani odborov. V veselje mi je 
bilo, saj sem se ob njih veliko naučila in 
spoznala, da je v majhnih stvareh največja 
sreča. Vedenje, da so veliko truda vložili v 
svoje delo za skupnost, ljudi in ohranjanje 
vseh vrednot, mi je dalo nove ideje za vna-
prej. Morda še zadnja misel ob dogodku, 
ki nas je malo presenetil. Še vedno je naša 
»hišica« nekaterim na poti. Kot smo sliša-
li, jo je treba porušiti za ureditev »starega 
jedra« Borovnice. Menim, da je veliko za-
dev, ki jih je treba prej rešiti okrog nas, ki 
so potrebnejše.
Naj se na koncu iskreno zahvalim vsem, s 
katerimi  smo skupaj sodelovali.
Hvala vam, da sem bila z vami in ste mi 
zaupali.

Milena Županc 

Kotiček borovniških upokojencev • Kotiček borovniških upokojencev 

KULTURNO DRUŠTVO  BOROVNICA
GLEDALIŠKA SKUPINA  ŠOTKI

vabi  
v petek, 18. decembra 2009,  ob 17. uri

na predstavo

MOJCA POKRACULJA
(priredba  Slavica Marta Ošaben)

v dvorano   osnovne šole v Borovnici.
Vljudno vabljeni  vsi: 

mladi,  mlajši, starejši  v čudoviti svet pripovedke, 
ki nam jo bodo prikazali mladi igralci.

KULTURNO DRUŠTVO BOROVNICA
GLEDALIŠKA SKUPINA ŠOTA

vabi na
silvestrsko predstavo – komedĳo

ŠAH MAT ,
ki bo v  četrtek, 31. decembra 2009, ob 20.30 

  v večnamenski dvorani osnovne šole v Borovnici.
Vljudno vabljeni!

Kulturno društvo Borovnica
FOLKLORNA SKUPINA ŠUMNIK

vabi na letni koncert z naslovom
NAŠ VSAKDANJI KRUH

V goste smo povabili Folklorno skupino Klas iz 
Horjula, 

k sodelovanju pa tudi Društvo podeželskih žena 

Ajda, ki bodo pripravile razstavo na temo »kruh«.
4. december 2009 ob 19. uri

v večnamenski dvorani OŠ dr. Ivana Korošča 
Borovnica.

Vstop prost.
Vljudno vabljeni!

Ker v vsakem se letu nam vedno mudi,
ustavite čas vsaj za praznične dni.

Naj leto se staro tedaj poslovi,
s seboj pa odnese vse vaše skrbi.

    
Lepe božične praznike veliko zdravja, sreče v 

letu 2010
Želimo vsem krajanom ter bralcem Našega 

časopisa.

PGD BREZOVICA PRI BOROVNICI

Novo upanje v srcu se poraja, 
v prihodnost z željo misel se ozira, 

staro leto novemu roko podaja,
ljubezni, sreči in veselju vrata naj odpira! 

Lepe božične praznike in veliko sreče v novem 
letu

Vsem skupaj želi 
društvo podeželskih žena

AJDA BOROVNICA

ČESTITKA
Novembra sta praznovala:
Ana Brancelj in Marjan Vrhovec visoki 
jubilej. Želimo jima  še veliko zdravja 
in zadovoljstva.

NOVOLETNA ČESTIKA
Vsem članom društva in občanom 
Borovnice 
Ko ob koncu leta poletĳo lepe želje
in podajajo radost in veselje,
se pridružujemo tudi mi.
Lepi spomini naj spremljajo naše dni,
vsak dan naj zažari
v dobroti, spoštovanju in ljubezni.
Naj se naše lepe želje pridružĳo
vsem, ki dobro mislĳo in želĳo.

Vesele božične praznike in
srečno, zdravo v novem letu
vam želi Društvo upokojencev
Borovnica.

ZAHVALA
Vsem članom in občanom, ki so po-
magali pri projektih, obnovi doma in z 
idejami pri delu v društvu, se iskreno 
zahvaljujemo. saj se zavedamo, da s 
skupnimi močmi dosežemo več.

OBVESTILO
Ker se končuje naš mandat, upravni 
odbor  prosi vse člane, ki želĳo kandi-
dirati na novih volitvah v vodenje  in 
odbore društva,
Naj se prĳavĳo do 15. 1. 2010 v času 
uradnih ur in podpišejo pristopne iz-
jave  na kandidacĳsko listo.

OBVESTILO
Po sklepu upravnega odbora:
članarina za leto 2010 je 10 €,
posmrtnina je 5 €.

Ženski pevski zbor Tonja je 
posnel svojo prvo zgoščenko 
in pevke so se jo odločile pred-
staviti na odmevnem koncertu 
17. oktobra v osnovni šoli dr. 
Ivana Korošca. Pevski reper-
toar je bil promocĳski, kar po-
meni, da smo v živo poslušali 
popevke, ki so sicer na njiho-
vi novi zgoščenki. Slednjo so, 
po besedah zborovodkinje 
Tine Vahčič, zaradi izjemne 
akustičnosti snemali poleti v 
cerkvi sv. Janeza Krstnika v 
Zabočevem. Na zgoščenki, ki 
je »plod večletnega dela«, naj-
demo »skladbe iz  celotnega 
zborovskega repertoarja, od 
renesanse, madrigala, sloven-
ske umetne pesmi, slovenske 
ljudske pesmi, potem tudi so-
sednjih pokrajin: dalmatinske, 
makedonske, pa črnske duhov-
ne, priredbe zabavnih skladb, 
ki jih ženske prav rade pojejo. 
Na zgoščenki  so res zbrane 
skladbe, ki smo jih pele ves ta 
čas, kar sem jaz s pevkami.« O 
izboru naslova zgoščenke pa je 
Vahčičeva pojasnila: »Pesem V 
ogledalu nam je zelo sedla in 

je padla ideja, da zgoščenko 
koncipiramo v smislu ogleda-
la. Ta skladbica smo me, to je 
naš prikaz.«

Po koncertu, ki je napol-
nil dvorano osnovne šole in 
ga je vodil sam Robert Pečnik 
- Pečo, radĳski voditelj Radia 

Hit, z udarnimi recitacĳami pa 
popestril znameniti pesnik in 
igralec Tone Kuntner, sem mo-
ral vprašati zborovodkinjo, ali 
bom ob poslušanju zgoščenk 
po pravkar minulem koncertu 

razočaran ali očaran. Zagotovi-
la je, da je bil snemalni prostor 
odlično izbran, s programsko 
opremo pa so zvoke še dodat-
no »sfrizirali«. Danes že vem, 
da me niso »okrog prinesle« in  
zgoščenko lahko priporočam 
vsem ljubiteljem zborovskega 

petja.
ŽPZ Tonja menda sedaj do 

pomladi ne bo javno nastopal, 
se pa tedaj obeta praznovanje 
desete obletnice zbora.

Damjan Debevec

Zahvala za sodelovanje
V začetku prihodnjega leta bomo pevke ŽPZ To-
nja obeležile 10. obletnico ustanovitve pevskega 
zbora ter 4. obletnico samostojnega društva. Zato 
smo se odločile, da naše znanje in sposobnosti 
prenesemo tudi na zgoščenko. Posnele smo po-
sebej izbran program, ki zajema petnajst pesmi 
različnih zvrsti: od prelepih slovenskih narodnih 
priredb različnih skladateljev, slovenskih umet-
nih pesmi, madrigala iz renesanse, ki zastopa 
obdobje, v katerem se je zborovsko petje pravza-
prav začelo, do črnske duhovne ter nekaj znanih 
in priljubljenih, ki jih je vedno lepo slišati. Tako 
smo se dotaknile celotnega zborovskega reperto-
arja. V povezavi z naslovnico zgoščenke Tonja v 
ogledalu smo kot zadnjo izbrale pesem M. Gor-
šič, V ogledalu, saj želimo z izborom pesmi po-
kazati svoj odsev in širino znanja. 

Sodelavci pri izdaji CD-ja:
Tadej Kenig – tonski mojster in producent
in Matjaž Kenig - asistent
Anže Čanžek – oblikovanje in izdelava ovitka
Peter Svete – fotografija naslovnice
Plesna šola Miki Domžale
Zbrala in uredila: Tina Vahčič

Posneto ob podpori: 
GD Brezovica pri Borovnici
Geas, d. o. o., Ljubljana
Javno podjetje, Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o.,
Jeruha, d. o. o., Borovnica
Ključavničarstvo Franc Marinčič, s. p., Vrhnika
Meblo vata, d. o. o. , Opatje selo, Miren
Plama – Pur, d. d., Podgrad
Franc Pristavec, Brezovica 38, Borovnica
Temida, d. o. o., Ljubljana
Trgovina Jurček, d. o. o. ,  Borovnica
Urh, d. o. o. , Preserje
Vrtnarstvo Rahne, Andrej Rahne, s. p., Borovnica

Pri izvedbi prireditve ob predstavitvi 
zgoščenke so nam pomagali:
Robert Pečnik - Pečo, ki je izvrstvno povezoval 
program, Jure Furlan, Marjan Debevec, Mojca 
Rus, Blaž Švigelj, Edo Wallner, Metka Pristavec 
Repar, Slavka Lenarčič, Tjaša in Katja Sečnik, 
Žan Korošec ter otroci pevk, ki so pomagali pri 
pogostitvi udeležencev koncerta. 
Ob izdaji prve zgoščenke z naslovom Tonja v 
ogledalu se iskreno zahvaljujemo donatorjem in 
vsem, ki ste kadar koli in kako rkoli pomagali pri 
rasti našega zbora. 

Društvo ŽPZ Tonja
Jana Čanžek, predsednica

Tonjina prva zgoščenka
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Moški pevski zbor Štinglc je 
svoj letni koncert, ki je bil 13. no-
vembra v osnovni šoli, navezal 
na »praznični Martinov čas«. 
V goste k borovniškim pevcem 
je tokrat prišla druščina iz Bele 
krajine, in sicer pevski skupini 
Polanski odmev ter Dobra volja 
je najbolja. Kulturno društvo, v 
okviru katerega je tudi naš pev-
ski zbor, je dvorano okrasilo v 
prĳetnem jesenskem slogu. Ne 
glede na samo sebi ponujeno 
tematiko martinovega in drugih 
jesenskih radosti, je bila skuš-
njava petka, trinajstega, za orga-
nizatorje očitno prehuda. Tako 
smo izvedeli vse o »famoznem 

črnem« petku, ko gre nekaterim 
ljudem vse narobe, o njegovem 
ozadju, ljudskih vražah in po-
sameznih, znamenitih medna-
rodnih primerih. Eden takšnih 
je bil ameriški predsednik, ki si 
na večerjo nikdar ni upal pova-
biti trinajst gostov. Če je zaradi 
odpovedi le naneslo tako, je na-
knadno povabil še svojo tajnico.

No, naši pevci, pod vodstvom 
Tine Jerman, si s številom go-
stujočih Belokranjcev niso nič 
kaj belili glave. Svoj raznovrstni 

repertoar so prav gladko od-
peli tudi mimo zloglasne tradi-
cĳe petka trinajstega. Zajemal 
je: Pevske vaje, Vrček zagrabi brž, 
Mirno spavaj, Sĳaj mi sončece, De-
beli kum, Savska, O večerni uri ter 
O kresu.

Pevska skupina Polanski od-
mev, ki je nastopila druga, je 
prišla iz Bele krajine, točneje 
Starega trga ob Kolpi. Slovi kot 
skupina izvrstnih pevk, ki je v 
petih letih pod paličico zboro-
vodkinje Katarine Kapš nasto-
pala po skorajda  vsej Slovenĳi, 
izdala pa je tudi svojo lastno 
zgoščenko. Za njimi so nastopili 
še pevci in pevke skupine Do-

bra volja je najbolja. Obe sku-
pini sta nato, kot mešani zbor, 
za zaključek zapeli še Od kod si 
dekle ti doma, Nocoj je ena luštna 
noč ter Pastirče mlado.

Ker za  območje učno-vzgoj-
nega kompleksa šole veljajo 
strogi prohibicĳski zakoni, se je 
prĳeten pevski večer s pokušino 
vin nadaljeval v gostišču čez 
cesto, kamor so se po nastopu 
pomaknili številni obiskovalci 
skupaj z nastopajočimi.

Damjan Debevec

Po 54 krogih in kar 285 tek-
mah se je s podelitvĳo odličĳ 
25. oktobra  končala že tretja 
sezona borovniške malonogo-
metne lige. Prvo mesto in pre-
hodni pokal je osvojila domača 
ekipa KMN Optimisti I, ki je v 
jesenskem delu lige nanizala 
kar devet stoodstotnih zmag. 
Kapetan ekipe Zoran Subotić 
je žarel od zadovoljstva: »Ob-

čutki so fenomenalni. Saj to ni 
prvič, da smo kaj osvojili, am-
pak doma je v bistvu najlepše.« 
Zmago pripisuje »timski igri, 
pa igralcem, dobrim prĳate-
ljem, ki smo ves čas držali sku-
paj.« Manj uspešnim ekipam 
pa kot recept za zmago svetuje: 
»Tiho bit, pa odigrat tako, kot 
je treba.«

S precej zaostanka jim na 
drugem mestu sledĳo Gozdar-
ji, tretje mesto pa je osvojila 
ekipa Hafesana. Kljub silovite-
mu spomladanskemu jurišu je 
ekipa Tikre pristala na četrtem 
mestu, za njimi na petem ekipa 
Belko. Na šestem jim sledĳo 
Blueberry strikers, na sedmem 
nekdanji šampioni Picolo, za-
tem Ikra, na predzadnjem 
mestu Dol ter prvi z zadnjega 
mesta – veteranski KMN Opti-
misti II. Posebna priznanja za 
sodelovanje so prejele vse eki-
pe, ki so se udeležile več kot 25 
tekem.

Najboljši igralec Nenad Avra-
mović, strelec pa Almir Begić

Podeljena so bila tudi indi-
vidualna priznanja. Za najbolj-
šega igralca lige so izbrali Ne-
nada Avramovića, sicer igralca 
zmagovalne ekipe Optimisti 

I, z zanimivo karierno potjo. 
Nogomet igra že od majhnih 
nog, sprva v Nogometnem klu-
bu Vrhnika, nato v ljubljanskih 
klubih Olimpĳa in Svoboda, 
dve leti celo v Avstrĳi, zdaj pa 
je spet doma. Njegov komentar 
k odlikovanju? »To sem si za-
služil s pomočjo svoje ekipe, ki 
je dosti pripomogla k temu.«

Najboljši vratar lige Miha 

Gavez se je izognil podelitivi, 
zato pa mikrofonu ni ušel naj-
boljši strelec Almir Begić. Za-
nimalo me je, ali velja za »so-
kolovo oko« ekipe Optimisti I 
ali se le vedno znajde pred na-
sprotnim golom, kadar mu po-
dajo žogo: »Treba je imeti obču-
tek. Moraš se znajti na pravem 
mestu v pravem trenutku, in to 
je to. Igro moraš spremljati od 
začetka napada.« Po njegovem 
mnenju pa je težko biti najboljši 
strelec ali igralec, če ni »prava 
klapa.« V tej ligi bo zanj ostal 
nepozaben odločilni gol proti 
Tikri. 

Za kar 50 odigranih tekem 
sta priznanja dobila Stane Ko-

šir in Željko Ivanović. Slednji 
je kot član ekipe Optimisti II, 
ki je prejela še nagrado za fair-
play, vsa podeljena odlikovanja 
komentiral: »Mi smo dobili vse, 
samo denarja ne. Ampak de-
narja nismo dobili zato, ker se 
v tem športu ne deli denarja. Tu 
se deli veselje, druženje.« Gle-
de na dokaj visoko povprečno 
starost ekipe mi je zaupal na-

črte za prihodnost: »Nogomet 
bomo igrali, dokler bomo spo-
sobni, ko ne bomo sposobni, 
bomo pa ročnega.«

Osnovnošolci v MNZ Ljub-
ljana, člani na prvenstvo ŠC 
Triglav

Sočasno z jesenskim delom 
borovniške lige je minila od-
mevna tekma ob priložnosti 
25-letnice Optimistov. Glavne-
ga organizatorja, Iva Mršića je 
navdušil predvsem nivo igre, 
saj se je je udeležila domala 
celotna reprezentanca malono-
gometne lige, kar je bil svoje-
vrsten »homage« borovniškim 
nogometašem. Prvič so tudi 

igrali pod lučmi. Glede še ene 
uspešno izvedene lige pa: »Dol-
go je trajala, potrudili smo se, 
mislim, da smo obdržali ligo na 
kolikor toliko isti ravni po kva-
liteti. Organizacĳa je ogromen 
zalogaj. 18 nedelj, 18 krogov… 
Prezadovoljni smo. Jaz se opra-
vičujem ekipam in igralcem, 
če je bilo kaj narobe, ker nikjer 
ni brez napak.« Na srečo letos, 
razen nekaj odrgnin, ni bilo 
poškodb, podeljen pa je bil en 
sam rdeč karton in še ta »po 
neumnosti.« Glede zahtevnosti 
organizacĳe je Mršiću pritrdil 
tudi Matjaž Ocepek: »Zame in 
za Ivota je to 54 orng šihtov,« a 
»pred tremi leti smo se odločili, 
da bomo poživili mali nogomet 
in smo ga.« V čem liga najbolj 
izstopa iz slovenskega povpre-
čja sta bila soglasna: »Nikjer v 
ligah ni takega druženja.« Tega 
ob nedeljah na borovniškem 
igrišču zares ni bilo pogrešati, 
tudi na račun pravcate gostin-
ske postrežbe.

Konec letošnje lige pa za 
organizatorje ne pomeni dopu-
sta v pravem pomenu besede. 
Osnovnošolska ekipa društva 
Optimisti je po uspešni tekmi 
na Vrhniki napredovala v Ma-
lonogometno zvezo Ljubljane. 
Z rednimi tekmovanji so zače-
li novembra. Mršić pravi, »da 
je za otroke, s katerimi smo se 
začeli ukvarjati lansko leto, to 
vrhunec.«

Že en teden po ligi so na pol-
no nadaljevali tudi člani. O tem 
Ocepek: »Našo člansko ekipo 
smo močno dali na zemljevid 
slovenskega malega nogometa. 
Tako da tudi druge nogometne 
strukture v Borovnici priznava-
jo, da imamo eno najmočnejših 
ekip. Letos so odigrali 12 turnir-
jev. Poleg borovniške lige, kjer 
so zmagali, so se dobro držali 
v zimski ligi Gradiant, zdajle 
pričnejo ljubljansko prvenstvo 
v ŠC Triglav.«

Prihodnje leto se nam po Mr-
šićevih besedah obetajo nekate-
re spremembe: »Morda bo na 
turnirje prišla kakšna ekipa iz 
tujine. Kar zadeva borovniško 
ligo, upamo, da se bodo ekipe 
vrnile, pričakujemo pa še novo 
borovniško ekipo – Kačane.«

Damjan Debevec

Pevska skupina Dobra volja je najbolja

Pevska skupina Polanski odmev

Dobro obiskani koncert Štinglcov

Najboljši strelec lige, Almir 
Begić

Najboljši igralec lige, Nenad 
Avramović

Zmagovalna ekipa borovniške lige – KMN Optimisti I

 »Igralec z največ navĳači«, Sta-
ne Košir

Kolesarili smo na 
Dobec
Na povabilo našega gospoda župnika Ja-
neza Šilarja smo se sončno, a vetrovno in 
precej hladno oktobrsko nedeljo podali 
na kolesarjenje. Precejšnja skupina kole-
sarjev iz Borovnice se nas je ob enih po-
poldan zbrala na Pokojišču, planoti nad 
borovniško kotlino. Bili smo pisana druš-
čina otrok, mladine in odraslih. Nasme-
janih obrazov smo sedli na kolesa in v 
dolgi koloni prekolesarili planoto do vasi 
Padež. Tam smo zavili na makadamsko 
gozdno cesto. Po razgibani, a ne preveč 
naporni poti smo prispeli do Dobške lok-
ve, majhnega jezerca, ki je včasih služilo 
za napajanje živine. Po nekaj minutah 
vožnje smo že zagledali lepo urejen pros-
tor s kapelico, na vzpetini ob robu gozda 
pa cerkvico. Vedeli smo, da smo na Dob-
cu, Tam se  nam je pridružilo še nekaj Bo-
rovničanov, ki so se na Dobec pripeljali z 
avtomobili. Ob našem prihodu nas je tam 
že čakala gospa, ki nam je odklenila cer-
kvico sv. Lenarta. V njej smo zmolili rožni 
venec. Našo molitev smo namenili letoš-
njim birmancem, družinam, duhovnim 
poklicem in jo  končali s pesmĳo Kraljica 

venca rožnega. Nato smo še nekaj časa 
postali ob cerkvici, se posladkali s piškoti 
in pogreli s čajem, malo poklepetali, po-
tem pa smo zopet sedli na kolesa in se 
odpeljali: nekateri po isti poti nazaj proti 
Pokojišču, nekaj pa nas je nadaljevalo pot 
skozi vasi Bezuljak, Begunje pri Cerknici 
in nato do Cerknice. Naše poglede je pri-
tegnila Slivnica, kopasta gora nad Cerk-
niškim jezerom. Iz Cerknice smo svoja 
kolesa usmerili proti Rakeku, Uncu, čez 
Planinsko polje, ki je že kazalo svojo je-

sensko podobo, in prikolesarili do Lo-
gatca. V Gorenjem Logatcu nas je sprejel 
tamkajšnji gospod župnik, nato pa smo si 
ogledali župnĳsko cerkev Matere božje. 
Čakala nas je le še vožnja skozi Logatec, 
spust na Vrhniko in nato skozi Bistro do 
naše Borovnice, kamor smo prikolesarili 
v prvem mraku. Vsi smo bili zadovoljni 
s kolesarskim izletom, kjer se je z rekre-
acĳo prepletalo druženje, uživanje v ču-
doviti jesenski naravi, molitev, pa tudi 
vztrajnost.                             Marjetka Rot

OŠ BOROVNICA - Obisk  pasjega zavetišča

Gmajnice
V torek, 20. 10 . 2009, smo člani Štirih tačk in naravoslovne-

ga krožka šli v Zavetišče za živali Ljubljana – Gmajnice. Naj-
prej smo spoznali veterinarko Majo. Povedala je, da imajo v 
Gmajnicah 50 psov in 70 mačk. Razdelili so nam prospekte ZA 
VARNEJŠE SOŽITJE S PSI. Maja nam je povedala tudi o svoji 
izkušnji s tujim psom. Ko je šla nekoč iz šole, je srečala psa, se 
sklonila nadenj, pes pa jo je ugriznil. 

Vsi smo zelo težko pričakali, da gremo pogledat živali. Pri-
čakovala sem, da so psi veliki reveži, pa sploh ni tako. Dve 
mački pa sta bili prav posebej ubogi. Eno je raztrgal pes in ni 
za oddajo, ena je brez očesa. Vse živali na Gmajnicah iščejo 
nove prĳazne lastnike. Nekatere živali oddajo samo pod po-
sebnimi pogoji. Videli smo par, ki je posvojil psa iz zavetišča. 
Videti sta bila zadovoljna, kuža pa tudi. Če bi tudi vi radi po-
svojili žival, pojdite v Gmajnice ali se pozanimajte o njih na 
spletu.

Za Štiri tačke – Zala Mele

Belokranjci v gosteh Štinglcov

Pokal borovniške lige v roke Optimistom
Prehodni pokal letošnje borovniške malonogometne lige je osvojilo domače moštvo KMN Optimisti I. Orga-
nizator Ivo Mršić obljublja še zanimivejšo ligo prihodnje leto, v lov na pokale pa se podaja njegova osnovno-
šolska ekipa.
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Knjige za odrasle

0 Splošno, knjižničarstvo, enciklopedi-
je, zborniki
MacDonald, Fiona: Drakula 
Šuhel, Peter: Informacĳska tehnologĳa 
3 Sociologĳa, politika, ekonomĳa, 
pravo, vzgoja, etnologĳa
Hribar, Spomenka: Razkrižja 
Puklek Levpušček, Melita: Osebnost-
ni, motivacĳski in socialni dejavniki 
učne uspešnosti 
Sajovic, Bogdan:  Jugoslovanski mo-
rilci 
Učiteljske kompetence in doseganje 
vzgojno-izobraževalnih ciljev v šoli 
5 Okolje, matematika, astronomĳa, 
fizika, kemĳa, biologĳa
99 %  opica 
Zavarovana območja v Slovenĳi 
6 Medicina, tehnika, kmetĳstvo, vode-
nje, industrĳa, obrt
Bastyra, Judy: Spolni užitki 
Casparek-Türkkan, Erika: Božična 
peka 
Vidic, Jože: Življenje s psom 
82 Književnost
Ahern, Cecelia: Dar 
Balogh, Mary: Markizova nevesta 
Dodd, Christina: Do vratu v težavah 
Enoch, Suzanne: Polnočni zmenek 
Enoch, Suzanne: Skriti junak 
Erofeev, Viktor: Dobri Stalin 
Gilmour, Benjamin: Bojeviti pesniki 
Goudge, Elizabeth: Čar otoka 
Hass, Liam: Satanova nevesta 
Jiang, Rong: Volčji totem 
Kinsella, Sophie: Strastna zapravljivka 
se poroči 
Kleypas, Lisa: Ljubimec lady Sophie 
Kleypas, Lisa: Moj zaščitnik 
Laurie, Hugh: Poka puška 

Mirt Iskra, Alenka: Čez mavrico 
Orwell, George: Poklon Katalonĳi 
Paasilinna, Arto: Župnikov zverinski 
služabnik 
Pa�erson, James: 6. tarča 
Roberts, Nora: Padli angeli 
Rollins, James: Črni red 
Sco�, Amanda: Prerokba kristalne lo-
banje 
Winton, Tim: Vdih 
Woodiwiss, Kathleen E.: Shanna 
Velika knjiga voščil 
Že bližajo se prazniki 
9 Domoznanstvo, geografija, zgodovi-
na, biografije
Cortese, Dario:  Pohodniške tematske 
poti 
Erhartič, Bojan: Jemen 
Figes, Orlando: Šepetalci 
Križnar, Nives: Album svetovnih knji-
ževnikov. 2
Med sodbo sodišča in sodbo vesti 
Obama : zgodovinska pot 
Pediček, Franc: Moja hoja za pedago-
giko 
Verginella, Marta: Meja drugih 

Knjige za otroke in mladino

1 Filozofija, etika, okultizem, psiho-
logĳa
Cole, Ronny M.: Ustvarjajte za otroke 
pravljice za lahko noč 
Hay, Louise L.: Mislim, sem! 
3 Sociologĳa, politika, pravo, etnolo-
gĳa
Llimos, Anna: Preprosti izdelki v 5. 
korakih. Naravna gradiva 
Llimos, Anna: Preprosti izdelki v 5. 
korakih. Tekstil 
5 Okolje, matematika, astronomĳa, 
fizika, kemĳa

Wernsing-Bo�meyer, Barbara: Vreme 
7 Umetnost, arhitektura, glasba, foto-
grafija, šport
Curto, Rosa Maria: Naučimo se risati 
82 Književnost
Majhen, Zvezdana: U(k)ganimo 
Bedford, David: Izključen! 
Bedford, David: Mojstra nogometa 
Bedford, David: Najboljše moštvo 
Bedford, David: Nogometni tabor 
Bentley, Sue: Bleščeče stopinje 
Biba še leze 
Bieber, Hartmut: Medo Jaka na gusar-
ski ladji 
Botman, Corien: Prinčevsko življenje 
Casalis, Anna: Mišek Tip praznuje 
Čudežni vrt 
Donaldson, Julia: Ribek : riba, ki pri-
poveduje zgodbe 
French, Vivian: Princesa Karolina in 
čarobna vrtnica 
French, Vivian: Princesa Katja in ple-
šoča metla 
Hunter, Erin: Ogenj in led 
Kokalj, Tatjana: Črepinje v garaži 
Makarovič, Svetlana: Kam pa kam, ko-
sovirja? 
Meadows, Daisy: Hana, zvezdna vila 
Moderndorfer, Vinko: Potovanje muca 
Langusa & čarovničke Gajke 
Schluter, Andreas: Spodrsljaj : športna 
kriminalka 
Sivec, Ivan: Zakleta bajta 
Vidmar, Janja: Matic in Blažka 
Volčanšek, Kamila: Moja prva abece-
da 
Winch, Gordon: Vsevidna Zofi Zmeda 
Winch, Gordon: Zofi Zmeda v prete-
klosti 
Yumoto, Kazumi: Nepričakovan ko-
nec poletja 

Točka vseživljenjskega učenja 
deluje  v Knjižnici dr. Marje Boršnik Borovnica vsak prvi in tretji petek 
v mesecu od 8.00 do 14.00. Projekt sofinancirata Ministrstvo za šolstvo in 
šport ter Evropska unĳa, zato so vsebine za udeležence brezplačne. Uspo-
sobljeni mentorji vam lahko svetujejo in pomagajo osvojiti znanja s podro-
čja računalništva, tujih jezikov in uporabe gradiv za samostojno učenje.   
Zaradi omejenih možnosti naše knjižnice lahko svetovanje in učenje ob 
računalniku potekata le posamezno, zato se je potrebno z mentorico do-
govoriti za prost termin. 

Več informacĳ in prĳave:
• Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica (tel.: 7546 145, elektronska pošta: 

knjiznica.borovnica@guest.arnes.si
• CDI Univerzum (tel: 01 583-92-95 oz. 01 583-92-75, elektronska pošta: 

spela.jurak@cdi-univerzum.si),
• spletna stran www.cvzu.si 

Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica

Operacĳo delno financira Evropska unĳa iz Evropskega socialnega sklada 
ter Ministrstvo za šolstvo in šport. Operacĳa se izvaja v okviru Opera-
tivnega programa razvoja človeških virov za obdobje 2007-2013, razvojne 
prioritete: Razvoj človeških virov in vseživljenjskega učenja; prednostne 
usmeritve: Izboljšanje kakovosti in učinkovitosti sistemov izobraževanja 
in usposabljanja.

 Razgibana dogajanja v zdajšnji družbi, dru-
gačni pogledi na otrokov razvoj ter učenje in 
ekološka prizadevanja človekovega sožitja z 
naravo so spodbudili tudi nas v vrtcu, da pri-
pravljamo in izvajamo izlete v naravo.

Otrokom želimo približati lepote, zanimivo-
sti in zakonitosti narave, preizkušati in razvĳati 
telesne in duševne lastnosti posameznikov ter 
vplivati na medsebojne odnose.

 Otroci so ponosni nase, kadar osvojĳo na-
črtovani vrh, kočo, znamenitost ali predvideno 
končno točko izleta. Opravili so težko nalogo, v 
katero so vložili veliko truda, zato se s takšni-
mi podvigi potrdĳo, krepĳo voljo in osebnostno 
rastejo.

Hoja je naše  temeljno in hkrati tudi naravno 
gibanje; je najpomembnejša in najlažje dostopna 
vaja v življenju. Pospešuje krvni pretok, preba-
vo, koristi srcu in ožilju, dihalom, mišicam in 
sklepom. Deluje sproščujoče in vpliva tudi na 
oblikovanje posameznih značajskih posebnosti.

V šolskem letu 2009/10 poteka v Vrtcu Borov-
nica dejavnost »Mali škrati«, ki je namenjena 
otrokom od četrtega leta starosti  naprej in nji-
hovim staršem.

Načrt naših »Malih škratov« je mesečno sreča-
nje na različnih krajih in lokacĳah – do izhodišč-
nih točk pa se pripeljemo s svojimi avtomobili.

Na naših izletih so vedno dobrodošli tudi 
dedki in babice – saj so vsi naši izleti družinske-

ga pomena.
Dejavnost poteka enkrat na mesec (sobota) ob 

vodstvu vzg. Martine Francelj in pomoči pom. 
vzg. Bojane Doljšak.

Oktobra smo že odšli na naš prvi škratovski 
izlet – v soboto, 17. 10. 2009,  smo se povzpeli 
na Rožnik. 

Vsi smo nestrpno pričakovali naše prvo dru-
ženje – vreme nam je bilo naklonjeno, saj so nam 

sončni žarki še dodatno krepili dobro voljo.
Zbrani pred Živalskim vrtom v Ljubljani, 

opremljeni z nahrbtniki, smo se podali proti 
vrhu. 

Pot nas je na začetku vodila po pločniku, nato 
pa smo zavili na gozdno pot. Med potjo smo 
opazovali lepoto jesenskega gozda, hodili po 
listju, poslušali njihovo šelestenje in opazili ne-
kaj gob ter ugotavljali njihova imena.

Na vrhu smo si ogledali razgled in pokrajino 
pod nami. V beležko smo dobili našo prvo štam-
piljko in ob tem dokaz, da mislimo resno.

Z dobrotami iz nahrbtnikov in sprostitvĳo 
otrok na igralih smo si nabrali moči za vrnitev.

Pred slovesom smo se  dogovorili, da se kma-
lu vidimo na naslednjem izletu.

Naše naslednje druženje bo ob  vzponu na 
Planino nad Vrhniko. O tem pa vas bomo ob-
vestili naslednjič.
Škratovski pozdrav!

Vzg. Martina Francelj

Vsak mesec z Martino organizirava izlet z 
Malimi škrati, mladimi pohodniki iz vrtca Bo-
rovnica. S starši smo se v soboto, 14. 11. 2009, 
zbrali pred vrtcem v  Borovnici in se z vozili 
odpeljali  proti Vrhniki. Od tam smo pot na-
daljevali po stari cesti proti Logatcu. Na Cesar-
skem vrhu smo zavili v smeri Zaplana. Vozila 
smo pustili pri cerkvi sv. Martina in se peš po 

poti odpravili proti Planini nad Vrhniko.
Z jesenskim listjem posuta cesta je ponujala 

svojevrsten doživljaj pohoda. Šelestenje pod 
nogami, megla in rahlo rosenje dežja nas je 
spremljalo ves čas pohoda do stolpa na Planini 
nad Vrhniko. Povzpeli smo se na varen, novo 
zgrajen razgledni stolp. Kar žal nam je bilo, da 
nam je megla zastrla prekrasen razgled nad 
Vrhniko in njeno bližnjo okolico. V koči smo 
se posedli v toplo, s pečjo segreto sobo in si 
privoščili dobrote iz nahrbtnika. S potešenimi 
želodčki smo se po isti poti vrnili  do vozil.

Kljub skromni udeležbi zaradi slabega vre-
mena se vsem udeležencem zahvaljujeva za 
sodelovanje; imeli smo se lepo. Zadovoljni, 
malce utrujeni in premočeni smo se razšli in si 
tako kot vsakič obljubili, da se naslednjič zopet 
vidimo.

Škratovski pozdrav.
Zapisala Bojana Doljšak

O b v e s t i l o
Obiskovalce Cankarjeve knjižnice Vrhnika in Knjižnice dr. Marje Boršnik 

Borovnica obveščamo, da smo na podlagi 21. člena Zakona o varstvu 
osebnih podatkov in 15. člena Zakona o knjižničarstvu dolžni iz evidence 
izbrisati vse neaktivne člane. To so tisti, ki nas niso obiskali najmanj eno 
leto in so poravnali vse obveznosti do knjižnice. Izbrisan član se bo moral 

ob prvem obisku ponovno vpisati v knjižnico.  
Obveščamo vas tudi, da bo Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica

24. in 31. decembra 2009 odprta dopoldne.
Obiskali nas boste lahko od 8.15 do 13.00.
Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica

B i l o   j e   l e t a   1905.
Če se v novembru dež z mrazom menjuje, slabo žitno letino napoveduje.
Kjer gospodar v vsak kot pogleda, tam se ni treba bati nereda.  

Ljudski modrosti

Cvet borovniških deklet – leta 1905
Več kot očitno je, da so že davnega leta 1905 v naši občini skrbeli za izobraževanje krajanov. 
Na fotografiji je cvet deklet, ki so se tistega leta udeleževale šiviljskega tečaja. Na  fotografiji so 
dekleta iz naših okoliških vasi. Ali morda še kdo prepozna na svojo staro mamo, teto, morda 
povsem slučajno sosedo?  Ker je od tedaj minilo že kar nekaj časa, vam bom vseeno izdal, da za 

eno od teh deklet pa le vemo, 
čigava je bila. Bila je lastnica 
te  fotografije in na hrbtno 
stran je napisala svoje po-
datke in kje stoji v vrsti. 
Morda bo to olajšalo prepo-
znavanje takrat uka željnih 
deklet  za delo s šivalnimi 
veščinami. Na  fotografiji je 
doslej prepoznana le prva v 
vrsti z desne strani, in to je 
bila Ivana Kržič, po domače 
Šuštarjeva iz Zabočeva in je 
takrat štela 18 pomladi; po-
zneje poročena Svete.

Pripravil: Franc KlančarŠiviljski tečaj v Borovnici leta 1905

»Mali škrati« v Vrtcu Borovnica
»Narava je za otroke največja igralnica in najbolje opremljena telovadnica«

Mali škrati na Planini nad Vrhniko
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In zadišalo je po pečenem kostanju.

Na sejmu smo srečali pred-
stavnike domačĳ odprtih vrat 
s suhomesnatimi izdelki, koz-
jim sirom, domačimi piškoti, 
vse do Ribničana s suho robo, 
prodajalke tekstila,  čebelarja 
z medom in  drugimi čebe-
larskimi pridelki, izdelovalce 
raznega preprostega nakita, 
ustvarjalko poslikav na steklo 
in izdelovalko vitražev.

Na sejmu so se s svojimi iz-
delki in ustvarjalno delavnico 
predstavili tudi najmlajši Hor-
julci, otroci iz Vrtca Marjetica 
in osnovne šole s svojimi men-
toricami.

Ob štirinajsti uri so pripravili 
na razstavnem prostoru kultur-
ni program, v katerem  so so-
delovali: tri skupine horjulskih 
mažoret, trebušne plesalke z 
Vrhnike in narodno-zabavni 

Ansambel Prosen iz Žažarja.
Voditelja Marta in Tomo sta 

med napovedovanjem posa-
meznih nastopajočih orisala 
delovanje društva v teh dese-
tih letih. Njuno predstavitev 
je v svojem govoru dopolnil 
še podžupan horjulske občine 
in podpredsednik TD Franci 
Pišek.

Turistično društvo je bilo 
ustanovljeno  7. oktobra 1999 
in mu vse od ustanovitve 
predseduje gospa Ida Intihar. 
Društvo uspešno sodeluje z 
vsemi društvi v občini pa tudi 
z društvi iz sosednjih občin. 
Najuspešnejše je sodelovanje z 
Osnovno šolo Horjul in Vrtcem 
Marjetica.

Za učence osnovne šole pri-
pravljajo ustvarjalne delavnice 
z izbirnimi vsebinami, nara-

voslovne in kulturne dneve ter 
oglede. 

Pod okriljem društva je tečaj 
in izpit za lokalnega turistične-
ga vodnika opravilo  petnajst 
občanov, ki obiskovalcem lah-
ko predstavĳo posamezne kra-
je v občini.

Društvo organizira izlete in 
oglede po okoliških krajih, skr-
bi za povezovanje s kraji ter za 
člane društva organizira stro-
kovne ekskurzĳe,

Vsako leto, en teden pred 
cvetno nedeljo, poskrbi za 
organizacĳo spomladanskega 
sejma in golažĳado s kultur-
nim programom. 

V organizacĳi TD so tudi li-
terarni večeri na Urhu, kjer so 
s pomočjo občine uredili etno-
grafski muzej, čajno kuhinjo in 
sanitarĳe.

Društvo je tudi organizator 
pohoda po poti Cankarjeve 
matere, razstav v Domu starej-
ših občanov in razstave buč in 
gob na Urhu.

Podžupan in podpredsednik 
TD Franci Pišek je v svojem go-
voru dejal :

»V imenu občine Horjul in 
TD Horjul pozdravljam vse 
zbrane, še posebej podpred-
sednika TZS Alojzĳa Šosterja, 
gospo Anito Voljč iz TD Vrhni-
ka in našo predsednico društva 
gospo Ido Intihar.

Življenje so samo tisti dne-
vi, ki si jih zapomnimo. Ko se 
ozrem 10 let nazaj, lahko ugo-
tovim, da smo v TD Horjul ži-
veli polno dni in leta.

Veliko in z malo sredstvi 
smo v tem 10-letnem obdobju 
delali in ustvarjali. In prav je, 

da danes proslavimo ta jubilej, 
da se zahvalimo ustanoviteljici 
gospe Idi Intihar in vsem čla-
nom TD, ki so skozi vsa ta leta 
pomagali, da so prireditve in 
akcĳe uspešno potekale.

Turistično društvo je gibalo 
in duša kraja, ki skrbi, da ži-
vimo in delamo v urejenem in 
lepem okolju.

In tako naj bi bilo tudi v bo-
doče. Žal pa se tudi nam, tako 
kot vsem zatika pri financah. 
Še veliko več bi postorili, ko 
bi bilo na voljo nekaj več sred-
stev.

Turistična društva smo tudi 
podaljšana roka TZS, katere 
projekt Moja dežela lepa in 
gostoljubna poteka po vsej 
naši lepi deželici. In lahko se 
pohvalimo, da je bil v okviru 
te akcĳe lani Vrzdenec ocenjen 

kot najlepša vas oziroma manj-
ši kraj v Slovenĳi.

Letos prvič pa smo se v TD 
Horjul odločili za ocenjevanje 
urejenosti našega ožjega bival-
nega okolja. Ogledali in izbrali 
smo najlepše kmetĳe, najlepše 
starejše hiše in najlepše balko-
ne. Na natečaj, ki je bil objav-
ljen pred poletjem v Našem 
časopisu, žal ni bilo velikega 
odziva. Pa saj to je nekako ra-
zumljivo za prvič, zato se je 
komisĳa za lepše okolje podala 
na pot, poiskala in poslikala 
najlepše. Imela je zelo težko 
delo, saj občani lepo skrbite za 
svoje domove. Pa vendar, po 
ogledu na terenu in po ogledu 
fotografij je sprejela odločitev, 
da podeli devet priznanj HOR-
JULSKI  HLEBČEK.

Prihodnje leto pa vas vabi-

Ob desetletnici delovanja Turističnega društva Horjul
V nedeljo, 25. oktobra 2009, je Turistično društvo Horjul praznovalo desetletnico delovanja. V okviru proslave so organizirali v športni dvorani pri osnovni šoli 
jesenski sejem, na katerem je  več kot dvajset sejmarjev iz različnih koncev Slovenĳe ponudilo v nakup svoje izdelke.

Lenartova  pokušina klobas iz damjakovega mesa. 

Vitraži in drugi izdelki Zdenke Stržinar

Sejemska točilnica – gostilna le za 10-letnico – Hlebček.

Za vedro razpoloženje je poskrbel Ansambel Prosen.

Iz šolske in vrtičkarske delavnice so prihajali lepi izdelki.

Čebelar Janko Prebil se je udeležil vseh  desetih sejmov.

Vrhniške trebušne plesalke so navdušile horjulsko občinstvo.

Prireditve brez nastopa mažoret si skoraj ne moremo predstavljati.

Nagrada za predsednico TD Horjul Ido Intihar – vikend paket v 
enih izmed slovenskih toplic.

Tekmovanje v vlečenju vrvi Tekmovanje v skakanju v vreči, starter Jure Končan.  
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mo k sodelovanju. Ko bo ob-
javljen natečaj v Našem časo-
pisu, nam pošljite predloge po 
navadni ali elektronski pošti. 
Predlagate lahko svojo hišo, 
sosedov ali prĳateljev balkon, 
lepo urejeno kmetĳo ali pa 
nam predlagate, kaj bi lahko 
še ocenjevali. S kupnimi moč-
mi bomo še bolje izvedli akcĳo 
in vzpodbujali drug drugega 
k še lepšemu  videzu bivalne-
ga okolja. 

V našem Turističnem dru-
štvu pridno načrtujemo pri-
hodnost. Glavno mesto je čisto 
blizu in to moramo s pridom 
izkoristiti. Želimo nadgraditi 
gostinsko ponudbo in ponud-
bo kmečkega turizma. Načr-
tujemo povezovanje društev 
v občini, tako kulturnih, kot 
športnih, pa konjeniškega in 
planinskega društva.

Pohodništvo je iz leta v leto 
bolj priljubljeno, pri nas pa 
imamo številne možnosti in 
lepe poti. Marsikdo se in se 
bo z veseljem podal po meji 
naše občine, prĳetni so poho-
di na Koreno in tradicionalen 
vsakoletni pohod po poti Can-
karjeve mame z Vrzdenca na 
Vrhniko. Torej ohranjali bomo 
tradicĳo in ji dodajali nove 
vrednote.

Hvala vsem občanom, ki z 
lepo urejenim domom prispe-
vate k lepi celostni podobi do-
mačega kraja.

Če bomo vsi krajani kot 
eno veliko turistično društvo, 
bodo naši kraji in naša dežela 
prav zares lepa, čista in gosto-
ljubna. Celovita ponudba je ti-
sto, s čimer se želimo izkazati 
na trgu turizma.

Hvala tudi vsem sponzor-

jem, ki ste prispevali nagrade 
za današnjo prireditev.

Sponzorji, ki so prispevali k 
proslavi 10-letnice TD Horjul: 
Šiviljstvo Matias, s. p., Gradi-
še 8, Vrhnika, kmetĳa Zdešar, 
Horjul, Komunalno podjetje 
Vrhnika, Tisk Andraž Drašler, 
Verd, Vina Mavrič, Goriška 
Brda, Nandi in Janez Čepon, 
Ljubgojna, Občina Horjul, 
Blagomix Vrhnika in gostilna 
Boter Vrhnika.«

Po govoru podžupana obči-
ne je vse udeležence pozdravil 
podpredsednik TZS in dru-
štvu zaželel še veliko uspehov 
pri delu.

Sledila je podelitev priznanj 

za najlepše urejene kmetĳe, ki 
so jih prejeli: družina Malovrh 
iz Žažarja, družina Sečnik iz 
Samotorice in družina Zdešar 
iz Horjula.

Za najlepše urejene starejše 
hiše so nagrado prejeli: dru-
žina Čepon s Slovenske ceste 
v Horjulu, družina Bizjan iz 
Podolnice  ter Marica in Vili 
Slovša z Vrzdenca.

Za najlepše urejene balko-
ne so bili nagrajeni: družina 
Kogovšek s Slovenske ceste, 
družina Žvokelj iz Podolnice 
in družina Čepon z Ljubljan-
ske ceste.

Predsednici TD Horjul Idi 
Intihar je podžupan Franci 

Pišek izročil za uspešno dese-
tletno vodenje društva darilo 
– vikend paket  v toplicah.

Za popestritev programa 
so poskrbeli s tekmovanjem 
skakanja v vreči in  vlečenjem 
vrvi. 

V skakanju z vrečo  je zma-
gal Aleš Vrhovec, drugo mesto 
je pripadlo Anžetu Lončarju in 
tretje Cirilu Smrtniku.

V vlečenju vrvi na izpada-
nje je nastopilo šest vaških 
moštev. V finalni tekmi sta se 
pomerili moštvi Podolnica in 
Mešano na žaru iz Horjula. 
Več spretnosti in moči so po-
kazali Podolničani, ki so tako 
zmagali in za nagrado prejeli 

cel pršut s podstavkom, drugo 
mesto je pripadlo moštvu Me-
šano na žaru in tretje moškim 
iz Slevce.

Ob  koncu proslave se je 
podpredsednik TD Horjul za-
hvalil vsem, ki so na kakršen 
koli način pripomogli k prĳet-
nemu praznovanju in prĳatelj-
skemu srečanju.   

Sledilo je splošno ljudsko 
rajanje ob zvokih Ansambla 
Prosen, tako da so se ljubitelji 
plesa veselo zavrteli. 

Prireditelji so poskrbeli tudi 
za jedi z žara ter s kranjsko 
klobaso z zeljem  in pĳačo. 
Zadišalo je tudi po pečenem 
kostanju.                France Brus

Podolničani so za prvo mesto v vlečenju vrvi osvojili prvo mesto in 
za nagrado prejeli pršut s stojalom.

Horjulska občina je izdelavo 
načrta zaupala Urbani, d. o. o., 
pod vodstvom univ. diplomi-
ranega arhitekta Petra Lovši-
na.

Župan Jani Jazbec je v uvodu 
pozdravil vse navzoče in bese-
do predal arhitektu Petru Lov-

šinu, ki je naštel imena vseh, ki 
soodločajo o oblikovanju tega 
načrta. Mednje sodi  več kot 
trideset institucĳ od Ministr-
stva za okolje in prostor , do 
Urada za varovanja kulturne 
dediščine, komunalno podjet-

je, cestno podjetje, elektro in 
še in še bi lahko našteval. Prav 
zato je zelo težko ustreči vsem 
zahtevanim pogojem in so lah-
ko uresničili le 10 do 15 % želja 
krajanov in občanov.

Na Vrzdencu v okviru Natu-
re 2000 zaradi redke vrste ne-

topirja podkovnjaka in metulja 
črtastega medvedka velja za 
strogo varovano območje vse  
območje od ceste do cerkve in 
gozda. 

V Horjulu je zaradi poplav-
nega  območja ob Vrhniški 

cesti pa vse do hlevov izpadla 
načrtovana celotna industrĳ-
ska cona, ki jo nujno potre-
bujemo. Občani so gospodu 
arhitektu postavljali tudi vpra-
šanja, med njimi taka, kako 
naj vpišejo v zemljiško knjigo 
stavbo na Koreni, ki stoji že 40 

let in ima urejeno vso infra-
strukturo, elektriko, vodo in 
telefon, nima pa gradbenega 
dovoljenja.

Župan je predlagal, naj za-
interesirani oddajo pisne vlo-
ge in da bodo pristojni vsako 

vlogo obravnavali posamez-
no. Najbrž bo potrebnih veliko 
poti v Ljubljano in obiskov v 
raznih uradih, ki jih je žal ved-
no več, zato so taki postopki 
dolgotrajni.

Ob koncu sestanka občani 
niso bili preveč zadovoljni z 

osnutkom, ki je le začetek ob-
ravnave prostora v občini.

Občina v bistvu pri tem nima 
veliko pristojnosti, saj mora na 
koncu potrditi in sprejeti tisto, 
kakor odločĳo birokrati v Ljub-
ljani.                       France Brus

Župan Jani Jazbec in arhitekt Peter Lovšin pri predstavitvi osnut-
ka prostorskega načrta

Skupina udeležencev s predstavitve prostorskega načrta

Javna razgrnitev osnutka 
občinskega prostorskega načrta
V sredo,  28. oktobra 2009, so v sejni sobi Občine Horjul raz-
grnili osnutek občinskega prostorskega načrta Občine Horjul, 
ki bo na ogled do 27. novembra. Že prvi dan si je razgrnjeni 
osnutek prostorskega načrta ogledalo kar nekaj občanov, pred-
vsem tistih, ki jih zanima gradnja stanovanjskih hiš ali prodaja 
stavbnih parcel.
K predlogu osnutka načrta lahko občani podajo pisne pripom-
be in predloge. Na  predloge bodo prejeli pisno obvestilo obči-
ne glede predlogov in pripomb. Javna obravnava prostorskega 
načrta bo v torek,  17. novembra, v prostorih osnovne šole v 
Horjulu.                                                                  France Brus Ob razgrnitvi prostorskega načrta Občine Horjul

Nagrajenci za najlepše urejene balkone, stare hiše in kmetĳe

Razprava o osnutku občinskega prostorskega načrta
V torek, 17. novembra 2009, je bila v avli osnovne šole v Horjulu razprava o osnutku prostorskega načrta Ob-
čine Horjul, ki se je je udeležilo več kot 70 občanov, ki jih zanima ta načrt.

 

V teh dozorelih pozno 
jesenskih dneh se je 
tiho iztekla povest nje-
nega življenja. Ni bilo 
domačina iz horjulske 
doline, ki bi ostal v 
zadregi, kadar je bilo 
treba povedati ime 
koga, ki je iz tega oko-
lja povzdignil svetlo 
plamenico slovenski 
besedi. Prvo ime: Kri-
stina Brenk.

V Horjulu je zadnje obdobje nismo velikokrat videvali, toda 
dovolj, da se spominjamo njenih tihih moči, tiste pristne 
pravljične celilne energĳe, ki jo je sevala v besedi in podobi. 
Ker včasih se zgodi, da od nekod pade iskra v zibel in se zlĳe 
v dušo otroku. Kamor koli potuje v življenju in četudi doživi 
mnogo gorja ter krivic, posebna iskra ne ugasne; kot lučka 
med zmedenimi v mraku gre in greje duše okrog sebe.
S čim lahko sveti človek? Z zgledom, z nepopustljivim pod-
piranjem tistega, kar je prav za posameznika, za skupnost, 
za rod. Kristina je bila velika, izjemna bojevnica! Za svobodo 
duha je bojevala mnogo bitk: osebnih, kulturnih in politič-
nih. Vedno za človeka, za tisto v njem, kar resnično dviguje. 
Vse svoje zrelo življenje se je na poljih besede trudila pri-
delati najboljšo hrano kot pisateljica, urednica, publicistka, 
ustvarjalka dramskih besedil itn.
V človeku je vztrajno iskala dobroto, etiko in srčno občutlji-
vost. Brez dvoma je zaupala v napredek slovenstva in nje-
gove kulturne omike. Hoji za temi ideali je posvetila svojo 
življenjsko pot, zato pa je njena življenjska sled svetilo nam, 
ki ostajamo. Ko bodo oveneli venci na kamnitih durih, pod 
katerimi bo iskrica potovala nazaj gor v božjo kaščo, bo čas 
počasi zagrizljal v številke, nazive, dogodke. Ostajalo bo le, 
kar je najtrdnejše, najmanj ujemljivo razumu. Njena toplo-
ta, podarjena nam vsem v večni moči pravljic. 
Za ta velika darila se ji ob odhodu iskreno zahvaljujemo. 
V imenu Občine Horjul in njenih krajanov 

Primož Bizjan  

» Najprej sem Horjulčanka.«

V spomin naši častni občanki 
dr. Kristini Brenk
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Delavci gradbenega podjet-
ja Mapri iz Malega Ločnika 
pri Turjaku so po levi strani 
vse od čistilne naprave pa 
do športnega parka uredili 
pločnik, ki bo zagotavljal var-
no hojo pešcem do športnega 
parka.  Poleg tega bodo uredi-
li prehod za pešce, tako da le-
ti ne bodo več prečkali ceste 
v samem ovinku, kar je bilo 
kljub omejitvi hitrosti 50  kilo-
metrov na uro smrtno nevar-

no. Kljub slabemu vremenu 
jim je do Martinovega uspelo 
pločnik preplastiti z asfaltom. 
Delavci Cestnega podjetja 
Ljubljana so v tem času na 
državni cesti Vrhnika–Horjul  
z asfaltom zalili robove ne-
varnih ovinkov na Ligojni in 
luknje na obeh mostovih v 
Lipalci, ki so povzročali hudo 
kri med vozniki, saj so  bile 
velika ovira in nevarnost pri 
srečevanju.              France Brus

Pogled na gradnjo plačnika ob Vrhniški cesti   

Delavci GP Mapri pri izvajanju del 

Odvoz kosovnih odpadkov
V torek, 2. novembra 2009, je v Horjulu pri športnem parku na 
Vrhniški cesti potekalo zbiranje kosovnih odpadkov, ki so jih 
naslednji dan delavci komunalnega podjetja Snaga odpeljali na 
ustrezno deponĳo v Ljubljani. Čeprav je tisti dan deževalo in celo 
snežilo, so občani iz vseh vasi v občini na zbirno mesto pripeljali 
najrazličnejše predmete: vse od gospodinjskih aparatov, pohištva 
in še veliko druge krame, med katero je bilo največ jogĳev. Zbira-
nje je vodil Jože Vrhovec, ki je tokrat imel kar precej dela z »zbi-
ralci« kovin, ki na vse mogoče načine stikajo za bakrom, železom 
in drugimi kovinami. Tokrat sta se na zbirno mesto pripeljala 
policist in policistka s službenim avtomobilom, kar je zadosto-
valo za umiritev zbiralcev kovin. V letošnjem jesenskem odvozu 
kosovnih odpadkov so občani pripeljali dva  tovornjaka manj ko-
sovnega materiala kot v pomladanskem. Delavci Snage so tokrat  
v Horjulu naložili štiri velike tovornjake kosovnega materiala in 
ga odpeljali na deponĳo v Ljubljano.

France Brus

Zbiranje kosovnega materiala pri športnem parku  

Komunalnih delavcev prvi sneg 
ni presenetil
V ponedeljek, 2. novembra 2009, so se uresničile napovedi vre-
menskih napovedovalcev, da bo sneg zapadel vse do nižin.
Medtem ko je sneg v Horjulu le pobelil strehe, travnike in vrtove, 
ga je v višjih predelih, na Koreni in Samotorici, zapadlo okrog 
dvajset centimetrov, tako da je bilo treba ceste orati in posipavati,  
sicer krajani s svojimi vozili ne bi  pravočasno prišli na delo v do-
lino. Glavno – državno cesto – so delavci Cestnega podjetja Ljub-
ljana dovolj zgodaj posuli in  tako zagotovili varen promet ob 
hitrosti, primerni za mokro cesto.                                          France Brus

Prvi sneg, ki je pobelil Horjul drugega novembra letos.   

Noč čarovnic
Noč čarovnic, noč iz  31. ok-
tobra na 1.  november, ima 
svoje korenine v poganskem 
praznovanju Samhain, kelt-
skem novem letu, ki ga le-ti 
praznujejo na Irskem in v Ve-
liki Britanĳi, od koder so ga 
prinesli v Ameriko. Iz Ame-
rike smo noč čarovnic »uvo-
zili« tudi k nam. Osvetljene 
izrezljane buče in repe  so bile 
po keltskem verovanju zaščit-
nice duhov in ljubljenih oseb, 
ki so se to noč vračali domov. 

Letos so v Horjulu  in  bliž-
nji okolici buče prav dobro 
obrodile. V noči čarovnic je 
obiskovalec naše doline vse 
od Horjula prek Ljubgojne do 
Vrzdenca lahko kar iz avto-
mobila opazoval izrezljane 
buče, v katerih so gorele sve-
če.  V horjulskem športnem 
parku so točilnico okrasili s 
strahci, čarovniškimi klobuki 
in izrezljano osvetljeno bučo. 
V začetku je bilo v lokalu pre-
cej mirno, vendar je po 21. uri 
postalo živahneje. V lokal je 
prišlo na obisk kar pet velikih 
čarovnic s tremi otročički, če-
sar kamera ni zabeležila, saj so 
na metli odjahale na Snežnik 
ali  oddaljeni Klek. Čeprav so 
sveče v izrezljanih bučah ve-
selo mežikale v noč in so nas 
obiskale čarovnice,  smo vse-
eno ob treh premaknili ure na 
zimski čas in si tako podaljšali 
spanec za eno uro.

France Brus

Strahec in izrezane buče v športnem parku

Izrezljane buče v noči čarovnic 

Prvi november je za večino ljudi poseben dan. Vsak izmed 
nas ima na pokopališču koga, ki se ga spomni, če ne dru-
gače, vsaj na ta dan s šopkom in prižgano svečo na gro-
bu. Ta spomin je globoko vtisnjen v naše srce, zato ne za-

gorĳo sveče le  na grobovih na pokopališčih, temveč tudi 
pri spominskih obeležjih, postavljenih v spomin na padle 
v prvi in drugi svetovni vojni, umrle v koncentracĳskih 
taboriščih, pa tudi na talce in pomorjene po koncu druge 

svetovne vojne. Nedelja 
prvega novembra letos 
se je prebudila v nekoliko 
zamegljenem jutru. Ko pa 
se je megla razkadila, je 
napočil prečudovit topel 
jesenski dan, kakršnega 
zlepa ne pomnimo v Hor-
julu na ta dan.  Po bližnjih 
vaseh so sveče gorele  na 
pokopališčih in pri spo-
minskih obeležjih, veliko 
je bilo tudi raznega cvetja, 
kar dokazuje, da imamo 
lep odnos do tistih, ki jih 
ni več med nami.

Franc Brus 

Horjulsko pokopališče ob dnevu mrtvih

Spominsko obeležje usmrčenih po vojniSpominsko obeležje padlim v 
NOB in umrlim v taboriščih

Komemoracĳa v Ljubgojni ob spominskem obeležju osmih 
talcev   

Cvetje in sveče ob dnevu spomina na mrtveZa večjo prometno varnost
Na pobudo Horjulskega župana Janĳa Jazbeca so 
oktobra začeli z deli na delu Vrhniške ceste med 
Horjulom in športnim parkom.

Gobe v novembru
Prve dni novembra je horjulsko občino že pobelil sneg, v drugi 
polovici meseca pa so za občinsko stavbo zrasle gobe. Domači 
poznavalec gob Branko Vrhovec je ugotovil, da so zrasle gobe 
čeladnice in dvobarvne medlenke  (Hebeloma mesophaeum), ki 
doslej še niso dodobra raziskane. Da pa so zrasle kar na tako veli-
ki površini, okrog pet kvadratnih metrov, je prava redkost.
                                                                                            France Brus

Horjulski poznavalec gob Bran-
ko Vrhovec med ogledom gob

Pogled na šop gob dvobarvnih 
medlenk   

Grozdje za 
pozno trgatev
Na Andrejkovem kozolcu se je 
vse do sredine novembra ob-
držalo grozdje sorte izabela, 
ki je še vedno zelo sladko in 
mu ni škodila niti slana. V vi-
norodnih krajih sicer posebne 
vrste grozdja obdržĳo za le-
deno trgatev, ki daje svojstve-
no izredno kakovostno vino. 
Morda se bo ta poskus izkazal 
tudi v Horjulu.

France Brus
Grozdje na Andrejkovem ko-
zolcu  
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Dobra bera buč
V Horjulu so letos buče dobro obrodile ob koncu njiv, vrtov, 
ob ograjah in kompostnih kupih, o čemer pričajo kupi zlože-
nih debelih buč ob posameznih domačĳah.
Buče sodĳo med najstarejše znane gojene rastline. Izvirajo iz 
tropskih in subtropskih predelov vlažnih in zmerno suhih ob-
močĳ. Že Krištof Kolumb si je ogledal nasad buč na Kubi in  to 
zapisal tudi v ladĳski dnevnik. Z ladjo so med drugim tovo-
rom buče prispele v Evropo in se hitro razširile. Pri nas sadi-
mo njivske, vrtne in okrasne buče. Na Štajerskem iz bučnega 

semena stiskajo  znano bučno 
olje, v naših krajih pa so buče 
namenjene za prehrano doma-
čih živali:  goveda in prašičev. 
Na vrtovih sadimo posebne je-
dilne buče, ki vsebujejo veliko 
hranilnih in zdravilnih snovi 
in imajo zelo malo kalorĳ. Buče 
so žužkocvetke, zato je v na-
ravi oplojenost odvisna od ak-
tivnosti opraševalcev – čebel 
in čmrljev.  Raznovrstne buče  
so konec oktobra dale navdih 

mladim ustvarjalcem iz horjulskega Vrtca Marjetica, da so 
pod vodstvom svojih vzgojiteljic iz buč oblikovali raznovrstne 
živali, ki so pritegnile pozornost mimoidočih občanov.

France Brus

Otroci iz Vrtca Marjetica ob svojih izdelkih iz buč.

Na Buhovem vrtu je pristala 
orjaška buča v primerjavi z 
10-litrsko zalivalko. Dvignili 
so jo trĳe močni možakarji.    

Idejo o dnevu piva so mor-
da povzeli po Bavarcih, ki v 
Münchnu vsako leto pripravĳo 
Oktoberfest, na katerem popi-
jejo velike količine piva.

Pri organizacĳi letošnjega 

Okto PER festa so sodelovali 
vsi aktivni člani PGD Vrzde-
nec, ki so morali krepko po-
prĳeti za delo. Dež je dodobra 
namočil prostor, na katerem so 
delavci Mobilplaca iz Grosup-

ljega  postavili velik prireditve-
ni šotor, v katerem se je nabralo 
veliko blata, podobnega malti. 
Na pomoč sta jim priskočila 
Cestno podjetje iz Ljubljane, ki 
jim je pripeljalo velik tovornjak 
gramoza, in Marko Lončar s 
strojem za nakladanje materia-
la. Notranjost šotora so urejali 
še ob 16. uri, medtem ko se je 
prireditev začela ob 20. uri. 

Prvi večer sta nastopila an-
sambla Erazem in bratov Štru-
kelj, drugi večer pa Mambo 
Kings.

Kljub slabemu deževnemu 
vremenu prvi večer, so bili z 
obiskom kar zadovoljni pred-
vsem drugi večer, ko se je 
vreme izboljšalo in je nastopi-
la glasbena skupina Mambo 
Kings.

Za dobro razpoloženje so 
poskrbeli godci, za pĳačo zlasti 
pivo organizatorji. Bilo je tudi 
dovolj  jedi, predvsem z žara, 
tako da je bilo na Vrzdencu ve-
selo vse do ranih jutranjih ur.

Najaktivnejši člani so pri 
organizacĳi prireditve sodelo-
vali kar ves teden, od torka 20. 
oktobra, ko so začeli postav-
ljati šotor, do 27. oktobra 2009, 
ko so ga podrli. PGD Vrzdenec 
se zahvaljuje Rožmanovim in 
najemniku Zelene doline za 
prostor, ki so ga odstopili za 
prireditev. Zahvala tudi Cest-
nemu podjetju Ljubljana, Mar-
ku Lončarju in vsem, ki so na 
kakršen koli način prispevali k 
uspehu prireditve v resnično 
mokrem oktobru. 

France Brus

Pospravljanje klopi in miz po Okto PER festu

Pogled na izpraznjene sode za pivo

Pogled na šotor, kjer  je gasilcem kljub dežju uspelo urediti tla.

Okto PER fest na Vrzdencu
V petek, 24.,  in v soboto, 25. oktobra 2009, je PGD Vrzdenec organiziralo drugo leto zapored Okto PER fest z 
namenom, da bi na tak način prislužili kakšen evro za nabavo novega gasilskega vozila.

Avtorji glasbe so : Jure in 
Boštjan Jurjevčič, Franc An-
kerst in Pavle Pogačar,bese-
dil pa Ivan Malavašič, Franc 
Ankerst, Matjaž Urh in Pav-
le Pogačar. Aranžma je delo 
bratov Jurjevčič. Zgoščenko 
so posneli v studiu Mihelič, 
založila in izdala jo je zalo-
žba VOX. Na zgoščenki so 
posnete pesmi: Slovenska 
pesem, Šnopsarka, Pomladne 
radosti, Prešmentana dekli-
na, Čudne koline, Ljubezen, 

Tri leta že čakam, Zadnja noč, 
Dvorska knižn'ca in Ljubezen 
na prvi pogled.    

Kot gostje so na koncertu 
nastopili: Ansambel bratov 
Poljanšek, Ansambel Čeponi, 
Ansambel Bitenc, Ansambel 
Franca Miheliča in pevka 
Aynee. Glasbeni program, 
ki sta ga spretno in prĳetno 
povezovala Franci Peternel 
in Vanja Mavrin, je s svojimi 
šalami popestril in razvnel 
dlani številnih obiskovalcev 

Miro Klinc - Klobasekov Pepi 
iz Liboj.

Narodno-zabavni Ansam-
bel Jurčki prihaja iz Butaj-
nove nad Horjulom in njene 
okolice. Njegovi začetki se-
gajo v leto 2003, ko so še kot 
fantovski trio skupaj igrali na 
Ermanovcu. Ko so Tomaž, 
Jure in Boštjan jeseni 2003 ig-
rali na gobarski razstavi, jih 
je napovedovalka Saša Pivk 
- Avsec poklicala na nastop 
kot Jurčke in tako je ansam-

bel dobil svoje ime.
Fantje so igrali na poro-

kah, veselicah in raznih ob-
letnicah. Igranja je bilo vedno 
več, zato so si zaželeli nekaj 
novega in svežega. To jim je 
uspelo, ko se jim je pridru-
žila pevka Tadeja Trobec. V 
zasedbi s pevko so s svojimi 
nastopi želi še večje uspehe.  
Uspeli so nastopiti na radiu 
in televizĳi.

Mladi ansambel se je pre-
izkusil na festivalih, kot so: 

Graška gora poje in igra, na 
predvečeru v Števerjanu, v 
Besnici na Zlati voščenki in 
na festivalu v Cerkvenjaku.

Na Radiu Veseli vrtiljak je 
bila njihova skladba Sloven-
ska pesem nagrajena kot viža 
leta 2007, skladba Šnopsarka 
pa  je bila kar pet tednov zma-
govalna viža Veselega vrtilja-
ka. Lepo sprejeta je bila tudi 
njihova skladba Ljubezen na 
prvi pogled, ki je bila viža 
tedna na Radiu Murski val.

Ansamblu Jurček na glas-
beni poti veliko pomagajo 
učitelji: Igor Šink, Milan Ko-
kalj, Rudi Poljanšek in Brigita 
Vrhovnik Dorič, za kar so jim 
hvaležni. K njihovi glasbeni 
izobrazbi je prispevala tudi 
glasbena šola.

Ansambel Jurčki poleg na-
rodno-zabavne glasbe igra 
tudi popularno zabavno 
glasbo, čeprav mu je ljubša 
narodna.

Ansambel sestavljajo: Jure 
Jurjevčič – harmonika, klavi-
atura, vokal, Boštjan Jurjevčič 
– bariton, bas kitara, vokal, 

Tomaž Sečnik – kitara, vokal 
in pevka Tadeja Trobec.

Koncertu je sledila zaba-
va, na kateri je za ples igral 
Ansambel bratov Poljanšek. 
Organizatorji so poskrbeli za 
jedi z žara pa tudi raznovrst-
no pĳačo, da so obiskovalci 
lahko rajali pozno v noč.

Tudi tokrat je treba pohva-
liti gasilce za vestno in uspeš-
no redarsko delo pri usmer-
janju voznikov na parkirni 
prostor.          France Brus

Narodno-zabavni Ansambel Jurčki se predstavi. Kot gost večera je nastopil Ansambel Čepon.

Humorist Klobasekov Pepi z napovedovalko Va-
njo Mavrin

Ansambel Jurčki s svojimi starši Program je s svojim nastopom 
popestrila pevka Aynee.  

Pogled na udeležence koncerta v športni dvorani pri osnovni šoli.

Koncert narodno-zabavnega Ansambla Jurčki – predstavitev njihove prve zgoščenke
V soboto, 17. oktobra 2009,  sta bila v športni dvorani pri Osnovni šoli Horjul koncert narodno-zabavnega Ansambla Jurčki in predstavitev njihove prve zgoščenke z 
desetimi skladbami.
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Osnovna šola Horjul že več let 
uspešno sodeluje s šolami po  Ev-
ropi v projektih Etwinning. Pro-
jekti potekajo večinoma na daljavo 
z uporabo računalniške tehnologi-
je. Ob koncu lanskega šolskega 

leta smo se odzvali povabilu k 
sodelovanju v projektu Comenius 
Colour of Magic ali kot smo ga po-
imenovali po slovensko Čarobne 
barve. V projekt so vključene šole 
petih evropskih držav: Poljske, 
Litve, Grčĳe, Turčĳe in Slovenĳe. 
Projekt je v prvi vrsti namenjen 
spoznavanju držav Evrope, nji-
hovih geografskih, zgodovinskih, 
kulturnih posebnosti. Poleg vsega 
naštetega bo naša naloga spozna-
vanje naših praznovanj in razmiš-
ljanje o drobnih dejanjih, ki mar-
sikomu lahko polepšajo dan. V ta 
namen bo v šoli shranjena Knjiga 
dobrih del, ki jih bo varoval škrat, 
čarobna ura pa nam bo štela praz-
nične dni za vsak mesec v letu.    

Z odobritvĳo dveletnega pro-
jekta je šola prejela tudi dotacĳo 
sredstev EU iz programa Vse-
življenjskega učenja. Sredstva so 
namenjena predvsem mobilnosti 

učiteljev, ki se srečujejo na projek-
tnih sestankih, in sicer vsakokrat 
v eni izmed partnerskih držav. 

Tako smo se novembra 2009  
štirje  učitelji naše šole (Tadeja 
Drašler, Tomaž Kern, Sonja Kr-

vina in Alenka Krušič) udeležili 
prvega mednarodnega 6-dnev-
nega srečanja Comenius na Polj-
skem v mestu Chojnow. Pred od-
hodom na srečanje nas je čakalo 
veliko obveznosti in priprav, saj 
smo želeli šolo, kraj in domovino 
predstaviti na kar najbolj zanimiv 
način. Gostitelji so nam pripravili 
prisrčen sprejem s slovensko za-
stavo kot razpoznavnim znakom  
in nam izrekli dobrodošlico kar v 
slovenskem jeziku.

Dopoldneve smo preživljali 
med učenci in učitelji na osnovni 
šoli Szkoła Podstawowa nr.3  Ma-
ria Konopnicka v mestu  Chojnow. 
Aktivno smo prisostvovali učnim 
uram, kjer smo se spoznali z učen-
ci. Učitelji  smo pri učnih urah 
poljskim učencem predstavili 
svojo državo in kulturo. Ogledali 
smo si njihovo šolo, se spoznali z 
vsemi delavci šole, učenci pa so 

nam pripravili zanimivo glasbeno 
prireditev.

Učitelji iz vsake države smo 
na konferencah Comenius na 
čim bolj izviren način predstavili 
svojo šolo, občino in državo. Kon-

ferenc so se udeležili tudi poljski 
novinarji. Zanimalo jih je naše 
mnenje o Poljski in o šolskem si-
stemu, razlikah in podobnostih 
med kulturami. 

V popoldanskem času so nam 
gostitelji razkazali svoj kraj in 
okoliška mesta. Ogledali smo si 
mestni muzej, grad Grodziec ter 

mesti Legnica in Wrocław. V po-
sebno prisrčnem vzdušju je pote-
kalo srečanje z županom, ki nam 
je priredil slavnostno večerjo.

Vrnili smo se z veliko novih spo-
znanj o življenju in treba opraviti 

še mnogo nalog, ki so povezane s 
projektom, in jih predstaviti part-
nerskim šolam. Veseli in ponosni 
smo, da smo postali »ambasador-
ji« naše šole, kraja in domovine  ter 
prispevali svoj kamenček v moza-
ik prepoznavnosti naše države. 

Sonja Krvina, Tadeja Drašler

MIKLAVŽEVANJE 
V HORJULU

Otroci in starši, ki ste pisali 
Miklavžu, ne pozabite na 

Miklavževanje v 
nedeljo, 6. decembra, ob 

17. uri v Prosvetnem domu 
Horjul.

Prvi cd ansambla mladi godci 
Pisalo se je leto 2005, ko so se prvič  srečali na va-
jah Igor, Grega, Miha in Jernej. Takrat se jim še sa-
njalo ni, da bodo že čez slaba štiri leta s ponosom 
izdali svojo prvo CD-ploščo.

 Naj vam jih pobližje predstavimo. Harmonikar Igor Osredkar 
prihaja iz Korene nad Horjulom. Harmoniko izvrstno obvlada, 
poleg nje pa brez pomislekov prime za ritem kitaro, kontrabas, 
v ansamblu pa tudi poje  prvi tenor. Sicer je Igor tudi izvrsten 
pedagog in svoje znanje prenaša na mlajše v Zasebnem glasbe-
nem centru Marolt. Grega Trček je doma z Vrzdenca in obvlada 
solo kitaro in kontrabas, v ansamblu pa poje prvi bas. Je vse-
stranski človek, kateremu glasba pomeni iz dneva v dan nov 
izziv in možnost, da izkoristi svoje znanje. Ritem kitarist Jernej 
Trček prihaja iz Petkovca. V ansamblu poje drugi bas in skrbi, 
da vsi člani ansambla srečno prispejo na cilj, saj je glavni voznik 
v ansamblu. Slavček v ansamblu  je Miha Kogovšek, čistokrven 
Horjulec,ki skrbi za povezovanje in s svojim glasom vdahne 
pesmim pravi pomen. Čisto nova sveža pridobitev v ansamblu 
pa je basist, baritonist, kitarist za povrhu pa še Dolenjec, Joško 
Vene. Joško je doma iz Mokronoga in je glasbi vdan že več kot 
10 let. Igral je v različnih ansamblih, veliko tudi v tujini, tako da 
mu znanja in izkušenj ne manjka. Kot sam rad pove, se je od-
ločil za sodelovanje v ansamblu Mladi godci zato, ker fantje ob-
vladajo 4-glasno moško petje, Grega obvlada virtuozno igranje 
solo kitare in zato so prava ekipa, ki se dobro ujame. 

Na prvem mestu v vsakem ansamblu je gotovo odnos, saj se 
z dobro voljo in razumevanjem premosti še take ovire, ki se 
pojavljajo na glasbeni poti. No, in kot smo že omenili, tak na-
čin dela prinese tudi sadove. Prvi uspehi so bili vidni že  lani, 
ko so na festivalu v Lučah prejeli 3. mesto strokovne žirĳe za 
skladbo Tisoč in sto avtorja Bogdana Marolta. V istem letu je 
njihova skladba Dragi dedek postala mesečna zmagovalka na 
Radiu Veseljak. Inštrumentalna skladba Na smučišču je v hipu 
osvojila srca mlajših, pa tudi marsikaterega harmonikarja, saj je 
zaradi svoje izvirne interpretacĳe in virtuoznosti prava zanimi-
vost. Da so fantje res nekaj posebnega, so dokazali s svojo prvo 
lastno a capello Prihajam, ljubica, ki jo lahko slišite pod marsi-
katerim oknom, saj jo fantje z veseljem porabĳo za podoknico. 

Letošnje poletje pa so s skladbo Hribovski kmet, ki je napisa-
na v domačem - horjulskem narečju dobesedno obšli Slovenĳo, 
saj je poleg tega, da je postala mesečna zmagovalka na Radiu 
Veseljak, postala najbolj prepoznavna skladba ansambla Mladi 
godci.  Poleg naštetih skladb jih je na CD-ju še devet, za katere 
verjamemo, da vam bodo všeč. 

V posebno čast si fantje štejejo tudi nastop na blagoslovu no-
vih bronastih zvonov v vasi Koreno nad Horjulom. Prav za to 
priložnost je njihov mentor Bogdan Marolt pripravil skladbo 
Korenski zvonovi in je bila premierno izvedena na dan blago-
slova zvonov. Tudi sicer se je ansambel udeležil nekaterih festi-
valov in se tam dobro izkazal. 

V naslednjih mesecih jih čaka kar nekaj promocĳskih kon-
certov in nastopov. Eden izmed njih je bil  minulo nedeljo v 
Horjulu.

Sicer pa ansambel Mladi godci že polni termine za prihodnje 
leto, v katerem ga čaka veliko veselic, obletnic, koncertov in še 
in še. Nove skladbe že nastajajo in zelo bomo veseli, če bomo 
prihodnje leto ob istem času lahko pisali o drugi zgoščenki an-
sambla Mladi godci.

Čeprav smo se iz objektiv-
nih razlogov podali na pot 
ob pol desetih, namesto ob 
devetih, je naš izlet potekal 

po načrtu, ki sta ga pripravi-
li članici upravnega odbora   
Magdi Trtnik in Ivanka Pra-
protnik.

Na pot smo se podali ob 
rahlem rosenju, vendar se je 
med vožnjo vreme izboljša-
lo, tako da nas je pozdravilo 
celo sonce.

V Ormožu nas je pričakala 
lokala vodička, predsednica 
TD Kog, Anica Pevec, ki nas 
je skupaj z vodnikom pope-

ljala na ogled starega gradu, 
ki slavi po lepem botanič-
nem vrtu.

Podali smo se na krajši 
sprehod po  mestu in si pri-
voščili malico. 

Pot nas je vodila v Središ-
če ob Dravi, kjer smo si ogle-
dali oljarno ter kupili olje in 

semena ter poizkusili razne 
namaze z bučnim oljem.

Pot nas je vodila prek Je-
ruzalemsko-Ormoških goric 

do Jeruzalema, kjer smo si 
ogledali znamenito cerkev 
Žalostne Matere božje. Vo-
dička nam je razložila, kako 
je hrib dobil ime Jeruzalem.

Po tem ogledu smo se 
ustavili v vinski kleti Čurin 
- Prapotnik na   degustacĳi 
petih vrst vin: od suhega 

vina do ledene trgatve.
Sledilo je pozno Martino-

vo kosilo ob pečeni rački, 
pečenki, posebni domači 

sladici in kozarcu domačega 
vina.

Bil je prĳeten in poučen 
izlet, ki se ga bomo še dol-
go spominjali. Vsa priznanja 
našima aktivistkama DU 
Horjul Magdi in Ivanki za 
lep izlet in prĳetno druže-
nje.                   France Brus

Izlet v Prlekĳo in Martinovo kosilo
Društvo upokojencev Horjul je v soboto, 14. novembra 2009, za svoje člane organiziralo izlet v Prlekĳo, Ormož 
in njegovo bližnjo okolico.

Člani DU Horjul pred stolpom ormoškega gradu

Degustacĳa namazov pred Oljarno Središče ob Dravi

Degustacĳa vina v kleti Čurin - Prapotnik na Kogu.  

Prapor 
na častno 
mesto
Ob desetletnici Ga-
silske zveze Hor-
jul je zveza razvila 
svoj prapor, ki je 
sedaj našel častno 
mesto v posebni 
omari v pisarni 
Zveze na Slovenski 
cesti. Omarico je 
izdelal in montiral 
mizar Janez Jereb, 
v katero so spravili 
prapor, trakove in 
razstavljeni drog za 
prapor.

France Brus
Častno mesto za prapor GZ Horjul v 
društvenih prostorih  

Comenius projekt – Colour of magic
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»To je ena največjih prido-
bitev za šport na Dobrovi,« 
je na slavnostni prireditvi 
uvodoma dejal župan Lovro 
Mrak. Športniki na Dobro-
vi in v okoli temu lahko res 
samo pritrdĳo, saj je bila se-
danja telovadnica močno za-
sedena, poleg tega pa se je 
čutilo tudi nekatere funkcio-
nalne pomanjkljivosti. Nova 
športna dvorana omogoča tri 
vadbene enote, ki jih je mo-
goče pregraditi s predelnimi 
ponjavami, ima telovadno 
opremo, garderobe in sani-
tarĳe. Osnovna tribuna sprej-
me do tristo ljudi, pomična 
še dodatnih sedemsto. Dobra 
plat nove pridobitve sta še 
dve dodatni manjši dvora-
nici, predvidoma namenjeni 
fitnesu in plesu. Korenito 
prenovo je doživela tudi 
zunanja športna površina. 
Tu po novem stoji asfaltno 
igrišče, igrišče za odbojko na 
mivki in atletska steza, ki bo 
prihodnjo pomlad dobila še 
prevleko iz tartana. »Prepri-
čan sem, da so se na ta način 
pogoji športne vzgoje na Do-
brovi močno izboljšali in da 
bodo otroci dosegali še boljše 
rezultate kot doslej. Z njo pa 
bodo na svoj račun prišli tudi 
rekreativci in ostali občani, 
saj bodo lahko v njej po no-
vem potekale tudi družabne 
prireditve,« je  ob odprtju 
menil župan Mrak.  

Gradnja je potekala v 
skoraj rekordnem času. 24. 
aprila letos je občina pod-
pisala pogodbo s podjetjem 
GH Holding iz Ljubljane, 
katerega soizvajalec gradnje 
je bilo podjetje Konstruktor 
iz Maribora. Gradbeni stro-
ji so zabrneli 4. maja, ko so 
najprej podrli staro šolsko 
telovadnico in nato začeli z 
gradnjo nove. »V stari telo-
vadnici smo imeli izredno 
pomanjkanje prostora. Po 
normativih bi morali imeti še 
vsaj enkrat tolikšne prostore, 
kar se nam je z novo športno 
dvorano uresničilo. Namesto 
dotedanjih 360 m2 smo dobili 
821 m2 športnih površin. Sti-
ska v stari telovadnici je bila 
tako velika, da smo morali 
združevati po dva oddelka, 
kar je v praksi pomenilo, da 
se je v telovadnici naenkrat 
drenjalo po štirideset otrok,« 
je pojasnil ravnatelj OŠ Do-
brova Vilĳem Kovačič. Med 
gradnjo, ko je bila stara te-
lovadnica podrta, so imeli 
športno vzgojo v šolski avli 
in na nekaterih prostih zuna-
njih površinah. 

Ob odprtju dvorane so bili 
mnogi obiskovalci navdušeni 
nad novo sodobno pridobit-
vĳo. Med njimi sta bila tudi 
vodja sektorja za osnovne 
šole na šolskem ministrstvu 
Boris Zupančič in olimpionik 
Miro Cerar. Zupančič je celo 

dejal, da je ministru lahko žal, 
da ga ni bilo na odprtju tako 
lepega objekta. »Po Slovenĳi 
odpiramo v teh dneh kar ne-
kaj tovrstnih objektov, a tako 
lepega že dolgo nisem videl.« 
Olimpionik pa je dodal, da to 
ni le pridobitev za Dobrovo, 
marveč za celotno Slovenĳo. 
»Danes ne pridobivamo le v 
smislu novih športnih povr-
šin, temveč tudi na področju 
športnega duha, ki se bo raz-
vĳal v njej. Prepričan sem, 
da bo prevladovala poštena 
igra ali tako imenovani fair 
play.« Zato so ob tej prilož-
nosti mladi  poskrbeli tudi za 
mini olimpĳski protokol, ko 
so prisegli, da bodo spošto-
vali pravila poštene igre oz. 
za fair play. 

Stroški izgradnje športne 
dvorane bodo občinski pro-
račun bremenili za 3,3 mili-

jone evrov, del sredstev pa 
bo prispevalo tudi Ministr-
stvo za šolstvo in šport ter 
Fundacĳa za šport. »Objekti 
pri Osnovni šoli Dobrova 
skupaj oblikujejo prostor, ki 
združuje športno vzgojo in 
izobraževanje, kulturo, šport 
in družabno življenje. Vse to 
bo pripomoglo k občutnejše-
mu dvigu kvalitete življenja 
v našem okolju. Zato menim, 
da je današnji dan za Dobro-
vo zgodovinski dan,« je novo 
pridobitev pokomentiral 
predsednik KS Dobrova Ma-
rĳan Pograjc. 

Program ob odprtju šport-
ne dvorane so oblikovali: 
dobrovski fantovski zbor, 
plesalci iz Plesnega društva 
Panorama in učenci OŠ Do-
brova. Po koncu uradnega 
dela, ki se je  končal z rezom 
slavnostnega traku (župan 

Mrak in Zupančič iz minis-
trstva), pa so za zabavo obis-
kovalcev skrbeli Čuki, Ana 
Rotar, Ivan Hudnik ter an-
sambla Bitenc in Svetlin. 

Sicer pa naj povemo še za-
nimivost: dobrovski osnov-
nošolci bodo do konca prve 

polovice novembra kovali 
predloge za poimenovanje 
nove športne dvorane. Kdo 
ve kakšne zamisli se bodo 
porodile v njihovih glavah. 
Zadnjo besedo pri izbiri 
predlogov pa bo imel občin-
ski svet.          Gašper Tominc

Da  je to pomembna pridobitev v kraju, so zgovorno pričale polne tribune. 

Najdražja športna pridobitev doslej

Na Dobrovi so odprli 
novo športno dvorano
Dobrova, 23. oktober – Z rezom slavnostnega traku ob odprtju nove šport-
ne dvorane se je končala zadnja faza obnova dobrovske osnovne šole, ki 
se jo je občina lotila že pred leti. Dvorana je bila zgrajena v rekordnem 
času šestih mesecev. Sprejme lahko približno tisoč obiskovalcev, ponuja 
tri vadbene enote, po novem pa ima tudi sodobne zunanje športne povr-
šine. Slavnostni trak sta prerezala župan Mrak in Zu-

pančič iz šolskega ministrstva.

Za program so med drugim poskrbeli tudi šolski akrobati Bobri.

Mini olimpĳska prisega mladih za fair play. 

Župan Mrak, olimpionik Miro Cerar in podžu-
pan Franc Setnikar. Mimogrede: Cerar je v na-
slednjih dneh praznoval svoj življenjski jubilej, 
zato so mu podarili še posebno darilo. 

Dobrovska športna lepotica 

Po koncu uradnega dela so za zabavo najprej poskrbeli Čuki z ri-
bičem Pepetom.

Ponos šole in kraja so po novem tudi zunanje športne površine. 
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OBČINA
DOBROVA - POLHOV GRADEC

Domovina je ena,
nam vsem dodeljena …

Oton Župančič

Spoštovane občanke in občani!

Vabim vas, da skupaj obeležimo
dan samostojnosti Republike Slovenĳe s 

slovesnostjo, ki bo v

petek, 18. decembra 2009, ob 18. uri

v Kulturnem domu na Dobrovi.

Po  končani slovesnosti bi se rad srečal z vami na 
sprejemu in pogostitvi.

Vaš župan
Lovro Mrak

Popravila javne razsvetljave 
Ponovno obveščamo vse krajane,  naj okvare javne razsvet-

ljave sporočajo na Občino Dobrova - Polhov Gradec na tele-
fonsko številko 01/36-01-800. Ob posredovanju okvare sporo-
čite najbližjo hišno številko, pri kateri je okvarjena luč, ime 
in priimek ter telefonsko številko prĳavitelja. V praksi se je 
izkazalo, da največkrat pogovor s prĳaviteljem pripomore h 
kakovostnejši odpravi okvare.

Občina Dobrova - Polhov Gradec sporoča okvare na Javno 
razsvetljavo, d. d., dvakrat na  mesec, po potrebi tudi večkrat, 
v primeru večjih napak  (izpad večjega sistema)  se okvara 
sporoči takoj po prejetju.

Mojca Sečnik

Medobčinski inšpektorat ima 
spletno stran
Dobrova – Konec septembra je zaživela nova spletna stran 
Medobčinskega inšpektorata in redarstva (MIRED) sedmih 
barjanskih in zalednih občin. Na njih se inšpektorat ne samo 
predstavlja, marveč najdete tudi delovna področja in pristoj-
nosti inšpektorata in redarstva. Na strani  so tudi vsi potrebni 
kontaktni podatki in obrazci za prĳavo kršitev, poleg tega pa 
tudi aktualne novice. Spletni naslov portala je www.mired.si 

GT

Spletna stran MIRED - www.mired.si

Izvajalec del bo najprej začel z gradnjo 
telovadnice in prizidka, medtem ko na-
črtuje rekonstrukcĳo  maja, junĳa in med 
počitniškimi meseci. Po terminskem načr-
tu naj bi z deli končali avgusta 2010. Na 
tka način bo občina zagotovila ustrezne 
prostore za pouk od prvega do devetega 
razreda, za športno vzgojo, prehranjeva-
nje otrok in zaposlenih ter za predšolsko 
vzgojo. V ta namen je na severni strani ob-
stoječe šole predvidena izgradnja enonad-
stropnega prizidka: pritličje bo namenjeno 
vrtcu, zgornje nadstropje pa učilnicam 
prve in druge triade ter dvema kabineto-
ma za učitelje. Prostor, namenjen vrtcu, 

bo obsegal dve igralnici za prvo starostno 
obdobje, tri igralnice za drugo starostno 
obdobje, prostore za upravo, shrambe in 
prostor za individualno delo z otroki. Vse 
igralnice bodo imele izhod na teraso oz. 
otroško igrišče.

Na mestu obstoječe telovadnice je pred-
videna izgradnja večnamenske športne 
dvorane z dvema vadbenima enotama, 
garderobami, shrambami za orodje, kabi-
netom za športne pedagoge, malo telovad-
nico in sanitarĳami za obiskovalce. Poleg 
prostorov za športno vzgojo je v objektu 
dvorane predviden še prostor za knjižnico 
in dve učilnici za nivojski pouk oz. izbirni 

predmet. V telovadnici je predvidena na-
mestitev fiksnih in montažnih tribun, kjer 
bo prostora za približno 400 obiskovalcev. 
Za dostop do dvorane bodo razširili obsto-
ječo asfaltno (s položnimi stopnicami) pot 
za šolo, ki se bo  končala na parkirišču z 
dvajsetimi parkirnimi mesti.

V okviru naložbe bo občina tudi v celo-
ti obnovila dotrajan objekt obstoječe šole. 
Med večjimi posegi velja omeniti, da bodo 
kuhinjo preselili v pritličje, kjer je že leta in 
leta neuporabljen bazen za plavanje. Pre-
novitvenih posegov bo deležna tudi okoli-
ca, predvsem igrišče in njegova okolica. 

Gašper Tominc

Obnova in dozidava OŠ Polhov Gradec

Izvajalec del je izbran, z deli je mogoče začeti
Polhov Gradec – Občina Dobrova - Polhov Gradec je na javnem natečaju izbrala izvajalca del za gradnjo telo-
vadnice, adaptacĳo in obnovo osnovne šole Polhov Gradec, to je GH Holding.  To je isti izvajalec, ki je gradil 
že dobrovsko športno dvorano. V času zaključka redakcĳe so začeli s postopki premikanja trafopostaje,  da 
bodo omogočili postavitev žerjava, vpletene strani pa so tudi že prvič sedle za skupno mizo. 

Vse lastnike in bodoče kupce malih ko-
munalnih čistilnih naprav (MKČN) ob-
veščamo, da je pri samem zagonu MKČN 
priporočljiva prisotnost  prodajalca oz. 
serviserja in upravljavca MKČN (uprav-
ljavec je lahko tudi lastnik MKČN).  
Dolžnost prodajalca do lastnika MKČN 
je posredovanje ter obrazložitev tehnič-
ne dokumentacĳe (navodilo za uporabo 
in vzdrževanje, naveden postopek delo-
vanja čistilne naprave,  potrdilo o sklad-
nosti MKČN s standardi ter poročilo o 
testiranju učinkovitosti čiščenja po SIST 
EN 12566-3:2005).

Ko bo vaša MKČN začela obratovati, 
posredujte  vlogo za pridobitev znižanja 
plačila okoljske dajatve. Obrazec je na 
spletni strani h�p://www.jh-lj.si/vo-ka v 
menĳu Informacĳe/Greznice in MKČN 
(obrazec Evidenca MKČN). Obrazec Evi-
denca o mali komunalni čistilni napravi 
izpolnite in ga pošljite na naslov JP Vodo-

vod – Kanalizacĳa, d. o. o., Vodovodna c. 
90, 1000 Ljubljana. Nato vam bo JP Vodo-
vod – Kanalizacĳa, d. o. o., izdelala oceno 
obratovanja, ki zajema ogled vaše MKČN 
(samo obratovanje in vzdrževanje, način 
odvajanja odpadne vode, način odvajanja 
meteorne vode, določi se koordinatne 
točke iztoka) in odvzem vzorca komu-
nalne odpadne vode na iztoku. 

Če bo ugotovljeno, da je naprava red-
no vzdrževana in bodo rezultati meritev 
v skladu z zakonodajo (mejna vrednost 
parametrov  KPK  manj kot 150 mg/l in 
pod BPK5  30 mg/l), vam bo JP Vodovod – 
Kanalizacĳa, d. o. o., pri obračunu okolj-
ske dajatve upoštevalo, da vaša čistilna 
naprava deluje s 85 % učinkom čiščenja 
(Uredba o okoljski dajatvi za onesnaže-
vanje okolja zaradi odvajanja odpadnih 
voda,  Ur. list RS, št. 123/04, 142/04, 68/05, 
77/06, 71/07 in 85/08).

JP Vodovod – Kanalizacĳa, d. o. o., 

Ljubljana mora kot izvajalec javne služ-
be odvajanja in čiščenja komunalne in 
padavinske odpadne vode izdelati oceno 
obratovanja za vsako malo komunalno 
čistilno napravo (v nadaljevanju MKČN) 
na območju občine, kjer izvaja javno služ-
bo ne glede, ali MKČN upravlja sam v 
okviru izvajanja storitve javne službe ali 
jo upravlja druga oseba (2. odstavek, 8. 
člen Uredbe o emisĳi snovi pri odvajanju 
odpadne vode iz malih komunalnih či-
stilnih naprav Ur. list RS, št. 98/2007).

Informacĳe, ki se nanašajo na MKČN, 
lahko pridobite tudi na spletnih straneh 
h�p://www.jh-lj.si/vo-ka v menĳu Infor-
macĳe/Greznice in MKČN. Lahko pa v 
primeru dodatnih vprašanj pokličete na 
JP Vodovod – Kanalizacĳa, d. o. o., na tel. 
št.: 01/ 58 08 231 vsak delovni dan od  8 . 
do 15.  ure ali pošljite e-sporočilo na na-
slov: mkcn@vo-ka.si.

 Občinska uprava

Pridobitev ocene obratovanja male komunalne čistilne naprave, 
glede katere se zniža plačilo okoljske dajatve

LAS je doslej že dvakrat izdal javni razpis, v katerem je pozval 
občinske uprave sodelujočih občin, zavode, organizacĳe, društva in 
druge, naj pošljejo predloge, iz katerih (izbrani projekti) bodo ob-
likovali letni program projektov. Tako imenovani Letni izvedbeni 
načrt je namreč pogoj za kandidiranje za sredstva iz naslova Leader. 
Tako so lani oblikovali načrt z desetimi programi, v katerega so bile 
vključene občine Vrhnika, Log - Dragomer in Dobrova - Polhov Gra-
dec. Slednja je v njem sodelovala s štirimi samostojnimi programi in 
enim skupnim. To so bili: ureditev Blagajeve tematske poti, ureditev 
igrišča na Dobrovi, obnova igrišča in fasade v vrtcu Brezje ter za-
ščita blagovne znamke Dobrote Blagajeve dežele. Skupni projekt z  
drugimi občinami pa je bilo izobraževanje turističnih vodnikov. Mi-
nistrstvo za kmetĳstvo gospodarstvo in prehrano je takšen program 
potrdilo in tako je občina za vse projekte skupaj prejela 26.700 evrov 

evropskih sredstev. Vsota mogoče res ni velika, vendar gre za prvo, 
tako rekoč uvajalno leto, zato je program za prihodnje leto postav-
ljen bolj smelo. LAS je namreč na podlagi javnega razpisa  sestavil 
letni izvedbeni načrt z devetimi projekti (skupna vrednost 371 tisoč 
evrov). Zopet sodelujejo le Vrhnika, Lo - Dragomer in Dobrova - Pol-
hov Gradec. Slednja tokrat pričakuje skoraj sto tisoč evrov evropskih 
sredstev. In sicer naj bi za zunanjo ureditev črnovrške podružnične 
šole prejela šestdeset tisoč evrov, za izgradnjo parkirišč pri zunanjem 
prireditvenem prostoru v Polhovem Gradcu (pri Pograjskem domu) 
pa 37 tisoč. V obeh programih bo s svojimi sredstvi v višini več kot 
polovica vrednosti projekta sodelovala tudi občina. Tako sestavljen 
program mora zopet potrditi kmetĳsko ministrstvo, če pa kateri od 
programov ne bo padel skozi njegovo sito, ima LAS pripravljene še 
štiri rezervne projekte.                                           Gašper Tominc

KRAJEVNA 
SKUPNOST 
DOBROVA

organizira

PRIHOD
MIKLAVŽA
MIKLAVŽ NAS BO OBISKAL 
V PETEK, 4. 12. 2009,
OB 17. URI V DVORANI ZADRUŽNEGA
DOMA NA DOBROVI.

MIKLAVŽ ZBIRA NAROČILA ZA DARILA 
PRIDNIM OTROKOM DO PONEDELJKA, 30.11.2009, 
NA NASLEDNJIH MESTIH:
– KRAJEVNA SKUPNOST DOBROVA – OBČINA DOBROVA - POLHOV GRADEC 
– TRGOVINA MERCATOR NA DOBROVI

LAS Barje z zaledjem

Prihodnje leto pričakujejo sto tisoč evrov
Dobrova – Lani konec poletja je nekaj barjanskih in zalednih občin, med  njimi tudi Dobrova - Polhov Gra-

dec, ustanovilo Lokalno akcĳsko skupino (LAS) Barje z zaledjem. Namen ustanovitve je črpanje evropskih 
sredstev za sofinanciranje drobnih programov za razvoj podeželja iz programa LEADER. Lani je občina iz 
tega naslova dobila skoraj 27 tisoč evrov, prihodnje leto pa pričakujejo štirikrat toliko sredstev. 
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Vse skupaj se je začelo lani 
jeseni, ko so si na državnem 
prvenstvu zagotovili vstopni-
co za nastop na kvalifikacĳah 
za gasilske olimpĳske igre. 
Izziv je bil izredno velik, obe-
nem pa tudi odgovornost do 
domačega društva in gasilske 
zveze, da njihove barve zasto-
pajo karseda najbolje. Pozimi 
so se zaprli v telovadnico, kjer 
so izvajali kondicĳske pripra-
ve, spomladi pa so začeli še z 
vajami z motorno brizgalno. 
Sicer se jim pozneje ni uspelo 
prebiti med ekipe, ki so odpo-
tovale na olimpĳado, vendar 
pa je disciplina s številnimi 
treningi in kondicĳskimi pri-
pravami obrodila bogate sa-
dove. Najprej so se prĳavili na 
tekmovanje za pokal Sloveni-
je, ki ga prireja Gasilska zve-
za Slovenĳe, in  je najvišja ob-
lika gasilskega tekmovanja pri 
nas, saj sodelujejo le najboljše 
slovenske ekipe. Ekipe se šest-
krat med seboj pomerĳo na 
različnih lokacĳah po Sloveni-
ji, osvojene točke pa sešteva-
jo. »Naš cilj na začetku sezone 
je bil pristanek med končnih 
prvih deset in osvojitev vsaj 
enega pokala na kateri od po-
kalnih tekem. Vedeli smo, da 

je konkurenca zelo močna, še 
posebej ker je olimpĳsko leto 
in so ekipe izredno dobro pri-
pravljene,« je pojasnil mentor 
ekipe Matjaž Tominec. Kljub 
temu jih je na koncu pokalne-
ga tekmovanja 12. septembra 
v Ško�i vasi čakalo prĳetno 
presenečenje. »Vajo smo na-
redili brezhibno, a nekoliko 
počasneje kot ostale ekipe, ki 
so hitele in si na koncu ravno s 
tem nakopale kazenske točke. 
Mi smo osvojili drugo mesto, 
kar nas je v končnem seštevku 
lansiralo na tretje mesto.« Pre-
senečenje je bilo popolno za 
ekipo in mentorja, pa tudi za 
celotno društvo. Zato ne pre-
seneča, da so jim ob vrnitvi v 
gasilski dom domačini pripra-
vili slovesen sprejem.

Zgodba z drugim velikim 
uspehom je podobna slednji. 
Fantje so se 17. oktobra od-
pravili v Novo mesto, kjer so 
potekali Dnevi zaščite in reše-
vanja. Program je med drugim 
zajemal gasilko tekmovanje, 
na katerega so se zaradi bo-
gatih praktičnih nagrad zopet 
prĳavile najboljše slovenske 
ekipe. Ubrali so  enako takti-
ko: z nekoliko počasneje izve-
deno vajo so se izognili kazen-

skim točkam in na koncu na 
svoje presenečenje pristali na 
tretjem mestu. Za nagrado so 
prejeli tri ognjevarne obleke.

 Poleg tega se je ekipa čez 
leto udeležila tudi številnih 
medobčinskih tekmovanj, kjer 
je nanizala več lepih uspehov. 
Med njimi velja omeniti občin-
sko tekmovanje v Polhovem 
Gradcu, kjer niso bili najhi-
trejši le znotraj občine, marveč 
celo znotraj horjulske in brezo-

viške občine. Zato jim je ob za-
ključku tekmovanja pripadla 
čast, da so z droga slavnostno 
sneli gasilsko zastavo. 

Letos je Matjaž Tominec za 
svoje delo na gasilskem po-
dročju prejel bronasti grb ob-
čine, gasilska članska A-ekipa 
pa občinsko priznanje. »Ko je 
lani jeseni postalo jasno, da 
bomo sodelovali v kvalifika-
cĳah za gasilsko olimpĳado, 
sem se sestal s fanti. Predsta-
vil sem jim svoj program na-
daljnjega dela, ki je zahteval 
od njih veliko odrekanja in 
naporov. Kljub temu so me 
fantje sto odstotno podprli in 
me tako izredno presenetili. 
Moram reči, da jih občudu-
jem, da si ob službi ali šoli še 
dvakrat na teden vzamejo čas 
za gasilke vaje. So izredno za-
greti in to mi daje zadosten 
zagon, da z njimi vztrajam 
tudi sam,«  je dejal Tominec 
in dodal, da so od lanskega 

decembra do letošnjega okto-
bra opravili kar 123 treningov, 
pomaga pa jim tudi Tone Do-
lenc. Z odličnimi rezultati ne 
delajo usluge le sebi in last-
nemu društvu, marveč tudi 
kraju Šentjošt. Njegovo ime se 
namreč vedno pogosteje po-
javlja na državnih gasilskih 
tekmovanjih, s tem pa  se veča 
tudi prepoznavnost kraja kot 
takega. Seveda so v društvu 
na take uspehe zelo ponos-
ni. »Izredno sem ponosen na 
fante, ki so v enem letu do-
kazali, da so iz pravega testa. 
Društvo kaj takega ne pomni, 
zato lahko zgolj rečem: hvala 
vam,« je njihove uspehe po-
komentiral poveljnik društva 
Andrej Dro�ina. 

Čez zimo fante zopet ča-
kajo kondicĳske priprave, 
v začetku novega leta pa še 
vaje v sklapljanju sesalnega 
voda. »Upam, da bo tudi pri-
hodnje leto najmanj toliko 

uspešno kot letošnje. Mi se 
bomo trudili po maksimalnih 
močeh, tako da nam z malo 
športne sreče uspeh ne more 
izostati. Rad pa bi se na tem 
mestu zahvalil vsem, ki so nas 
doslej sponzorsko ali dona-
torsko podpirali, še posebej pa 
Branetu Borštnarju,«  je dejal 
Tominec.   

Sicer pa je članska A-ekipa 
le vrh ledene gore v društvu. 
Društvo ima z njo vred kar 
sedem tekmovalnih desetin in 
prav vse so na nedavnem ob-
činskem tekmovanju v Polho-
vem Gradcu posegle po prvem 
mestu. Pozneje so nastopili na 
regĳskem tekmovanju, kjer je 
trem ekipam (mladinci, mla-
dinke in pionirji) zopet uspel 
preboj na državno prvenstvo, 
medtem ko so ga veterani s če-
trtim mestom zgrešili le za las. 
In tako se šentjoška gasilska 
pravljica nadaljuje …

Gašper Tominc

Po malici, ki nam jo je pri-
pravil in plačal naš predsednik 
GZ Dolomiti, Marjan Peklaj, ter 
kavi in čaju, ki so nam jo pripra-
vile novogoriške gasilke, smo 
se odpravili k našim sosedom v 
poklicno brigado Videm - Udi-
ne. Vodenje je prevzel g. Darko, 
kajti rabili smo vodnika in pre-
vajalca. Poklicna enota nas je 
lepo sprejela, ker oni ne pozna-
jo prostovoljnih  gasilcev, da o 
gasilkah sploh ne govorimo. 
Imajo  poklicne enote, ki spa-
dajo pod vojsko. Direktive, pre-
mestitve in napredovanja – vse 
je vodeno iz Rima. Zaposlene 
premeščajo tudi  v več 100 km 
oddaljene centre od kraja biva-
lišča, ne glede na družinske ali 
bolezenske razmere. Videmski 
gasilci imajo glavno centralo 
115 in  pet podružnic v večjih 

mestih do Benetk. Imajo zelo 
velik vozni park. Vozila prido-
bivajo z zaplembo, po določe-
nem času ta vozila legalizirajo, 
jih predelajo in tako ostanejo v 
lasti gasilcev. Po ogledu so nas 
presenetili z pogostitvĳo. Da 
smo pridobili na času, ki nas je 
vseskozi priganjal, nam je vod-
ja izmene dodelil spremstvo, da 
nas je po najkrajši poti pripeljal 
do mejnega prehoda Dobrovo 
in nam pot skrajšal kar za ne-
kaj kilometrov. Ustavili smo se 
v vinski kleti Dobrovo, kjer so 
nas presenetili gasilci. Ogledali 
smo si vinsko klet in poskusi-
li njihovo vino, nato pa nas je 
predsednik njihovega PGD po-
vabil na ogled doma in vozil. 
Odpeljali smo se tudi na raz-
gledni stolp. Ker nas je čas pri-
ganjal, smo krenili proti zadnji 

točki našega potepanja, na Sa-
botin. Pričakal nas je upravnik 
koče, gospod Bogdan. Za zače-
tek so nam postregli s primor-
sko joto, nato pa je sledil ogled 
kavern. Sledila je zelo izčrpna 
razlaga zgodovine,  zato naj še 
o tem napišem nekaj stavkov.

Jarki in kaverne iz 1. sv. voj-
ne so zgodovinska zanimivost 
in dediščina Sabotina. Nastali 
so v obdobju od 1915 do 1917, 
ko je bilo območje Sabotina pri-
zorišče 12. soških bitk, ki sta jih 
italĳanska in avstro-ogrska ar-
mada bojevali na soški fronti. Z 
jarki in kavernami je posejano 
celotno območje Sabotina. Za-
radi svoje lege nad Gorico je bil 
Sabotin ključna točka avstro-
ogrskega obrambnega siste-
ma. Avstrĳci so začeli utrjevati 
teren l. 1915, pred začetkom 

spopadov. Za hrano in strelivo 
so iz doline Soče napeljali vzpe-
njačo. Uspešno so se borili do 6. 
soške bitke avgusta 1916, ko so 
Italĳani zavzeli Sabotin, mesec 
pozneje pa tudi Gorico. Avstro-
ogrske enote so se umaknile na 
vzhodni breg Soče in vloga Sa-
botina se je obrnila. Italĳani so 
kaverne obnovili za svoje po-
trebe in vanje namestili topove, 
s katerimi so obstreljevali av-
stro-ogrske položaje na Kuku, 
Sv. Gori, Vodicah in Škobrĳelu. 
Vojaki so bili negotovi in živeli 
so v pomanjkanju. Spali so v 
kavernah na lesenih pogradih, 
hrana je bila neredna, nadlego-
vale so jih uši. Oficirji so si kljub 
pomanjkanju privoščili razkoš-
je, postavili so si celo kopalno 
kad. Toliko o zgodovini.

Po ogledu smo se vrnili v 
kočo, kjer smo nadaljevali s 
kosilom in zabavo. Letos nas 
je zabaval Andrej Tehovnik. Pri 
organizacĳi in vodenju ekskur-
zĳe mi je pomagal Tone Tomšič. 
Nekaj denarnih sredstev nam je 
namenil g. župan Lovro Mrak; 
porabili smo jih za prevoz. 
Razliko prevoza je plačala GZ 
Dolomiti, vse druge stroške pa 
smo poravnale članice same.

V poznih urah smo se vračali 
proti Novi Gorici, kjer smo se 
poslovili od g. Darka, ki nam je 
namenil  ves dan, nam prevajal, 
za kar se mu lepo zahvaljujem. 
Tako se je naša pot končala.

Anica Tomšič

Članska A-ekipa (Blaž Kavčič, Dominik Jesenko, Andrej Končan, Klemen Dro�ina, An-
drej Škof, Jože Umek, Tomaž Demšar, Tomaž Škof, Uroš Dro�ina in rezerva Nejc Že-
leznik) z mentorjem Matjažem Tomincem na koncu letošnjega občinskega tekmovanja v 
Polhovem Gradcu.

Del svojih uspehov je PGD Šentjošt pred-
stavilo javnosti oktobra v vitrini sredi 
vasi.

Največji uspehi v zgodovini društva

Šentjoška gasilska pravljica
Šentjošt – Članska A-ekipa PGD Šentjošt bo v društveno kroniko zapisana z zla-
timi črkami, saj je  letos nanizala tekmovalne uspehe, o katerih si pred začetkom 
sezone ni upala niti sanjati. Fantje so se uvrstili v kvalifikacĳe za gasilske olim-
pĳske igre, zasedli tretje mesto na pokalnem tekmovanje GZ Slovenĳe in še eno 
tretje na Dnevih zaščite in reševanja. Uspehi so veliki, ker  so to tekmovanja na 
najvišjem nivoju v Slovenĳi in ker so jih dosegli znotraj članskih vrst, kjer je naj-
večja konkurenca.

Uspela ekskurzĳa gasilk
Letošnja ekskurzĳa gasilk GZ Dolomiti je bila oktobra. 10. 10. 2009 smo se gasilke naše zveze odpravile v 
Novo Gorico. V soboto, sivem deževnem jutru, so nas z veliko dobre volje pričakali gasilci in gasilke v Novi 
Gorici. Predsednik PGD g. Darko Zavrtanik in ga. Andreja, predsednica gasilk, sta nam razkazala gasilski 
dom, vozila, osebno zbirko miniaturnih gasilskih vozil, ki jih zbira sam predsednik Darko. Seznanil nas je z 
njihovo zgodovino gasilstva, delom v društvu, nekaj besed pa je namenil tudi poklicnim gasilcem, ki domujejo 
pod njihovo streho. PGD je l. 2008 praznovalo 60 let ustanovitve.

Zares 
ustanavlja občinski odbor 

V petek, 6. novembra 2009, se je v prostorih Krajevne 
skupnosti Polhov Grade, prvič sestala iniciativna skupina 
članov Zares z območja občine in tako je bil storjen tudi za-
četni korak na poti ustanavljanja občinskega odbora Zares 
za Dobrovo - Polhov Gradec. Prvega sestanka se je udele-
žilo šest občinskih članov, in sicer v sestavi Blaž Cvetanović 
kot vodja iniciativne skupine, Klavdĳa Dušanič Malovrh, 
vodja tajništva poslanske skupine Zares v Državnem zboru, 
svetnik Krajevne skupnosti in predsednik Turistične zveze 
Dolomiti Marjan Plestenjak, podjetnik Igor Pograjc, Aco 
Cvetanović iz Ministrstva za zunanje zadeve ter podjetnik 
Matej Šepic.

Po kratki uvodni predstavitvi vsakega izmed članov se je 
takoj razvila dinamična razprava, ki je postregla z mnogimi 
zanimivimi predlogi in idejami, vse skupaj pa je potekalo 
v zares prĳetnem in pozitivnem vzdušju. Glavne teme raz-
prave so bile ekologĳa, kultura, šport, turizem in seveda bli-
žajoče se lokalne volitve 2010. Razpravljavci so si bili enotni, 
da na omenjenih področjih še vedno obstaja izjemno velik 
potencial za razvoj, vsekakor pa bo treba vložiti še mnogo 
truda za premike v novo, boljšo smer. Spregovorili so tudi 
o nekaterih drugih temah in skupna ugotovitev je bila, da v 
prihodnje zagotovo ne bo zmanjkalo izzivov. To je nenaza-
dnje dobro, saj brez izzivov oziroma  težav namreč ni mo-
goče pričakovati novih, kreativnejših in boljših rešitev. Le-te 
pa na koncu pripeljejo do želenega napredka, kar je tudi cilj 
Zaresove nove politike.

Proti koncu seje so se vsi udeleženci osredotočili pred-
vsem na organiziranost, naloge ter način delovanja bodoče-
ga občinskega odbora. Ena izmed zelo pomembnih začetnih 
nalog je pridobiti čim več novih članov na ravni občine, ki 
se bodo zavzemali za novo, drugačno in predvsem odprto 
politiko. To bo omogočilo učinkovitejše delovanje odbora 
ter pospešilo doseganje postavljenih ciljev.  

Med povabljenimi so bili še Gašper Koprivšek, direktor 
pokrajinske pisarne za osrednjo Slovenĳo, Esmeralda Ca-
njuga Vidmar, podpredsednica Mestnega odbora Ljubljana, 
Peter Antič, strokovni sodelavec centrale stranke, ter Uroš 
Gruden, organizacĳski sekretar stranke, ki je nastopal v vlo-
gi koordinatorja sestanka. Omenjeni so novi ekipi podali kar 
nekaj koristnih napotkov  glede delovanja odbora in ob tem 
izrazili tudi visoka pričakovanja.

 Za več informacĳ lahko pišete na elektronski naslov: 
dobrova-polhovgradec@zares.si  

Matej Šepic       
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Ustanovljen nov RO Ženske 
zveze Ljubljana – zahod

V sredo, 10. novembra 2009, je potekala ustanovna seja regĳ-
skega odbora Ženske zveze Ljubljana – zahod. Članice iz občin 
Brezovica, Dobrova - Polhov Gradec, Horjul, Ig, Škofljica in Ve-
like Lašče so ustanovile sedemčlanski odbor in upajo, da se bo 
sčasoma in glede na delovanje povečal. 

Članice je nagovorila podpredsednica in ena od ustanoviteljic 
ŽZ NSi Lidĳa Drobnič, ki je v svojem nagovoru izpostavila po-
membne vloge, ki jih v življenju mora sprejeti ženska,  in sicer 
družbene in naravne. Pozdravil jih je predsednik tamkajšnjega 
OO Dobrova - Polhov Gradec Marjaž Dolinar, ki je izrazil vso 
podporo ustanovitvi RO ŽZ. Marta Keršič, predsednica Sveta 
ŽZ, je prisotnim predstavila vlogo in delo Ženske zveze v Novi 
Slovenĳi in jih na zanimiv način nagovorila,  naj se tej zvezi pri-
družĳo.

Upravno sodišče RS ugodilo tožbi

Bližje lastni občini
V oktobrski številki Našega časopisa sem opisal ovire, ki jih na-

stavlja državna birokracĳa ustanavljanju nove občine Dobrova in 
o tožbi, ki jo je vložil predlagatelj nove občine, g. Milan Gumzar, 
poslanec LDS. V tožbi, ki smo jo s poslancem pripravili v našem 
odboru, smo navedli vse nepravilnosti  državne birokracĳe, zaradi 
katerih je bil v parlamentu naš predlog zavrnjen tako rekoč z levo 
roko in mimogrede. V članku sem izrazil tudi dvom v naše sodišče, 
ki pa me je tokrat prĳetno presenetilo.

 Upravno sodišče Republike Slovenĳe je našo tožbo presenetljivo 
hitro obravnavalo  in v odločbi s 4. 11. 2009 razsodilo, da se naši 
tožbi UGODI tako, da se sklep Državnega zbora z dne 25. 9. 2009 
o zavrnitvi predloga za novo občino odpravi in se  zadeva parla-
mentu vrne v ponovno odločanje. Proti sodbi ni pritožbe. Kot mi je 
znano, so uspele tudi občine Loče, Fram in Zg. Polskava.

Seveda se dobro zavedamo, da bitka še ni dobljena, ker je na 
žalost sedanja največja vladna stranka (SD) izrazito nenaklonjena 
ustanavljanju novih občin in se sklicuje na spoštovanje zakona o 
lokalni samoupravi, ki določa  merilo 5000 prebivalcev za občino. 
Pri tem pa njenih poslancev ni prav nič sram, ko mimogrede pre-
kršĳo ta zakon in dovolĳo izvedbo referenduma v dveh predlaga-
nih občinah, ki imata manjše število prebivalcev kot bodoča občina 
Dobrova.

V našem primeru lahko ugotovimo, kaj pomenĳo tri veje oblasti 
v urejeni demokracĳi (zakonodajna, izvršna in sodna ) in mogoče 
bomo malo bolj razumeli sodnike, ki zahtevajo izenačenje svoje-
ga področja  s preostalima dvema vejama oblasti. Kaj bi še ostalo 
našim občanom potem, ko jih poslanci ignorirajo in na predlog vi-
sokih državnih uradnikov, ki mu gladko verjamejo in  nato brez 
obravnave o posameznih pogojih izpolnjevanja za novo občino 
mimogrede zavrnejo. Tako pa sedaj lahko vidimo, kaj pomeni ure-
jena demokracĳa, ko se lahko navadni državljani obrnejo tudi na 
sodišče, ki ima pristojnost, da odpravi tudi sklep najvišjega organa 
oblasti v državi. Sodišče v svoji sodbi ugotavlja prav ta nepopoln 
postopek in zahteva, da državljani dobĳo popolno obrazložitev po-
stopka.

Modri politiki iz SD, ki bi imeli najraje samo eno občino v Slo-
venĳi, se bodo v ponovnem postopku morali pošteno potruditi, 
če bodo spet zavrnili našo pobudo in pri tem pojasniti, zakaj kar 
mimogrede pri »svoji« občini naredĳo izjemo in prekršĳo zakon, 
o katerem imajo polna usta, kako ga spoštujejo. V imenu odbora 
sem Državni zbor  obvestil, da je Svet KS Dobrova sprejel sklep, 
da se v primeru tako izrazito izraženega kršenja Ustave o enakosti 
občanov pred zakonom obrnemo takoj na Ustavno sodišče RS in po 
potrebi tudi na pristojno evropsko sodišče. 

Tudi novega ministra za lokalno samoupravo že motĳo nove ob-
čine in študira, da bo treba spremeniti zakonodajo, da se ta greh 
ne bo preveč ponavljal. Kaj bo pa storil z več kot 100 občinami, ki 
nobena ne izpolnjuje pogoja 5000 prebivalcev? Če bo sprejel zakon 
o prepovedi novih majhnih občin, bo uzakonil neenakost pred za-
konom in bomo uradno postali banana republika (temu stanju se že 
na drugih področjih kar hitro bližamo!), če pa bo ukinil vse majhne 
občine, bo pa spet imel težave z zakonodajo. Verjetno bi to tudi 
storil, če bi mu nekdo dal možnost za to. Obenem pa nasprotniki 
majhnih občin sploh nočejo slišati, da so te občine zelo zadovoljne s 
svojim položajem, ker se hitreje razvĳajo, kot so se prej v večji obči-
ni, in  da nobena doslej še ni izrazila volje, da želi nazaj pod okrilje 
večje občine.  Že večkrat sem napisal, da ima Francĳa več kot 35 000 
občin in da bi jih po takih merilih (površina in prebivalstvo) lahko 
imeli v Slovenĳi vsaj 1200. In naši modri politiki bi si obliznili vse 
prste, če bi bila naša država tako razvita kot Francĳa. Tudi zaupanje 
občanom, da lahko  na svojem območju sami  precej naredĳo, precej 
prispeva k splošnemu napredku vse države. Strinjam se, da imajo 
občine preveč nalog, toda to je mogoče urediti z dobrim zakonom 
o enakomernem razvoju države, ustanoviti ustrezne pokrajine in 
nanje prenesti pomembnejše naloge. Občinam pa prepustimo, da s 
svojim okoljem same razpolagajo v skladu s sodobno zakonodajo, 
pa bo v redu. Že sedaj se občine lahko dogovarjajo za skupne za-
deve in tudi v prihodnje bi se lahko. Občani pa bi svoje območje 
bolj poznali in obvladali in tako hitreje reševali probleme, ki so za 
večjo občino banalni, za občana pa lahko še kako veliki in mu gre-
nĳo življenje predvsem na področju komunale in društvenega  ter 
družabnega življenja ... Tudi očitki o zadolženosti majhnih občin so 
vprašljivi. Če se je občina zadolžila za objekt, npr. šolo, ki jo bodo 
uporabljale  mnoge generacĳe, je tudi prav, da prevzamejo del bre-
mena zanjo. Če pa si je neki župan zamislil in s pomagači tudi izsilil 
postavitev svojega spomenika, je to stvar neurejene zakonodaje in 
kontrole in tudi to lahko popravi urejena država.

In če bo kakšen evro več padel  zaradi novih majhnih občin, naj 
se hegemonisti v parlamentu zavedajo, da bodo ta denar za svoje 
delo dobili naši ljudje, ki ga bodo potrošili doma, delali bodo  pod 
ostrim nadzorom soobčanov, kajti v majhni občini se ljudje bolj po-
znajo med seboj in gre težko kaj po domače. Obenem pa naj se vrli 
poslanci zavedajo, da v Afganistan, kjer podpiramo ameriško oku-
pacĳo, vržemo vsak dan precej več denarja, kot ga bi porabili za po-
slovanje novih občin, pa nobenega ne boli glava. Lahko naštevamo 
še druge take odlive  bogatejšim državam ( npr. sloviti falcon itn.)

 Za domače ljudi pa tako dušebrižniško »jamranje«, da ja ne bi 
preveč porabili.

Upamo, da bodo poslanci ob ponovni obravnavi naše pobude 
pozornejši in se bodo morda prav odločili, torej da bomo dobi-
li možnost, da se na referendumu sami odločimo, kakšno občino 
želimo, ne pa pravico še  naprej iščemo na sodiščih. Odnehali pa 
ne bomo kar tako, zlasti ker tako očitne kršitve in nespoštovanje 
sprejetih zakonov še kako bodejo v oči. O tem bom verjetno kmalu 
poročal.

 Anton Potočnik,
 predsednik Odbora za novo Občino Dobrova

Šentjoštčani  –  Da, družini!
Dan družine, Ljubljana, 24. oktober 2009

Kar okoli petdeset Šentjoštčanov, staršev, starih staršev, otrok, 
članov zakonske skupine in nekaterih posameznikov, se nas je v 
soboto podalo v Ljubljano na srečanje v podporo družini. Priha-
jamo iz tradicionalnih družin, ki jo sestavljajo mama, oče, otroci, 
stari starši, tete in strici. V takih družinah se dobro počutimo in 
smo prepričani, da je takšna družina tudi najprimernejše okolje 
za zdrav in kakovosten otrokov razvoj. Postavljamo se v bran 
otrokom, ki jih hočejo nekateri uporabiti za svoje osebne potrebe 
in jih vzgajati v skupnosti dveh moških ali dveh žensk, kar zanje 
ni naravno. To je nasilje nad otrokom. Zato dajemo podporo tra-
dicionalni družini in z veseljem pričujemo takšno obliko družine. 
Veliko prisotnih na srečanju nam je zagotovilo, da nismo sami.  

Marta Keršič, Šentjošt

Družina, svetovna krizna, vprašanje meje 
s Hrvaško, težave Pomurja; kako bi lahko 
po pomembnosti razvrstili naštete teme. 
Vsaka je pomembna, vendar pa na visoko 
mesto sodi vprašanje družine. Sploh v teh 
dneh, ko je vlada dala v obravnavo predlog 
novega družinskega zakonika. 

Pod krinko odločbe ustavnega sodišča 
želi skozi zakonske člene prevrednotiti (re-
definirati) družino. Družino, ki si jo pred-
stavljamo z očetom, materjo in otrokom, 
enim ali več.  Družino, ki pomeni skupnost, 
v kateri se razvĳa posameznik, naj gre za 
odraslega ali otroka oziroma skupnost, od 
katere je odvisen razvoj in v končni fazi 
tudi obstoj naroda.

Predlagatelj pravi, da želi z novim dru-
žinskim zakonikom celovito urediti družin-
sko pravo v interesu otroka ter da pomeni 
sprejem družinskega zakonika prilagoditev 
zakonodaje razvoju družbenih odnosov na 
tem področju, različnim oblikam družin-
skih skupnosti, skratka družbeni realnosti.

Klub uvodnemu razmišljanju pa z do-
mnevnimi rešitvami, ki jih prinaša zakon, 
predlagatelj zakona iz družine naredi kari-

katuro družine. 
Podpiram stališča tistih, ki pravĳo, da z 

imenom »družina« ne moremo poimenova-
ti katere koli skupnosti. Privilegĳ biti druži-
na po naravi stvari ne more pripasti kateri 
koli skupnosti. 

Družina je po definicĳi tradicionalna ka-
tegorĳa.  Druge kombinacĳe, ki se jih na silo 
tišči pod pojem družine, pa pomenĳo hudo 
zlorabo in tudi civilizacĳsko deviacĳo. 
Družinske vrednote so nekaj posebnega, 
so nekaj specifičnega. So nekaj, kar izvira 
iz  naravnega reda, se naša na zgodovin-
sko sprejemanje  temeljnega toka družbe. 
Vrednote družine so celo pred tradicional-
nimi vrednotami, so bolj temeljne  kot tra-
dicionalne vrednote, ki so dobile ime zaradi 
neke zgodovinske utečenosti.

Spreminjati tako temeljne stvari zaradi 
modne muhe pomeni  nekaj skrajno neod-
govornega do družbe in njene prihodnosti. 

Tu ne gre za vprašanje, ali bo otrok v 
drugačni skupnosti od skupnosti moški-
ženska ne živel slabše, tu gre za vprašanje, 
ali bo živel bolje. Pa še ta vprašanja so te-
oretična, če bi s temi stvarmi sploh smeli 

eksperimentirati. 
V družinskem okolju, če je le-to zdravo, 

človek sprejema vse tisto, kar je pozitivno 
za sobivanje v družbi in na kar se sklicuje 
tudi »spisek« sodobnih vrednot; od spošto-
vanja človekovih pravic do tolerantnosti. 

Nova Slovenĳa je pozvala vlado, naj 
umakne novo definicĳo družine. Naredili 
bomo vse, da predlagani zakonik ne bi bil 
sprejet. Četudi prinaša kakšno pozitivno 
rešitev, ne more učinkovati, če porušimo 
temelje. Upam pa, da v razpravah  glede 
zakonika ne bomo postali ljudje jasnih in 
trdih načel, oblepljeni za nestrpne. 

Zanimivo  je, da ko se je v Slovenĳi konč-
no obrnil trend navzgor in se kažejo pozitiv-
ni rezultati ukrepov, s katerimi smo v štirih 
letih, od 2004 do 2008, naredili slovensko 
okolje prĳaznejše družinam, tudi družinam 
z več otroki (leta 2008 se je v Slovenĳi rodilo 
za 10 odstotkov več otrok kot leto poprej), 
ta vlada ugotavlja potrebo, da stvari na silo 
– z zakonom – prekine. 

Mojca Kucler Dolinar,
predsednica Sveta Nsi

Konec poplavne 
ogroženosti

Jesenski dnevi nam poleg veselja 
ob spravilu pridelka, zadovoljstvu 
ob uspehih v  minulem letu, želji, 
da se le-to čim prej konča, če z njim 
nismo bili zadovoljni, prinaša tudi 
nekaj več časa za razmislek o vseh 
stvareh, kar bi nam morda olajšalo 
ali polepšalo življenje, ki bi nam 
dalo novega zagona za spopad z 
življenjem, posebno, če nam prav 
zelo ne prizanaša.

Moj razmislek, ki bi ga želel de-
liti z vami, vsemi zainteresiranim, 
gre v smeri poplavne ogroženosti 
naše našega bivanjskega okolja. 

Civilna iniciativa si je z z velikim 
angažiranjem in prostovoljnimi 
akcĳami aktivno vključila v oza-
veščanje našega prebivalstva glede 
posledic, ki bi  doletele naše okolje 
z izgradnjo poplavnih nasipov za 
ublažitev posledic ob  morebitnih 
poplavah rek Gradaščice in Hor-
julke. Naše občane smo obveščali 
o tem, kaj bi jim izgradnja nasipov 
prinesla, ter kdo je pravzaprav 
zainteresiran za degradacĳo naše 
pokrajine. Ob javni razgrnitvi je 
Civilna iniciativa proti izgradnji 
zadrževalnikov opozarjala stro-
kovnjake iz Ministrstva za okolje 
in prostor, da je naslov državnega 
prostorskega načrta napačen – Re-
ševanje poplavne varnosti JV dela 

Ljubljane. Glede na dosedanje iz-
kušnje bi bil boljši naslov morda 
– Reševanje gradbenih lobĳev, 
primer zadrževalnikov!

Strokovnjaki in „strokovnjaki“ 
so nam, prebivalcem, občanom 
Občine Dobrova - Polhov Gradec 
hiteli pojasnjevati, da so nasipi 
edina možnost. V sklopu projekta 
DLN pa se bo tudi razširil Mali 
graben, struga Gradaščice in Hor-
julščice gorvodno, očistile se bodo 
obstoječe pregrade itn. Vse z na-
menom obvarovanja življenja ljudi 
in materialnih dobrin. Tudi to jih 
ne zanima več …

Gradnja zadrževalnikov naen-
krat ni več nujno potrebna; seveda 
gradbene lobĳe je ravno tako priza-
dela finančna kriza. Ali smo zaradi 
le-te tudi mi sedaj manj ogroženi?

Torej, ni denarja in po vašem, 
ga. Bukovec, ga. Saje, g. Fazarinc, 
ga Matjaše,c tudi poplav ne bo!? 
Opravičujem se vsem, ki vas ni-
sem omenil, pa so že ali še bodo ob 
koncu finančne krize pridrveli v 
občino pojasnjevat, kako lepo nam 
bodo polepšali naravo, oplemeniti-
li kmetĳske površine ter nas hkrati 
obvarovali nevarnih voda. Naši 
občani bodo sedaj še toliko bolj 
znali in zmogli prepoznati vaše 
argumente v prid drugih (občanov 
Ljubljane, gradbenih lobĳev in za-
služkarjev).

''Sanacĳa'' kamnoloma Hrasteni-

ce je dokaz več, da v ozadju stojita 
kapital in gradbeni lobi. Stroka je 
le izgovor ali način, kako preten-
tati ljudi, ki bodo trpeli škodo. Za 
izgovorom poplavne varnosti je 
mogoče skriti …

Civilna iniciativa je za sestanek 
prosila Ministra za okolje in pros-
tor g. Karla Erjavca, da bi mu pred-

stavila svoje argumente. Z nami se 
ni želel srečati, z njegove službe 
pa so nas obvestili, da se postopek 
vodi naprej, skladno s pripravo 
okoljskega prostorskega načrta. Ali 
je tudi molk odgovornega ministra 
del načrta!?Žal ste gospod minister 
spet dokazali, da se  z demokracĳo 
ne strinjate … 

Pa še v vednost ogroženim kra-
janom Trnovega, Murgel in še kje v 
Ljubljani, če Vas bo slučajno popla-
vilo. Ob razgrnitvi in javni obra-
vnavi DLN ste nas obtoževali, češ 
da smo glavni krivci, da Vam za-
maka voda v kleti in še kup drugih 
nevšečnosti. Sklepamo, da takih 
težav, kot kaže nimate več, saj ste 

kar naenkrat potihnili.
Želeli ali ne, denar nam kroji 

usodo. Finančna kriza nam je pri-
šla kot naročena, da vendarle ohra-
nimo okolje kolikor toliko neoma-
deževano in primerno za bivanje. 
Nismo tako poplavno ogroženi, 
ker pa se upiramo tujkom v nara-
vi, nam država tudi ne bo očistila 
strug rek. Zanimivo bi bilo videti, 
kaj bi se zgodilo, če bi se vode po-
javile na delu Mestne občine Ljub-
ljana? Bi takrat g. Janković vendar 
znal prisluhniti tudi temu, da se je 
to zgodilo, ker država ni očistila 
strug, kot bi jih morala?

G. Janković skrbi za Ljubljano, 
skrbi za delo, zaposlitev in blagi-
njo Ljubljančanov, mi tukaj pa mo-
ramo skrbeti, da ohranimo domo-
ve! Civilna iniciativa se še vedno 
bori in pričakuje pošteno rešitev 
poplavne ogroženosti. Obvestiti 
smo vas želeli, da je mogoče no na 
tem delati ves čas in z uspehi ter da 
morebitne poplave ne bodo toliko 
posledica neizgrajenih zadrževal-
nikov, temveč pritiska lobĳev na 
državo, da bi le-ta zaradi “širšega 
družbenega interesa“ priskočila na 
pomoč pri financiranju izgradnje. 
Ne boste nas utišali in na vaša rav-
nanja bomo pozorni, upravičeno 
pa pričakujemo pojasnila.

Civilna iniciativa proti izgradnji 
zadrževalnikov

Zapisal Frank Breskvar

Prevrednotenje ali razvrednotenje družine?!

•Prejeli smo! • Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo!•
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Ob začetku izvajanja del pa se 
je pokazalo, da je nosilna kon-
strukcĳa zaradi nenehnega za-
makanja popolnoma dotrajana 
in že delno ogroža nosilne obo-
ke cerkve in povzroča razpoke 
v zidovih. Lesena nosilna kon-
strukcĳa je zaradi dotrajanosti 
izgubila svojo vlogo, to je pre-
našanje obtežitve strešne kriti-

ne, snežnih padavin in vetra. 
Najhuje je bila poškodovana 
lesena konstrukcĳa – povezo-
valni hrastovi tramovi v žlotah.  
Zato smo morali zamenjati več 
kot dve tretjini lesene nosilne 
konstrukcĳe, nosilni hrastovi 

tramovi pa so bili nadomeščeni 
z železobetonskimi vezmi, ki so 
globoko sidrane v zidove. Vse 
razpoke, ki so nastale na zido-
vih in kupolah, smo sanirali in 
povezali z železobetonom. Za 
ta poseg je bil potreben dober 
in varen gradbeni oder, zato 
smo se odločili tudi za sanacĳo 
zidov in fasade. Ker so popol-

noma dotrajana in nagnita tudi 
okna, jih bomo zamenjali.

Mislil sem, da je dober vsaj 
zvonik, vendar sem se globoko 
uštel. Ko smo postavili delovni 
oder za obnovo fasade zvoni-
ka, smo začudeno ugotovili 

katastrofalno stanje na strehi 
zvonika. /Po izjavah nekaterih 
ljudi naj bi bil zvonik obnov-
ljen pred ok. 25  leti, vendar 
so bila dela izvedena nestro-
kovno in nekakovostno, v bi-
stvu pa je izvajalec samo malo 
»pošminkal« zvonik./ Bakrena 
pločevina je bila prekrita kar 
s strešno lepenko; od spodaj 
se to  ni videlo, bilo je tudi ne-
šteto razpok, odprtinic, luknjic 
od strelnega orožja še iz vojnih 
časov, ki so prepuščale vodo in 
sneg. Ko je bila odstranjena ob-
stoječa bakrena pločevina, se 
je pokazalo, da lesene nosilne 
konstrukcĳe zvonika ni več.

Statik, ki si je ogledal nastalo 
situacĳo, je z gradbenim inže-
nirjem izdelal predlog sanacĳe 
in popolne obnove zvonika, saj 
je zaradi navedenega obstajala 
velika nevarnost, da bi se zvo-
nik porušil.

Popolnoma bo treba obnovi-
ti tudi nosilno konstrukcĳo, na 
kateri visĳo zvonovi, namestiti 
bo treba tudi  posebna polkna 
v zvoniku, ki jih sedaj ni!

Cerkev Marĳinega vnebov-
zetja na Dobrovi je biser baroč-
ne arhitekture pri nas.

Leta 1714 jo je načrtoval in iz-
delal takratni najboljši zidarski 
mojster, ki je gradil tudi ljub-
ljansko stolnico, pa cerkev na 
Šmarni gori,  g. Gregor Maček.

Velikanska škoda in kultur-
na katastrofa bi bila, če je ne bi 
rešili, saj je bila po izjavah sta-
tikov velika verjetnost, da bi se 
del konstrukcĳe zaradi pregni-
tih tramov lahko tudi zrušil.

Začeli smo velikansko delo, 
da bi  rešili naš najlepši dobro-
vski kulturni spomenik.

Zato  prosim vse ljudi dobro 
volje, občino in vse druge go-
spodarske subjekte, skupnosti 
in posameznike,  naj prisko-
čite na pomoč, kajti peščica 
ljudi velikih stroškov ne more 
plačati in poravnati. Ker  vseh 
stroškov ni bilo mogoče pred-
videti, še ne vem za končno 
oceno –  gotovo pa bo nanes-
lo  več kot 350.000,00 €; samo 
strehe obeh kupol je ok. 900 m2, 
seveda brez zvonika.
Že vnaprej najlepša  HVALA  
in boglonaj za Vaš plemeniti 
dar, za »REŠITEV« prelepe 
baročne stavbe in Marĳine 
božjepotne cerkve na Dobrovi. 
Župnĳa DOBROVA

Raiffeisen BANK  TRR.:24200-
9004568808  /za obnovo ž.cer-
kve/ 

Alojzĳ Golob, žpk, 
klučarji in ŽPS

Povabilo na prednovoletno        
srečanje

V prednovoletnem času župan 
Občine Dobrova- Polhov Gradec vabi vse občane, ki so dopolnili 

petinsedemdeset let in več, da ob kulturnem programu  skupaj nazdravimo 
novemu letu, ki prihaja.

Pričakujemo vas v sredo, 
16. decembra, 2009 ob 17. uri v dvorani

na Dobrovi.
Lovro MRAK

Župan

Obnavljamo župnĳsko cerkev 
Že več let sem opazoval razpadajoče ostrešje žup. cerkve Marĳe v Leščevju na 
Dobrovi. Dve leti sem se posvetoval s spomeniškim varstvom iz Ljubljane, kaj 
narediti. Zamenjajte sklodle in pločevino, ki jo je že dodobra napadla rja, zato je 
puščalo pri sklodlah  pa tudi na pločevini. V skladu s spomeniškim varstvom je 
bilo določeno, da se zamenja kritina, in  sicer zaradi dveh kupol naj bi uporabili  
baker.

S svojo igro Gugalnik je 
popestrila večer nekaterim 
izseljencem, ki so pred nekaj 
desetletji zapustili Slovenĳo 
in odšli za boljšim zaslužkom 

in v veri, da se bodo nekoč 
spet vrnili v rodno Slovenĳo. 
Toda življenje jih je pridržalo 
v tujini. Nekateri od njih so 
v vseh teh letih izgubili svoj 
slovenski ponos, drugi pa se 

še vedno čutĳo Slovence. Ti 
so se v soboto, 17. oktobra, 
ob 18.30 zbrali v dvorani slo-
venske misĳe v Münchnu. Z 
navdušenjem so si gledali slo-

vensko osemčlansko dramsko 
zasedbo, ki jim je odigrala 
igro Gugalnik, katere avtor 
je srbski pisec Novak Novak. 
Nekateri so ob njej podoživ-
ljali svojo mladost, čase tova-

rišic in tovarišev, drugi pa so 
se smejali mnogim duhovitim 
in ironičnim replikam na ra-
čun navideznega blagostanja 
socializma. Izrečene pohvale 
za odigrano predstavo so bile 
odlična priložnost za druženje 
in klepet. Slišali smo številne 
izkušnje izseljenskih Sloven-
cev, izmenjali mnoga mnenja 
in najlepše: iz ust Slovencev je 
bila zapeta slovenska pesem. 

Pograjska dramska skupina 
Neptun je gostovanje izkori-
stila tudi za krajši turistični 
ogled mesta München. Mesto 
so videli iz različnih perspek-
tiv in v različnih vremenskih 
okoliščinah. Gostitelji so jih 
popeljali po deževnem centru 
mesta in okolici, jim pokazali 
njegove glavne znamenitosti; 
torej največja pivnica na svetu 
prav gotovo ni bila izpušče-
na.

Prĳetna izkušnja je popo-
tnica za prihodnost. Dramska 
skupina že razmišlja o nasled-
njem gostovanju v tujini.

Nadja Prosen

Božjepotne cerkve vsako poletje privabĳo 
množice ljudi. Nič drugače ni bilo letos na tradi-
cionalnem 21. romanju treh Slovenĳ, ki poteka 
vsako leto v začetku avgusta na svetih Višarjah.

Na kraju, kjer se Slovenci z vsega sveta zbi-
ramo že stoletja, se je zbralo več kot dva tisoč 

ljudi. Program srečanja je s predavanjem »Kje so 
meje?« začel mag. Silvester Gaberšček, ki je med 
drugim poudaril predvsem problem mejá, ki 
ostajajo v glavi in v srcu. Le-te še sedaj ločujejo 
ljudi in narode, čeprav so administrativne meje 
odpadle. Sledila je sv. maša, ki jo je vodil koprski 
pomožni škof dr. Jurĳ Bizjak. Med sveto mašo je 

Fantovski zbor zapel mašne speve in veliko Ma-
rĳinih pesmi, ki so z mogočnim ljudskim petjem 
še enkrat več pokazale, da smo Slovenci zares 
pevski narod.

Po maši je  bilo več pozdravnih nagovorov in 
kulturni program. Fantje so zbrane navdušili z 

izbranimi slovenskimi pesmimi, med katerimi 
sta še posebno izstopali Zdravljica in Oj, Triglav 
moj dom. Prĳetno druženje po končani priredit-
vi je v vseh udeležencih pustilo veselo misel, da 
se bomo zagotovo srečali tudi prihodnje leto.

JD

Odslej se bo vsak mesec s svojimi prireditva-
mi »oglašala« tudi Knjižnica Dobrova. 
Trudili se bomo, da se boste v knjižnici še 
naprej dobro počutili in da bo dogajanje  čim 
bolj pestro.
Tisti, ki še niste bili v knjižnici, lepo vabljeni, 
da se vpišete ali pa obiščete naše prireditve. 
Dogodki bodo vsak mesec objavljeni v glasilu 
in na občinski spletni strani.
Če imate želje glede prireditev,  pa kar na 
plan z idejami!

Decembra vabljeni v Knjižnico Dobrova:

• četrtek, 10. 12. 2009, ob 17. uri – pravljična 
urica

   Pravljica O mrožku, ki si ni hotel striči nohtov
   Pripoveduje: Jelka Krošelj

• četrtek, 17. 12. ob 17. uri – ustvarjalna 
delavnica za otroke

   Otroci, vabljeni na božično-novoletno ust-
varjalno delavnico: 

    Izdelaj bonbonček za na smrekico    

• od 7. 12. 2009 do 5. 1. 2010 – razstava
 Vabljeni na ogled likovne razstave otrok iz 

Vrtca Brezje Zasnežena pravljica

Knjižnica Dobrova
Mestna knjižnica Ljubljana, Knjižnica Preži-
hov Voranc
Ul. Vladimirja Dolničarja 2, 1356 Dobrova
Vodja knjižnice: Maja Car Marn
Tel.št.: 01/364 20 40
Urnik knjižnice:  pon.: 8.00–14.00, tor., sre., 
pet.: 13.00–19.00, čet.: zaprto   

Razveselili izseljence v Münchnu
Od 16. do 18. oktobra se je dramska skupina Neptun iz Polhovega Gradca po-
tepala po prestolnici nemške zvezne dežele Bavarske. Odzvala se je na povabilo 
sokrajanke, ki službuje tam in tako prvič gostovala v tujini. 

Fantovski zbor Dobrova na Višarjah

Knjižnica Dobrova

Pozdravljeni, občani in bralci občinskega glasila!
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V vrtcu je trenutno 27 mal-
čkov,  med letom pa bodo 
prejeli še dodatnih šest. »To 
so večinoma otroci iz šentjo-
škega konca, del jih prihaja 
tudi od nekoliko oddaljenejših 
koncev, kot so Brezje, Polhov 

Gradec, Lučine in podobno. 
Mi namreč ob vpisu nismo 
imeli take prostorske stiske 
kot nekateri ostali vrtci v do-
lini, zato smo bili za marsi-
katerega starša zadnja rešilna 
bilka,« je pojasnila vodja vrtca 
Mateja Maček. Vrtec je vedno 
imel po dva oddelka, nekoli-
ko se je spreminjala le sestava 

enega od njih (kombiniran), 
ima pa tudi lastno kuhinjo, 
kjer za dobro hrano skrbi ku-
harica Marĳa. »Naš vrtec ima 
dve prednosti pred številnimi 
ostalimi vrtci. Je ravno dovolj 
majhen, da je med zaposleni-

mi, otroci in straši mogoč pri-
sten, domači stik. Obenem pa 
se nahajamo na robu naselja, 
torej imamo naravo tako rekoč 
na dosegu roke, kar s pridom 
izkoriščamo v obliki različnih 
mini izletov ali raziskovanj. 
To se še najbolj očitno vidi po-
zimi, ko otroci lahko odidejo 
na smučišče, kjer zanje preko 

lokalnega športnega društva 
organiziramo smučarske teča-
je,«  je dejala Mateja. Tudi si-
cer so malčki veliko povezani 
z naravo in ekološko zavestjo, 
saj je vrtec del OŠ Polhov Gra-
dec, ki je zelo ekološko usmer-
jena. Poleg tega sodelujejo še 
v različnih projektih, kot so 
Pasavček, Varno s soncem, 
Palček Bralček, planinski kro-
žek, zbiranje starega papirja, 
ločevanje odpadkov ... »Poleg 
tega pa veliko pozornosti na-
menjamo tudi vključevanju 
otrok v lokalno skupnost. 
Tako velikokrat sooblikujemo 
program nekaterih šolskih in 
vaških kulturnih prireditev, 
redno pa v vasi obiskujemo 
tudi posameznike z zanimivi 
poklici.« 

Vrtec je v zgornji etaži Pod-
ružnične osnovne šole Šent-
jošt, ima tudi lastno igrišče, za 
katerega pa bi si mnogi želeli, 
da bi bil še večji – z več igrali. 
Kot  je dejala Mateja, je ena od 
možnosti za novo igrišče na 
parceli, kjer stoji transforma-
torska postaja, ravno zaradi 
slednje pa imajo nekateri tudi 
pomisleke. »Na srečo je naša 
največja igralnica kar narava 
sama, a v neki prihodnosti, bo 
treba razmisliti tudi o večjem 
otroškem igrišču. Ta bi ne bil 
dobrodošel le za naše malčke, 
marveč tudi za ostale starše v 
vasi, saj tovrstne javne infra-
strukture pri nas ni.«

Sicer pa je za malčki obdobje 
ustvarjanja jesenskih motivov 
in so tik pred tem, da začne-
jo ustvarjati na temo veselega 
decembra. Skoraj vsak dan 
bodo ustvarjali ali kako dru-
gače obeleževali december, da 
bodo otroci dobili občutek, da  
je to poseben mesec. Največje 
presenečenje pa jih bo čakalo 
na Miklavževo jutro, ko bo ta 
prvi decembrski dobri mož 
zanje v vrtcu pustil darilo. 

Gašper Tominc

Starejše malčke je ob rojstnem dnevu ene od tamkajšnjih varo-
vank obiskal otroški čarodej Jole Cole. 

Takole pa so pred fotografsko kamero pozirali najmlajši varovan-
ci. 

Žabja šola 
–  šola 
kašlja

Ker zima že trka na 
vrata, sem v Moji lekar-
ni, Lekarni na Dobrovi, v 
sodelovanju s podjetjem 
Farmedica organizirala 
učno delavnico z naslo-
vom Žabja šola - šola kaš-
lja. Obiskala sem Vrtec 
Dobrova (Račke, Zmaj-
čke, Medvedke) in Enoto 
Brezje (Konjičke); otroke 
stare od 2 do 6 let.

Namen delavnice je bil 
poučiti otroke, kako se 
pozimi izogniti prehlad-
nim obolenjem in kaj 
narediti, če kljub vsemu 
zbolimo. 

S pomočjo slikic na 
plakatu smo se pogo-
varjali o uživanju zdrave 
prehrane, o higieni, kako 
pomembno je gibanje na 
svežem zraku in kaj sto-
riti, ko se nas prehlad 
že loteva; kdaj iti po na-
svet v lekarno ozirama 
kdaj moramo obiskati 
zdravnika. Najbolj zani-
mivo je bilo, ker so otroci 
ogromno že vedeli, med 
drugim tudi, kako si pra-
vilno umivati roke, čistiti 
noske in kako pravilno 
kašljati.

Predstavila sem jim 
tudi poklic lekarniškega 
farmacevta. Da pa so si 
vse skupaj lažje pred-
stavljali, sem jih povabila 
na obisk v Mojo lekar-
no. Kljub vetru, mrazu 
in dežju so v ponedeljek 
zjutraj male »žabice«, 
polne navdušenja obis-
kale lekarno, kjer sem 
jim pokazala, kakšen je 
red v lekarni, kako so po 
abecedi zložena zdravila 
in kje v lekarni, v galen-
skem laboratorĳu izdelu-
jemo mazila. Pogovarjali 
smo se tudi o zdravilih, 
da to niso bonbončki in 
da jih uživamo samo, če 
nam jih dajo starši po 
navodilu zdravnika ali 
farmacevta. Otroci so na 
koncu za spomin pre-
jeli diplomo Žabja šola, 
meni pa so prinesli risbi-
ce, ki sedaj krasĳo vhod v 
lekarno.

 Otroke v vrtcu na 
Žabjo šolo spominja ve-

lika kartonasta hišica, ki 
predstavlja lekarno, in 
napihljive žabice, dari-
lo podjetja Farmedica. 
V vrtcu so vzgojiteljice 
organizirale tudi tekmo-
vanje v skakanju žabice v 
daljino.

 Pozitivno me je pre-
senetilo, kako otroci radi 
sodelujejo pri takih de-
lavnicah, tako da mi bo 
v veselje, če bomo skupaj 

organizirali še kakšno 
delavnico, mogoče pred 
poletjem na temo varno 
sončenje. Zahvaljujem 
se tudi vsem vzgojitelji-
cam in njihovim pomoč-
nikom/cam za izpeljavo 
projekta, še posebno pa 
vodji gospe Ireni Dovjak.

Farmacevtka Maja 
Petrovčič iz 

Moje lekarne

Vrtec Šentjošt

»Naša prednost je narava«
Šentjošt – Šentjoški vrtec, ki organizacĳsko spada k polhograjski osnovni šoli, 
deluje že trinajsto leto. Ima dva oddelka, jasli in oddelek za starejše otroke, za 
malčke pa skrbĳo dve vzgojiteljici in dve pomočnici. Glavna prednost vrtca sta 
njegova majhnost in neposredna povezanost z naravo, saj je na robu naselja. 

To smo učenci šolskega novi-
narstva in novinarskega krožka 
OŠ Dobrova izvedeli 3. 11. 2009 
na delavnici Inovacĳsko komu-
niciranje skozi oči mladih, ki  je 
potekalo v sklopu meseca ob-
likovanja.

S šolskim kombĳem smo se 
pripeljali do stavbe Slovenĳa-
lesa. Ko smo vstopili, smo do-
bili inovativne vstopnice, ki so 
bile iz okroglega kosa lepenke 

(podstavki za kozarce). Ker 
smo prišli malce prehitro, smo 
si ogledali razstavljene izdelke: 
klavir, ki sam igra, »odšteka-
ne« obleke, skice avtmobilov 
in hiš, okroglo posteljo, zložljiv 
stol, ki je bil hkrati palica, in še 
mnoge druge stvari.

Delavnica oz. predavanje se 
je kmalu začelo. Sedli smo na 
stole, ki so bili narejeni iz kar-
tona. Predavala nam je gospa 

Mojca Štepic. Izvedeli smo veli-
ko novega in zanimivega, med 
drugim smo si,  npr., ogledali 
kratek videoposnetek o Danu 
iz Škofe Loke, ki je sam nare-
dil inovacĳo. Gusarsko ladjo! 
Inovacĳa je postala, ko je z njo 
začel prevažati prĳatelje po Pi-
ranskem zalivu za ceno enega 
sladoleda.

Po predavanju nas je gospa  
napotila po sejmu in mi smo se 
morali pozanimati in si zapiso-
vati o različnih inovacĳah. Ko 
smo se spet zbrali skupaj, nas 
je vprašala, kaj smo si zapisali 
in kaj nam je bilo najbolj všeč. 
Povedala nam je, da bo tekmo-
vanje in da bomo lahko tekmo-
vali tudi mi. Opisali bomo, če 
so kakšne inovacĳe v naši oko-
lici, katera podjetja jih imajo 
največ … Pisali bomo lahko v 
obliki fotozgodbe, multimedĳ-
ske zgodbe, slikovne zgodbe in 
v obliki članka. 

Aleksandra Krajnović in 
Simon Čamernik 

INOVACĲA (UDELEŽILI SMO SE DELAVNICE 
InCo Jr.)
Kaj sploh je inovacĳa? To je ideja, ki jo dodelamo, izdelamo prototip (invencĳa), 
a inovacĳa postane šele, ko zanjo dobimo neko drugo dobrino.
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Ker je oktober mesec po-
žarne varnosti, smo se tudi 
Mucki  in Konjički odločili, 
da obiščemo gasilski dom. 
Pri tem so nam prĳazno na 
pomoč priskočili starši, ki so 
nam s svojo pripravljenostjo 
in znanjem omogočili ne-
pozabno doživetje. Ker nas 
delo gasilcev zelo zanima, 
smo se na obisk predhodno 
dobro pripravili. Prebrali 
smo knjige, si ogledovali ilu-
stracĳe s pomočjo episkopa, 
izdelali gasilsko vozilo iz 
odpadne embalaže, se na-
učili številko 112, na katero 
pokličemo gasilce, kadar 
smo v nevarnosti, ter izvedli 
interno vajo evakuacĳe. Ko 

smo odhajali iz vrtca, smo 
že od daleč zagledali ga-
silski avto in gasilca, ki sta 
zelo izčrpno opisala opremo 
v vozilu ter način uporabe. 
Lahko smo se preizkusili v 
gašenju z vodo, najpogum-
nejši pa so se lahko preiz-
kusili v dihanju s pomočjo 
maske in jeklenke. 

Novembra smo si Mucki 
zadali za nas zelo pomem-
ben projekt, in sicer projekt 
Škrat Plenicetat.  V času pro-
jekta se bomo skupaj odva-
jali od plenic ter se navajali 
na kahlico in stranišče. Spo-
znali smo zgodbo Mali škrat 
plenicetat, ki sta jo vzgojite-
ljici tudi dramsko uprizorili. 

Otroci so se ob tem zelo za-
bavali. Ker smo dobili tudi 
nove kahlice pisanih barv, 
smo projekt povezali s spo-
znavanjem barv. V sklopu 
celoletnega projekta Športni 
vrtec smo se v igralnici igrali 
gibalne igre ter izdelali paj-
kovo mrežo, ki nam je  bila 
izziv pri izvedbi gibalnih 
nalog. Z avtobusom smo se 
odpeljali v športni center 
Konex v Ljubljano, kjer smo 
imeli vodeno športno vad-
bo. V začetku novembra so 
nas obiskali otroci iz skupi-
ne Želve iz vrtca na Dobro-
vi. Dopoldne je hitro minilo 
v znamenju medsebojnega 
druženja in igre.  V sredini 
novembra so nas obiskali 
čebelarji ter nam prinesli  
med in zgibanke o čebelah 
in medu. 20. 11. je namenjen 
projektu En dan za zajtrk 
med slovenskih čebelarjev 
in v ta namen smo spozna-
li čebelo, prebrali zgodbico 
Čebelica Meli, izdelali čebele 
iz kinder jajc ter pekli mede-
njake. Ker pa se bliža decem-
ber, se vsi skupaj  že priprav-
ljamo na praznovanje in v ta 
namen že pripravljamo zim-
sko dekoracĳo in voščilnice.  

Vzgojiteljica

Vrtec Brezje

Mucki pri gasilcih

Gori!
In res se je tako zdelo, ko 

so v torek, 20. 10. 2009, proti 
naši šoli – OŠ Dobrova – dr-
veli gasilski avtomobili. Pa na 
srečo ni nič gorelo! Imeli smo 
le vajo evakuacĳe šole, da bi 
bili v primeru morebitne ne-
sreče pripravljeni in bi znali 
reagirati. 

Kako je evakuacĳo doživel 
eden izmed naših učencev, si 
preberite. 

V šoli smo imeli vajo z ga-
silci, ki so nam prikazali, kako 
moramo hoditi ven, kako se 
organizirati in po kateri poti 
moramo zapustiti šolo v pri-
meru požara. V razredu pa 

sva ostala jaz in sošolec Gre-
gor. Čez nekaj časa sva se z 
Gregorjem odpravila k oknom 
gledat, ali se kaj vidi, a se ni. 
Nato sva si govorila šale in se 
smejala, kot bi imela v ustih 
smejalni plin. Kmalu zatem so 
v prvo nadstropje prišli gasil-
ci. Pogledali so povsod, razen 
tam ne, kjer sva bila midva. 
Ko sva zaslišala korake po 
stopnicah, sva predvidevala, 
da so šli že dol, zato sem za-
kričal: »Na pomoč!« Gasilec je 
vprašal, če je z nama kaj naro-
be, a sva bila v redu. Mene sta 
dala gasilca na nosila, Gregor 
pa je šel peš. Na hodniku je 
pet gasilcev pregledovalo še 
ostale razrede. Ko smo prišli 
ven, smo počakali, da se je v 

notranjosti dim razkadil, po-
tem pa smo se vrnili k pouku.

Nikola Krajnović, 5. a
O najrazličnejših nesrečah 

vsak dan prebiramo v časo-
pisih, gledamo prispevke o 
tem na televizĳi itn. Zgodi se, 
da je razplet tragičen, mnogo-
krat pa tudi srečen, predvsem 
zaradi ljudi, ki v takih situaci-
jah priskočĳo na pomoč. Eni 
izmed njih so gotovo gasilci, 
ki svoj prosti čas namenĳo ne-
sebični pomoči drugim. Tudi 
na Dobrovi imamo take ga-
silce! Članom PGD Dobrova 
se iskreno zahvaljujemo za 
prikazano vajo in čas, ki so 
nam ga namenili.  

Učenci in kolektiv OŠ 
Dobrova

Ugodno počutje telet 
(Navzkrižna skladnost – xvi. Standard)

Navzkrižna skladnost je skupek zahtev, ki na celotnem ob-
močju Evropske skupnosti v prakso prinaša nujnost upoštevanja 
evropske in domače zakonodaje na kmetĳskem področju. 

Z reformo Skupne kmetĳske politike EU leta 2003 je Evropska 
skupnost med drugim uvedla tudi sistem navzkrižne skladnosti 
kot enega glavnih poudarkov te reforme. Ta sistem morajo upoš-
tevati vsi, ki želĳo pridobiti sredstva iz prvega in drugega stebra 
Skupne kmetĳske politike EU. 

V   minulem letu ste vsi nosilci KMG, ki ste prišli na izpolnje-
vanje zbirnih subvencĳskih vlog, prejeli Priročnik za izvajanje 
zahtev navzkrižne skladnosti za kmetĳska gospodarstva. Letos 
je bil omenjeni priročnik nekoliko posodobljen. Na nekatere novo-
sti sem že opozorila v članku, ki je bil objavljen v prejšnji številki 
časopisa.

V zadnjem času se pojavlja veliko vprašanj glede zahtev pri reji 
telet, ki so  začele veljati leta 2009.

Teleta  v starosti od 2 do 6 mesecev morajo biti nameščena v 
skupinah, neprivezana. Skupina sta že dve teleti skupaj. Mlajša 
teleta (do starosti 8 tednov) so lahko v individualnih boksih, ki pa 

morajo imeti pregradne stene take, da se teleta med seboj vidĳo in 
omogočajo socialne stike.

Širina individualnega boksa mora biti vsaj enaka višini vihra 
teleta, dolžina pa dolžini teleta od konice nosu do sednične grče, 
pomnoženi s faktorjem 1,1.

Med napajanjem, vendar ne dlje kot eno uro, smejo biti teleta 
privezana ali »vkleščena«.

Boksi za skupine telet morajo omogočati vsem teletom nemote-
no gibanje, krmljenje in napajanje.  Najmanjša talna površina na 
žival glede na težo teleta:

Živa teža teleta v kg Najmanjša talna površina na 
žival v m2

do 150 1,5
150 do 220 1,7
220 in več 1,8

Za teleta (pa tudi druge živali na gospodarstvu) je treba ustrez-
no poskrbeti:
– zagotovljena mora biti zadostna količina in kakovost krme in 

čiste vode,
– električna napeljava mora biti urejena tako, da preboj elektrike 

na žival (teleta) ni mogoč,
– v primeru naravne osvetlitve pomenĳo 1/20 talne površine od-

prtine v steni (okna in vrata). 
– v primeru umetne osvetlitve (če v hlevu ni dovolj oken)  je za-

gotovljenih 11W/m2. (Osvetlitev v slednjem primeru ustreza na-
ravni osvetlitvi od 9. do 17. ure.)

– zagotovljena mora biti ločena namestitev bolnih, poškodovanih 
ali onemoglih živali v boksih z nastiljem,

– vsem teletom, mlajšim od 2 tednov, mota biti zagotovljen nastil, 
– vsa teleta so krmljena najmanj dvakrat na dan, 
– bokse, opremo in posodo, ki se uporablja za teleta, se redno či-

sti, 
– teleta, od vsaj 8. tedna starosti naprej, imajo na  voljo zadostne 

količine strukturne krme (mrva, seno …)
 Dvig kazenskih točk in  spremenjen sistem sankcioniranja
Temeljno načelo točkovanja kršitve določene zahteve ostaja 

enako. Za vsako kršitev je predpisana višina kazenskih točk. Pri 
nekaterih zahtevah pa se je povečalo število (kazenskih) točk. 

Točke variirajo od 5 do 100. Po posameznem standardu se točke 
seštevajo, in če se jih nabere do 99, se upravičena plačila v tekočem 
letu zmanjšajo za en odstotek. Če pa je kazenskih točk 100 ali več, 
je znižanje plačil 3-odstotno. Če se v naslednjem letu ista kršitev 
(v istem standardu) ponovi, se odstotek znižanja pomnoži s fak-
torjem 3.

Pri opisanem standardu UGODNO POČUTJE TELET je naj-
nižja kršitev 5 točk (ustrezna el. napeljava), najvišja pa 50 točk  

ustrezni boksi, nastil za teleta itn.),  druge pomanjkljivosti znotraj 
opisanega standarda pa se lahko točkujejo še z 10 ali 20 kazenski-
mi točkami. Namen navzkrižne skladnosti ni  zmanjševanje plačil 
upravičencem, ampak je predvsem obveščanje upravičencev o 
upoštevanju določenih zahtev, če želĳo sredstva tudi v celoti pre-
jeti. 

Kmetĳski svetovalci želimo, da bi bili nosilci kmetĳskih go-
spodarstev čim bolj seznanjeni z zahtevami in bi morebitne ne-
pravilnosti hitro in učinkovito odpravili, zato vas o vseh zahtevah 
informiramo na organiziranih izobraževanjih, prek medĳev ter 
seveda z osebnim svetovanjem. V skladu z možnostmi kmetĳske 
svetovalne službe in izražene želje nosilcev ali lastnikov KMG pa 
je zagotovo najuspešnejše svetovanje na kmetĳi.

Kmetĳska svetovalna služba
Nada Gabrenja, univ. dipl. inž. agr.Boksi za teleta do starosti 8 tednov

Skupinski boksi za teleta do starosti 6 mesecev
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Interes za gradnjo športnega 
objekta v Dragomerju je izka-
zal samo en kandidat, in sicer 
Technocommerce, s katerim 
je občina uskladila ponudbo o 
gradnji športnega objekta. Ob-
čina in zasebni partner Techno-
commerce sta se dogovorila, da 
bo občina 11,23 % lastnica pro-
jekta, in sicer bo imela v lasti 
neopremljen prostor v pritličju 
ali v prvem nadstropju, ki bo 
primeren za pisarno za dejav-
nost športnih društev. Javni in 
zasebni partner bosta tudi so-
lastnika prostorov v pritličju, in 
sicer tušev, garderob in sanita-
rĳ. Občina bo v projekt vložila 
zemljišče, vredno 112.600 evrov, 
za dokumentacĳo bo odštela 
dobrih 16 tisočakov ter komu-
nalni prispevek v vrednosti 12 
tisoč evrov. Sredstva, ki jih bo v 
projekt vložil zasebni partner, 
bodo neprimerljivo višja, saj bo 
strošek gradnje objekta znašal 
kar dober milĳon evrov, v celo-
tni projekt pa bo Technocom-
merce vložil 1.114.320 evrov. 

Naj spomnim, da se je posto-
pek na Občinskem svetu začel 
že junĳa lani na 14. redni seji, 
ko je svet obravnaval pred-

stavitev in izbor optimalne 
oblike javno-zasebnega part-
nerstva. Na takratni seji so 
imenovali delovno skupino, 
ki je spremljala postopek iz-
vedbe projekta Športni park 
Dragomer. Delovna skupina je 
na dveh sestankih obravnavala 
pomisleke krajanov, ki so jih 
skrbeli predvsem bližina vrtca 
in gostinskega lokala, svetlob-
no onesnaževanje, problem 
pĳančevanja, velikost objekta 
ter oviranje morebitne širitve 

vrtca. Proces se je nadaljeval 
na 20. redni seji, ko so svetniki 
sprejeli Koncesĳski akt o javno-
zasebnem partnerstvu za po-
delitev koncesĳe za izgradnjo 

in upravljanje večnamenskega 
športnega objekta v Občini Log 
- Dragomer. Na takratni seji so 
bili izraženi pomisleki o veliko-
sti gostinskega lokala, dolžini 
trajanja koncesĳe, parkirni pro-
blematiki in deležu lastništva. 
Svetnike in svetnice  je tudi 
zanimalo, kaj se bo zgodilo po 
prenehanju koncesĳe; bali so 
se, da bi v objektu takrat pre-
vladala druga dejavnost. Želja, 
da bi bila v objektu športna de-
javnost, in veliki stroški, ki naj 
bi jih imel z gradnjo zasebni in-
vestitor, so glavni razlogi, da je 
bila doba veljavnosti koncesĳe 
iz prvotnih 10 let podaljšana na 
20 let. Občinski svet je na tej seji 
sprejel tudi sklep, da bodo pred 
izbiro koncesionarja še enkrat 
razpravljali, kar sprva ni bilo 
predvideno. 

Vesna Erjavec

Družba M3 projekt, ki je inve-
stitor poslovno-stanovanjskega 
objekta Trgovina Dragomer, je 
vodila aktivnosti za zagotovi-
tev pogojev za gradnjo trgo-
vine. M3 projekt je projektiral 
objekt, ga usklajeval z ARSO, 
pridobival sosednja zemljišča 
in stavbe ter se usklajeval z 
Mercatorjem. Izdelali so tudi 
urbanistično zasnovo širšega 
območja poslovno-stanovanj-
skega objekta in pri tem sledili 
pogojem, ki jih je postavil ob-
činski svet, predvsem o višini 
načrtovanega objekta. 

Kljub aktivnostim pa grad-
nja trgovine ostaja negotova, 
saj ostaja nejasno predvsem 
razmerje med investitorjem, 
družbo M3 projekt ter lastni-
kom dela zemljišča, kjer naj bi 
bila trgovina, Mercatorjem. S 
sklepom, ki ga je potrdil Ob-
činski svet, naj bi od investitor-
ja pridobili jasna pisna zagoto-

vila, da se bo leta 2010 začela 
gradnja trgovine. Občinski svet 
je predvidel tudi sankcĳe v pri-
meru nespoštovanja roka, do 
katerega se morata lastnik in 
investitor dogovoriti, sicer bo 

Občina Log - Dragomer v ta-
kem primeru odstopila od pro-
jekta. S tem bo umaknila tudi 
soglasje k urbanistični presoji 
za poslovno-stanovanjski ob-
jekt Trgovina Dragomer. 

Trgovina je v Dragomer-
ju nedvomno potrebna, kar 
je bilo potrjeno tudi na vseh 
organih občine, prav tako pa je 
potreben pritisk na M3 projekt 
in Mercator, saj je jasno, da ob-
ljuba o odprtju trgovine za ve-
liko noč 2010 ne bo izpolnjena. 
Dragomerčani že predolgo ča-
kajo, da bodo v domačem kra-
ju nakupili osnovne življenjske 
potrebščine. 

Če bo uprava do konca de-
cembra od investitorja prido-
bila jasna zagotovila o gradnji 
trgovine v letu 2010 bo, kot 
smo poročali, v središču Dra-
gomerja zrasel  sodoben po-
slovno-stanovanjski objekt. 
Naj spomnimo, da je v pritličju 
predviden manjši nakupovalni 
center z nakupovalno ulico s 
trgovinskimi lokali in barom. 
Nad trgovino pa naj bi  bilo 44 
stanovanj. 

Vesna Erjavec

Koliko plemenitosti 
premoremo
Počasi se bližamo uresničitvi naših dol-
goletnih želja, napredku na okoljskem 
in družbenem področju. V občinskih  
načrtih je veliko nalog in ukrepov.  Naše 
okolje  bo s temi ukrepi veliko pridobi-

lo na vsestranski urejenosti in kakovosti bivanja. Kako hitro 
bomo to dosegli,  bo odvisno predvsem od nas samih. 

Nekoč sem že zapisal, da bi upravljanje s takšno občino, kot 
je naša, glede na geografsko pogojenost, socialno sestavo pre-
bivalcev in velikostjo bilo lahko zelo preprosto, vendar temu 
ni tako. Povprečni, tudi dobronamerni opazovalec je kritičen 
in si želi hitrejšega reševanja problemov. Po pojasnilu okoliš-
čin in ozadĳ, zakaj je temu tako, krajani   ponavadi razumejo 
in nam priporočajo, da o tem več pišemo.  Z večjim naborom 
projektov se kopičĳo tudi problemi. Veliko jih rešimo sproti, 
nekatere brez težav, druge z manjšimi ali večjimi težavami, 
nekateri projekti pa so lahko zaradi različnih zapletov celo 
ogroženi. Naj omenim problem pridobivanja zemljišč in služ-
nosti za različne občinske gradbene posege v zemljišča in pri 
urejanju mejnih sporov in razmerĳ. 

Znani so zapleti pri pridobivanju služnosti za zamenjavo 
zemeljskih visokonapetostnih električnih kablov, zapleta se 
s služnostjo za en projekt vodovoda, cestišča asfaltiramo po 
koščkih, ker ne uspemo pridobiti vseh soglasĳ mejašev. Na 
nekaterih cestiščih celo sodno grozĳo z zaporo cestišč ne gle-
de na dejstvo, da so cestišča takšna že štiri in več desetletĳ. 
Pojavljajo se različna izsiljevanja pri pridobivanju zemljišč 
za širše družbene potrebe. Brez različnih posegov v zasebna 
zemljišča preprosto ne bo mogoče  izvajati projektov. Občina 
nima zemljišč, na katerih bi bilo mogoče graditi vse, kar še 
potrebujemo. Zemljišča, ali služnost smo pripravljeni pošteno 
plačati, a kaj je poštena cena. Za nekoga je to cena, ki jo ugo-
tovi sodno zapriseženi cenilec, za nekoga drugega je to 1800 
evrov za m2 zemljišča.. Tega seveda občina ni pripravljena in 
ne more prenesti. En primer se rešuje na sodišču. Upajmo, da 
bo edini. Velika škoda je, ker se hkrati s pozidavo niso ustrez-
no zagotavljala zemljišča za ceste in druge skupne potrebe. 
Kar nekaj cestišč je v lasti fizičnih oseb ali v solastnini, kar 
je še hujši problem. Kdor je prodajal stavbna zemljišča brez 
dostopa do javnega cestišča, je moral dati služnost za dostop, 
ki je kakor koli bila upoštevana v ceni zemljišča in takšnih 
zemljišč občina ni in verjetno ne bo pripravljena plačevati. 
Razmerja bodo z lastniki morali reševati kupci stavbnih zem-
ljišč in služnostni upravičenci. 

Velik problem je tudi kataster, pri katerem geodetske službe  
delajo za naročnika, premajhna pozornost občinskih služb v 
preteklosti pa je  povzročila, da smo na mnogih mestih ostali 
s preozkimi cestišči ali celo brez njih. Vsem, s katerimi imamo 
kakršne koli spore v tem pogledu, ponovno sporočam, da  če 
bodo v prihodnje vsi ravnali tako, kot oni ravnajo sedaj, tudi 
sami ne bodo mogli do svojih hiš in druge posesti. Razmere 
so bile vzpostavljene v nekem drugem obdobju v nekem so-
sedskem soglasju in najmanj, kar bi bilo pričakovati, je, da 
vzamemo stanje takšno, kot je in kakršnega smo podedovali. 
V naprej delujmo tako, da ne bo novih nepravilnosti.

Projekti so v intenzivni pripravi. Ko bomo imeli projekte in 
sredstva, si ne dovolimo problemov s pridobivanjem zemljišč 
in služnosti. Razlastitve in sodišča naj bodo skrajni ukrep.  

Hkrati pa je treba s ponosom omeniti, da mnogi premo-
rejo veliko plemenitosti in  sosedsko sožitje ter širše po-
trebe razumejo drugače.  Brezplačno odstopajo obcestna 
zemljišča in drugače kooperativno sodelujejo, za kar se jim 
posebej zahvaljujem. 

Mladen Sumina, župan  

Župan ima besedo

Kljub investitorjevim  aktivnostim gradnja trgovine ostaja negoto-
va. Občinski svet, ki si želi realizacĳo, je zato na seji med drugim 
sprejel sklep o pridobitvi pisnih zagotovil o začetku gradnje leta 
2010.

Vabilo na

ZBOR OBČANOV
v ponedeljek, 7. decembra 2009,

ob 18. uri v Osnovni šoli Log - Dragomer
Dnevni red:

1. Javna obravnava Proračuna Občine Log - 
Dragomer za leto 2010

2. Predstavitev predloga grba in zastave ter datuma 
občinskega praznika Občine Log - Dragomer 

3. Razno

Župan
Občine Log - Dragomer

Mladen Sumina, l.r.

OBČINA LOG - DRAGOMER
OBČINSKA UPRAVA

Občina Log - Dragomer objavlja

POVABILO
za posredovanje predlogov za določitev datuma 

občinskega praznika Občine Log - Dragomer.
Občane Občine Log - Dragomer vabimo, da posredujejo 

predloge za določitev datuma občinskega praznika 
Občine Log - Dragomer.

Predloge se lahko posreduje pisno (Občina Log - Dragomer, 
Na Grivi 5, p. p. 09,1358 Log pri Brezovici), po telefonu 
(01 7507 700) ali po e-pošti (obcina@log-dragomer.si), in 

sicer do vključno 15. 12. 2009. 
Dragomer, 20. 11. 2009

Uprava Občine Log - Dragomer

V športnem parku v Dragomerju bo zrasel večnamenski športni 
objekt, ki ga bo gradil in upravljal Technocommerce, d. o. o. 

Občinski svet Občine Log - Dragomer je 
na 23. redni seji sprejel predlog proračuna 
za leto 2010 in ga posredoval v javno ob-
ravnavo do 3. 12. 2009. Proračun za leto 
2010 predvideva 2.472.193 evrov prihodkov 
ter 3.583.636 evrov odhodkov. Občina naj 
bi tako ustvarila primanjkljaj v višini 1.11-
1.443 evrov, ki ga bo delno poravnala s nepo-
rabljenimi finančnimi sredstvi iz leta 2007 v 
višini 776.744 evrov. Predvideno pa je tudi 
zadolževanje v višini skoraj 335 tisočakov. 
Občina se bo zadolževala v primeru,  če se bo 
v proračunu realiziralo  več kot 90  % vseh 
predvidenih nalog in investicĳ. Na občini 
predvidevajo, da je to malo verjetno, je pa za-
dolževanje zaradi nemotenega poslovanja in 
pokritosti proračuna treba predvideti. 

Občina v proračunu predvideva dve večji 
investicĳi, in sicer izgradnjo dvo-oddelčnega 

prizidka vrtca, ki ga je občinski svet na seji 
s sklepom tudi podprl, v proračunu je za to 
investicĳo rezerviranih 250 tisoč evrov, ter 
izgradnjo knjižnice, za katero je rezervi-
ranih 270 tisoč evrov.  Širša področja, kjer 
so predvidena največja vlaganja,  so poleg 
omenjenih investicĳ varovanje okolja, komu-
nalna dejavnost (vodooskrba, projektiranje 
na področju odvajanja in čiščenja odpadnih 
komunalnih voda), prometna dostopnost in 
varnost.

Predlog proračuna za leto 2010 je pri-
pravljen v skladu z usmeritvami Ministr-
stva za finance in usklajen z zakonodajo, ki 
predpisuje obliko proračunov uporabnikov 
javnih sredstev. Proračun 2010 je sestavljen 
iz splošnega dela, posebnega dela in načrta 
razvojnih programov. Večina sredstev pro-
računa bo porabljenih za tekoče odhodke in 

tekoče transfere,  22 % finančnih sredstev iz 
odhodkovnega dela proračuna bo porabljene-
ga za tekoče odhodke, ki so sestavljeni iz plač 
in drugih izdatkov zaposlenim, prispevkov 
delodajalcev za socialno varnost, izdatkov 
za blago in storitve ter rezerv. 27 % teh 
sredstev bo porabljenih za tekoče transfere, 
večinoma za javne zavode (vrtec in šola), ki 
so sestavljeni iz subvencĳ, transferjev posa-
meznikom in gospodinjstvom, neprofitnim 
organizacĳam in ustanovam ter drugih te-
kočih domačih transferov. Letos bo za inve-
sticĳske odhodke namenjenih več sredstev 
kot v prejšnjih letih, predvsem  zaradi obeh 
omenjenih investicĳ in neporabljenih sred-
stev iz prejšnjih proračunov. Za investicĳe 
bo namenjenih 48 %  sredstev odhodkovnega 
dela oziroma 1.727.034 evrov. 

Vesna Erjavec

Ambiciozen predlog proračuna

Pritisk Občinskega sveta na investitorja Trgovine Dragomer
Občinski svet Občine Log - Dragomer je na 23. redni seji županu in občinski upravi zaradi negotovosti o 
gradnji trgovine v Dragomerju naložil, da od investitorja M3 projekt in Mercatorja do 31. 12. 2009 pridobita 
natančen odgovor glede njunega medsebojnega dogovora in glede rokov izgradnje trgovine. 

Športna dvorana bo
Log-– Dragomer, 18. november 2009 – Svetniki in 
svetnice so na 23. redni seji potrdili izbiro za izvajal-
ca javno-zasebnega partnerstva za gradnjo športne 
dvorane v Dragomerju. Na razpisu je bil izbran Tech-
nocommerce, d. o. o., ki bo gradil športno dvorano, 
primerno za različne vadbene skupine, kot so aerobna 
vadba, ples, badminton, namizni tenis in podobno.
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Svetniki in svetnice so na seji raz-
pravljali o razmerah na področju 
otroškega varstva in ukrepih za za-
gotovitev potrebnih  zmogljivosti 
v Vrtcu Log - Dragomer. Sprejet je 
bil sklep o pristopu k pripravam na 
izgradnjo 2-oddelčnega prizidka k 
vrtcu v Dragomerju, odločili pa so 
se tudi, da je treba izdelati vizĳo za-
gotavljanja ustreznih zmogljivosti 
za vrtec v Občini Log - Dragomer. 
Svetniki in svetnice so na seji podali 
pozitivno mnenje  glede izbire izva-
jalca javno-zasebnega partnerstva 
ter sprejeli spremembe investicĳ-
skega programa, s katerim so opre-
delili, da bo načrtovani objekt  stal 
na jugozahodnem delu zemljišča v 
neposredni bližini teniških igrišč.

Občinski svet je na seji brez pri-
pomb sprejel predlog proračuna za 
leto 2010 ter ga posredoval v javno 
obravnavo do 3. 12. 2009, prav tako 
je bila sprejeta informacĳa o aktiv-
nosti za gradnjo poslovno-stano-
vanjskega objekta Trgovina Drago-
mer. 

Občinski svet je na seji nadaljeval 
aktivnosti za plinifikacĳo Občine 
Log - Dragomer. Na seji je bil v prvi 
obravnavi sprejet Odlok o dejavno-
sti sistemskega operaterja distribu-
cĳskega omrežja zemeljskega plina 
v občini, ki je pogoj za sklenitev 
koncesĳskega razmerja in izgrad-
njo omrežja zemeljskega plina. Že 
na lanski oktobrski seji je svet spre-
jel sklep o podpisu pisma o nameri 
plinifikacĳe občine z Energetiko 
Ljubljana. Izgradnja plinovodnega 
omrežja in oskrba s plinom sta po-
memben del dolgoročnega razvoja 
občine na področju energetike in z 
rabo energĳe povezanim okoljskim 
razvojem ter usmeritve, ki izhaja iz 
Lokalnega energetskega koncepta, 
ki bo v sprejem posredovan na na-
slednjo sejo občinskega sveta. Po-
glavitni cilj odloka je določiti način 
ureditve te dejavnosti, odlok pa sle-
di načelu, da je priključitev na pli-
novodno omrežje, kjer je mogoče, 
obvezna. O obveznosti priključitve 
na distribucĳsko omrežje in o upo-
rabi zemeljskega plina so razprav-
ljali tudi svetniki, ki so direktorja 
Energetike Ljubljana Hrvoja Dra-
škovića povprašali o tej problemati-
ki. Glede na zagotovila in odgovore, 

ki so bili podani na seji, izvajanje 19. 
člena, ki govori o obvezni priključit-
vi na omrežje, ni mogoče. Svet je na 
seji sprejel tudi sklep, da je do druge 
obravnave treba proučiti vprašanje, 
ali je koncesĳo za sistemskega ope-
raterja zemeljskega plina mogoče 
podeliti neposredno. Poleg tega so 
se strinjali, da bo do druge obravna-
ve treba ustrezno urediti vprašanje 
rokov, ki se nanašajo na 19. člen, ki 
ureja obvezno priključitev na plino-
vodno omrežje, in roka za začetek 
izgradnje plinovodnega omrežja po 
podelitvi koncesĳe. 

Svet je na seji soglašal s progra-
mom oskrbe s pitno vodo za leto 
2010, ki ga je pripravil upravljavec 
javnega vodovoda JP KPV. V njem 
je predviden program obnovitve-
nih aktivnosti za leto 2010, in sicer 
v Občini Log - Dragomer izvedba 
črpališča, vodohrana in povezoval-
nega cevovoda med njima v naselju 
Lukovica, razširitev vodovodnega 
voda na ulicah Dragomerška cesta 
in Ob Snežaku, rekonstrukcĳa 200 
metrov voda na ulici Pot na Stan, 
ki se bo izvajala v sklopu izgradnje 
kanalizacĳskega omrežja, ter na-
mestitev petih hidrantov oziroma 
zamenjava podzemnih hidrantov. 
Skupaj z Borovnico in Vrhniko bodo 
pridobili dokumentacĳo z rezultati 
preiskav za zagotovitev rezervnega 
vodnega vira, skupaj z Občino Vrh-
nika pa bodo pridobili dokumenta-
cĳo za izvedbo povezovalnega voda 
Verd–Sinja Gorica.

Na seji je bil sprejet tudi odlok o 
ustanovitvi organa skupne občin-
ske uprave Medobčinskega inšpek-
torata in redarstva, s katerim so 
tudi na nivoju države usklajeni vsi 
ustanovitveni akti medobčinskih 
inšpektoratov. 

Svetniki in svetnice so na seji Pros-
tovoljnemu gasilskemu društvu z 
vsemi glasovi podelili priznanje 
Občine Log - Dragomer. PGD Log si 
je priznanje zaslužilo s kakovostnim 
delom v svojem obdobju, ki ga kot 
najstarejše društvo v občini opravlja 
že od maja 1921. Gasilsko društvo 
je vedno pripravljeno pomagati in 
sodelovati pri prireditvah s svojo 
opremo in kadri, veliko truda vloži-
jo v delo z mladimi in za vzgajanje 
mladega kadra ter delo z veterani, 

poleg naštetega pa aktivno sodelu-
jejo z občani, društvi in občino.  

Sprejeta je bila informacĳa o in-
terpretacĳi in razpravi o rezultatih 
ankete o prisotnosti in zlorabi raz-
ličnih vrst dovoljenih in prepoveda-
nih drog v zadnji triadi na Osnovni 
šoli Log – Dragomer. Občinski svet 
je ob obravnavi te točke imel kar 
nekaj pripomb. Večina svetnikov 
je menila, da je anketa pomanjklji-
va, saj so bili anketirani le starejši 
osnovnošolci, medtem ko dĳakov 
in študentov niso vključili v anali-
zo. LAS Občine Log – Dragomer so 
priporočili, naj izvede anketo tudi 
med  drugimi kategorĳami mladih 
v občini, ki bi ustvarila bolj realno 
podobo dejanskega stanja proble-
matike. 

Občinski svet je na seji imenoval 
kandidate za člane Sveta za varstvo 
uporabnikov javnih dobrin v Ob-
čini Log - Dragomer. Svet bo štel 
pet  članov, sestaviti pa so ga morali 
tako, da člani zastopajo vsa tri na-
selja v občini. V svet so bili na tajnih 
volitvah imenovani trĳe kandidati z 
Loga, in sicer Zvone Popit, Marjan 
Trček in Ludvik Rožnik, kot edina 
kandidata sta bila imenovana kot 
kandidat naselja Dragomer Anton 
Košir ter Lukovice Stane Pečko. 
Svet za varstvo uporabnikov javnih 
dobrin bo usklajeval, varoval in za-
stopal interese javnih dobrin v raz-
merju do izvajalcev gospodarskih 
javnih služb, organom občine bo 
dajal predloge in pripombe  gle-
de  izvajanja gospodarskih javnih 
služb, spremljal bo uresničevanje 
njihovih obveznosti ter zastopal 
interese uporabnikov v povezavi 
z načrtovanjem in financiranjem, 
organiziranjem in izvajanjem de-
javnosti gospodarskih javnih služb. 
Poleg naštetih pristojnosti bo svet 
opozarjal na pomanjkljivosti ter 
predlagal izboljšave. 

Na seji je bil sprejet tudi sklep o 
nakupu stanovanjske stavbe, saj je 
bila občina lastnica funkcionalnega 
zemljišča okrog hiše. Z nakupom 
zemljišča je pridobila površine 
za dostop do športnega parka in 
vrtca v Dragomerju. Sprejet je bil 
tudi sklep o pridobitvi statusa gra-
jenega dobra v lasti Občine Log 
- Dragomer.              Vesna Erjavec

 V občini  se je v za-
dnjih dveh letih zara-
di ukrepa države, da 
je varstvo v vrtcu za 
drugega otroka brez-
plačno, pojavil problem 
prezasedenosti vrtcev. 
V šolskem letu 2008/20-
09 je brez varstva ostalo 
kar devetnajst otrok iz 
naše občine, letos pa 
varstva ni dobilo devet 
otrok. Že prihodnje šol-
sko leto teh težav naj 
ne bi bilo več, saj bodo 
dodatna mesta v jav-
nem vrtcu zagotovili z 
gradnjo dvooddelčne-
ga prizidka k vrtcu v 
Dragomerju. O gradnji 
prizidka so na seji raz-
pravljali tudi svetniki, 
ki so sklep o pristopu k 
pripravam na izgradnjo 
prizidka tudi podprli. 
Glavni argument za 
podporo sklepa je bila 
časovno ter finančno 
ugodna zagotovitev do-
datnega prostora v jav-
nem vrtcu za malčke, ki 
je še kako potreben. Za-
govorniki prizidka so 
se strinjali, da predlaga-
na rešitev ni optimalna, 
vendar je po drugi stra-
ni hitra. Poudarili so, da 
optimalne rešitve ne bi 
mogli sprejeti še kar ne-
kaj časa, saj na tem po-
dročju ni izdelane vizĳe 
o razvoju. Gradnja pri-
zidka je tako po mnenju 
večine trenutno najpri-
mernejša rešitev, vendar 
kljub temu na področju 
otroškega varstva na-
daljujejo z aktivnostmi. 
V ta namen so svetniki 
sprejeli dodatni sklep o 
izdelavi vizĳe zagotav-
ljanja ustreznih zmog-
ljivosti za vrtec v Občini 
Log - Dragomer. 

Razprava na seji o 
otroškem varstvu je bila 
burna; vsi so se strinjali, 
da so potrebe za zago-
tovitev dodatnega pros-
tora v javnem vrtcu, 
niso pa se strinjali s pri-
stopom k reševanju te 
problematike. Protiar-
gumente so predstavili 
tudi nasprotniki sklepa 
o gradnji dvooddelčne-
ga prizidka k vrtcu, ki 
so se strinjali, da podro-
čje otroškega varstva 
nujno potrebuje vizĳo. 
Gradnja prizidka vrtca 
v Dragomerju med dru-
gim naj ne bi zagotovila 
uravnoteženega razvoja 
občine, spraševali pa so 
se tudi o ceni vrtca, ki 
naj bi bila postavljena 
precej prenizko. Rešit-
ve, ki jih je predlagala 
občinska uprava, pa naj 
ne bi zadovoljivo rešile 
vprašanja predšolskega 
varstva v občini. 

Občina je z zagotav-
ljanjem novih  zmog-
ljivosti začela lani de-
cembra, ko je naročila 
ovrednotenje potencial-
nih lokacĳ za postavitev 

petoddelčnega vrtca. 
Predlagane lokacĳe za 
novi vrtec so bile tri, in 
sicer ob vrtcu na Logu, 
ob osnovni šoli ter ob 
vrtcu v Dragomerju. 
V analizi se je izkazala 
za najboljšo lokacĳa ob 
obstoječem vrtcu v Dra-
gomerju. Ugotovili so, 
da so razpoložljive po-
vršine zadostne, oblika 
zemljišča je ugodna, 
prav tako orientacĳa in 
osenčenost ter dostop-
nost do parcele. Prav 
tako je bila z vidika ve-
likosti lokacĳe, oblike 
zemljišča, orientacĳe in 
osončenosti ter dostop-
nosti primerna lokacĳa 
ob vrtcu na Logu. Del 
zemljišča na tej lokacĳi 
je lani oktobra na 16. 
redni seji po sklepu sve-
ta kupila občina za ceno 
dobrih 114 tisočakov, 
prednostno za potre-
be vrtca. Kar so na seji 
poudarili tudi nekateri 
svetniki, ki so opozorili, 
da je občina zemljišče 
na Logu kupila za po-
trebe vrtca. V analizi, 
ki jo je naredila občina, 
na tej lokacĳi gradnja 

novega vrtca v kratkem 
časovnem roku naj ne 
bi bila mogoča zaradi 
spremembe namenske 
rabe, kar naj bi po poda-
tkih uprave trajalo okoli 
šest mesecev. Poleg tega 
je na zemljišče mogoč 
dostop prek parcele, ki 
je v lasti Športnega dru-
štva Log, zato naj ne bi 
bilo nobenega jamstva, 
da bo sprememba na-
membnosti izvedljiva. 

Občina je aktivno-
sti nadaljevala maja 
2009, ko je naročila 
demografsko analizo 
projekcĳe prebivalstva 
Občine Log - Drago-
mer od leta 2009 do 
2020. Pripravili so štiri 
variante, rezultati va-
riantnih projekcĳ pa 
se razlikujejo glede na 
različne predpostavke 
o selitvah. Po vseh pro-
jekcĳah naj bi se število 
rojstev povečevalo do 
leta 2011 oziroma 2012, 
potem pa naj bi število 
novorojenih upadalo. 
Po varianti C, ki pred-

videva največ doselje-
nih, naj bi se število no-
vorojenih do leta 2012 
povečalo za 6 novoro-
jenih, iz letošnjih 46 na 
52. Po tem letu pa naj bi 
do leta 2020 upadlo za 
7, in sicer na 45. 

Te ugotovitve so ob-
čino vodile v novo ana-
lizo o tipu in velikosti 
novega vrtca oziroma 
prizidka k že obstoječe-
mu vrtcu v Dragomer-
ju. Izračunali so ceno 
za gradnjo 1- oziroma 
2-oddelčnega prizidka 
k obstoječemu vrtcu v 
Dragomerju ter grad-
njo novega 3- oziroma 
5-oddelčnega vrtca na 
Logu ob osnovni šoli 
ter ob obstoječem vrt-
cu na Logu. Za vse štiri 
različne velikosti vrtca 
so predvideli tri različ-
ne načine gradnje, in si-
cer kontejnerski oziro-
ma modularni sistem, 
montažni oziroma pa-
nelni sitem ter klasično 
gradnjo. 

Občinski svet je na 
seji potrdil sklep o pri-
stopu k pripravam na 
izgradnjo dvooddelč-

nega prizidka k vrtcu v 
Dragomerju. Financira-
nje prizidka naj bi bilo 
mogoče iz tekočih prili-
vov, cene pa naj bi se gi-
bale od dobrih 215 tisoč 
evrov za kontejnerski 
sistem, dobrih 248 tisoč 
za montažni ter dobrih 
260 tisočakov za prizi-
dek v klasičnem načinu 
gradnje. 

Naj spomnimo, da je 
občina poskušala reše-
vati prostorsko stisko 
v vrtcu že  leta 2008, ko 
so razpisali koncesĳo 
za izvajanje programa 
predšolske vzgoje in 
varstva, ki pa je bila ne-
uspešna. V istem letu se 
je občina odločila tudi 
za subvencioniranje 
varstva otrok, ki niso 
vključeni v programe 
vrtca, in sicer v višini 
100 evrov. Letos pa so 
podelili koncesĳo za-
vodu Zvezdica, ki ima 
organizirano vzgojno-
varstveno družino za 
šest otrok. 

Vesna Erjavec

V prihodnjih letih naj ne bi bilo več težav s pre-
zasedenostjo vrtca. Že septembra naj bi bil zgrajen 
dvooddelčni prizidek k obstoječemu vrtcu v Dra-
gomerju. 

Cesta Pod gradom asfaltirana
Konec oktobra so se  končala dela 
na cesti Pod gradom, kjer je podjetje 
SCT postavilo podporne zidove in 
asfaltiralo cestišče, vendar samo na 
tistem delu, kjer je občina pridobila 

soglasja.
Z asfaltiranjem bo občina zmanjšala 
velike stroške, ki jih ima z nasipa-
vanjem ceste. Kot je pojasnil vodja 
vzdrževanja cest na JP KPV, Jože 
Turk, občina  ponavadi nasipava 
makadam dvakrat na leto z dolomit-
skim peskom. Strošek enoslojnega 

asfaltiranja je povrnjen v 4 do 5 letih 
rednega vzdrževanja makadama. 
Turk je še pojasnil, da tak asfalt ne 
potrebuje vzdrževanja vsaj 10 let. 
Vzdrževanje cest se v občini nadalju-
je z deli na Stari cesti v Dragomerju. 
Letos bodo postavljeni podporni zi-
dovi,  prihodnje leto pa bodo asfal-
tirali cestišče. 

1. november: spomin na mrtve
Ob dnevu spomina na mrtve, 1. no-
vembra, so po Slovenĳi potekale šte-
vilne slovesnosti ter polaganje ven-
cev. Ljudje so se z obiskom grobov 
in prižigom sveč poklonili spominu 

na mrtve. Ob prazniku so se padlih 
borcev tako kot vsako leto spomni-
li s polaganjem venca na spomenik 
padlim v NOB.

Vandali zopet na delu

V sredini novembra so se vandali 
zopet izživljali nad javno lastnino. 
Tokrat so poškodovali bankomat 
na Log, ki ga bo treba popraviti ozi-
roma bodo namestili novega. Tako 
smo v občini ostali še brez edinega 
doslej delujočega bankomata. Delo-
vanje bankomata naj bi bilo vzpo-
stavljeno do konca novembra. 

Vesna Erjavec

Novičke iz Občine Log - Dragomer

Gradnja omrežja zemeljskega plina
Log - Dragomer, 18. in 19.  november –  Občinski svet se je v prostorih osnovne šole Log - Dra-
gomer sestal na triindvajseti redni sej,i na kateri je sprejel vseh petnajst točk dnevnega reda. 
Na seji so med drugim sprejeli sklep o graditvi 2-oddelčnega prizidka k vrtcu v Dragomer-
ju, potrjena je bila izbira izvajalca javno-zasebnega partnerstva Technocommerce za gradnjo 
športnega objekta, sprejeli pa so tudi predlog proračuna za leto 2010.

Dvooddelčni prizidek k Vrtcu 
Dragomer  septembra 2010
Log - Dragomer, 19. november 2009 – Občinski svet je na 23. redni 
seji z devetimi glasovi za in tremi proti sprejel sklep o pristopu k 
pripravam na izgradnjo dvooddelčnega  prizidka k vrtcu v Dra-
gomerju. V prihodnjem šolskem letu naj bi tako bilo zagotovlje-
no varstvo za vse predšolske otroke iz Občine Log - Dragomer.
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Večina osnovnošolcev je kot prvo drogo poskusilo alkohol, 
46,2 %, tobak jih je prvič poskusilo 3,8 %, tablete 3,1 %, vendar je 
rezultat vprašljiv, saj morda osnovnošolci niso razumeli vpraša-
nja. Večini je drogo, pretežno alkohol in tobak,  ponudil eden od 
staršev, in sicer v 31,1 %, ali jo je vzel doma, 14,9 %. Največkrat 
so prvo drogo poskusili zaradi praznovanja, v 36,1 odstotka, 4,2 
% jih je odgovorilo, »da ni imelo nič drugega za počet.« 

Tobak je poskusilo 17,7 odstotka anketiranih, od njih jih ga je 
92 odstotkov le poskusilo, 8 % anketiranih pa pokadi več ciga-
ret na mesec. Rezultati ankete kažejo, da anketirani najpogosteje 
kadĳo zunaj (44,4 %), v baru in gostilni (22,2 %) ter tudi doma 
(22,2 %). Na vprašanje “ali si že kdaj pil pivo, vino, žganje”, jih 
je večina odgovorila, da je pila pivo in vino, manj pa žganje (bre-
ezer). Najpogosteje pĳejo doma (42,6 %), v baru in gostilni1 9,1 
%, pri nekom doma in zunaj (8,5 %).

Prepovedane droge so prisotne tudi v tem okolju, saj 26,9 % 

anketirancev pozna ljudi, ki uporabljajo prepovedane droge, 
štirje osnovnošolci devetega razreda pa so že poskusili kanabis. 
Kar 56,9 % anketiranih meni, da so ljudje odvisni od prepove-
danih drog osebe s težavami, ki jim je treba pomagati, kar  priča 
o strpnosti anketirancev do uporabnikov prepovedanih droge. 
Prepovedane droge je po mnenju anketiranih najlažje dobiti v 
baru, disku, na dilerjevem domu in na cesti, v parku.

Osnovnošolci so v omenjenem okolju dobro poučeni o učin-
kih in posledicah ter nevarnostih  uporabe dovoljenih drog (al-
kohol, tobak, tablete)  pa tudi prepovedanih. Največ informacĳ 
o učinkih in posledicah ter nevarnostih uporabe dovoljenih in 
prepovedanih drog dobĳo na predavanjih oziroma  pogovorih 
v šoli. Na vprašanje “katere aktivnosti mlade najbolj odvračajo 
od drog”, je bil odgovor, da so to športne aktivnosti (62,3 %) in 
zabave brez drog (40 %).

Informacĳo o interpretacĳi in razpravi o rezultatih ankete o 

prisotnosti in zlorabi različnih vrst dovoljenih in prepovedanih 
drog med mladimi je na 23. redni seji obravnaval tudi Občin-
ski svet, ki je imel kar nekaj pripomb. Večina svetnikov je me-
nila, da je anketa pomanjkljiva, saj so bili anketirani le starejši 
osnovnošolci, medtem ko dĳakov in študentov niso vključili v 
analizo. Poudarili so, da bi bil rezultat bistveno drugačen, če bi 
bil problem obravnavan celoviteje. Svetniki so pripomnili, da 
raziskava ne pokaže dejanskega stanja v tem okolju, saj je tu 
droga že kar nekaj časa hud problem. Zato so LAS Občine Log 
- Dragomer priporočili,  naj pripravi anketo tudi med drugimi 
kategorĳami mladih v občini, ki bi  prikazala bolj realno podo-
bo dejanskega stanja problematike. Svetniki so se strinjali, da 
občina lahko marsikaj naredi za rešitev problematike. Poudarili 
so, da je predvsem treba poskrbeti za tiste kotičke, ki so najbolj 
izpostavljeni. 

Vesna Erjavec

Rezultati meritev radarja v 
Jordanovem kotu so pokazali, 
da je dobrih 37 odstotkov voz-
nikov vozilo v okviru dovolje-
nih hitrosti, in sicer do 30 km/h. 
Povprečna zabeležena hitrost na 
tem odseku je malo nad dovolje-
no, in sicer 30,8 km/h.  Največjo 
hitrost je radar zabeležil v petek, 
2. oktobra, ob 19. uri, ko je prehi-
tri voznik vozil kar 83 km/h. Re-
zultati radarja še kažejo, da se po 
Ulici 8. maja, kjer je bil postav-
ljen radar, vsak dan v povprečju 
pelje 580 vozil.

V drugi polovici oktobra so 

radar postavili tudi na Lukovi-
co. V okviru dovoljenih hitrosti, 
in sicer do 50 km/h, je vozilo do-
brih 34 odstotkov voznikov. Naj-
več voznikov je vozilo od 50 do 
60 km/h, in sicer 42,4 odstotka. 
Povprečna zabeležena hitrost na 
tem odseku je bila 49,5 km/h, kar 
je v okvirih dovoljenih hitrosti. 
Kljub temu pa na tem odseku 
ne manjka nevarnih voznikov, ki 
se požvižgajo na omejitve  in na 
svojo varnost ter varnost drugih 
udeležencev v prometu.  Največ-
jo hitrost, ki jo je zabeležil radar 
na tem odseku, je bila kar 113 

km/h, zabeležili pa so jo v nede-
ljo ob 13.45. V dvanajstih dneh, 
toliko časa je bil radar postavljen 
na Poti na Plešivico,  pa je hitrost 
100 km/h prekoračilo kar šest 
voznikov. Radar je še pokazal, da 
so vozniki največje hitrosti do-
segali podnevi okoli druge ure 
popoldan. Še posebno zaskrblju-
joče je, da je  bila  največja hitrost 
zabeležena v času, ko je na tem 
odseku veliko kolesarjev in peš-
cev, ki se odpravĳo na sprehod v 
naravo. Skrbi in opozorila okoli-
ških prebivalcev, da na tem od-
seku vozniki vozĳo prehitro, so 
se pokazale za pravilne in upra-
vičene. Prebivalci se  strinjajo, da 
bi bilo treba postaviti »ležeče po-
licaje« oziroma ustrezno omejiti 
največje dovoljene hitrosti in te 
hitrosti tudi preverjati. Rezultati 
radarja še kažejo, da vsak dan po 
tej cesti v povprečju pelje okoli 
505 vozil, precej več kot je tod 
prebivalcev. Velika gostota vozil 
na tem odseku je posledica ob-
nove Podpeške ceste v sosednji 
Občini Brezovica. 

Vesna Erjavec

Naše martinovanje
Prav na dan sv. Martina smo 
odšli na izlet, na martinova-
nje. Mošt se je že spremenil v 
vino in povabljeni smo bili v 
vinsko klet v Slovenskih go-
ricah. Nova vinska klet, na 
katero so zaposleni in kraja-

ni zelo ponosni, je vzidana 
v zemljo v samih goricah. 
Pokušina vina in domiselno, 
skoraj pesniško predstavitev 
vin in  goric nam je predsta-
vila gospa, ki nas je vodila po 
kleti sami in nam razložila, 
kako je klet nastala in kakšna 
vina imajo. 
Obiskali smo tudi Kovaštvo 
Zajc, kjer tretji rod opravlja 

to obrt. Mladi  gospodar nam 
je predstavil ročno kovanje 
orodja.  Na ogled ima raz-
ne izdelke, ki jih je skoval in 
krasĳo pročelje kovačnice. 
Ponosen je tudi na zbirko 
ročnega orodja; nekatero je 
staro  več kot 100 let in  je 

bilo last njegovega 
deda. Ukvarjajo se 
tudi s turizmom 
in gospodinja nam 
je postregla s peci-
vom in domačimi 
pĳačami. Za naše 
vrtičke, da bodo še 
lepši,  smo nakupi-
li razno orodje,  ka-
terega izdelavo so 
nam predstavili.
Aktiv kmečkih 
žena in pevci iz 
Sp. Ložnice so nam 

pripravili lep sprejem. Zapeli 
so nam več pesmi, ki jih zbi-
rajo pri starih ljudeh tistega 
dela Pohorja in postregle so 
nam s pecivom in moštom. 
Po vseh ogledih nas je v Go-
stilni Janez pričakalo obilno 
kosilo. Harmonikar nas je 
povabil na ples in nas zaba-
val s smešnicami v njihovi 
domači govorici. 

Po težkih izpitnih vprašanjih 
je komisĳa izbrala vinsko 
kraljico in vinskega carja. G. 
Vera in g. Janko sta nalogo 
opravila več kot dobro.

RAČUNALNIŠKI TEČAJ
Vabimo vas, da se prĳavite na 
računalniško izobraževanje, 
ki ga bomo ponovno organi-
zirali  januarja. Pokličite na 
tel. številko: g. Marĳa Draks-
ler,  040 855 105. Prĳavite se 
čim pre, ker je število mest 
omejeno.  Želeli bi, da se tega 
izobraževanja udeležite tudi 
tisti, ki se  z računalnikom še 
niste ukvarjali.

PIKADO  
Povabilo na igranje pikada 
še velja. Druženje ob pikadu, 
pogovor s prĳatelji in mnogo 

smeha ob zgrešenih metih 
smo doživeli, ko smo začeli z 
vadbo. Dobimo se vsak torek 
ob 14. uri. 
Pridružite se nam, v Kotičku 
je dovolj prostora.

OBVESTILA
Obvestili smo vas že, da bo 
prednovoletno srečanje v ne-
deljo, 20. decembra 2009.  Na 
tem srečanju bomo organizi-
rali tudi srečolov.  Prosimo 
vas, da nam pomagate z do-
bitki.
V začetku decembra bomo 
izdelovali voščilnice, ki bodo 
tudi naprodaj, seveda po 
zelo ugodnih cenah. Verjetno 
imate doma stare voščilnice 
ali razglednice z novoletnimi 
ali božičnimi motivi. Prosimo 
vas, če nam jih lahko odsto-
pite in prinesete v Kotiček.  

Odbor DU
Angelca Svete

Kar 36 pohodnikov PD 
REGA se nas je zbralo v ob-
lačnem sobotnem jutru, 7. no-
vembra, da se  odpeljemo  v 
neznano.

Prĳetno vzdušje je nastalo 
že v avtobusu z ugibanjem 
smeri izleta in kaj kmalu smo 
ugotovili, da se peljemo proti 
Dolenjski. Na bencinski čr-
palki v Čatežu nas je že čakal 
vodnik Milan in odpeljali smo 
se nad vasjo, kjer je šofer Jože 
pri cerkvi parkiral avtobus.

Iz vasi smo se odpravili 
proti bukovemu gozdu in po 
delno strmem vzponu prišli 

na Šentviško goro, kjer kra-
ljuje cerkvica sv. Vida. Ker 
je bilo megleno, razgleda na 
Brežice in Krško polje ni bilo. 

Tam smo se okrepčali, vpisali 
v vpisno knjigo, pozvonili na 
zvonček želja in se odpravili 
naprej. Pot nas je vodila po 
gozdni poti do asfaltirane ce-
ste skozi vas Žejno in potem 
ponovno v hrib na vrh Veliki 
Cirnik (621 m), kjer stoji zave-
tišče Vesela Micka. Malo smo 
si oddahnili, pomalicali, odtis-
nili štampiljko in se nato skozi 
kostanjev gozd spustili proti 
vasi Globočice. Vmes nas je 
pri lovski koči čakal 9-letni 
Andrej s turistične kmetĳe, 
kjer smo imeli naročeno kosilo 
in nam postregel s kozarčkom 

domačega žganja.
Po krajšem postanku smo 

krenili naprej in v pol ure pri-
šli v vas Globočice do kmetĳe 

Pri Martinovih, kjer nas je pri-
čakalo sonce in pa cviček na 
mizi pred 250 let staro in lepo 
obnovljeno

kmečko hišo. Pohod je kljub 
štiriurni hoji v prelepi naravi, 
med vinogradi in v gozdu, 
odetem v jesenske barve, hitro 
minil.

Ogledali smo si  okolico 
kmetĳe, nato pa odšli v novo 
leseno poslopje na okusno 
Martinovo pojedino. Po kosilu 
je predsednik Dušan v imenu 
vseh planincev čestital  Sta-
netu za 50. rojstni dan in mu 
izročil darilo.

Gospodar Franci nas je po-
vabil na ogled kleti in pokuš-
njo vin: modre frankinje, belih 
vin in novega cvička. V kleti 
nam je na harmoniko zaigral 
13-letni Martin. Ko smo po-
skusili vsa vina, smo dobro 
razpoloženi odšli nazaj, kjer 
smo se zavrteli ob zvokih 
Danilove harmonike. Vmes je 
nekaj pesmi zapel Vasja, na 
koncu pa je meh raztegnil še 
Tone. Bilo je veselo, sproščeno  
in nepozabno vzdušje. 

Zadovoljni, z lepimi vtisi 
in prĳetno utrujeni smo se v 
večernih urah odpeljali proti 
domu.

J. Trček

Skoraj 18 % starejših osnovnošolcev je že poskusilo tobak
V sklopu aktivnosti LAS za preprečevanje zasvojenosti so  aprila 2008 na Osnovni šoli Log - Dragomer opravili anketo o prisotnosti in zlorabi različnih vrst do-
voljenih in prepovedanih drog med mladimi. Anketiranih je bilo 130 učencev zadnje triade devetletke, 7., 8. in 9. razreda. Rezultati ankete kažejo, da mladostniki 
v tem okolju kakovostno preživljajo svoj prosti čas, saj se ukvarjajo s športom (36,2 %), druženjem s prĳatelji (22,3 %), v primerjavi z raziskavami, narejenimi v 
mestnem okolju, je nizek  odstotek igranja računalniških igric (10,8 %), gledanja televizĳe in poslušanja radia (2,3 %).

Na  Poti na Plešivico kar s 113 km/h
Na pobudo Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu v Občini Log - Dra-
gomer že več mesecev potekajo meritve hitrosti prometa. Oktobra so radar po-
stavili v Jordanov kot in na Lukovico. Po podatkih radarjev so vozniki na obeh 
odsekih vozili prehitro.

Izlet v neznano

Iz Društva upokojencev Dragomer - Lukovica

Vsem prebivalcem občine LOG - DRAGOMER
in vsem sosednjim GASILSKIM DRUŠTVOM

želimo
VESELE BOŽIČNE PR AZNIKE  

IN
SREČNO NOVO LETO 2010

ter dobro zdravje, osebno srečo in veliko delovnih uspehov.
Prostovoljno gasilsko društvo Dragomer - Lukovica
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Nogomet

Uspela šola nogometa
Za nami je jesenski del nogometne sezone 2009/10, 
s katerim smo lahko zadovoljni. Kljub težkim go-
spodarskim razmeram, od katerih je v precejšni 
meri odvisen tudi aktivni šport, smo tako ali dru-
gače uspešno končali prvi del. V primerjavi z lani 
smo zopet naredili korak naprej v organizacĳskem  
pa tudi v tekmovalnem pomenu. 

V otroški šoli imamo že  več kot trideset otrok, ki se jim vsak 
teden pridruži kakšen nov. Letos smo začeli tekmovati v MNZ-ligi 
(medobčinska nogometna zveza) s selekcĳo U-8, ki ji je v jesen-
skem delu sezone za las ušlo prvo mesto v skupini.  Prihodnje leto 
načrtujemo tekmovati tudi s selekcĳami U-7 in U-9. Pri otrocih je 
nasploh viden velik napredek in pravi užitek jih je gledati, kako ig-
rajo. Svojevrstno zadovoljstvo je tudi, ko pomislimo, da večina teh 
otrok pred dvema letoma še ni točno vedela, kako se, npr., pravilno 
brcne žoga,  sedaj pa isti otroci igrajo pravi nogomet, in to dobro. 

Tudi mladinska ekipa se je letos številčno precej povečala, kar se 
je pozitivno  odražalo na treningih  pa tudi na tekmah. Nastala je 
namreč konkurenca, kar je dobrodošlo. Treninge so imeli štirikrat 
na teden, pri čemer je bila udeležba vselej velika, kar je pogoj za ka-
kovostne treninge. Dobršen del lige so bili v igri za vrh lestvice, na 
koncu pa so zavoljo poškodb in bolezni nekaterih ključnih igralcev 
malce popustili, a vendarle končali na četrtem mestu v ligi. So pa 
zato na lestvici fair play končali na prvem mestu, kar pomeni, da 
so najbolj športno in »fer« moštvo. 

Člani so, kot edina neporažena ekipa, končali ligo na tretjem 
mestu in zaostajajo samo tri točke za prvouvrščeno ekipo. Žal se 
zadnji dve tekmi nista izšli po načrtu, saj so namesto šestih točk 
osvojili samo dve. Za žogo so se uspešno podili tudi naši »najsta-
rejši mladinci«, ki so v zlati sredini končali dolgo in naporno ve-

teransko sezono. Skratka, kar  zadeva tekmovalni del, smo lahko 
zadovoljni.   

Po še ne polnih treh letih delovanja imamo tako že 75 aktivnih/ 
registriranih igralcev, plus 25 veteranov, zaradi česar  nastaja kar 
velika prostorska stiska v športnem objektu pa tudi na enem in 
edinem igrišču. Potrebno je ogromno usklajevanja in koordinacĳe, 
da nemoteno potekajo vsakodnevni treningi in vsakotedenske tek-
me. Zavoljo tega bo v  prihodnje treba napeti vse sile za pridobitev 
pomožnega igrišča in vsaj še dveh garderobnih prostorov.     

Kar  zadeva infrastrukturo, nam je s pomočjo Občine Log - Dra-
gomer uspelo urediti nogometno igrišče, ki je sedaj eno lepših v 
ligi  vsaj glede travnatih površin. V prihodnje ga bo namreč treba 
povečati, ker glede velikosti zadošča samo za igranje v najnižjem 
rangu. Če bo v spomladanskem delu vse potekalo po načrtih, se 
lahko nadejamo stopničke višje.  

Postavili smo tudi drugo, prepotrebno zaščitno ograjo za golom 
na vzhodnem delu igrišča. Do začetka spomladanskega dela bomo 
ob igrišču poskušali postaviti še nekaj dodatnih klopi za naše zve-
ste navĳače, na katere smo še posebno ponosni. Na vseh domačih 
tekmah se jih je namreč redno zbralo od 150 do 200, kar ni majhna 
številka. Tako Ložani kot tudi Dragomerčani imajo radi nogomet 
in znajo ceniti dobro delo, narejeno  v dobro kraja. Ves naš trud, 
znanje in nenazadnje naša materialna ter denarna sredstva, vlože-
na v ŠP Log v zadnjih treh letih, so na tak način poplačana. 

Od samega začetka našega delovanja se trudimo delovati trans-
parentno in odprto za vse, ki jih zanima naš klub in z veseljem 
sprejemamo nove člane. Ne smemo pozabiti tudi na našo spletno 
stran, ki smo jo postavili v ta namen, da se poskušamo tudi skozi 
ta medĳ čim bolj predstavljati okolici. Glede na obiske strani nas 
očitno tudi prek spleta spremlja veliko ljudi. 

Na začetku leta 2009 smo si zadali cilj, da moramo iti korak na-
prej in če nam je uspelo letos, ne vidimo razloga, da nam ne bi tudi 
leta 2010. 

Res pa je, da se je in se bo še splošna kriza poznala tudi nam. 
Ogromno truda in časa se namreč porabi  za pridobivanje finanč-
nih sredstev, brez katerih preprosto ne gre. 

V klubu smo sicer vsi amaterji in volonterji, ki dopoldan hodimo 
v službe, popoldan pa treniramo ali kakor koli drugače skrbimo za 
delovanje kluba. 

Dejstvo pa je, da sredstva potrebujemo za sodniške stroške, pla-
čilo trenerjem, plačilo dvorane, nabavo športne opreme za igral-
ce (ni večna), za stroške registracĳ igralcev, zdravniške preglede, 
vzdrževanje opreme itn. 

Ko pa vidimo prepolno igrišče otrok in mladine, kako vsak dan 
pridno in zavzeto trenirajo, pozabimo na vse  težave in preprosto 
rečemo: »Bomo že kako, gremo naprej.« 

Bistvo je, da otroci in mladina več prostega časa preživĳo na 
športnih površinah v spremstvu strokovno usposobljenih trener-
jev kot pa za računalniki in televizorji. Zavedati se bo treba,  da je 
skrb za športno vzgojo otrok in mladine dolgoročna naložba, ki se 
praviloma vedno obrestuje. Seveda pozitivno.            

»Se beremo« zopet pred začetkom spomladanskega dela.

Direktor CRO Marko Kocjan-
čič je zbrane popeljal po pre-
novljenem Centru za ravnanje z 
odpadki, kjer so 30. septembra v 
uporabo predali preurejene ma-
nipulativne površine ter prenov-
ljeno sortirnico koristnih odpad-
kov in kompostarno. Zbranim je 
predstavil organizacĳo in enote 
CRO. 

Zdajšnji CRO je bil ustanovljen 
pred 15 leti, sprva kot organiza-
cĳska enota Odpadki v sklopu 

vrhniške komunale, od leta 2005 
pa kot njeno hčerinsko podjetje. 
Povečan obseg dela z biološko 
razgradljivimi odpadki je pove-
čal negativne vplive na okolje in 
s tem tudi nezadovoljstvo okoli-
ških prebivalcev, ki jih je motil 

smrad. Komunala in občina nista 
imeli finančnih sredstev za sana-
cĳo razmer, zato so se odločili za 
njegovo prodajo. Leta 2007 je bila 
kot najboljši ponudnik izbrana 
avstrĳska družba Saubermac-
her, ki je  s posodobitvĳo centra 
začela leta 2008 končala pa jo je 
letos. Investicĳe načrtujejo tudi 
v prihodnjih letih, ko naj bi tod 
zrasel eden najboljših in največ-
jih tovrstnih centrov v osrednji 
Slovenĳi.

Pod vodstvom Stojana Jakina, 
direktorja KPV, ter Jožice Rup-
nik, ki je odgovorna za področje 
odpadkov, in Andreja Trevna, 
odgovornega za področje pit-
ne vode, so si zbrani ogledali 
komunalno podjetje na Vrhniki 

oziroma pod njihovim okriljem 
vodohran Verd in črpališče Bo-
rovniški vršaj. Zbranim so pri-
pravili tudi predavanje, na kate-
rem so se seznanili z delovanjem 
podjetja, zbiranjem odpadkov 
ter oskrbo s pitno vodo. 

Ločeno zbiranje odpadkov se 
je pilotsko začelo leta 1995 v na-
selju Dragomer ter v enem izmed 
blokov na Vrhniki, kjer so bili 
razdeljeni zabojniki za organske 
odpadke ter postavljeni ekološki 

otoki.  Zdaj je v Občini Log - Dra-
gomer postavljenih 22 ekoloških 
otokov, kjer se zbirajo koristni 
odpadki, kot so steklo, papir in 
embalaža, načrtujejo pa se tudi 
postavitev dodatnih ekoloških 
otokov.  Letos so bili ekološki 
otoki opremljeni z obvestilnimi 
tablami, ki ljudi opozarjajo na 
pravilno odlaganje koristnih 
odpadkov. Sedaj je en ekološki 
otok namenjen 158 osebam. Lo-
čevanje in ravnanje z odpadki 
pod okriljem KPV sodi v sam 
vrh ločenega zbiranja v Slovenĳ. 
Z vsemi aktivnostmi, ki jih pod-
jetje izvaja na področju ločenega 

zbiranja, dosegajo rezultate, ki 
presegajo celo evropske smerni-
ce. Količine ločeno zbranih ko-
ristnih odpadkov na ekoloških 
otokih so se iz leta 2008 na 2009 
v povprečju povečale za četrtino, 
kar je več od pričakovanega. 

Ostanke komunalnih odpad-
kov v letu 2009 KPV odvaža na 
deponĳo Ostri vrh v Logatec, ka-
mor so jih v obdobju od januarja 
do septembra odložili 3394 ton. 
V primerjavi z  minulim letom 
v Občini Log - Dragomer komu-
nalno podjetje beleži 3,4 odstot-
ka manj oddanih odpadkov. Z 
vzpostavitvĳo novih ekoloških 
otokov in opozarjanjem občanov 
se izboljšuje stanje iz dneva v 
dan. Na KPV opažajo, da vedno 
več gospodinjstev že zdaj oddaja 
zabojnik na odjemno mesto na 
14 dni ali po potrebi. Na pred-
log KPV naj bi od pomladi 2010 
ostanek komunalnih odpadkov 
iz gospodinjstev odvažali na 14 
dni. 

Letos so občanom Borovnice, 
Loga - Dragomerja in Vrhnike, ki 
so v zabojnike za nekoristne od-
padke odlagali embalažo in celo 
nevarne ter gradbene odpadke, 
oddali približno 900 opozoril. Z 
njimi so občanom sporočili, da je 
njihovo nedosledno ločevanje v 
nasprotju z občinskimi odloki in 
da jih zato lahko doletĳo  sank-
cĳe. 

Vesna Erjavec

Župan, predstavniki občinske uprave in predstavniki Občinskega 
sveta so si konec oktobra ogledali prenovljeni Center za ravnanje 
z odpadki na Vrhniki.

Leta 2009 so se količine lo-
čeno zbranih odpadkov v 
povprečju povečale za četr-
tino. KPV v Logu - Drago-
merju beleži 3,4 odstotka 
manj oddanih nekoristnih 
odpadkov.

Objava popravka nepravilnih na-
vedb v št. 365 z dne 26. okt. 2009

Spoštovani!

V oktobrski številki glasila 
NAŠ ČASOPIS, št. 365, pri objavi 
prispevkov LIČKALI KORUZO 
KOT NEKOČ na prvi strani in po-
novitvi besedila pod istim naslo-
vom na straneh novic Občine Log 
- Dragomer na 35 strani po zapi-
sanem citatu g. Ludvika Rožnika, 
navedenem v prispevku ga. Vesne 
Erjavec, ter ponovni ponovitvi in 
potrditvi navedb v besedilu tek-
movanja koscev in grabljic pod na-
slovom USPEŠNI TUDI Z NEKAJ 
NERODNOSTMI avtorja g. Ludvi-
ka Rožnika so bile navedene neka-
tere nepravilne navedbe, ki lahko 
prizadenejo marsikatero nevladno 
organizacĳo ter s tem širšo javnost 
na  območju Ljubljanskega barja, 
ki se praktično že desetletja vsaka 
po svojih močeh trudi ohranjati 
naravne in kulturne značilnosti 
tega območja.

– V povezavi besedil obeh ome-
njenih člankov je jasno razvidno, 
da se gospod Rožnik, kamor vklju-
čuje tudi strankarskega kolega iz 
Občine Brezovica, razglaša kot 
»pionirja« medobčinskega tekmo-
vanja koscev in grabljic za pokal 
Ljubljanskega barja,  pa tudi  za-
četnika čistilne akcĳe, ki naj bi iz 
vasi Log prerasla v veliko čistilno 
akcĳo, ki poteka v sedmih barjan-
skih občinah.

– V članku ponavlja svoje prepri-
čanje, da se je s svojo tekmovalno 
ekipo 27. 8. 2006 udeležil prvega 
medobčinskega tekmovanja kos-
cev in grabljic v Občini Brezovica 
ali točneje v Podpeči s takratnim 
nosilcem organizacĳe TD Podpeč 
- Jezero in ta dogodek, ki je bil 
doslej organizacĳsko izveden kot 
najboljši, celo žaljivo razglaša za 
skromnega. 

– Ekipa Log - Dragomer je bila 
namreč, skladno z ustanovitvĳo 
nove občine, vključena v projekt 
ZOLB »dolgoročnega ozaveščanja 
prebivalcev Ljubljanskega bar-
ja« na II. tekmi medobčinskega 
tekmovanja koscev in grabljic, ki 
je bila v soorganizacĳi  ŠD in KD 
Bevke oziroma gostiteljice Občine 
Vrhnika v Bevkah  25. 8. 2007.

– Res pa je ekipa Loga - Drago-
merja sodelovala na izbirni občin-
ski tekmi Brezovica v organizacĳi 
novo ustanovljenega ŠKTD Lok-
vanj, in sicer nekaj mesecev pred 
II. Medobčinskim tekmovanjem 
koscev in grabljic za pokal Ljub-
ljanskega barja. 

Prva medruštvena oziroma me-
dobčinska poskusna tekma koscev 
in grabljic, dogovor o Pravilih 
tekmovanja, sprejem Sporazuma 
o Medobčinskem tekmovanju kos-
cev in grabljic za pokal Ljubljan-
skega barja ter izžrebanje vrstnega 
reda organizacĳe po posameznih 
barjanskih občinah za naslednjih 
šest let je bilo namreč, na pobudo 
idejnega vodje, medobčinskega 
koordinatorja in soorganizatorja 
vseh dosedanjih tekmovanj, Za-
voda za ohranjanje naravne in 
kulturne dediščine Ljubljanskega 
barja, okrajšano ZOLB, izvedeno 
skupaj s šestimi TD, ŠD oziroma 
KD 24. 9. 2005 v Ljubljani.

Organizacĳa spomladanskih 
čistilnih akcĳ po Ljubljanskem 
barju poteka v izvajanju nevlad-
nih organizacĳ, kot so: turistična 
društva, športna društva, kultur-
na društva, PGD, lovska društva, 
ribiške družine, DOPS, taborniki, 
učenci »barjanskih« šol in drugih 
naravovarstvenih društev, vsak 
v svojih mejah delovanja, že naj-
manj 25 let. 

Pobudo je podprla takratna 
SZDL Občine Vič in Občine Vrh-
nika, ki se je skozi aktivnosti kra-
jevnih skupnosti in navedenih 
društev ali družin obdržala vse 
doslej.     

Zdajšnje dogajanje na tem po-
dročju ni nič drugačno, le da je 
barjanska pokrajina vedno bolj 
zasičena z odpadki in da se k čiš-
čenju vsako leto pridruži več oza-
veščenih prostovoljcev.

Drugačna je le medĳska promo-
cĳa, kar nekatere družbe in novo-
dobna okoljevarstvena društva s 
svojimi spletnimi stranmi in »jam-
bo« plakati spretno izkoriščajo v 
prid svoje »oznanilne« pozicĳe 
»vse barjanskega organizatorja« 
in si tako, tudi na račun okrnjenih 
virov v ta namen  drugih aktivnih 
društev s sponzorji ali javnimi raz-
pisi zagotavljajo preživetje svojega 
poslanstva

– Poleg omenjenega so v članku 
pod naslovom USPEŠNI TUDI Z 
NEKAJ NERODNOSTMI navede-
ne nekatere moteče vsebinske ne-
točnosti, na primer:
a/  4. Medobčinsko tekmovanje je, 
tako kot vse doslej, organiziral ali 
soorganiziral Zavod za ohranja-
nje naravne in kulturne dediščine 
Ljubljanskega barja in ne samo 
MOL, kot se navaja v članku.   
b/   Ne gre za pokal Nacionalnega 
parka, ampak za pokal Ljubljan-
skega barja.
c/   Minister za okolje in prostor je 
svojo odsotnost opravičil in poslal 
na prireditev  direktorja Direkto-
rata za okolje, ki pa zaradi spušče-
ne strehe odra in poznejše  odso-
tnosti, naravovarstvenega govora 
ni mogel izvesti.           
d/  Skrajšano ZOLB pomeni Zavod 
za ohranjanje naravne in kulturne 
dediščine Ljubljanskega barja in 
ne Zavod za ohranjanje kulturne 
dediščine mesta Ljubljana.
e/  Razlika v času med drugouvr-
ščeno skupino koscev z Vrhnike 
in prvouvrščeno iz Občine Log - 
Dragomer ni 3,1 min. ampak 1,22 
min.
d/  Ker gre za ohranitev kulturne 
dediščine, kjer je najmanj enako-
vredna času tudi kakovost, smo 
prepričani, da se bo ekipa Občine 
Log - Dragomer tudi prihodnjič 
udeležila tekmovanja, saj so vsi 
tekmovalci, ki se sploh upajo iz-
postaviti javnosti in  tako celo za-
stopati občinske barve, ZMAGO-
VALCI !  

Če je k temu dodano tudi iska-
nje motivacĳe človeka do sožitja 
z naravo, ozaveščanje ljudi, po-
vezanih z barjansko zemljo v  po-
menu varovanja njenih značilnih 
vrednot ter s tem k prispevku do 
prĳazne obdelave barjanske zem-
lje, spoznavanje običajev in etno-
loških raznolikosti posameznih 
vasi, okrajev pa tudi druženja pre-
bivalcev sedmih občin, ki upravno 
pokrivajo območje Ljubljanskega 
barja, so take ali podobne prire-
ditve in pobude, kamor spada 
tudi ličkanje koruze, izredno po-
membne v mozaiku prizadevanja 
do ohranitve naravne in kulturne 
dediščine barjanskega območja. 
To bo nekoč prav gotovo začelo 
vračati tudi tistim, ki se ne ukvar-

jajo samo s panoramskimi poleti z 
baloni ali turistično rečno plovbo, 
prodajo oglasnega prostora na 
»jambo« panojih ali iskanjem vira 
političnih točk pred lokalnimi vo-
litvami.

Če se želi pomagati naravnemu 
okolju Ljubljanskega barja, je treba 
aktivnosti usmeriti na območja, ki 
se še ne obdelujejo, in ne prevze-
mati in si lastiti utečene projektne 
naloge drugih.

Čudi nas, da se nihče ne loti ali 
pa premalo angažirano vprašanja 
intenzivne in nekatere integrirane 
pridelave, ki uničuje še preostale 
neokrnjene barjanske travnike z 
značilno botaniko. Zakaj se temu 
primerno ne spremenĳo merila 
subvencĳ v prid čiščenja oziroma 
ohranjanja barjanskih travnikov. 
Kakšne posledice bo na to  območ-
je prinesla genetsko spremenjena 
koruza? Kako na avtohtone rastli-
ne vplivajo novodobne agresivne 
tuje rastlinske vrste, ki ogrožajo 
značilen barjanski habitat mnogo 
bolj kot sicer tako opevana črna 
nelegalna smetišča?  Zakaj je do-
voljeno nasipanje značilnih ne-
okrnjenih travniških predelov pod 
pogoji ponovne obnovitve travni-
ške mase, če vemo, da smo s tem 
za vedno izgubili značilno barjan-
sko botaniko? Zakaj je dovoljena 
gradnja objektov z arhitekturo, 
ki nima niti najmanjše povezave 
z barjansko kulturno dediščino? 
Kakšna je formulacĳa urbanizacĳe 
z oznako razpršene gradnje brez 
primerne komunalne ureditve, če 
se na  nekdanjem travniku, širine 
24 m, gradĳo strjena naselja z več 
kot štirimi stanovanjskimi objekti 
in gre v bistvu za legalizirana na-
selja novih »Rakovih jelš« itn. …     

S tem prispevkom nikakor ne 
želimo zanikati cenjenega pri-
spevka g. Ludvika Rožnika pri 
organiziranju in vodenju občin-
ske ekipe koscev in grabljic Loga 
- Dragomerja, kot tudi njegove ak-
tivnosti pri izvajanju čistilnih akcĳ 
na lokalnem območju.

Dandanes je zelo malo takih 
osebnosti, ki svoj prosti čas posve-
čajo družbeno koristnemu delu. 
Verjamemo, da bo lokalna javnost 
to delo znala ceniti in nagraditi  z 
zasluženimi glasovi.

Jernej Korenčič – ZOLB

Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo!

Ogled prenovljenega Centra za ravnanje z odpadki
Vrhnika, 29. oktober 2009 – Župan, predstavniki občinske uprave ter predstavniki Občinskega sveta Občine 
Log - Dragomer so si ogledali prenovljeni CRO Vrhnika, ki je svoja vrata odprl konec septembra, ter JP KPV 
in njegov vodohran Verd ter črpališče na Borovniškem vršaju s tremi vodnjaki. 
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Javni poziv
za legalizacĳo orožja

Obveščamo vas, da je 14. 11. 2009 začel veljati Zakon 
o spremembah in dopolnitvah Zakona o orožju (ZOro-
1B), ki je prinesel nekaj bistvenih novosti, med drugim 
tudi legalizacĳo orožja, ki bo potekala od 14. 11. 2009 
do 14. 2. 2010.  Imetnik, ki poseduje orožje brez ve-
ljavne listine za posest ali nošenje orožja, lahko v treh 
mesecih od uveljavitve tega zakona pri  upravni enoti, 
na območju katere ima stalno prebivališče,  vloži vlo-
go za pridobitev ustrezne orožne listine, če izpolnjuje 
naslednje pogoje: da je dopolnil 18 let, da ni zadržkov 
javnega reda, da je zanesljiv, da ima opravljen zdravni-
ški pregled in da je opravil preizkus znanja o ravnanju 
z orožjem.

Vlogo za legalizacĳo orožja je treba oddati na vnaprej 
določenem obrazcu, ki se pridobi na upravni enoti. Ob 
vložitvi vloge se orožje ne prinaša na upravno enoto. 
Upravna enota po prejeti vlogi za legalizacĳo izda po-
trdilo, ki imetniku omogoča prenos prĳavljenega orož-
ja k puškarju, ki opravi pregled orožja. Brez ustrezne 
identifikacĳe orožja in ugotovitve njegove brezhibnosti 
legalizacĳa orožja ni mogoča, zato je pregled obvezen.

Imetniki orožja s stalnim prebivališčem na območju 
Upravne enote Vrhnika lahko podajo vlogo za lega-
lizacĳo orožja osebno ali po pošti na Upravno enoto 
Vrhnika, Tržaška c. 1, pritličje, soba št. P-15. Vse  druge 
informacĳe dobite na tel. št. 01 7507-869 pri g. Ireni Le-
skovec. Uradne ure so v ponedeljek in torek od 8. do 12. 
ure  in od 13. do 15. ure; v sredo od 8. do  12. ure in od 
13. do 18. ure, v petek pa od 8. do 13. ure.

Osebe, ki posedujejo neprĳavljeno orožje, ki ga ni do-
voljeno posedovati (vojaško orožje, avtomatsko strelno 
orožje …), le-to po predhodnem obvestilu izročĳo po-
licĳski postaji ali upravni enoti, kjer ob izročitvi dobi 
posebno potrdilo.

Eksplozivno orožje in gospodarsko razstrelivo se 
zaradi lastne varnosti in varnosti  drugih ljudi ne prina-
ša na upravno enoto ali na policĳsko postajo, temveč 
osebe, ki tako orožje posedujejo oziroma vedo, kje je, o 
tem osebno ali po telefonu obvestĳo policĳsko postajo 
ali policĳsko upravo na telefonsko številko 113. Eks-
plozivno orožje bodo prevzeli policisti, ki so strokovno 
usposobljeni za ravnanje s takšno vrsto orožja, ter po-
skrbeli za strokovno uničenje.

 Hkrati obveščamo vse posameznike, ki posedujejo 
zračno orožje, pri katerem je kinetična energĳa izstrel-
ka na ustju cevi višja kot 20 J ali hitrost izstrelka na ustju 
cevi 200 m/s ali več, da morajo v roku šestih mesecev, t. 
j. od 14. 11. 2009 do 14. 5. 2010  pri pristojni upravni eno-
ti, kjer imajo stalno prebivališče, podati vlogo za prido-
bitev priglasitvenega lista.

UPRAVNA ENOTA VRHNIKA

1. Spremembe, vnesene zaradi večje jas-
nosti zakona  oziroma so posledica dolo-
čenega tehničnega napredka na področju 
izdelave orožja: 

Zakon v kategorĳo A oz. prepovedano 
orožje na novo uvršča tudi orožje, izdelano 
iz katerega koli bistvenega sestavnega dela 
orožja, ki izvira iz nedovoljene trgovine, in 
izdelano novo orožje, ki nima predpisanih 
označb. Zakon tudi na novo določa, da je 
orožje pravilno označeno takrat, ko je iz 
oznake razvidno ime proizvajalca, država 
ali kraj proizvodnje, serĳska številka in leto 
proizvodnje orožja oziroma če je pri stre-
livu vsaka posamezna osnovna embalaža 
vsega streliva označena tako, da navaja ime 
proizvajalca, identifikacĳsko serĳsko števil-
ko, kaliber in vrsto streliva. 

Sprememba zakona določajo tudi, da je 
orožje kategorĳe B7  črtano iz prepoveda-
nega orožja, po novem se uvršča med osta-
lo orožje kategorĳe B, za katerega je potreb-
no dovoljenje za nabavo. 

Zračno orožje, pri katerem je  kinetična 
energĳa na ustju cevi več kot 20 J ali hitrost 
izstrelka na ustju cevi 200 m/s ali več, je bilo 
do sedaj dostopno vsem posameznikom, 
pod pogojem da so stari 18. let, s spremem-
bo zakona pa je za nabavo zračnega orožja 
potrebna priglasitev. To dejansko pomeni, 
da mora posameznik, za nakup zračnega 
orožja izpolnjevati naslednje pogoje:
• starost 21 let;
• da ni zadržkov javnega reda;
• opravljen preizkus znanja o ravnanju z 

orožjem.
Ob izpolnjevanju naštetih pogojev bo 

trgovec posamezniku izdal “Priglasitveni 
list” in o nakupu orožja obvestil pristojno 
UE, ki bo osebo in orožje vnesla v ustrezne 
evidence imetnikov orožja.

Posamezniki, ki že posedujejo zračno 
orožje,  pri katerem je kinetična energĳa iz-
strelka na ustju cevi višja kot 20 J ali hitrost 
izstrelka na ustju cevi 200 m/s ali več,  pa 
morajo v roku 6 mesecev (od 14. 11. 2009 
do 14. 5. 2010) pri pristojnem organu poda-
ti vlogo za pridobitev priglasitvenega lista. 
Listina jim bo izdana, v kolikor bodo izpol-
njevali prej naštete pogoje. V kolikor pogo-

jev ne bodo izpolnjevali bodo morali tako 
zračno orožje odsvojiti. Prav tako je ob pre-
stopu meje vsak vnos in iznos takega orož-
ja potrebno priglasiti policĳi. V primeru 
nabave takega orožja v tujini, pa v 8 dneh 
po vnosu v RS pridobiti priglasitveni list za 
orožje na pristojni UE.

   
2. Novosti pri zbiranju orožja

Zbirateljem orožja bo po spremembi za-
konodaje poenostavljen postopek izdaje 
dovoljenj za nabavo orožja kategorĳe A, 
saj bo minister imenoval posebno komisĳo, 
ki bo pripravila seznam vojaškega avto-
matskega in polavtomatskega orožja, ki ga 
je dovoljeno zbirati. Seznam bo objavljen 
v Uradnem listu in na svetovnem spletu. 
Tako bo povsem jasno, katero je dejansko 
orožje kategorĳe A, ki ga je dovoljeno zbira-
ti in s katerim je dovoljen promet.

Prav tako bo po novem v zvezi z zbira-
njem orožja, kategorĳe A lahko policist ne-
posredno na terenu od posameznega zbi-
ratelja zahteval, da mu pokaže pravilnost 
hrambe orožja (tehnična in tudi elektron-
ska zaščita prostora ter konkretno hrambo 
posameznega kosa v primerni vitrini ali za-
varovanega z jeklenico itd.).

  
3. Novosti pri proizvodnji streliva in stre-
liščih športnih organizacĳ

Na področju izdelave streliva je dodan 
nov člen, ki omogoča izjemo glede izdelave 
in preizkušanja streliva, v primerih, ko je 
treba za znanega kupca izdelati strelivo, ki 
ga sicer ni mogoče več kupiti v redni pro-
daji. Le-to se lahko izdela v manjših serĳah 
do 1000 kosov brez preizkušanja in označe-
vanja takega streliva. Gre torej za strelivo, 
ki je namenjeno starejšemu orožju, za kate-
rega ni več redne serĳske proizvodnje stre-
liva, proizvodnjo manjših serĳ pa ni smisel-
no pošiljati v preizkušanje in označevanje. 

  
4. Večji nadzor nad izvajanjem zakona in 
vodenjem postopka o prekršku med posa-
meznimi organi nadzora.

Spremembe zakona tudi jasneje raz-
mejujejo pristojnosti med Inšpektoratom 
Republike Slovenĳe za notranje zadeve in 

Policĳo. Tudi s spremembami zakona je 
splošno nadzorstvo nad določbami zakona 
in upoštevanje določb pri pravnih osebah 
in podjetnikih v pristojnosti inšpektorata. 
Določene določbe, ki se nanašajo na po-
sameznika in pravne osebe oziroma pod-
jetnika pa nadzorujeta policĳa in carinska 
služba.. Prav tako je točno določeno, kdo je 
pristojen za odločanje za posamezen prekr-
šek. Višina kazni za posamezen prekršek je 
na novo določena, omenimo naj samo, da 
se z globo od 3.000 do 5.000 EUR za pre-
kršek kaznuje posameznik, ki nosi orožje 
kategorĳe A, B, C in prve točke kategorĳe 
D, za katerega ne poseduje ustrezne orožne 
listine. 

 
5. Evidence trgovcev in povečanje glob za 
najhujše kršitve zakona

Zakon na novo ustvarja pravno podlago 
za računalniško vodenje evidenc pri tr-
govcih z orožjem in strelivom. Vsi trgovci 
bodo namreč morali  preiti na računalniško 
vodenje evidenc, pri čemer bodo te pove-
zane tudi s centralnim računalnikom, kar 
bo omogočalo organom nadzora direkten 
vpogled v evidence trgovcev s čimer bo 
omogočena sledljivost orožja od njegovega 
nastanka pa do končnega uporabnika. Do-
ločeno je prehodno obdobje do 31.12.2014, 
do katerega so trgovci dolžni vzpostaviti 
informatizirane evidence.

6. Legalizacĳa orožja
Tretja legalizacĳa orožja bo potekala od 

14. 11. 2009 do 14. 2. 2010. Imetnik, ki po-
seduje orožje brez veljavne listine za posest 
ali nošenje orožja, lahko v treh mesecih od 
uveljavitve tega zakona pri  upravni enoti, 
na območju katere ima stalno prebivališče, 
poda vlogo za pridobitev ustrezne orožne 
listine, če izpolnjuje naslednje pogoje: da 
je dopolnil 18 let, da ni zadržkov javne-
ga reda, da je zanesljiv, da ima opravljen 
zdravniški pregled in da je opravil preiz-
kus znanja o ravnanju z orožjem. Vlogo 
za legalizacĳo orožja je potrebno oddati na 
vnaprej določenem obrazcu, ki se prido-
bi na upravni enoti. Ob vložitvi vloge se 
orožje ne prinaša na upravno enoto. Vse 
ostale informacĳe v zvezi z legalizacĳo 
orožja dobite na Upravni enoti Vrhnika, tel.
št. 7507-869 pri g. Ireni Leskovec oz. osebno 
v času uradnih ur v ponedeljek in torek od 
8. do 12. ure  in 13. do 15. ure; v sredo od 8. 
do – 12. ure in od 13. do 18. ure in v petek 
med 8. in 13.00 uro.

UPRAVNA ENOTA VRHNIKA

V prvih treh dneh sejma je vse razstavljene ino-
vacĳe ocenila mednarodna komisĳa po naslednjih 
merilih: stopnja inovativnosti in tehnični napre-
dek, ekonomska vrednost, praktičnost, dizajn 
in sama predstavitev. Slovenske inovacĳe so bile 
odlično ocenjene, saj so kar štirje inovatorji prejeli 
zlate medalje, dva srebrni in dva bronasti. Priteg-
nile so tudi veliko pozornosti obiskovalcev in po-
slovnežev.

Inovator Tomaž Grom je prejel zlato medaljo 
za dve patentirani inovacĳi, ki izboljšujeta plov-
ne lastnosti plovil, zlasti jadrnic. Prvo inovacĳo, 
bočni stabilizator nagiba plovila, sestavljata hidro-

dinamično oblikovani lameli, pritrjeni na bok tele-
sa plovila, v višini nekoliko nad vodno gladino. 
Lameli zaradi svojega vzdolžnega nagiba navzgor 

od krme proti premcu nudita plovilu dodatni 
hidrodinamični vzgon, ki vrtišče nagiba pomakne 
od sredine plovila navzven in  tako poveča izko-
ristek mase kobilice. Dodatni bočni vzgon plovilo 
izravnava in dviguje, kar zmanjša ugrez, izboljša 
krmarjenje in povečuje količino zajete sile vetra v 
jadrih. Tako se poveča hitrost plovbe. 

Druga inovacĳa, dvokraka gibljiva kobilica, pa 
je sestavljena iz dveh delov: fiksnega, ki je pritrjen 
v telo plovila, in gibljivega v obliki dveh krakov, 
postavljenih pod kotom 90 o, ki na spodnjem kon-
cu nosita balastno maso. Gibljivi del se prek tipal, 
računalnika in hidravličnega ali zobniškega me-

hanizma odziva na nagib plovila in ga izravnava. 
Njene prednosti v primerjavi s klasično kobilico 
so: večja hitrost plovila zaradi boljšega zajema sile 
vetra, povečano udobje brez prečnega nagibanja 
palube,  preprosto reševanje nasedlega plovila, 
stabilna lega plovila ob oseki ali na kopnem in 
manjši ugrez v nevtralni pozicĳi kobilice.

Veliko zanimanja  je vzbudila tudi interaktivna 
igrača z imenom Bobi inovatorjev Borisa in An-
žeta Sobočana, prav tako zaščitena s patentom. 
Inovatorja sta zanjo prejela bronasto medaljo. Ig-
rača deluje tako, da otrok z gibanjem (hojo, tekom, 
poskakovanjem) oziroma z izvajanjem gibov na 

mestu ali zelo omejenem prostoru vpliva na nje-
no smer in hitrost gibanja ter druge svetlobne in 
zvočne odzive. S primerjanjem odzivov igrače z 
izvedenimi gibi lahko otrok ugotovi, katere gibe 
igrača  pozna in kako se odziva nanje. Za dosega-
nje želenega načina gibanja igrače mora otrok pre-
poznati značilnosti (omejitve) prostora okoli sebe 
ter dobro domisliti in natančno izvesti zaporedja 
gibov. Igrača meri čas neprekinjenega gibanja in 
rezultat prikaže na prikazovalniku, ki je nameščen 
na njenem sprednjem delu. Za gibe, na katere se 
igrača odzove s svetlobnim signalom, dobi otrok 
dodatne točke. 

Tako se je tudi na tem sejmu potrdilo, da imamo 
Slovenci odlične inovacĳe (in seveda inovatorje). 
Upajmo, da bodo omenjene inovacĳe čim prej pri-
nesle tudi konkretne rezultate v obliki proizvod-
nje in prodaje na trgu.

Novosti zakona o orožju
Obveščamo Vas, da je Državni zbor na 10. seji dne 19. oktobra 2009 sprejel 
Zakon o spremembah in dopolnitvah Zakona o orožju (Zoro-1B), ki je bil 
objavljen v Uradnem listu RS št. 85/09, ter je stopil v veljavo dne 14. 11. 
2009. Bistvene novosti zakona so:

Inovatorji z Vrhnike in Dobrove prejeli medalji 
Na letošnjem mednarodnem inovacĳskem sejmu IENA v Nürnbergu, ki je potekal od 5. do 8. novembra, se je po poročilu organizatorja predstavilo rekordno število 
inovacĳ – okrog 800 iz 34 držav. Slovenski inovatorji so na sejmu predstavili 14 inovacĳ, večinoma izdelanih do stopnje prototipa, nekaj pa je bilo tudi že končnih iz-
delkov, primernih za takojšnjo proizvodnjo. Svoje inovacĳe so predstavili tudi Tomaž Grom z Vrhnike in soinovatorja Boris Sobočan in Anže Sobočan z Dobrove.

Dvokraka gibljiva kobilica na testnem modelu

Interaktivna igrača – inovacĳa Borisa in Anžeta 
Sobočana

Boris Sobočan je na svečani podelitvi nagrad za 
najboljše inovacĳe prejel bronasto medaljo.

Tomaž Grom prejema zlato medaljo za svoji 
inovacĳi.
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PIONIRJI                                                    
1. Drenov Grič - Lesno Brdo                    
2. Blatna Brezovica                                      
3. Bevke                                                        
4. Brezovica pri Bor.
5. Zaplana 2
6. Zaplana 1
7. Borovnica
8. Log pri Brezovici
9. Podlipa - Smrečje
10. Vrhnika
11. Ligojna
12. Sinja Gorica.
13. Dragomer - Lukovica 
PIONIRKE
1. Brezovica pri Bor. 2
2. Sinja Gorica
3. Brezovica pri Bor. 1
MLADINCI                                             
1. Podlipa - Smr ečje                           
2. Blatna Brezovica                           
3. D renov G rič - Le sno Br do              
4. Brezovica pri Borov.
5. Borovnica
MLADINKE
1. Drenov Grič - Lesno Brdo
2. Brezovica pri Borov.
3. Zaplana
V nedeljo, 27. septembra, so 
tekmovali člani, članice in sta-
rejši gasilci in gasilke ter dose-
gli naslednja mesta:
ČLANI  A                                     
1. Podlipa - Smr ečje                             
2. Bevke                                              
3. Brezovica pri Borov. 
ČLANICE A
1. Sinja Gorica
2. Brezovica pri Borov.
ČLANI B
1. Podlipa - Smrečje
2. Drenov Grič - Lesno Brdo
ČLANICE B
1. Drenov Grič - Lesno Brdo
STAREJŠI GASILCI
1. Log pri Brezovici
2. Borovnica
3. Dragomer - Lukovica
4. Ligojna

STAREJŠE GASILKE
1. Log pri Brezovici
V prvem vikendu v oktobru je 
potekalo odvĳalo v športnem 
parku na Vrhniki regĳsko tek-
movanje v gasilsko-športnih 
disciplinah za Gasilske zveze 
iz Notranjske regĳe Logatec, 
Cerknica, Loška dolina in 
Vrhnika. V soboto, 3. oktobra, 
so tekmovali mladi gasilci in 
gasilke in dosegli naslednja 
mesta:
PIONIRJI
1. Iga vas
2. Drenov Grič - Lesno Brdo
3. Bloke
4. Nova vas
5. Blatna Brezovica
6. Bevke
7. Hotedršica
8. Babno Polje 
9. Unec
10. Dolenji Logatec
11. Rovte
PIONIRKE
1. Brezovica pri Borov. 2
2. Sinja Gorica
3. Brezovica pri Borov. 1
4. Iga vas
5. Rovte
MLADINCI
1. Podlipa - Smrečje
2. Velike Bloke
3. Rakek
4. Blatna Brezovica
5. Drenov Grič - Lesno Brdo
6. Rovte
7. Stari trg pri Ložu
8. Rovte - Petkovec
9. Dolenji Logatec
MLADINKE
1. Zaplana
2. Brezovica pri Borov.
3. Velike Bloke
4. Drenov Grič - Lesno Brdo

V nedeljo, 4. oktobra, so tek-
movali člani, članice in starejši 

gasilci in gasilke in dosegli na-
slednja mesta:
ČLANI  A
1. Medvedje Brdo
2. Podlipa - Smrečje
3. Nova vas
4. Iga vas
5. Rovte
6. Žerovnica
7. Stari trg
8. Bevke
ČLANICE  A
1. Laze – Jakovica
2. Sinja Gorica
3. Dolenji Logatec
4. Brezovica Pri Borov.
5. Velike Bloke
6. Martinjak
7. Iga vas
ČLANI  B
1. Podlipa - Smrečje
2. Drenov Grič - Lesno Brdo
3. Gorenji Logatec
4. Dolenji Logatec
5. Iga vas
6. Grahovo 
7. Ivanje selo
ČLANICE  B
1. Drenov Grič - Lesno Brdo
2. 2. Grahovo

STAREJŠI GASILCI
1. Borovnica
2. Grahovo
2. Log pri Brezovici
3. Gorenji Logatec
4. Dragomer - Lukovica
5. Grahovo
STAREJŠE GASILKE
1.  Log pri Brezovici
2. Dolenji Logatec
Tekmovanje je vse štiri dni  po-
tekalo v lepem vremenu, te-
koče in brez  hujših poškodb. 
Tekmovalci in njihovi mentorji 
so za dosežene rezultate vložili 
veliko truda in svojega proste-
ga časa, za kar jim  velja iskrena 
zahvala, ravno tako sodnikom 
za pošteno in korektno sojenje. 
Tekmovalci so na tekmovanju 
pokazali veliko usposobljenost 
in izurjenost, kar bodo lahko s 
pridom uporabili v interven-
cĳah. Zadnji dan tekmovanja 
so se nam pridružili poveljnik 
Gasilske zveze Slovenĳe Mat-
jaž Klarič in  župana Občine 
Vrhnika dr. Marjan Rihar in 
Občine Borovnica Andrej Oce-
pek. Vsi visoki gostje so sode-
lovali pri razglasitvi rezultatov 
in podelili listine in pokale. 
Poudarili so pomen gasilske 
organizacĳe in gasilstva v  za-
ščiti, reševanju in pomoči pri 
požarih, naravnih  in drugih 
nesrečah.

Gasilska zveza Vrhnika  

Gasilsko tekmovanje na Vrhniki
V zadnjem vikendu v septembru je potekalo tekmovanje v gasilsko-športnih disci-
plinah za pokal Gasilske zveze Vrhnika – Memorial Matevža Haceta. Tekmovanje 
je organizirala Gasilka zveza Vrhnika v športnem parku na Vrhniki. V soboto, 26. 
septembra, so tekmovali mladi gasilci v kategorĳah  in dosegli naslednja mesta:

Prehlad in gripa
O prehladu
Prehlad spada med najpogostejše virusne 
okužbe zgornjih dihal.  Ponavadi se začne z 
bolečinami v žrelu. Oteženemu požiranju sle-
dĳo znaki prehlada: izcedek iz nosu, kihanje, 
hripavost in suh kašelj. Prehlad se  največkrat 
konča po enem  tednu. Lahko traja tudi do dva 
tedna, pri blagih okužbah pa samo dva do tri 
dni. Pri nekaterih bolnikih se razvĳejo okužbe 
obnosnih votlin ali srednjega ušesa. Okužbe 
srednjega ušesa so pogoste pri otrocih. 
O gripi
Gripa (influenca) je zelo nalezljiva in pogosta 
okužba dihalnih poti. Povzročajo jo virusi, ki 
prizadenejo nos, žrelo in pljuča.  Navadno jo 
spremljajo povišana telesna temperatura, mra-
zenje, suh kašelj, glavobol, bolečine v mišicah 
in sklepih ter utrujenost. Bruhanje in driska 
se pri odraslih redko pojavita. Trebušna gripa 
nima nič skupnega z običajno gripo, saj jo pov-
zroča drug virus. 
Razlike med prehladom in gripo
Prehladna obolenja se pojavljajo vse leto, naj-
pogostejša pa so jeseni in pozimi. Gripa je bolj 
sezonska in se pojavlja od konca oktobra do 
sredine aprila. V povprečju imamo desetkrat 
več možnosti, da zbolimo za prehladom kot 
za gripo, ki je veliko resnejše obolenje kot pre-
hlad.
Kdaj smo najbolj izpostavljeni prehladnim 
obolenjem?
Prehladna obolenja so najpogostejša v jesenskih 
in poznopomladanskih mesecih. Zlasti septem-
bra, ko se začne pouk, so jim najbolj izpostav-
ljeni otroci in mladostniki. Pred okužbami pa 
nismo varni niti pozimi in zgodaj spomladi, saj 
takrat razsajajo virusi gripe, ki prav tako priza-
denejo zgornje dihalne poti. Virusi, ki povzro-
čajo prehlad, na predmetih, npr. na svinčnikih, 

knjigah ali kavnih skodelicah, preživĳo več ur. 
Najpogosteje jih z rokami prenesemo na nosno 
sluznico ali na očesno veznico in tako povzro-
čimo okužbo. Prvi simptomi okužbe se pojavĳo 
8 do 16 ur po prenosu virusov na nosno sluz-
nico.
Simptomi
Simptomi so obrambna reakcĳa telesa na okuž-
bo z virusi. Prehlad spremljajo zamašen nos in 
obilen izcedek iz nosu, bolečine v žrelu, včasih 
tudi glavobol in rahla utrujenost. Pri gripi za-
mašen nos ali obilni izcedek iz nosu  ponavadi 
nista prisotna, pogostejši simptomi pa so zviša-
na telesna temperatura, bolečine v mišicah in 
sklepih in velika utrujenost oz. izčrpanost, ki 
lahko traja tudi do tri tedne.
Zakaj nastanejo prehladni simptomi?
Nastanejo kot odgovor telesa na okužbo z vi-
rusi. Aktivirajo se deli imunskega sistema. 
Posredniki vnetja (mediatorji) so sestavni del 
imunskega sistema in pomagajo zaščititi telo 
pred okužbami. Ko virus napade nosne celice, 
se aktivirajo posredniki vnetja. Ti povzročajo 
razširitev krvnih žil in povečano izločanje slu-
zi v nosu, kar pripomore k obilnemu izcedku.  
Vzpodbudĳo tudi reflekse za kihanje in kašlja-
nje. Pri prehladu so posredniki vnetja histamin, 
kinini, interlevkini in prostaglandini. 
Ali se lahko izognemo prehladu?
Zaščita telesa proti mikrobom so predvsem 
sluznice in koža, ki preprečujejo, da bi mikrobi 
vdirali v notranjost telesa. Nekaterim mikro-
bom to uspe in tako lahko povzročĳo različne 
okužbe. Telo je za tako obrambo razvilo imun-
ski sistem, ki z zapletenim delovanjem nepre-
stano prepoznava najrazličnejše tujke in se 
bojuje proti njim. Prehlada se bomo uspešno 
ubranili le, če bomo ustrezno okrepili obram-
bne sposobnosti telesa. 
•  Poskrbite za uravnoteženo prehrano, bogato 

z vitamini in minerali in jo razporedite v pet 
obrokov. 

• Redna telesna vadba in gibanje na svežem 
zraku tudi pozimi utrjujeta naše telo. 

• Izogibajte se čezmernemu uživanju alkohola, 
kave in kajenju. 

• Izogibajte se javnih, zaprtih prostorov, kjer je 
hkrati veliko ljudi. 

• Dihajte skozi nos, ki je odličen filter za viru-
se, poleg tega pomaga ogreti zrak. 

• Nikakor ne pozabite na klasične preventivne 
ukrepe: 

o Roke si pogosto umivajte z milom in  toplo 
vodo. 

o Z rokami se ne dotikajte nosu in oči. 
o Uporabljajte papirnate robčke in jih takoj po 

uporabi zavrzite. 
o Od tistega, ki kašlja ali kiha, se oddaljite vsaj 

za en meter. 
Kaj se zgodi, če se ne zdravite?
Virusna okužba zgornjih dihal se lahko hitro 
sprevrže v bakterĳsko okužbo, najpogosteje si-
nusov, srednjega ušesa ali celo spodnjih dihal. 
V takem primeru je nujen obisk pri zdravniku, 
ki bo predpisal zdravljenje z ustreznim antibio-
tikom.
Zanimivosti o prehladu in gripi:

Centralna kurjava
Centralna kurjava izsuši nosno sluznico, ven-
dar ta še vedno dobro opravlja svojo nalogo, 
zato se nevarnost za nastanek prehladnih obo-
lenj ne poveča. To so dokazali tudi na prosto-
voljcih, pri katerih so merili očiščevalno vlogo 
nosne sluznice v razmerah, ki vladajo v pušča-
vi – relativna vlažnost je bila 9-odstotna. Nosna 
sluznica je normalno odstranjevala različne tuj-
ke, ki so prišli v nos z vdihanim zrakom. 
Ali mraz povečuje možnosti za nastanek pre-
hlada?
Prepričanje je zmotno. Mraz ne povečuje mož-

nosti za nastanek prehlada oz. ne poslabšuje 
nastalega obolenja. Pri nastanku prehlada so 
odločilni virusi. Osebe z normalnim imunskim 
sistemom imajo kar 95 odstotkov možnosti, da 
se okužĳo, če pride virus v stik z nosno sluz-
nico. 75 odstotkov okuženih razvĳe prehladne 
simptome, 25 odstotkov pa ne, čeprav je  na-
stalaokužba. Predvidevajo, da se simptomi ne 
razvĳejo pri osebah z oslabljenim imunskim 
sistemom.
Ali recepti naših babic res pomagajo?
Ali zavĳanje v tople šale, vroč čaj in kokošja 
juha  res pomagajo? Za takšne nasvete je težko 
najti znanstveno razlago. Vsekakor je res, da 
med prehladom potrebujemo veliko tekočine, 
in nekaj je prav gotovo dobimo s čajem in juho. 
Z zavĳanjem v šale vzdržujemo v nosu nekoli-
ko višjo telesno temperaturo, ki ni ugodna za 
viruse, saj se najraje razmnožujejo pri 33 do 34 
stopinjah Celzĳa. S tem vsekakor ne smemo 
pretiravati, saj telo uravnava telesno  tempera-
turo predvsem skozi kožo. Še posebno moramo 
biti pazljivi pri majhnih otrocih, saj jih lahko hi-
tro pregrejemo. 
V boju z boleznĳo nam zelo pomagajo: pozitiv-
no razmišljanje, veselje do življenja, umirjenost, 
zadovoljstvo in dovolj spanja, kar tudi krepi 
odpornost našega telesa.
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CENTER ZA RAVNANJE Z 
ODPADKI, D. O. O.
Pot na Tojnice 40
1360 Vrhnika
SLOVENĲA

Tel.:  +386 (0)1 75-05-800
Faks: +386 (0)1 75-05-800
E-naslov: info@crovrhnika.si 

URADNE URE ZA SPREJEM ODPADKOV
PONEDELJEK–PETEK: 7.00–15.00

SOBOTA: 8.00–16.00
Direktor podjetja: 
Marko Kocjančič, m.kocjancic@crovrhnika.si
Operativni vodja: 
Maja Gunstek, m.gunstek@crovrhnika.si
Koordintorka poslovanja in asistentka:
Sandra Žibert, s.zibert@crovrhnika.si
Koordinator sprejema odpadkov, evidence in obračun: 
Edin Behrić, e.behric@crovrhnika.si

Javno podjetje 
KOMUNALNO PODJETJE VRHNIKA, d. o .o.
Pot na Tojnice 40
1360  VRHNIKA www.kpv.si e-pošta: info@kpv.si 

ODVOZ ORGANSKIH ODPADKOV 
NA 14 DNI

Obveščamo vas, da bomo v tednu od 14. decem-
bra 2009 do vključno 28. februarja 2010 odvažali 
organske odpadke iz gospodinjstev na 14 dni. 

Urnik odvoza organskih odpadkov bo tudi sicer 
spremenjen. Prilagamo vam datume za december 
2009 ter januar in februar 2010. 

Javno podjetje 
KOMUNALNO PODJETJE VRHNIKA, d. o. o.

Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o

BIO ODPADKI
- V zabojnik za organske od-

padke (zelen zabojnik ali za-
bojnik z nalepko Organski 
odpadki) odlagajte odpadke 
razsute (dovoljene so samo 
biološko razgradljive ali pa-
pirnate vrečke) 

- V zabojnik za organske od-
padke sodĳo le biološko 
razgradljivi odpadki, med 
katere sodĳo tudi papirnati 
prtički in papirnate brisačke.

- V zabojnik za organske od-
padke ne odlagajte tekočih 
ostankov hrane in olja ter od-
padkov, ki sodĳo v druge za-
bojnike

STEKLO
- V zabojnik za steklo je do-

voljeno odlagati samo stekle-
nice, kozarce in embalažo iz 
stekla - brez vsebine

- V zabojnik za steklo odlagaj-
te odpadke razsute

- V zabojnik za steklo je pre-
povedano odlagati okensko, 
avtomobilsko in drugo ravno 
steklo, ogledala, kristalno in 
ekransko steklo, steklo svetil 
(steklo neonskih, halogenskih 
in žarilnih žarnic, stekleni 
senčniki svetil), pleksisteklo, 
karbonsko steklo in druge 
vrste stekla iz umetnih mas, 
laboratorĳsko in drugo ognje-
varno steklo, keramiko ...

- Naštete vrste stekla, ki ne so-
dĳo v zabojnik, pripeljite na 
Center za ravnanje z odpad-
ki, d. o. o., na Tojnice

EMBALAŽA
- V zabojnik za embalažo od-

lagajte odpadke razsute ali v 
prozornih vrečah

- Vsebina plastične ali ploče-
vinaste embalaže mora biti 
prazna

- V zabojnik ne odlagajte pla-
stične embalaže nevarnih 
snovi ali njihovih ostankov, 
onesnažene folĳe, cigaretnih 
ogorkov in pepela, plastič-
nih cevi, električnih žic in 
kablov, elektronske opreme, 
nevarnih odpadkov, tekstila, 
gumĳastih odpadkov, ko-
sovnih plastičnih predmetov 
(stolov) …

- Priporočamo vam, da emba-
lažo stisnete in vsebino iz nje 
iztočite

PAPIR
- Priporočamo vam, da karton-

sko embalažo razstavite, zlo-
žite ali razrežete na primer-
no velikost, da jo boste lahko 
odložili v zabojnik

- V zabojnik za papir odlagaj-
te odpadke razsute ali v pro-
zornih vrečah

- V zabojnik za papir sodi tudi 
vsa papirnata embalaža živil

- V zabojnik za papir ne odla-
gajte tetrapakov, z živili uma-
zane ali prepojene papirnate 
embalaže (pladnjev, kozarcev 
in skodelic za enkratno upo-
rabo), plastificiranega papir-
ja, celofana, tapet, cementnih 
vreč, apna, lepil …

NEKORISTNI 
ODPADKI

- V zabojnik za ostanke komu-
nalnih odpadkov oz. neko-
ristne odpadke ne odlagajte 
koristnih odpadkov.

- V zabojnik odlagajte le od-
padke, ki ne sodĳo v noben 
drug zabojnik za ločeno zbi-
ranje. 

- V zabojnik je prepovedano 
odlagati nevarne, gradbene 
in druge večje kosovne od-
padke.

- V zabojnik je prepovedano 
odlagati manjšo in večjo od-
padno električno in elektron-
sko opremo (v nadaljevanju: 
OEEO).

- OEEO pripeljite na Center 
za ravnanje z odpadki, d. o. 
o., ali naročite njen odvoz, ki 
vam ga bomo zaračunali po 
veljavnem ceniku JP KPV, d. 
o. o.,  na tel. št. 750 50 62
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Z vedno večjimi zahtevami  
glede zakonodaje in raznih 
predpisov se prav tako kot po 
uradih tudi na slehernem kme-
tĳskem gospodarstvu nabira 
vrsta dokumentov. 

Pozimi, ko je na kmetĳah ne-
koliko manj opravil na pro-
stem, je čas, da se pregledno 
uredĳo dopisi, vloge, računi in 
preostala dokumentacĳa, po-
vezana z delom in življenjem 
na kmetĳi. 
Predlagam, da tam, kjer tega 
še niste uredili, zložite razne 
dokumente po posameznih 
letih. 
Najmanj za pet  let nazaj je tre-
ba shranjevati vse dokumente, 
povezane z zbirnimi subvencĳ-
skimi vlogami.

1. ZBIRNE (SUBVENCĲSKE) 
VLOGE 
• vloge
•  zahtevki 
•  pritožbe
•  zapisniki
•  odločbe

2. EVIDENCE
•  SKOP – KOP evidence ( de-

lovna opravila )
• razvoz organskih gnojil po 

posameznih GERK-ih
• seznam uporabe FFS-pri-

pravkov
• kolobar na njivskih površi-

nah (od leta 2006 naprej)
• analize zemlje in gnojilni na-

črti
• evidenca kupljene krme 

• evidenca prodaje kmetĳskih 
pridelkov

3. DOKUMENTACĲA O ŽI-
VALIH
• Register živali (govedo, drob-

nica, prašiči)
• Potni listi
• Knjiga o veterinarskih pose-

gih in zdravljenju živali

4. DOHODNINA
• Davčne napovedi 
• Odločbe  
• Potrdila o plačilu akontacĳ in 

davkov
• Zapisi o prihodkih in odhod-

kih

5. DRUGO
• Računi (prejeti in izdani, ve-

zani na kmetĳsko dejavnost)
• Računi o nakupu osnovnih 

sredstev 
• Zakupne pogodbe 
• Pooblastila
• Sklep o dedovanju 
• Zemljiškoknjižni izpiski
• Posestni listi
• Zavarovanje … itn.

Če vam gre urejanje dokumen-
tacĳe »na jetra«, se spomnite 
na tale citat:                               
»Smeh je najboljše čistilo za 
jetra«.
Pesmi, Chazal, Malcolm de, 
1902–1981)

Urejanje  dokumentacĳe po-
meni na veliki večini kmetĳ 
težavo. S težavami pa se je 
treba spopasti in zimski čas je 
primeren za tovrstna opravila. 
Z malo dobre volje bodo stvari 
hitro in pregledno urejene, za-
doščeno pa bo tudi nekaterim 
zahtevam »Navzkrižne sklad-
nosti«.

Kmetĳska svetovalna služba,
Nada Gabrenja

Poskrbimo za primerno vlago, 
temperaturo in zalivanje

 Pozimi se morajo sobne rastline pri-
lagoditi posebnim razmeram. Zato je 
treba poskrbeti za optimalno osvetlitev, 
vlažnost zraka, primerno temperaturo in 
zalivanje.  

Potrebe sobnih rastlin po primerni 
zračni vlagi so različne. Nepisano splošno 
pravilo je, da večjim rastlinam ustreza 40-
% vlaga, manjšim rastlinam pa ugaja 50- 
do 60-% relativna vlaga. Ker v notranjih 
prostorih ne moremo zagotoviti idealnih  

razmer, si pomagamo s pršenjem rastlin. 
Priporočamo, da rastline pršite v zgodnjih 
jutranjih urah. Na radiatorje in peči lah-
ko postavite tudi posode z vodo ali pa si 
priskrbite vlažilnike zraka.  Priporočljivo 
je tudi, da rastline od vseh grelnih teles 
odmaknemo za meter ali več. V notranjih 
prostorih naj se temeratura zraka giblje 
od 15 do 20 ºC, lahko tudi kakšno stopinjo 
več. Rastline, kot so datura, oleander, bu-
genvilĳa, nekatere vrste palm in krizante-
me je treba postaviti v prostor z nekoliko 
nižjo temperaturo. Najbolj jim ustreza 

temeratura od 4 do 10 ºC. Malo toplejši 
prostor ustreza ciklamam in azalejam, 
najbolje bodo uspevale pri temperaturi 
10 do 13 ºC. Da bodo kaktusi cveteli na-
slednje leto, jih ne zalivajte, hranite pa jih 
pri temperaturi, ki naj ne bo nižja od 8 ºC. 
Potrebe posameznih rastlin po zalivanju 
so različne in so odvisne od vrste rastline, 
prostora, kjer je rastlina, ter seveda tem-
perature, ki je v sobi, vetrolovu, hodniku 
... Če je soba svetla in topla, je treba so-

bne lepotice večkrat zalivati. Tudi rastline, 
ki cvetĳo pozimi, je treba zaliti nekoliko 
pogosteje kot tiste, ki počivajo. Tiste, ki 
cvetĳo, zalivamo po potrebi, t. j. enkrat do 
dvakrat na teden.   
Je zimski čas primeren za presajanje in 
dognojevanje? 

Pozimi rastlune presajamo samo v pri-
meru, da rastlino rešimo pred propadom. 
V tem času večina zdravih rastlin miruje 
in ne potrebuje presajanja.  Ko se odloči-
mo za presajanje, si priskrbimo kakovost-
no petkomponentno zemljo plantella bal-
konia, rastline pa presadimo v številko ali 
dve večji lonček. Pri dognojevanju upoš-
tevamo pravilo, da v času intenzivne rasti 
(spomlad, poletje, zgodnja jesen) večino 
rastlin redno dognojujemo tedensko. V 
centralno ogrevanih prostorih sobne ras-
tline zaradi visokih temperatur rastejo 
tudi pozimi. Rast je zaradi krajšega dneva 
nekoliko šibkejša, zato je dovolj, če jih do-
gnojujemo enkrat na mesec. Za dognoje-
vanje zelenih rastlin (difenbahĳa, fikus, 
dracena ...) uporabimo visokokakovostno 
tekoče gnojilo plantella list. Pozorni bo-
dimo, da ne pozabimo na dognojevanje 
rastlin, ki cvetĳo pozimi. To so predvsem 
božična zvezda, božični kaktus, kamelĳa, 
azaleja, ciklama in kalanhoja. Ne pozabi-

mo tudi na dognojevanje vĳolic, ki cvetĳo  
vse leto. Za dognojevanje vseh cvetočih 
sobnih rastlin uporabimo visokokako-
vostno tekoče gnojilo plantella cvet, ki je 
obogateno z  enajstimi vitamini in izvlečki 
morskih alg. Tiste cvetoče sobne lepotice, 
ki cvetĳo pozimi, dognojujemo enkrat na 
teden, preostale pa enkrat na mesec. Na 
večini zelenih »velikolistnih« rastlin se 
zelo rad nabira prah, ki lahko zamaši list-
ne reže, zato rastlina težje diha. Takim ras-
tlinam je treba redno brisati prah z vlažno 
krpo, še  preprosteje pa je, da jih poškropi-
mo s plantella balzamom za liste. Balzam 
preprečuje nabiranje prahu, da listom lesk 
in odmaši listne reže. Med najlepše sobne 
rastline pozimi zagotovo uvrščamo orhi-
deje. Za razvoj listov in bujnejše cvetenje 
jim v rastnem obdobju dodajamo plantel-
la specialno gnojilo za orhideje. Presaja-
mo jih vsako drugo leto oz. takrat, ko sub-
strat delno razpade; najbolje je, da jih po 
cvetenju presadimo v specialni substrat 
za orhideje. Zalivamo jih dovolj pogosto, 
da se ne izsušĳo, vendar ne preobilno, da 
v lončku ne bi zastajala voda. Za večji del 
leta bo zadostovalo, če jih zalĳemo enkrat 
do dvakrat na teden. Pozimi jih postavi-
mo na svetlejše mesto in poskrbimo za 
občasno pršenje.                      Klub GAIA

Sobne rastline pozimi
Pozimi nas nekatere sobne rastline razveseljujejo s prĳetnim 
cvetenjem. Včasih katera tudi nenadoma „izgine“ z naše okenske 
police. Za lepe sobne rastline je treba poznati  temeljne potrebe 
posameznih rastlin. Zlasti bodite pozorni na prostor, zalivanje, 
pravilno nego in dognojevanje.

Urejanje dokumentacĳe na kmetĳah

PLANINSKA 
LITERATURA 
Planinski vestnik, 114. letnik, leto 2009, novem-
ber, številka 11. Predzadnja številka letošnjega 
Planinskega vestnika prinaša daljše poročilo Jane 
Remic, kjer piše o življenju v Rabeljskem rudni-
ku in okoli njega, o delu izjemoma globoko pod 
zemeljsko površino in njegov vpliv na življenje v 
okoliških gorskih dolinah. Klasični planinski pri-
spevki pa si sledĳo takole. Tina Leskošek piše o 
življenju oskrbnikov planinskih koč, Tomaž Kumer 

pa priporoča krožno planinsko pot Muta. Marjan 
Bradeško je uspel priti bos na Triglav, Dušan Ško-
dič pa se je sprehodil med kavernami ob rapalski 
meji. Manca Čujež je pripravila pregled večletnega 
taborjenja mladih planincev iz Savinjske doline, 
Valentin Bogataj pa se čudi, da na Kravjem vrhu na 
avstrĳskem Koroškem ne pasejo krav. Peter Kosi se 
je med poletnimi počitnicami podal na najvišji vrh 
otoka Ugljan, Boštjan Likar se je potepal po novo-
zelandskih gričih, Andrej Gosar pa občuduje miza-
sto goro v Južnoafriški republiki. Mitja Peternel je 
užival pri smučanju v okolici Ma�erhorna, Andrej 
Stritar pa se ni izgubil na divjem zahodu Julĳskih 

Alp. Dušan Klenovšek predstavlja raka koščaka, 
Arnold Lešnik pa tople rokavice in kape za mraz. 
Manca Čujež je pripravila pogovor z Lukom Kranj-
cem, mladim vrhunskim alpinistom, Marko Prezelj 
pa se je povzpel na tri pakistanske vrhove v alp-
skem slogu. Nina Bernard je s prĳateljico plezala 
po klasični smeri na Jalovec, Vesna Pavlovič pa z 
nekaterimi drugimi mladimi družinami pod viso-
kimi gorami Alp. Jože Mihelič pripoveduje spomi-
ne na starejšega alpinista Cveta Kemperleta, Bor 
Šumrada pa obuja spomine na jesensko plezanje 
nad zlatimi macesni Jezerskega. 

Ciril Velkovrh
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Obvezen čaj v bližnji čajnici in že smo se pelja-
li vse višje. Prelaz na 2.200 metrih je bil povsem 
zimski, na njem pa manjša stojnica z domačimi 
pridelki in velik vodnjak z izvirno vodo, ki smo 
jo pridno dotočili v napol prazne 

stekleničke. Kdo bi si mislil, da je tam naš 
avtobus zakuhal? Vseeno nas je varno popeljal 
do cilja – prĳetne vasice pod mogočnim sred-
njeveškim gradom z dolgim imenom Šebinka-
rahisar. Karahisar pomeni ‘črna utrdba’ in takih 
je v Turčĳi mnogo,  zato pred njo še ime Šebin. 
Bili smo v središču dogajanja, na ulici je bil celo 
loščilec čevljev in trgovec z lešnikovim nama-
zom, ki ga je stepal kar pred vrati. Še pred noč-
jo smo po dokaj strmi poti dosegli glavni stolp 
utrdbe, s turško zastavo in železnim Atatürkom. 
Mujezin je ravno oznanil sončni zahod, ko smo 
se vrnili v vas in nas povabil k ogledu  mošeje. 
Naslednje jutro smo že vedeli, da je naš avtobus 
negotov, da ga na hitro ne morejo popraviti. A 
pot smo nadaljevali in se nekajkrat vmes spre-
hodili, da je šofer dotočil vodo. Tudi kopanje 
na umetnem jezeru smo izkoristili in si ogledali 
trop ovac, ki je s sosednjega brega neverjetno hi-
tro prečkal cesto in se spustil do obale, da bi se 
odžejal. Počasi smo krenili naprej, se spet malo 
peljali, pa pešačili. Zagledala sem tovornjak z 
dvema pokritima prikolicama in za hip pomisli-
la, da bi se lahko peljali z njim! Neverjetno, čez 
pet minut se je naš vodnik res dogovoril, da se 
bomo peljali do prvega večjega naselja, kjer bo 
lahko naročil dolmuš – minibus. Nepopisno ve-
selje nas je zagrabilo, ko smo zlezli na voz, še 
nekoliko postlan s senom in tričetrturno vožnjo 
popestrili z vsemi znanimi pesmimi, od Trzinke 
do Hej brigade! Potem smo se še bolj natlačili 

v edini dolmuš, ki nas je srečno pripeljal v ho-
tel v Amasyji. Naš bolni avtobus pa je priromal 
kaki dve uri pozneje. Tistega večera se je začel 
tudi ramazan, zapovedani muslimaski post, ko 
ne smejo uživati ničesar od sončnega vzhoda 
do zahoda. Poleti je res najhuje, saj je dan naj-
daljši, zato imajo zajtrk že ob štirih zjutraj, na 
večerjo pa tudi komaj čakajo. Začetek ‘uživanja’ 
je poleg mujezinovega speva oznanil tudi mo-

čan topovski strel, ko smo se ravno poslavljali 
od največje džamĳe, kjer smo bili nekaj časa v 
muslimanskem vzdušju ob poslušanju začetkov 
islama in petih stebrov te zanimive vere. Koran 
na žalost ni vedno prav razumljen, če pomislim 
na maščevalne napade v arabskem svetu.  Kdo 
je kriv? Obe strani, kot vedno. 

Za zadnji dan so ostali le še Pontski grobovi, 
vklesani v skalovje nad mestom, pa Atatürkov 
spomenik na glavnem trgu, svedrasti minaret in 
seveda »shopping«, ki mu ni bilo konca. Zakaj? 
Počakati smo morali na popravljen avtobus, kar  
se je vleklo tri ure dlje,  kot je bilo predvideno. 
Še dobro, da je mestece tako lepo, stisnjeno med 
gorovje, z mostiči prek Zelene reke, z lepo ob-
novljenim nabrežjem in tipičnimi otomanskimi 
hišami nad reko. Po obisku Pontskih grobnic 
iz 4. st. pr. n. št., ki so zdaj seveda prazne, sem 
se zgrozila ob krutosti tedanjih kraljev, ki so po 
svoji smrti v votline želeli ob sebi in tako zazi-
dali tudi žive žene, služabnike, konje – vse bo-
gastvo. V globoki veri, da jim je to dovoljeno in 

da je pravično. Res je težko razumeti človeško 
naravo, ko ne ubĳa le zaradi strahu preživetja, 
strahu pred sovražnikom, ampak tudi iz po-
želenja! Časi se vseeno spreminjajo na bolje. V 
Turčĳi ni vidnega nasilja, ni pĳancev ob cesti, 
ni zaničevanih in zakritih žensk, otroci so lepo 
oblečeni, se radi učĳo, povsod so nas prĳazno 
ogovorili. Pa še tako dober kruh pečejo, da ne 
govorim o baklavah, ki jih prodajajo na kilogra-
me, pa o sladoledu, tistem ledenem, ki se ne sto-
pi tako kmalu, kot tudi ne spomin na to turško 
doživetje!  

KONEC

Marinka Vehar/3. nadaljevanje

Skrivnostne poti po vzhodni Turčĳi
Merhaba, dober dan, prĳatelji! Takoj zatem pa vprašanje, od kod prihajam, po turško seveda, in ko je človek videti zgubljen, tudi v polomljeni angleščini. Slovenia 
– odgovor je večini prav  tako neznan, kot je meni turščina. Tam nekje v Evropi, v  nekdanji Jugi, pa še maršala Tita navržem, da je vsaj starejšim bolj znano. Sicer pa 
je prav vseeno, od kod sem – tu sem, ker želim videti svet bolj od blizu, ker mi ne zadošča znanje iz knjig, zemljevidov, interneta, televizĳe ...In ‘doživeta vzhodna Tur-
čĳa’ je moj poletni cilj, preden nadaljujem pot – enkrat drugič – še po osrednji in zahodni, potem v neznani Iran ter po svileni poti še mogoče kdaj tudi dlje na Vzhod. 
Tokratna Turčĳa pa je za nekaj časa moj predmet premišljevanja, spominjanja. 

Okoli domače vasi in pri cerkvi navzgor
je potekalo Lukčevo in moje naprezanje prve-
ga dne. Radovednost naju je gnala vse više, do 
samega vrha Schönberga, nekaj nad 2.200 metri. 
Dobre tri ure sva potrebovala po slikoviti poti 
skozi gozd do koče, skrite v kotanji, in naprej po 
grebenu, kjer so naju skoraj prehiteli hribolazci 
z vodnikom. Na srečo so počivali pri zapuščeni 
staji in tako sva v miru priplezala po nekaj klinih 
in jeklenici do vrha. Če ne bi šla sama tako po-
gumno po tistih nekaj izpostavljenih metrih, mi 
vnuk gotovo ne bi sledil. Tako pa je vzpon uspel 
in takojšen spust seveda tudi. Razgovor z vod-
nikom številne skupine starejših planincev mi je 

nakazal, da je naokoli veliko zanimivih prečenj, 
da je najlepše po nasproti ležečih vzpetinah nad 
Speikbodnom. Dolga pot na višini 2000 do 2500 
metrov.  Le kako sem lahko pozabila fotoaparat 
doma? Nasproti se je dvigal križ Klein Nocka 
in me potolažil, saj je tudi ta vrh eden  od na-
slednjih dosegljivih ciljev. Je namreč moj stari 
znanec s smučarskega Speikbodna, pod katerim 
poteka moja najljubša proga, ki je dovolj dolga 
in široka, pa ravno prav ‘rdeče’ strma. Navzdol 
je šlo lažje in  čaj v koči  enakega imena kot vrh 
– Schönberg – se je zelo prilegel. Pred kočo sva 
zagledala celotno skupino, ki je bila za nama 

na vrhu, in se čudila, kje so naju prehiteli. Go-
tovo jim je vodnik pokazal bližnjico. Ležali so 
na ležalnikih ali pa uživali ob zasluženem ko-
silu. Naju je čakalo kosilo doma, pri dedu, ki 
ga noge ne ubogajo več. Verjetno sva zato tudi 
midva krenila kar po občutku po vseh bližnjicah 
in nazadnje prečila dolg in strm travnik, da sva 
se približala izhodišču – romantični cerkvici iz 
15. stoletja. 
Klausberg in njegovo jezero
Z avtom navzdol 300 metrov po treh zavitih 
ovinkih do mesta Lu�ach, pa na levo še nekaj 
kilometrov in že sva na izhodišču  tokratne ture, 

ki je namenoma lažja, saj je včerajšnji vzpon pustil 
na moji desni peti kar veliko oteklino. Kako je vse 
drugače, ko se dvigneš z gondolo na 1600 metrov 
in jih ostane do cilja le še 500! Manj zadovoljstva, 
a kljub temu užitek ob veličastnih pogledih na 
drugo stran doline, na pot, ki je še vedno pred 
teboj. Primerjala sem jo z zimskimi razmerami, s 
smučarskimi progami, ki so tod tudi črne, pravi 
spust Hexenschuss! Najprej se je prikazala koča 
s slikovitim imenom Schnapsalm, ki je pozimi 
nisem nikoli videla, pa je dovolj velika. Zato 
pa sem prepoznala smučišče, ob katerem se je 
spuščal pravi potoček, pozimi skrit pod snegom. 
Tudi krave sva lahko srečala, z velikimi zvonci 

so opozarjale nase, pa zanimivega možica, 
ki pozimi pod najbolj zastarelo sedežnico v 
posebnem igluju ponuja Oxenblu� – volovsko 
kri ali kuhano vino po domače.  Tokrat si je 
izbral zasedo na ovinku najbolj obiskane poti 
proti jezeru Klausberg in ponujal zvonce. Nanje 
je tudi igral enake napeve kot pozimi. Najbolj 
mi je šla v uho Marina, Marina ... Nad zasilno 
utico je napisal svoje ime: Du Franz. Ko sem ga 
vprašala, zakaj Du, je povedal, da pač ni Dr. Malo 
nerodno me je pogledal, ko sem mu omenila, 
da je že tudi moj zimski znanec. Jezero se je po 
nekaj ostrih zavojih prikazalo tam, kjer sem ga 

najmanj pričakovala: tik ob smučarski progi! 
Pozimi je povsem nevidno. Ob njem pa je bilo 
toliko izletnikov, da so bile zasedene vse večje 
skale. Našla sva prostor na razmajani deski, kjer 
sva pomalicala. Še naprej? Pot je vodila na vrh 
Rauchkofel (2 653 m), pa sva  videla le osamljene 
primere v tisti smeri. Vsaj dve uri bi rabila do 
vrha, pa tudi nazaj ne dosti manj, saj je hrib 
skalnat in pot tudi plezalna. Morda kdaj drugič, 
se tolažim, čeprav vem, da se ‘ta drugič’  redko 
uresniči. Tudi varianta navzdol čez Breiten Rast, 
kakšno uro daljša, je pri Luku zadela na gluha 
ušesa. Morala sem ubogati in vrnila sva se po 
isti poti. Spomini so me vrnili v lanski december, 
ko sem se prav tu morala odločiti, ali naj mojega 
štirinajstletnega škotskega ovčarja odpeljejo 
na veterino po odrešilno injekcĳo ali naj še 
malo počakam. Odločila sem se za oba manj 
bolečo  možnost in od tedaj je moj Dino samo 
še v nepozabni preteklosti in lepih spominih. 
Občutek imam, da me še vedno spremlja, da 
me je vesel, kadar koli in kjer koli, česar od 
ljudi ne morem velikokrat pričakovati. Doma ga 
zdaj nadomešča mlada psička Nera, ki je prava 
navihanka.

Speikboden in veriga vzpetin okoli njega
Malo večji smučarski center je imenovan Spe-
ikboden po neki avtohtoni cvetici. Je tudi pro-
stranejši kot Klausberg, z dolgimi spusti, tako v 
dolino Ahrntal kot tudi v Weissenbach, prav do 
mojega zimskega domovanja. Tokrat se peljemo 
do 2000 m z gondolo, tudi deda gre z nama, a bo 
počakal v restavracĳi, saj drugam ne more. Pa še 
do tja ne bi prilezel brez Lukove pomoči. Na iz-
stopni postaji na 2000 m nas pričaka pravo delo-
višče: prenavljajo restavracĳo, na 2400 m gradĳo 
novo smučarsko postojanko. Zato do tja tudi v 
tem času vozi sedežnica. Gradbinci jo potrebu-
jejo, pa ne le za prevoz manjšega materiala, tem-
več tudi za svoje dnevne potrebe v edini odprti 

Slikovita tirolska  v zgodnji  jeseni
Dvakrat sem bila tam, to je v ozki slikoviti dolini Ahrntal, nekje nasproti Slovencem kar preveč domačega Kronplatza, v zimskem veselju – smučanju po dveh ta pravih 
vzpetinah Speikbodna in Klausberga. A tokrat me je premamil predvsem mogočni Tristan, ki je z mojega bivališča na kmečkem turizmu tako lepo viden, saj zakriva 
zahodno obzorje s svojimi 2.700 in nekaj metri, ki me spominja po svoji obliki in imenu na naš Triglav, ki sem ga prvič osvojila pred ne še tako davnimi, zlasti pa ne-
pozabnimi tridesetimi leti! Bo tokrat tudi Tristen med mojimi trofejami, ki sem jih nekoč tako strastno zbirala med domačimi Julĳci? V sezoni smučanja je bil vedno 
pokrit z belo kapo, tokrat pa je že v jutranjem prebujanju dobesedno žarel, kot bi se prvi sončni žarki priplazili prav do njega. Se bom tudi jaz?
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restavracĳi, kjer se je namestil tudi naš deda. Z 
Lukom pa sva krenila navkreber po najbolj turi-
stični poti do Klein Nocka na dobrih 2.200m. Da je 
pot res  množično obiskana, potrjujejo lepo pol-
ožene kamnite plošče, kakršne sem doslej videla 
le nad Zakopani na Poljskem, tako da se najbolj 
neroden pohodnik ne more ne izgubiti ne stopiti 
narobe in si ne zviti gležnja. Na vrhu sta naju 
pričakala obvezen kovinski križ in prelep raz-
gled na včerajšnjo prehojeno pot na Schönberg. 
Višina obeh vrhov je približno enaka, vmes pa 
leži ‘moja’ dolinica, ki me po treh velikih zavo-
jih pripelje iz Lu�acha v Weissenbach. A razlila 
med včeraj in danes je občutna – podpora zdajš-
nje gondole se je še kako poznala!
Zato sva za naslednji dan izbrala daljšo turo po 
visokogorju, na katere lepoto naju je opozoril 
vodnik pod Schönbergom. To je tako imenova-
na Kellerbauer weg, ki pelje od najvišje smučarske 
sedežnice  na 2.400 m vse do Chemnitzer Hü�e. 
Skupaj 7 ur, ki pa sva jih s sedežnico, ki zara-
di gradbenih del tokrat obratuje, zmanjšala za 
kakšno uro in pol. Seveda je pot  z markacĳo 27, 
ki pripelje že iz Sand in Taufersa vse prej kot rav-
na. Začudilo naju je, da sva bila na njej povsem 
sama. Pri oznaki časa 5 h 10 do cilja sva vedela, 
kaj naju čaka. In čeprav sva imela »bonus«, da bi 
se lahko trikrat spustila po  sedlih med gorskimi 
jeziki in pašniki do naše vasice, sva vztrajala. Po 
kakšni uri sva prilezla na sam najvišji vrh – Spe-
ikboden, 2.517m – in si ogledala veličastno kotlino 
pod njim z vsemi smučarskimi napravami. Pov-
sem drug občutek, ko vidiš, kako pozimi hitreje 
prideš v dolino, ko so jezerca zakrita, in skale le 
na obrobju širokih, dobro označenih prog. Ugo-
tovila sem, da se pozimi peljem tudi po jezeru! 
Na drugo stran pa se mi je odprl pogled na še ne 
odkrito dolino Lappach z Mühlwadskim jeze-
rom. Malo naprej sva le srečala gornika srednjih 
let, ki se mu je zelo mudilo. Ko sem omenila, da 
je do koče še kake pol poti, se je samo nasmehnil 
in oddrvel naprej. Je že vedel, da so moje sanje 
neizvedljive. Dejansko se je pot še in še vlekla, 
gor in dol, mimo osamljenih križev na manjših 
sedlih in z oznako časa, vedno kake pol ure bliže 
cilju. Moj  ‘lepotec’ Tristen se je prikazal never-
jetno blizu, a obdan s strmimi skalami, pod njim 
pa čudovito Jezero Tristen. Sam vrh se je zrcalil v 
njem, na drugi strani pa me je skoraj premamila 

velika lesena konstrukcĳa – verjetno nekdanja 
koča. Tokrat zanesljivo zaprta. Na tej osamljeni 
poti pa so naju pozdravljali le prestrašeni svizci, 
ki so s svojim rezkim piskom izginjali v ogrom-
ne luknje! Samo enega sva uspela tudi videti, se-
veda  na hitrem begu v skrivališče! Za ovinkom, 
ko je manjkalo do koče le še 1 h 30, sva imela 
priložnost za še poslednji spust v našo dolino. 
A sva se odločila za pot naprej, saj je bil Luka 
prepričan, da mi prekinjena začrtana pot ne bi 
bila všeč. Nasproti nama je prišel par srednjih 
let z velikim psom, ki sta se nameravala spustiti 
na drugo stran, v Lappach. Videti sta bila za-
skrbljena; tako kot nama,  se je pot zdela že zelo 
dolga. A tod se je šele začela najbolj zoprna steza 
prek kamnitih blokov, na kar naju je opozorila 
tabla v treh jezikih: nevarno se je ustavljati med 
prečenjem, ker se lahko podira kamenje. Torej 
slaba popotnica za polurno pot, med katero pa 
sva srečala pravega gorskega tekača, hitrega in 
predrznega. Se je pripravljal na kak gorski ma-
raton? Meni pa so se zašibila kolena pri vsakem 
premiku naključno zloženih skalnatih plošč. V 
daljavi se je že prikazala koča, ko je začelo tudi 
deževati. Zato sva v koči le popila čaj, videla ne-
kaj gornikov, ki so se pripravljali na počitek, saj 

je koča najboljše izhodišče za naskok na Grosser 
Möseler, 3.479 m; okoli 1000 m vzpona, tri ure 
in pol. Kdaj drugič? Sicer pa vem, iz izkušenj, 
da drugič ne obstaja. Deževni spust je bil nepri-
jeten kljub lepo vidni stezi, potem pa sva kre-
nila skozi goščavo naravnost navzdol, saj naju 
v še odprti koči Gögele niso prav nič lepo spre-
jeli. Odpravljali so se v dolino in v avtu bi bilo 
prostora le za enega. Weissenbach sva dosegla 
še ravno pred nočjo.
V povsem drugo stran, proti slapovom
sem se podala sama. Potiho sem si želela na ne-
posreden vzpon do Tristena, ki pa je bil še zju-
traj ves oblačen. Zato sem izbrala zanesljivejšo 
stran, prek našega potočka in navzgor – proti 
slapovom in visokogorju v ozadju. Že po gozdni 
poti so me presenetile lisičke, potem pa manjša 
koča in kmalu za njo kmetĳa z veliko živine, ki 
se je mirno pasla po bližnjih travnikih. Krave so 
tod res prĳazne, kljub velikim zvoncem, ki jim 
bingljajo okoli vratu. Človeku se povsem pribli-
žajo, ko živahno mulĳo travo tudi po planinskih 
poteh. Turistov ni bilo veliko, čeprav so nižje 
poti namenjene tudi ‘zdravilnemu’ učinku ob 
srečanju z dišavnicami in raznovrstnimi zelišči. 
Pravi vrtiček z označenimi rastlinami se je po-

nujal ob poti. Lahko bi krenila malo bolj na levo 
in se pridružila ljubiteljem nordĳske hoje. Vse 
je lepo označeno. Še bolj kot pot navkreber, kjer 
so manjši slapovi drli z vseh strani in se prĳaz-
no zlivali s pisanim grmičevjem. Katera stran je 
prava, sem  se spraševala. Ko sem zagledala štiri 
planince na drugi strani slapov, sem krenila za 
njimi, po njihovi poti. Mimo zapuščenih kravjih 
staj in prosto sprehajjaočih se krav smo prispe-
li do nekakšnega roba, s katerega pa ni peljala 
nobena označena pot. Nihče ni vedel, kam na-
prej. Ker sem bila sama, sem se raje obrnila proti 
domu in med spustom opazovala del včerajšnje 
dolge poti. Začuda so se tudi krave odločile za 
lažji način življenja – vse po vrsti so ležale in 
prežvekovale. Ura počitka po kosilu, pomislim, 
deluje tudi pri kravah. Nabrala sem dovolj lisičk 
za juho, z drugega kota fotografirala našo vasi-
co, in seveda tudi moj Tristen, ki je izgubil nad 
svojo glavo prav vse oblake in se mi je prĳazno 
smejal. Sicer pa so stvari kot tudi gore od daleč 
mnogo lepše, sem pomislila. Ostaja sicer želja, ki 
pa ni nujno uresničljiva. 
Sand in Taufers z mogočnim gradom in 
Lu�ach z mesnico
Takoj  po kosilu sva se z Lukom odpeljala nav-
zdol, v glavno mesto doline Sand in Taufers in 
naproti mogočnemu gradu iz 12. stoletja, ki nosi 
ime po njegovih prvih lastnikih. Grad je od 15. 
stoletja prehajal iz rok v roke raznim dinastĳam, 
ki so mu  večkrat spremenile podobo. A tak, kot 
je zdaj, je res veličasten. Je tudi eden najbolje 
ohranjenih gradov na Tirolskem. Na žalost sva 
zamudila uro ogleda same notranjosti, ki poleg 
knjižnice ponuja lepo urejene knežje sobane, 
vinsko klet, ječo itn. Smela sva le do notranjega 
dvorišča, ker so izleti vodeni in ob petih grad 
zapirajo!
Zato pa je v mestecu Lu�ach vsak petek med 
peto in sedmo uro popoldan odprta mesarĳa 
z veliko ponudbo suhomesnatih izdelkov in 
predvsem poskušino le-teh. Turistično društvo 
v Lu�achu me je oskrbelo z vsemi mogočimi do-
godki v tej lepi dolini. In tako sva se z Lukom  
udeležila tudi poskušine. Že ko sva vstopila v 
lepo urejen lokal z okroglo mizico na sredini, na 
kateri so bili narezani najbolj ‘udarni’ izdelki, 
sem ugotovila, da obiskovalci predvsem kupu-
jejo vse razstavljeno. Najbrž so poskusili že prej. 
Čeprav nisem ljubiteljica tovrstne hrane, se mi 
je tam zazdela silno okusna in celo nekaj poseb-
nega: gamsova klobasa z dodatkom govedine, 
slanina, podobna pršutu, jagnječja salama in 
podobno. Vsakega nekaj sem morala kupiti, še 
posebno, ko sem videla Luka, kako se je takoj 
odločil, da bo vse dobrote nesel domov in raz-
veselil svojo družino. Saj je tudi to lahko darilo,  
pomislim, čeprav ne traja dolgo, se hitro raz-
pusti v ustih, a v spominu ostane, tako kot vse 
naše življenje. In naj  bi bilo v njem čim več lepih 
spominov!   

Marinka Vehar

1. Poslovno srečanje županov, 
direktorjev in gospodarstvenikov
Skupnost občin Slovenĳa, največja reprezentativno združenje slovenskih ob-
čin, ki združuje 166 občin v Slovenĳi, je 19. novembra 2009 organizirala 1. 
poslovno srečanje županov, direktorjev in gospodarstvenikov, ki je pote-
kalo v Ljubljani. Cilj srečanja, ki je bilo prvo te vrste je bil predvsem povezati 
občine in gospodarstvenike z namenom bodočega lažjega sporazumevanja. 
Dejstvo je, da so tako občine kot gospodarstvo tesno povezani in marsikdaj 
odvisni eni od drugih, zato je poznavanja potreb in pričakovanj tako enih kot 
drugih pomembno za razvoj lokalnih okolĳ. Rdeča nit poslovnega srečanja 
so bile investicĳe in tako se je skozi celoten dogodek sledilo zamisli, kako lo-
kalnim skupnostim na eni ter gospodarstvenikom na drugi strani pomagati 
ter hkrati realizirati idejo v končni rezultat. Po začetnih uvodnih besedah 
predsednika Skupnosti Franc Kanglerja in kratkih predavanjih, so si imeli 
udeleženci možnost ogledati predstavitve podjetĳ. Dvorana se je tako spre-
menila v živahno sejmišče, mize, ki so prevzele vlogo stojnic pa so bile z za-
nimanjem obiskane. Občinam so tako podjetja predstavila storitve na podro-
čju učinkovite rabe energĳe, razvoju turističnih destinacĳ, javne razsvetljave, 
izdelave maket, okoljskih investicĳ, pa tudi praktične rešitve izgradnje zuna-
njih igral ter opreme za vrtce, šole in podobno. Zagotovo so prĳazne besede 
razstavljavcev ter inovativno zarisane predstavitve podjetĳ, marsikateremu 
županu dale idejo  za kakšno novo investicĳo v svoji občini, česar se bodo na 
koncu najbolj razveselili občanke in občani. Na poslovnem srečanju so imeli 
udeleženci priložnost tudi prisluhniti strokovnjakom, ki so predstavili, kako 
se načrtujejo in izvajajo investicĳski projekti v javnem sektorju ter o investici-
jah v grajske objekte. Slednje predstavljajo v Slovenĳi velik izziv, saj je mno-
go gradov, ki bi s prenovo zagotovili ne le turistično promocĳo za Slovenĳo, 
temveč tudi nova delovna mesta in večnamensko uporabo grajskih prostorov. 
Srečanje se je zaključilo z okroglo mizo, kjer so župani Franc Kangler (MO 
Maribor), Zoran Janković (MO Ljubljana), Srečko Meh (MO Velenje), Peter 
Misja (občina Podčetrtek) in investitorji razpravljali o pričakovanjih tako ob-
čin kot samih podjetĳ. Razprava je odprla mnogo vprašanj, slišati pa je bilo 
tudi ogromno inovativnih zamisli in rešitev. Na Skupnosti občin Slovenĳe 
se zavedamo, da je takšnih priložnosti, kjer se srečata veji lokalne oblasti ter 
gospodarstvenikov, premalo. Zato bomo še naprej snovali naše ideje v smeri 
organiziranja takšnih in podobnih srečanj. Včasih je potrebno zasaditi le eno, 
samcato seme, korenine in listi pa zrastejo sami od sebe.            Alenka Jarc 

Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve objavlja javni razpis 
za sofinanciranje projektov socialnih partnerjev na področju izboljša-
nja delovnega okolja v okviru prve razvojne prioritete »Spodbujanje 
podjetništva in prilagodljivosti« in prednostne usmeritve »Pospeše-
vanje razvoja novih zaposlitvenih možnosti« Operativnega programa 
razvoja človeških virov za obdobje 2007-2013. 

Predmet javnega razpisa je ustvarjanje podpornega okolja za 
izboljšanje delovnih procesov in razmer na področju varovanja 
zdravja. Podprti bodo projekti, ki bodo pripomogli k varovanju 
zdravja na delovnem mestu, in tako doprinesli k produktivnejšim 
oblikam organiziranosti dela, vključno z boljšimi pogoji za zdravje 
in varstvo pri delu. 

Projekte bodo izvajali izbrani upravičenci, in sicer v sodelovanju 
s socialnimi partnerji, namenjeni pa so delodajalcem in njihovim za-
poslenim. Vloga za prĳavo na razpis tako lahko odda pravna oseba 
javnega prava, vpisana v zbirko izvajalcev raziskovalne in razvojne 
dejavnosti pri Javni agencĳi za raziskovalno dejavnost RS, ki izpol-
njuje pogoje javnega razpisa, in ki ima podpisano pismo o nameri s 
socialnimi partnerji. Socialni partnerji za potrebe tega javnega razpisa 
predstavljajo vsaj en reprezentativni sindikat in vsaj eno interesno 
združenje delodajalcev ali vsaj en reprezentativni sindikat in vsaj pet 
delodajalcev. 

V okviru javnega razpisa bodo sofinancirani projekti, ki bodo pri-
pomogli k izboljšanju in reševanju problematike na naslednjih izbra-
nih področjih:  
1. stres na delovnem mestu, 
2. izostajanje (absentizem) z delovnega mesta, 
3. zmanjšanje produktivnosti (prezentizem) na delovnem mestu,
4. fluktuacĳa na delovnem mestu,
5. izgorevanje na delovnem mestu, 
6. usklajevanje poklicnega in družinskega življenja.

Med izbranimi področji morajo vlagatelji v projekt vključiti najmanj 
dve področji. Večje število vključenih področĳ prinaša večje število 
točk. Večje število točk prinašajo projekti, ki bodo obravnavali stres na 

delovnem mestu in izostajanje (absentizem) z delovnega mesta.
Pripravljeni projekti morajo predstavljati celoto dejavnosti, ki pri-

spevajo k določenim rezultatom ter vnaprej zastavljenim in jasno 
opredeljenim ciljem, na podlagi katerih je mogoče presojati izpolnje-
vanje zastavljenih meril. 

Projekt mora biti zasnovan celovito in zajemati vse naslednje dejav-
nosti:  
• izvedba raziskovalnih aktivnosti, ki bodo omogočile pripravo in 

izdelavo strokovnih podlag za oblikovalce in izvajalce politik s po-
dročja predmeta javnega razpisa;  

• izvedba in analiza pilotskih modelov;
• izobraževanje in usposabljanje;
• promocĳa in ozaveščanje javnosti o pomenu in vlogi kvalitetnega 

delovnega okolja. 
Skupna okvirna razpoložljiva višina nepovratnih sredstev v okviru 

tega javnega razpisa znaša 4.085.000,00 EUR. Razpisana sredstva so 
zagotovljena v okviru Proračuna Republike Slovenĳe-namenska sred-
stva kohezĳske politike, in sicer v predvideni finančni konstrukcĳi:

Vir razpisanih sredstev (v EUR) Skupaj (v EUR)

Namenska sredstva EU 
(85 %) - PP 9235

3.472.250

Namenska sredstva slovenske udeležbe 
(15 %) – PP 9247

612.750

SKUPAJ 4.085.000

Javni razpis za izbor operacĳ delno financira Evropska unĳa, in sicer 
iz Evropskega socialnega sklada. Namenska sredstva EU predstavlja-
jo 85 % celotnih upravičenih javnih izdatkov za upravičene stroške 
projekta. Namenska sredstva slovenske udeležbe predstavljajo 15 % 
celotnih upravičenih javnih izdatkov za upravičene stroške projekta.

Zaprošeni znesek posameznega vlagatelja na projekt je najmanj 
400.000,00 EUR in največ 800.000,00 EUR.

Obdobje, za katerega so namenjena razpisana sredstva, so prora-
čunska leta 2009, 2010, 2011 in 2012. Obdobje upravičenosti izplačil iz 
proračuna je od 1. 10. 2009 do 31. 12. 2012.

Rok za oddajo prĳav je 16. december 2009. 
Več informacĳ o javnem razpisu na spletnem mestu www.mddsz.

gov.si. Javni razpis je objavljen tudi v Uradnem listu št. 94/2009.

Sporočilo za javnost
Objavljen javni razpis za sofinanciranje projek-
tov socialnih partnerjev na področju izboljšanja 
delovnega okolja
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Že precej let Združenje bor-
cev za vrednote NOB Vrhnika 
pripravlja spominske večere, 
posvečene vrhniškemu pisatelju 
Karlu Grabeljšku (1906–1985). 
Letošnja prireditev, ki so jo po-

imenovali Od Prešerna, prek 
Kajuha do Grabeljška, je bila 19. 
oktobra 2009 v Galerĳi Cankar-
jevega doma na Vrhniki. O vseh 
treh literatih je spregovoril pisa-

telj Ivan Sivec. Ob tem zanimi-
vem literarnem večeru je bilo še 
odprtje razstave karikatur Boža 
Kosa. 

V dvorani se je zbralo  veliko, 
predvsem starejših občanov, ki 

so z zanimanjem poslušali pre-
davanje posebnega gosta več-
era, pisatelja Ivana Sivca. Za 
uvod v večer Karla Grablejška 
smo poslušali odlomek iz nje-
gove knjige Moja partizanska 
oprema. Ta nas je spomnila na 
prĳetnost pisatelja, ki je tudi 
težke trenutke znal pretvoriti 
v pisano besedo, prežeto s hu-
morjem. Bil je navajen skrom-
nosti, saj je odraščal v revščini, 
vendar pozneje postal kulturno 
in politično dejaven Vrhničan. 
Že leta 1933 je v povesti Sirene 
tulĳo izrazil svojo kritiko do 
takratnih družbenih razmer. Po 
drugi svetovni vojni pa je pisal 

predvsem o partizanskem živ-
ljenju. In ravno Grabeljškovo 
delo s partizansko tematiko za 
mladino je najobsežnejše. Nje-
gove zgodbe so izhajale v revĳi 

Kurirček, kjer je bil tudi član 
uredniškega odbora. Po vojni je 
delal v uredništvu Ljudske pra-
vice in bil glavni urednik časo-
pisa Kmečki glas.

V Kmečkem glasu pa je vče-
rajšnji gost Ivan Sivec, eden 
najbolj plodovitih in branih so-
dobnih slovenskih pisateljev, 
spoznal Grabeljška. Sivec je 
napisal že 96 knjig in trenutno 
se pripravlja na izzid še treh 
novih, v katerih je opisal zgo-
dovino Karantanĳe. Gre za 
njegovo življenjsko delo, saj je 
gradivo zbiral več kot deset let. 
Za ustvarjalno delo na literar-
nem področju je doslej prejel 
zlato Kernikovo plaketo, roman 
Jutro ob kresu je dobil prinanje 
Ministrstva za obrambo, knjiga 
Prekletstvo zlata je bila nomini-
rana za desetnico 2008, za več 
novinarskih del pa je prejel tudi 
zlato rolo.

Tokrat je Sivec poskrbel za 
izčrpno in zelo zanimivo pre-
davanje, ki ga je razdelil na dva 
dela: prvega je posvetil največ-
jemu pesniku Francetu Prešer-
nu. „Čeprav mislimo, da Pre-
šerna dobro poznamo, opažam, 
da ni tako. Malce razočaran 
ugotavljam, da ljudje poznajo 
Prešerna po nekaterih njegovih 
nepomembnih dejanih.“ Sivec 
je razložil, da je bil Prešeren res 
velik pesnik, najboljši v Evropi 
za tisti čas. V drugem delu pa 
je predstavil Karla Destovnika 
Kajuha in knjigo, ki jo je posve-
til prav njemu z naslovom Moji 
edini, ki jo ljubim. V knjigi je 
natančno opisal tudi Kajuhovo 
ljubezensko zgodbo. V zadnjem 
delu predavanja pa se je Ivan 
Sivec spomnil še Grabeljška. 
„Spoznal sem ga pri Kmečkem 
glasu. Bil je preprost in odprt 
človek, dobričina. Najbolj pa 
se spomnim njegovega nasveta 
glede pisanja – uporabljaj lepo 
slovensko besedo in potegni 
iz slovenske zemlje tisto, kar je 
lepo.“

Na prireditvi so za kulturni 
program poskrbeli pevci Meša-
nega pevskega zbora Društva 
invalidov Vrhnika. Po prireditvi 
so si obiskovalci lahko ogledali 
tudi razstavo originalov ilustra-
cĳ našega znanega ilustratorja 
Boža Kosa iz Grabeljškovih del 
Kuharji in Partizanski obrazi. 
Kosove ilustracĳe so, tako kot 
Grabeljškova dela, zabavala 
otroke in odrasle.

S. S. in V. N.

Ena izmed karikatur Boža Kosa iz Grabeljškove knjige Kuharji

Ivan Sivec je resnično popestril 
Grabeljškov večer.

Dvorana Galerĳe v Cankarjevem domu je bila kar polna.
Najprej je zbrane nago-

vorila vodja JSKD Ljubljana 
okolica, Tatjana Avsec, ter 
med drugim poudarila:

»Svoja dela je razstavilo 11 
fotografov, ki živĳo na ob-
močju Barja. Udeleženci so 
skozi individualno fotogra-

fijo, posamezne konzultaci-
je, skupinsko fotografiranje 
in iz različnih zornih kotov 
ter pozicĳ ovekovečili Barje 
na svoj način. Skratka gre za 
11 svojstvenih pogledov na 
Ljubljansko barje.«

O delu fotodelavnice in o 

razstavljenih fotografijah pa 
je spregovorila mentorica 
Sonja Lebedinec:

»Delavnica je potekala od 
septembra lani pa do mar-
ca letos. Sprva smo hoteli s 
fotografijo predstaviti pred-
vsem škodljive vplive člo-
veka na krajino, predvsem 
na ekološke katastrofe, ki so 
se že zajedle v Barje. Vendar 
so na vseh 11 udeležencev 
vplivale predvsem neizmer-
ne lepote kraja, njihovega 
rastlinstva in živalstva ter 
prelepe podobe vsakdana. 
Same fotografije pa so res-
nično vrhunske. Čeprav sem 
imela na delavnici popolne 
začetnike in takšne, ki se s 
fotografijo ukvarjajo že več 
let, pa tega na fotografiji ni 
čutiti.«

Večer odprtja razstave sta 
popestrila učenca Glasbene 
šole Vrhnika s harmoniko. 
Vodja vrhniške območne 
izpostave JSKD Nataša Bre-
gant Možina je celotno prire-
ditev vodila in je ob koncu z 
veseljem povedala:

»Prvič je bila razstava po-
stavljena junĳa v Tehniškem 
muzeju Slovenĳe v Bistri, je-

seni je bila na ogled na Igu, 
sedaj pa jo odpiramo še na 
Vrhniki, kamor tudi spada. 
Sicer pa si lahko vsi zainter-
esirani razstavo ogledate še 
do 4. januarja.«

Simon Seljak

Nataša Bregant Možina in učenca vrhniške glasbene šole 

Avla Cankarjevega doma je oživela s fotografijami Barja.

Trĳe fotografi z mentorico, med njimi tudi Vrhničan Marko Mu-
lej (prvi z desne)

Tako je Marko Mulej v ob-
jektiv ujel del barjanskega 
rastlinja.

Likovna šola SAB deluje že dvanajsto 
leto, učenci oziroma tečajniki pa se v 
njej srečujejo enkrat na teden. »Izredno 
cenim naše učence, ker si poleg dru-
žine in službe odtrgajo toliko časa, da 

umetniško ustvarjajo,« je pohvalil svoje 
tečajnike prof. lik. kult. Bajrović, ki ga je 
za tovrstno likovno in pedagoško delo 
navdušil sedanji veleposlanik Črne 
gore pri nas Ranko Milović. Mimogre-
de: slednji si je tudi ogledal odprtje raz-
stave. Vsak od tečajnikov je razstavljal 
tri ali štiri dela s sebi lastnimi motivi in 
slogom. »Pri Skenderju najbolj cenimo 
njegovo odprtost, saj prisluhne posa-
mezniku in pomaga, da  vsak nadgradi 
svoj lasten likovni izraz. Nikoli ga nam 
ne vsiljuje,« je na odprtju razstave de-
jala Nina Rogelj, ena izmed mladih te-
čajnic. Sicer pa je pričujoča razstava že 
peta skupinska predstavitev učencev 
šole SAB. 

Gašper Tominc
Svoja dela so razstavljali tudi nekateri do-
mačini, na primer Janez Koderman s sliko 
Vrhnika.

Večer Karla Grabeljška
Gost: Ivan Sivec

Razstava v Cankarjevem domu

Vabi pester pregled likovnih in kiparskih del
Vrhnika, 3. november – V Cankarjevem domu je odprla svoja vrata tretja razstava v tej sezoni. Tokrat je 
svoja dela predstavilo trinajst učencev Likovne šole SAB, kjer ustvarjajo pod umetniškim vodstvom Sken-
derja Bajrovića.

Razstava je bila konglomerat likovnih 
motivov in tehnik. 

Fotografska razstava 

Ljubljansko barje v objektivu
V avli Cankarjevega doma na Vrhniki je bila v torek, 17. novembra,  odprta 
fotografska razstava Ljubljansko barje. Razstavljene fotografije so nastale v 
okviru fotodelavnice »krajinska fotografija« pod mentorstvom prof. fotografije 
Sonje Lebedinec in v organizacĳi Območne izpostave JSKD Ljubljana okolica.
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Tistega dne se je v Bistri 
zbralo  veliko poznavalcev Vik-
torja Žaklja, njegovih športnih 
prĳateljev, članov protestantske-
ga društva ter še mnogo drugih 
zanimivih ljudi. Ob izidu svoje 
nove knjige Vrhniški Trubarjev 
kolaž je celotno prireditev po-

vezoval kar avtor sam. S svojo 
znano retoriko je znal poslušalce 
pritegniti k pozornosti, za kar je 
prejel večkrat ogromen aplavz. 
Ob tem res izjemnem kultur-
nem dogodku pa so mu poma-
gali igralec Pavle Ravnohrib, 
zdravnik in amaterski igralec 

Andrej Šubic in del pevcev 
Okteta Raskovec z Janezom 
Drašlerjem na čelu. Nekakšno 
rdečo nit predstavitve nove 
knjige pa je zaključil minister 
dr. Boštjan Žekš, obenem tudi 
Žakljev športni prĳatelj iz časov 
vrhniške košarkarske dobe. 

Sama knjiga, po Žakljevih be-
sedah, je zanimiva, berljiva in 
tudi malo provokativna. Saj, kot 
je rekel dr. Boštjan Žekš, da Tru-
bar in Vrhnika nimata nič skup-
nega. Uvod v knjigi je napisal 
avtor Viktor Žakelj z naslovom 
Vrhnika, ta čudni, prečudni kraj  
z naslednjimi začetnimi beseda-
mi:

„Zakaj sem se lotil priprave te 
knjige? Vzrokov za to je kar ne-
kaj. Naj začnem na začetku. Moj 
rojstni kraj z Vrhniko soseduje. 
Kot otrok sem z Golega vrha, 
iz Smrečja in še od kod zrl na 

barjansko stran in verjetno upal, 
da kdaj, ko odrastem, obiščem 
Vrhniko, pa seveda Ljubljano, 
ki je bila tedaj zame neskončno 
daleč. Spomnim se, bledo kako-
pak, da so me kot šolarja peljali 
na Vrhniko, na klanec siroma-
kov. Videl sem kip nezdravo, 
zamišljeno sedečega Ivana, pa 
njegovo rojstno hišo in seve-
da dimnik usnjarne, ki sem jo 
pozneje tolikokrat obiskal in 
bil nekaj časa tudi soodgovoren 
za njeno gospodarsko življenje. 
Vrhnike, kot rečeno, nisem poz-
nal, tudi za Močilnik, ki je bil 
pozneje pogosto naše nočno 
pribežališče, nisem vedel, a ne-
kaj črtic Cankarja sem do tedaj 

že prebral. Tako se je začelo.“
Naslednja dva prispevka sta 

predsvsem strokovna. Sociolog 
prof. Marko Kerševan je napisal 
o protestantizmu Krščanstvo na 
protestantski način. Doktor An-
drej Smrekar pa je opisal protes-
tantizem in likovno umetnost. V 
knjigi so tudi slike in skice kra-
jev Vrhničana Alojza Drašlerja, 
ki so povezane s protestantiz-
mom in Trubarjem. Prikazane 
grafike so skrbno opremljene z 
verzi dr. Toneta Krašovca in An-
tona Aškerca.

Po predstavitvi je sledilo 
tovariško srečanje vseh prisot-
nih. Za pogostitev je poskrbelo 
Gostinstvo Dolinar, ki se je iz-

kazalo že na številnih priredit-
vah.  Na srečanju so se razgo-
vori in pomenki nanašali na 
Žakljevo delovanje na Vrhniki, 
ko je bil igralec košarke in nato 
trener vrhniške ekipe.  Na njeg-
ovo povabilo se je zbralo lepo 
število nekdanjih vrhniških 
košarkarjev in košarkaric. 

Zaključek je bil lep, spontan 
in košarkarsko obarvan. 

Knjigo je mogoče kupiti v 
Turističnoinformativnem cen-
tru Vrhnika, na Tržaški 9, kjer je 
sedež Zavoda Ivana Cankarja. 
Lahko pa jo naročite tudi prek 
naročilnice. Kot sem že napisal 
, je zanimiva, berljiva ter sem pa 
tja provokativna.

Naročilnica – za knjigo Vrhniški Trubarjev kolaž

Ime in priimek

Naslov

Naročam št. knjig

Knjiga stane 30,00 evrov, naročilo pošljite na:

Uredništvo NČ, Tržaška c. 9, 1360 Vrhnika

Prelep kulturni dogodek v Bistri ob predstavitvi Žakljeve knjige 
Vrhniški Trubarjev kolaž

Dr. Boštjan Žekš

Večer, popestren s petjem

Priložnost skupne  fotografije košarkarskih prĳateljev

Viktor Žakelj izdal knjigo

Vrhniški Trubarjev kolaž
V Tehniškem muzeju Bistra je bila 22. oktobra predstavitev knjige Viktorja 
Žaklja, predsednika Slovenskega protestantskega društva, z naslovom Vrhniški 
Trubarjev kolaž. Knjigo je predstavil kar avtor sam, o njej pa je spregovoril tudi 
dr. Boštjan Žekš.

ŠPORTNA DVORANA 
ANTONA MARTINA SLOMŠKA

VRHNIKA

SOBOTA, 19. 12. 2009,
ob 19.  uri.

V živo bodo igrali in peli:
Ans. LOJZETA SLAKA, Ans. OKROGLI MUZIKANTJE, 

Ans. SVETLIN & STANKO PETRIČ, 
Ans. ROKA ŽLINDRE, Ans. BITENC, 

Kvintet DORI, Ans. BRANETA KLAVŽARJA, 
Ans. VESELI SVATJE, 

Ans. SPEV & TANJA ŽAGAR, ALFI NIPIČ, 
Ans. MODRĲANI, POLKA PUNCE, 

humorist MARJAN ŠAREC - SERPETINŠEK
Voditelj in scenarist:

FRANC  PESTOTNIK - PODOKNIČAR
PO  KONCERTU  ZABAVA  S  PLESOM  Z  ANSAMBLOM  

OKROGLI MUZIKANTJE
Predprodaja  vstopnic  od  1. 12. 2009 naprej:

Trgovina Mercator Vrhnika – Turistična agencĳa Tinkara, Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika, Trgovina KOCKA Borovnica in Vrhnika in dve uri pred 

koncertom.
Rezervacĳa in prodaja vstopnic: 041/697 – 700.

Naročnik oglasa: BANKINA d.o.o.

GALA
KONCERT 

V ŽIVO

BOŽIČNO-
NOVOLETNI
KONCERT

Oktet je prvi del koncerta za-
čel s tankočutno renesančno 
glasbo Jakobusa Gallusa in 
nadaljeval s skladbami znanih 
slovenskih skladateljev. Uvod 

v drugi del je bila zopet nežna 
finska narodna (Sibelius) in 
nadaljeval z grško skladbo, ki 
so se jo naučili ob pobratenju 
Vrhnike z grško občino Iolkos. 

Koncert, ki ga je povezoval 
Pavle Ravnohrib, so zaključili 
z venčkom skladb skladatelja 
Pavleta Kernjaka, katerega ob-
letnico rojstva obeležujemo le-
tos. Sicer pa je bil celoten kon-
cert zamišljen kot nekakšna 
zahvala vsem simpatizerjem, 
ki jih že sedemnajst let sprem-
ljajo na njihovi poti, zahvalili so 
se tudi nekdanjim umetniškim 
vodjem: pokojnemu Tonetu 
Jurjevčiču, Heleni Mavrič Je-
lovšek in Primožu Malavašiču.
Oktet Raskovec sodeluje na 
večini občinskih prireditev 
višjega nivoja in na različnih 
pevskih revĳah, kjer prejema 
visoke ocene. Ravno zaradi 
njegove kakovosti je tudi re-
den gost v drugih slovenskih 
občinah. Letos junĳa so, na 
primer, sodelovali pri maši na 
Okrešlju, ki je potekala v spo-
min na največjo gorsko nesre-
čo pri nas. Letos poleti je pot 
zanesla fante tudi onkraj meja: 
obiskali so deželo tulipanov, 
kjer njihovo petje ni ostalo 
prezrto. Lani so doživeli tudi 
nepozabno izkušnjo, ko so po-
zimi na Pokojišču sodelovali 
pri snemanju filma Osebna 
prtljaga režiserja Janeza Lapaj-
neta. Ugotovili so, da filmsko 
življenje ni tako lahko, še po-
sebno, če režiser snema v vseh 
vremenskih razmerah. Sicer pa 
fantje gojĳo pristne prĳateljske 
stike z logaškim, ljubljanskim 
in podpeškim oktetom ter Ok-
tetom Gallus. 

Gašper Tominc

Oktet Raskovec prepeva že 17 let

Polna dvorana potrdila  kakovost
Vrhnika, 13. november – Oktet Raskovec se je predstavil  občinstvu s tradicionalnim celovečernim 
nastopom v Cankarjevem domu, kjer je zapel trinajst pesmi, večinoma slovenskih. O njegovi ka-
kovosti je zgovorno pričala polna dvorana, čvrst aplavz in zahtevani »bisi«. 

Oktet Raskovec sestavljajo: umetniški vodja Mitja Drašler, Blaž 
Tomšič, Janez Mesec, Franci Končan, Mitja Kavčič, Aleš Kovač, Ja-
nez Lenarčič in Miran Kržmanc.

Polna dvorana je zgovorna priča oktetove kakovosti in priljublje-
nosti.
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Program prireditev za november in december 2009
 Cankarjev dom Vrhnika

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki
Muzejsko društvo Vrhnika

in
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 

Vas vljudno vabita na ogled razstave

ČRTA KOT SPOMIN
Karikaturist Marjan Bregar (1928–009)

v Galerĳi Cankarjevega doma na Vrhniki. 
Razstava bo odprta do 13. decembra 2009 

od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,
ob nedeljah od 8.30 do 12. ure.

Vrtec Vrhnika pa Vas vljudno vabi na odprtje 
razstave

KOLEDARJI, 

ki bo v torek, 5. decembra 2009, b 18. uri
v Galerĳi Cankarjevega doma na Vrhniki.

CANKARJEV DOM VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN

Sobota, 19. december 2009, ob 16. uri.

Jani Jošovc

VESELI ČAROBNI DECEMBER
Čarovniška predstava

Praznični dnevi, polni veselega pričakovanja, 
kar kličejo po čarovnĳah, ki starodavne skriv-
nosti zimskega časa naredĳo še lepše, še bolj 
čarobne.

Predstava je prilagojena starosti otrok, je za-
bavna in hkrati poučna. Otroci se med pred-
stavo prelevĳo v čarodejeve pomočnike in 

nekaterim uspe prikazati celo čisto pravo ča-
rovnĳo. 
Čarodej Jani zabava otroke in odrasle že 
dolga leta. Nastopa po šolah, vrtcih, zdra-
viliščih, trgovskih centrih in različnih pod-
jetjih širom Slovenĳe, bil pa je tudi gost 
nekaj gledaliških predstav in številnih tele-
vizĳskih oddaj (Odklop, Res je, Kolo sre-
če, Enajsta šola, Po domače, Umko ... )

Preostalo pa naj ostane skrivnost do predstave, 
na kateri vas bo očaral in začaral čarodej Jani.

Predstava traja 45 minut. 

Po predstavi, ob 16. 45, pa se bo pred Cankar-
jevim domom na Vrhniki ustavil tudi BOŽI-
ČEK. 

PONEDELJEK,
30. 11. 2009,

ob 20. uri
Vstopnina: 15 €

ZAVOD IVANA CANKARJA
Slovensko narodno gledališče Nova Gorica

V koprodukcĳi z Gledališčem Koper
Iztok Mlakar

DUOHTAR POD MUS
Režĳa: Vito Taufer

Komedĳa
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
4. 12. 2009,
ob 20. uri

Vstopnina: 5 €

SRBSKO KULTURNO DRUŠTVO PETAR KOČIĆ KRANJ
Petar Kočić

JAZBEC NA SODIŠČU
Režĳa: Boško Đurđević
Gledališka predstava

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
5. 12. 2009,

ob 15.30 
(96 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO – PARTNER, d. o. o.

V VIŠAVE
Animirana sinhronizirana družinska komedĳa (10+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
5. 12. 2009,
ob 20. uri

Vstopnina: 8 €

BIG BAND VRHNIKA
NOVOLETNI KONCERT

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
6. 12. 2009,
ob 16. uri
(96 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO – PARTNER, d. o. o.

V VIŠAVE
Animirana sinhronizirana družinska komedĳa (10+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
12. 12. 2009,

ob 19. uri
Vstopnina: 5 €

MEŠANI PEVSKI ZBOR IVANA CANKARJA VRHNIKA
PRAZNIČNI KONCERT

z gosti
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
13. 12. 2009,

ob 16. uri
(93 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO – PARTNER, d. o. o.

MADAGASKAR II.
Animirana sinhronizirana družinska komedĳa (8+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK,
15. 12. 2009,

ob 18. uri
Vstop prost

VRTEC VRHNIKA
KOLEDARJI

Razstava
Galerĳa Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK,
17. 12. 2009,

ob 20. uri 
Vstopnina: 11 €

DEJMO STISNT TEATER
ČEFURJI RAUS!

Režĳa: Marko Bulc
Monokomedĳa

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
19. 12. 2009,

ob 16. uri
Vstopnina: 5 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN

Jani Jošovc
ČAROBNI DECEMBER

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
19. 12. 2009,

ob 16.50 

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OBISK BOŽIČKA

Pred Cankarjevim domom na Vrhniki

SOBOTA,
19. 12. 2009,

ob 19. uri
Vstopnina: 5 €

PIHALNI ORKESTER VRHNIKA
MLADINSKI PIHALNI ORKESTER GLASBENE ŠOLE VRHNIKA 

BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERT
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
20. 12. 2009,

od 14. do 19.30 
Vstop prost

KROG PRĲATELJEV BRUNA GRONINGA
FENOMEN BRUNO GRONING

Po sledeh »čudodelnega izcelitelja«
Projekcĳa dokumentarnega filma (dva odmora)
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
20. 12. 2009,

ob 16. uri
(90 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO – PARTNER, d. o. o.
ALVIN IN VEVERIČKI

Animirano igrana sinhronizirana komedĳa (10+)
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
26. 12. 2009,

ob 16. uri
(92 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO – PARTNER, d. o. o.

KUNG FU PANDA
Animirana sinhronizirana družinska komedĳa (8+)

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
26. 12. 2009,

ob 17.45 

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA 
OBISK DEDKA MRAZA

Pred Cankarjevim domom na Vrhniki

NEDELJA,
27. 12. 2009,

ob 19.30 
Vstop prost 

KUD DRENOV GRIČ - LESNO BRDO
BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERT UROŠA PETRAČA

z gosti
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

Predprodaja vstopnic za kulturne prireditve
Turistični informacĳski center (TIC) Vrhnika, Tržaška cesta 9

Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si
Ponedeljek – petek: od 8. do 18. ure

Sobota: od 8. do 14. ure in uro pred prireditvĳo
na blagajni Cankarjevega doma Vrhnika

Dodatne informacĳe o prireditvah in morebitne spremembe:
www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si, www.barje.net

 

Spoštovani abonenti in obiskovalci gledali-
ških predstav v Cankarjevem domu na Vrh-
niki!
Obveščamo vas, da predstava Dese Muck: 
BLAZNO RESNO O SEKSU, ki je bila napo-
vedana za petek, 11. decembra 2009, zaradi 
bolezni v ansamblu ODPADE.

Prešernovo gledališče iz Kranja bo pri nas go-
stovalo v začetku naslednjega leta. 
O datumu boste obveščeni pravočasno.
Hvala za razumevanje!

Tatjana Oblak Milčinski
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

1. Umestitev v vrhniško kulturo kot njen enakovre-
den in enakopraven del. Filmska umetnost in kultura 
obstajata več kot sto let in si zaslužita vsakršno spošto-
vanje in pozornost.

2. Uravnotežen program. Film kot zabava in umet-
nost: ne zgolj umetniški filmi (koncept »art kina«), ne 
le pretežno ameriška komercialna ponudba (koncept 
»Kolosej, Tuš«), ne samo slovenski kino, tudi kino vseh 
svetovnih kinematografij s poudarki na evropskih 
zgodbah … Kino kot prostor za vse starosti in zahtev-
nostne stopnje … Kino emocĳ, kino smeha in solz, kino 
razmišljanja in kino sprostitve … Kino kot dogodek in 
mesto srečanj …

3. Kino kot prostor osebnega stika. Slehernemu ob-
iskovalcu kinopredstave želimo seči v roko. Želimo se 
zabavati z Vami. Vam pripraviti kakšno presenečenje, 
podeliti kakšno nagrado … Ljudje nismo številke. Vsak 
ima svojo zgodbo, kot je zgodba na platnu. Morda še 
bolj zanimiva. Želimo Vas spoznati in želimo, da Vi 
spoznate nas. Samo pri nas boste izvedeli, kdo je tisti 
človek, ki bo v teh dveh urah za projektorjem trdo de-
lal, da bomo ostali lahko uživali.

4. Povečevanje števila predstav v skladu z možnost-
mi, ki jih narekuje sobivanje več oblik kulture v prosto-
rih Cankarjevega doma. Kakovostno sobivanje z drugi-
mi zvrstmi kulture v našem kulturnem hramu.

5. Sodelovanje z vsemi organiziranimi oblikami kul-
turnega, družabnega, poslovnega in drugače postavlje-
nega dogajanja v občini v območju zasebnega  in javne-
ga interesa. Kino lahko polno zaživi le, če ga vsi čutimo 
kot del svojih potreb in možnosti. 

6. Skrbno načrtovanje in postopno izboljševanje 
kulturne infrastrukture v občini: vrhniški kino ne bo 
moledoval za davkoplačevalski denar, temveč bo z 
dejavnostjo in v sodelovanju s kinoobiskovalci vstopal 
v pogajanja z vodstvom občine o skupnih investicĳah 
v infrastrukturo. Cilj: digitalizacĳa vrhniškega kina v 
prenovljenem Cankarjevem domu Vrhnika, ureditev 
okolice in nadaljevanje trenda odpiranja novih lokacĳ 
v občini, kjer se lahko dogajajo kino in druge oblike 
kulture.

7. Kino kot prostor filmske in občečloveške vzgoje in 
kulture, najprej osnovno:
– pozanimamo se, komu je film namenjen, da ne pri-

demo na predstavo, kjer bodo uživali drugi, mi (ali 
naši otroci) pa manj ali sploh ne;

– če je le mogoče, si vstopnice zagotovimo v predpro-
daji v Turističnoinformacĳskem centru (TIC) Vrhni-
ka (takoj ob košarkarskem igrišču z lepimi možnost-
mi za udobno parkiranje): vsak dan od 8h do 18h, 
v soboto od 8h do 14h, rezervacĳe po telefonu 755 
10 54 ali 051 661 063, e-naslov: tic@zavod-cankar.
si. Vstopnice lahko kupite tudi na www.mojekarte.
si, prejmete potrdilo in z njim v TIC ali pri blagaj-
ni Cankarjevega doma Vrhnika uro pred predstavo 
prevzamete vstopnice. S takšnim ravnanjem boste 
prihranili čas in z večjo verjetnostjo pravočasno vsto-
pili v dvorano;

–  v (kino)dvorano vstopite pravočasno, to je vsaj nekaj 
minut pred uro, ko je napovedan začetek predstave: 
lahko, da boste v teh minutah s platna izvedeli kakš-
no za vas zanimivo informacĳo, pomahali prĳatelju 

ali znancu tri vrste pred vami, si ogledovali napo-
vednik za prihodnji film ali le opazovali ljudi okrog 
sebe. In predvsem: s svojim pravočasnim prihodom 
ne motite drugih in jim  tako izkažete svoje spošto-
vanje;

– v kino ste prišli, da bi se razvedrili, pozabavali ali tudi 
kaj koristnega spoznali in premislili. Kino ni prostor 
rabe mobilnih telefonov in če ste v kino prišli lačni 
in žejni, ostanite taki še naslednji dve uri: časa, da 
kaj pojeste, popĳete bo po izteku odjavne špice več 
kot dovolj in nikoli ne veste natančno, ali ne boste 
na kakšnem žrebanju kinovstopnic prav Vi dobili 
zastonj slaščice ali večerjo v kateri od vrhniških go-
stiln;

– v kinu izrecno spodbujamo: glasno in tiho smejanje 
in jokanje (pri zadnjem svetujemo uporabo tekstilnih 
ali papirnatih robčkov), identifikacĳo z junaki na 
platnu: naj vas bo strah, bodite pogumni, prebutaj-
te koga, rešite svet, poletite v vesolje ali kamor koli 
– vsega tega si drugje kot v kinu ne morete ali celo 
ne smete privoščiti. Izrazite svoja čustva in občutke, 
kakor vam prĳa, z eno samo mejo: mejo vašega tele-
snega obstoja;

–  v kinu ne mečemo ničesar po tleh: velja pravilo kot 
v planinah: »Kar ste prinesli, tisto tudi odnesite!« In 
v kinu tudi ničesar ne mečemo v druge gledalce in 
jih tudi kako drugače ne motimo: »Česar nočete, da 
kdo počne Vam, tega tudi sami ne delajte drugim!«. 
In če se vendarle najdejo junaki, ki pravil ne bi želeli 
spoštovati: v kinu nikoli niste sami, tam so tudi Vaši 
(anti)junaki, ki Vas bodo mirno pospremili v hladen 
večer;

– v kinu izrecno (drugje pa načelno) ne podpiramo ka-
kršne koli rabe opojnih substanc: v kino ste prišli, da 
se »potopite« v neki drugačen svet in da Vas »oma-
mĳo« gibljive slike.
Ko bomo vsi »obvladali« osnove, bo kino gotovo eno 

najprĳetnejših družabnih dogajanj v mestu in kultura 
ter zabava na enakem nivoju kot vse druge zvrsti. Vmes 
pa bomo partnerji obnove kina skupaj z zunanjimi so-
delavci - strokovnjaki pripravljali vzgojno-zobraževal-
ne oblike filmske vzgoje, ki bodo tistim, ki bi to želeli,o-
mogočile izvedeti kaj več o filmu kot umetnostni zvrsti, 
industrĳi in tehnologĳi.

8. Povratne informacĳe / komunikacĳa z občinstvom: 
če Vas je v kinu kaj (z)motilo, povejte nekomu od ekipe 
kina (hostese, blagajnik, vodja programa, operater), na-
pišite v Naš časopis, pišite neposredno na Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika, Tržaška 
cesta 9, 1360 Vrhnika, kultura@zavod-cankar.si (Tatjana 
Oblak Milčinski, 01 755 76 48). Predlagajte program, 
predlagajte spremembe, bodite aktivni, sodelujte! Tu 
smo zaradi Vas in kar je mogoče, tudi uresničimo.

9. Aktivno sodelovanje s kinom. Se nam želite pri-
družiti kot kinooperater, blagajnik, animator, želite 
oglaševati na našem platnu, sodelovati v programskem 
delu, želite kako drugače podpreti našo dejavnost, se 
hočete pojaviti kot partner v posameznih programskih 
segmentih? Oglasite se na zgornji naslov in pogovorili 
se bomo.

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika in 
Go partner, d. o. o.

Kino Cankarjev dom Vrhnika – kaj želimo?
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V prejšnji številki ste lahko 
prebrali prispevek Zavoda 
Ivana Cankarja Vrhnika z na-
slovom/pozivom: »Imejmo 
svoj kino!«.  Zdaj je obljuba 
uresničena, napoved izpol-
njena.

Kino Cankarjev dom Vrh-
nika je med »krompirjevimi 
počitnicami«, od 26. do 30. 
oktobra, odigral devet kino-

predstav za otroke, mladino  
in družine ter privabil za mar-
sikoga neverjetnih 1.500 gle-
dalcev, kar je skoraj toliko, kot 
jih je bilo v kateri od prejšnjih 
sezon v vsem letu. Uspeh  sta 
»zakrivila« bolj smela strategi-
ja in povezovanje tistih ljudi, 
ki so lahko dosegli tak rezul-
tat.  To je posledica razumeva-
nja kulture kot tistega odnosa, 
ki se zaveda, da je kultura »ne-
govanje« vsega, kar so ljudje 
kdaj ustvarili, in povezovanje 
med ustvarjalci in uporabniki. 
Da vrednostno ni razlike med 
»visoko« in »nizko« kulturo. 
Da je imeti kino enako po-
membno kot imeti gledališče, 
glasbo, književnost …

Kar se je zgodilo, se ne bi 
moglo, če »oživljanje« te de-
javnosti na Vrhniki ne bi pri-
tegnilo naših vrtcev in šol: 
njihovi vodilni so ponudili 
vso pomoč in sodelovanje. 
Hvala! Enako ponudnikom 
storitev v našem mestu, ki so 
se v posamezne dogodke ob 

filmih vključili kot partnerji 
in prĳatelji kina ter prispevali 
nagrade in ugodnosti za obis-
kovalce. 

Največja zahvala pa  velja 
tistim dragocenim posamez-
nikom, ki so kino na Vrhniki 
ohranili kljub težkim časom: 
gospodu Marĳanu Koširju, ki 
je vztrajal skoraj tri desetletja, 
in  gospodu Igorju Bergincu, 

nekdanjemu strokovnemu 
sodelavcu zavoda, ki ni vrgel 
puške v koruzo niti zadnja 
leta, potem ko je na vsem ob-
močju od Ljubljane do Sežane 
pred dvema letoma (zadnji 
in najvztrajnejši!) zaprl vrata 
pivški kino Metronom.

Danes skoraj nihče več ne 
ve, kdo so ljudje, ki skrbĳo, 
da se slike na velikem plat-
nu pred nami gibljejo. Eden 
vrhniških kinooperaterjev, 
gospod Lazar, je pred  nedav-
nim umrl. Hvala, Lazo! Dru-
gi, gospod Janez Šestan (eden 
redkih slovenskih kinoopera-
terjev, ki so se za ta poklic tudi 
redno formalno izobraževali), 
je s svojim znanjem, izkušnja-
mi in ljubeznĳo do kina od-
vrtel veliko večino filmov, ki 
smo jih v začetku te sezone 
ponudili občinstvu. Gospod 
Šestan sedaj izobražuje tudi 
nove vrhniške kinooperaterje. 
Hvala, Janez!

V prihodnjih izdajah Na-
šega časopisa se bomo morali 

podati v zgodovino in prikli-
cati v spomin še mnoge, brez 
katerih bi bila Vrhnika na slo-
venskem kinozemljevidu še 
ena od sivih lis …

Srce dosedanjega progra-
ma sta bili predstavi sloven-
ske risanke Medved Bojan za 
otroke obeh vrhniških vrtcev. 
Z izborom Bojana smo želeli 
povedati, da se kino ustvarja 

skozi delo z obiskovalci od 
rosnih let naprej. Da se za-
vedamo, da je pomembno, 
da je vrhniški (in slovenski) 
kinematograf zavezan tudi 
in predvsem izvirni sloven-
ski filmski ustvarjalnosti. Da 
je pomembno, da že otroci  
vedo: tole je nekdo ustvaril, 
tale »stric« ali »teta« je to na-
redil/a. Vsi skupaj, otroci in 
sodelavci ter partnerji vrhni-
škega kina smo veseli, da se 
nam je na predstavah pridru-
žil gospod Mojmir Sepe, avtor 
glasbe za Bojana, in na klavir-
ju odigral osnovno melodĳo, 
otroka svojega duha in glas-
bene ustvarjalnosti. Hvala, 
Maestro! In da bi se še dolgo 
iz Tebe oglašala Tvoja pesem!

Sodelavci Kina Cankarjev 
dom na Vrhniki:

zanje Boštjan Koprivec, 
Zavod Ivana Cankarja 

Vrhnika
Marjan Geohelli, 

Go partner,  d. o. o.

Kino dvorana polna malčkov. Marjan Geohelli predstavlja 
glasbenika Mojmirja Sepeta.

Že pri odločanju, za kateri 
pesmi narediti videospota, 
so naleteli na zadrego. Tako 
so na svoji spletni strani 
www.ansambelbitenc.si obja-
vili anketo, v kateri je večina 
obiskovalcev strani izbrala 
pesmi Vasovalec in Še vedno 
jaz te ljubim. In začeli so tako, 
kot je treba – z vasovanjem. 
Kmečki turizem Pr’ Mehačk 
je bil prva lokacĳa snemanja. 
Najprej obvezna maska in 
frizer, vmes ekipa z režiser-
jem pregleda vse morebitne 
kadre in še preden je sonce 
dobro posvetilo, je kamera 
že snemala. Zgodba vasova-
nja je verjetno večini dobro 
znana. Pogumni vaški fantje, 
ki so prišli vasovat prikupni 
mladenki, se dolgo niso mo-
gli odločit, kdo bo tisti, ki 
bo šel po »lojtri«. In preden 
dekle dokončno obupa, se 
najpogumnejši le povzpne in 
dobi tako dolgo pričakovani 
poljub. Kaj sledi? To lahko vi-
dite le v videospotu ...

Popoldne je sledilo še sne-
manje drugega videospota. 
Idilično okolje grajskega par-
ka pri Polhograjski graščini 
ni bilo izbrano naključno. 
Kako je lahko še lepše poka-
zati ljubezen do svoje drage, 
kakor ponovno ji izpovedati 
ljubezen na kraju, kjer sta 
sklenila večno zavezo. Vsaj 
tako si je lahko mislil eden od 
članov Ansambla Bitenc, ki je 
svojo poročno obljubo sklenil 
prav v graščini. Usklajeno vr-
tenje zaljubljenih parov v na-
rodnih nošah in podmladek 
Bitencev  je dalo videospotu 
piko na i.

Kar prehitro je minil dan in 
preostalo je le še zbiranje vti-
sov in nestrpno pričakovanje 
končnega izdelka. Pred nekaj 

dnevi sta videospota na javni 
predstavitvi na TV GOLICA 
že ugledala luč sveta. Tako si 
ju lahko sedaj vsak dan ogle-

date v programu omenjene 
televizĳe ali pa si ju zaželite 
kot glasbeno željo.

U. D.

Tehniški muzej Slovenĳe                                                  
Bistra pri Vrhniki
01/750 66 70, 01/436 64 90
info@tms.si
www.tms.si

Odpiralni čas:
Torek–petek: 8.00–16.00 
(julĳ in avgust: 10.00–18.00)
sobota: 8.00–17.00
nedelja in prazniki: 10.00–18.00

SPOŠTOVANE OBISKOVALCE IN 
OBISKOVALKE OBVEŠČAMO, 
DA BO TEHNIŠKI MUZEJ 
SLOVENĲE V BISTRI PRI 
VRHNIKI, TAKO KOT PREJŠNJA 
LETA, OD 4. 12. 2009 DO 1. 3. 
2010 ZARADI NEOGREVANIH 
PROSTOROV (RAZEN ZA 
VNAPREJ DOGOVORJENE 
SKUPINE) ZAPRT. 

Tehniški muzej Slovenĳe v Bistri pri 
Vrhniki vas vabi, da se nam decembra 
pridružite na Dnevu odprtih vrat.

Ta veseli dan kulture 2009
V četrtek, 3. 12. 2009, vas vabimo, da se 
nam pridružite na Dnevu odprtih vrat  

ob obletnici rojstva Franceta Prešerna. 
Na ta dan bo vstop v muzej brezplačen 
za vse obiskovalce. Pripravili smo tudi 
prireditve za otroke in odrasle:
15.00–17.00: delavnice za otroke: Otro-
ci bodo pod vodstvom izdelali letalo na 
stisnjen zrak ali padalca, pobarvali bodo 
pobarvanko, rešili križanko in izdelovali 
še marsikaj zanimivega.
15.00–17.00 (vstop v muzej do 16.00): 
Vodstvo po stalnih zbirkah in občasnih 
razstavah: MOJE ZVEZDARNE – Pavel 
Kunaver, pionir slovenske amaterske 
astronomĳe (občasna razstava ob Med-
narodnem letu astronomĳe), Darwin 
danes (Darwin Now) (razstava British 
Councila) in razstava akademske slikar-
ke Maje Šubic Potovanje na ladji Beagle.  
(Vse občasne razstave so na ogled le še do 3. 
decembra.)

DELAVNICE
Za vse delavnice so obvezne prĳave do srede 
pred izvedbo delavnice po telefonu 01/750 66 
72, 041/957 146 ali elektronski pošti progra-
mi@tms.si. 

DELAVNICA PEKE DRAŽGOŠKIH 
KRUHKOV
Vabljeni na izdelavo dražgoškega kruh-
ka. Iz ržene moke, meda, cimeta, popra, 
nageljnovih žbic boste izdelali kruhke 
v poljubni obliki.
Cena delavnice je 12,00 evrov na osebo. Ude-
leženci naj prinesejo s seboj lesene deske in 
koničaste nožke.  V soboto, 6. 12. 2009, ob 
10. uri.

RAZSTAVE    
Razstavi Darwin danes (Darwin Now)  in 
Potovanje na ladji Beagle
Na ogled do 3. 12. 2009.
Razstava Darwin danes (Darwin Now) 
British Councila je posvečena praznova-
nju 200. obletnice Darwinovega rojstva 
in 150. obletnice izida njegove knjige O 
izvoru vrst z naravnim izborom. Razstava 
prikazuje življenje in delo velikega nara-
voslovca, raziskuje izvor Darwinove knji-
ge, predstavi njegove temeljne poglede in 
pojasnjuje, zakaj so ti še vedno  temelj za 
sodobno raziskovalno delo v biologĳi 
in medicini. Več informacĳ o razstavi:  
h	p://www.britishcouncil.org/sl/slove-
nia-projects-darwin-now.htm

Razstava Potovanje na ladji Beagle 
osvetljuje Darwinovo potovanje  z očmi 
umetnice, akademske slikarke Maje Šu-
bic. 

MOJE ZVEZDARNE

Pavel Kunaver, pionir slovenske amater-
ske astronomĳe
Na ogled do 3. 12. 2009.
Zvezdarna na Šubičevi gimnazĳi (zdaj 
Gimnazĳa Jožeta Plečnika Ljubljana). Ar-
hiv dr. Jurĳa Kunaverja
Ob mednarodnem letu astronomĳe smo 
občasno razstavo posvetili slovenskemu 
pionirju astronomĳe, Pavlu Kunaverju. 
Na razstavi je prikazano njegovo življe-
nje in delo ter dosežki na področju ama-
terske astronomĳe.  

Avtor razstave: Boris Kham; soavtorja 
razstave: Aleksander Božič in dr. Jurĳ 
Kunaver; vodja projekta: dr. Orest Jarh; 
avtorji fotografij: Aleksander Božič, Jure 
Stare, Jure Dolenc; oblikovanje: Aljaž 
Vesel; prevod in lektura: Melita Silič.  

MUZEJ POŠTE IN 
TELEKOMUNIKACĲ 
Grad Polhov Gradec
Polhov Gradec 61, 1355 Polhov Gradec
www.tms.si, ajda.kozjek@tms.si
Telefon: 01/364 00 83, 031 816 580
 
Odprto od torka do petka, ob nedeljah in praz-
nikih od 10. do 17. ure. 
24. december in 31. december odprto od 10. 
do 13. ure.
1. november, 25. december,1. in 2. januar, 
velika noč: zaprto.

Oglejte si zbirke: Zgodovina pošte, Zgodo-
vina telekomunikacĳ, Telefonistke in telegra-

fistke in razstavo Začetki mobilne telefonĳe 
v Slovenji. 

TA VESELI DAN KULTURE 2009
V četrtek, 3. 12. 2009, vas vabimo, da se 
nam pridružite na Dnevu odprtih vrat  
ob obletnici rojstva Franceta Prešerna. 
Na ta dan bo vstop v muzej brezplačen 
za vse obiskovalce. Pripravili smo tudi 
prireditve za otroke in odrasle.
Ob 10.00 in ob 16.00: voden ogled stalnih 
zbirk: Zgodovina pošte, Zgodovina tele-
komunikacĳ, Telegrafistke in telefonistke 
ter razstave Začetki mobilne telefonĳe v 
Slovenĳi.
11.00–15.00: Delavnice za predšolske 
in šolske otroke. Predšolski otroci bodo 
barvali pobarvanke, osnovnošolci pa iz-
delovali poštne kape, poštne rogove in 
štampiljke. 
Nedeljske delavnice
Vabimo otroke, da se nam pridružĳo na 
nedeljskih delavnicah: 6. 12., 13. 12. in 20. 
12. 2009 od 10. do 13. ure.  Skupaj bomo 
izdelovali voščilnice, okraske in štampilj-
ke. Cene delavnic: izdelovanje voščilnic: 
1,50 evra na osebo, izdelovanje okraskov: 
1,50 evra, izdelovanje štampiljk: 1,50 evra 
na osebo. 
Prĳave niso potrebne.

ODPRTJE PRENOVLJENIH IN DO-
POLNJENIH ZBIRK
V četrtek, 10. 12. 2009, vas ob 17. uri va-
bimo na odprtje prenovljenih in dopol-
njenih zbirk Zgodovina pošte in Zgodo-
vina telekomunikacĳ. 

Imamo svoj kino!
Med počitnicami sta najmlajše Vrhničane v Kinu Cankarjev dom na Vrhniki 
obiskala Bojan Medved in Mojmir Sepe.

Nova videospota Ansambla Bitenc
Še preden se je poletje dokončno prevesilo v jesen, je Ansambel Bitenc sklenil raz-
širiti svoj repertoar videospotov. Številne glasbene želje in vprašanja »Kdaj boste 
spet kaj posneli?« so postali praktično stalnica. Po odločitvi je sledilo skrbno 
načrtovanje, ogled morebitnih lokacĳ snemanja, dogovor s snemalno ekipo, izbira 
vizažistk, drugih sodelujočih in na koncu ... Ja, držanje pesti za lepo vreme. Vse se 
je dobro izteklo in očitno je bila nedelja, 13. septembra, kar pravšnja za snema-
nje.
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Zbrane je prva nagovorila direktorica Can-
karjeve knjižnice Suzana Potočnik, ki je pred-
stavila vrhniško slikarko Tatjano Verbič. Med  
drugim je še posebno poudarila:

“Rojena je bila 11. junĳa 1943 v Ljubljani, os-
novno šolo je obiskovala na Vrhniki, srednjo 
ekonomsko šolo v Ljubljani in ob delu Višjo 
ekonomsko-komercialno šolo v Mariboru. Po 
končani zaposlitveni dobi se je vpisala na Uni-
verzo za tretje življenjsko obdobje v Ljubljani, 
likovna smer. Skupina likovnikov, v kateri 
tudi sama ustvarja, se je čez čas osamosvojila, 
vendar ostala pod mentorstvom akademske 
slikarke Zdenke Žido (letos že trinajsto leto). 
Z družino živi na Vrhniki, likovno ustvarja v 
Ljubljani in na Vrhniki. 

Že od mladosti je bil njen najljubši hobi 
risanje in slikanje ter branje knjig. Zaradi 
družinskih in delovnih obveznosti je njena 

nagnjenost k umetnosti prišla do izraza šele 
po zaključeni delovni dobi. Najljubša likov-
na tematika izhaja iz narave, ki je najboljša 
učiteljica. Likovna dela, tudi iz začetnih let 
izobraževanj, so krajine, tihožitja, cvetje in 
cvetlični aranžmaji, občasna tematika pa tudi 
figuralika. Blizu so ji predvsem smeri impresi-
onizma, ekspresionizma in simbolizma.

Likovna izvedba del je v tehniki akrila na 
platno in papir ter olje na platno.“

Dosedanje razstave so bile samostojne in 
skupinske:
– skupinska razstava v Galerĳi Commerce v 

Ljubljani (junĳ 2001)
– samostojna razstava v galerĳi Cankarjevega 

doma na Vrhniki (marec 2006)
– slikarski Ex Tempore 2006 v KUD Šentvid 

pri Ljubljani (junĳ 2006)

– skupinska razstava v Dnevnem centru ak-
tivnosti za starejše občane v Ljubljani (no-
vember 2006)

– slikarski Ex Tempore 2007 v KUD Šentvid 
pri Ljubljani (september 2007)

– skupinska razstava JSKD OI Vrhnika in 
OI Trbovlje Tudi črna je barva (november 
2007)

– skupinska razstava likovne skupine Deset in 
eden v galerĳi Cankarjevega doma na Vrh-
niki (februar 2008)

– državna razstava JSKD Tudi črna barva je 
barva v Kanalu ob Soči (november 2008)

– skupinska razstava JSKD OI Vrhnika in OI 
Logatec Dialog v barvah na Vrhniki (no-
vember 2008)

– slikarski Ex Tempore 2009 v KUD Ljubljana 
- Šentvid (junĳ 2009)

– slikarski Ex Tempore 2009, Društvo likovni-

kov Logatec (september 2009)
Nato je besedo povzela sama slikarka ter 

predstavila svoja razstavljena likovna dela. 
Še posebno je poudarila, da to niso besede za 
lastno promocĳo, ampak predvsem za zani-
miv in lep kulturni dogodek na Vrhniki ozi-
roma v sami čitalnici Cankarjeve knjižnice. Po 
uradnem odprtju so si prisotni ogledali raz-
stavljene slike ter ob prigrizkih poklepetali s 
slikarko Vando.

Ob tem res prelepem dogodku moram le 
dodati, da imamo na Vrhniki veliko še “nezna-
nih” umetnikov, ki bi si zaslužili, da svoja dela 
postavĳo na ogled. Zato vse priznanje vrhni-
ški slikarki Vandi za pogum in predstavitev 
svojih likovnih del vrhniškemu občinstvu. Za 
naprej pa še veliko ustvarjalnih dni in let. 

Simon Seljak

Slikanje na steklo.
V torek, 1. decembra 2009 ob 18.uri, ste vljud-
no vabljeni v čitalnico Cankarjeve knjižnice na 
srečanje delavnice slikanje na steklo. Delavnica 
poteka v okviru točke vseživljenjskega učenja, 
zato je za vse udeležence brezplačna.

okrogla miza: 

CANKARJEVA 
KNJIŽNICA 
VRHNIKA – ODPRTO 
OKNO V SVET 
INFORMACIJ.
V torek, 8. decembra 2009 ob 18. uri, vljudno 
vabljeni v čitalnico Cankarjeve knjižnice Vrh-
nika na okroglo mizo z naslovom Cankarjeva 
knjižnica Vrhnika – odprto okno v svet informacĳ. 
S strokovnjaki s knjižničnega področja bomo 
razpravljali o pomenu knjižnice za lokalno in 
nacionalno okolje. Predstavili bomo idejne 
zasnove za nove knjižnične prostore.
Vljudno vabljeni vsi, ki spodbujate razvoj 
knjižnice in želite s svojimi idejami in pred-
logi sodelovati v razpravi.

Božič s tabo
V četrtek, 17. decembra 2009 ob 9. uri, prire-
jamo našo tretjo KNJIŽNO ČAJANKO. Njen 
naslov je BOŽIČ S TABO. Ob prĳetnem dru-
ženju, čaju in pecivu vas bomo seznanili z od-
ličnimi knjižnimi novostmi za otroke, mladi-
no in odrasle.
Prisrčno vabljeni na mladinski oddelek Can-
karjeve knjižnice naši redni obiskovalci in 
tudi vsi ostali!

Voščilnice 
gospe Sonje Šporar
Na oddelku odrasli Cankarjeve knjižnice Vrh-
nika smo v vitrini razstavili ročno izdelane 
voščilnice gospe Sonje Šporar  iz Zaplane. V 

mladosti se je intenzivno ukvarjala s košarko, 
bila je med najboljšimi igralkami v Olimpĳi 
vseh časov. Prav tako je bila prva slovenska 
košarkarica v državni reprezentanci Jugos-
lavĳe. Kot upokojenka obiskuje delavnice v 
Društvu invalidov Vrhnika in v Društvu upo-
kojencev Vrhnika, kjer se je naučila različnih 
ročnih spretnosti.
Voščilnice z novoletnimi in drugimi motivi so 
na voljo tudi v prodaji.

Dopoldanske ure 
pravljic
Letošnja jesen je v Cankarjevo knjižnico pri-
nesla novost za najmlajše. To so dopoldanske 
ure pravljic, ki bodo vsako sredo med 9 in 10 
uro v čitalnici mladinskega oddelka. Na prvo 
dopoldansko pravljico z naslovom »Še eno, 
prosim!«, je prišlo kar nekaj mladih poslu-
šalcev. Po nekaj minutah skupnega druženja 
so se že povsem razživeli in z velikimi očmi 
ter našpičenimi ušeski zavzeto poslušali pri-
povedovanje pravljičarke Zlate. Po končani 
pravljici je sledilo še likovno ustvarjaje. Vsak 
otrok je sestavil in pobarval svojega medved-
ka, ki je predstavljal lik iz zgodbice ter ga od-
nesel domov. 
Prav lepo so povabljeni vsi otroci, stari med 4 
in 6 let, ki ne hodĳo v vrtec, da se nam pridru-
žĳo. Pravljice bosta vodili knjižničarki Zlata 
in Tamara.

Spoštovani uporabniki 
Cankarjeve knjižnice 
Vrhnika,
obveščamo vas, da smo na podlagi 21. člena 
Zakona o varstvu osebnih podatkov in 15. čle-
na Zakona o knjižničarstvu dolžni iz evidence 
izbrisati vse neaktivne člane knjižnice, to so 
tisti, ki nas niso obiskali najmanj eno leto in so 
poravnali vse obveznosti do knjižnice.
Izbrisan član se bo ob obisku moral ponov-
no vpisati v knjižnico!

Prĳazno vabljeni, da nas obiščete.

Prisrčno vabljeni na naše prireditve!

Dva Vandina motiva iz slovenskega Primorja

Čitalnica je postala zanimiva tudi za likovne razstave. Slikarka Tatjana Verbič- Vanda

Njena podoba Retovja

Slike oživele čitalnico

Vrhničanka Vanda razstavila
Cankarjeva knjižnica Vrhnika je v čitalnici pripravila odprtje slikarske razstave 
domačinke Tatjane Verbič - Vande.  Avtorica je del svojega amaterskega slikar-
skega opusa predstavila v torek, 10. novembra, pred številnimi ljubitelji likovne 
umetnosti.

Knjižne zbirke ČEBELICA
V Cankarjevi knjižnici Vrhnika smo v petek, 23. oktobra 
2009, praznovali rojstni dan knjižne zbirke ČEBELICA. 
V goste smo povabili vse učence drugih razredov OŠ 
Ivana Cankarja z Vrhnike (90 otrok s spremljevalci). Pri-
pravili smo malo razstavo knjižic, skočili v preteklost, se 
spomnili slavljenke, gospe Kristine Brenkove in se zadr-
žali pri najnovejših Čebelicah. Vse štiri sem učencem v 
celoti povedala. Nam odraslim, je bila najbolj všeč “Kako 
sta se gospod in gospa pomirila,” otrokom pa “Ringaraja.” 
A dvoma ni : vse štiri so ODLIČNE!

Zlata Brezovar

Večer anekdot
Na literarnem večeru, ki ga prirejamo v okviru projekta 

Zvesti bralec skupaj s knjižnico Pavla Golie Trebnje, nosil-
ko projekta, smo v torek, 17. novembra 2009 ob 18. uri gostili 
knjižnico Trebnje in avtorja Staneta Pečka ter Slavka Do-
kla. 20. novembra praznujemo tudi Dan slovenskih sploš-
nih knjižnic. S prireditvami želimo pokazati pomembno 
vlogo knjižnic, knjižničarjev in knjižničarstva v lokalnem 
in nacionalnem okolju. 

V projektu Zvesti bralec sodelujemo že drugo leto in 
nam je v veselje, saj spodbujamo odrasle k branju pred-
vsem slovenske proze in poezĳe ter tako povečujemo iz-
posojo knjig slovenskih in kakovostnejših tujih avtorjev. 
Naš namen je bil dosežen, kajti knjige iz seznama ste veli-
ko brali. Predvsem bi se zahvalila vsem, ki ste izpolnjene 
zloženke vrnili. Vaše misli in predlogi so za nas drago-
ceni.

Ker spodbujamo branje domačih avtorjev, prirejamo 
literarne večere, na katerih spoznavamo avtorje iz lokal-

nega okolja sodelujočih knjižnic. Knjižnica iz Trebnjega 
nas je obiskala s kar dvema domačima avtorjema. STA-
NE PEČEK, pisatelj, glasbenik in scenarist, se je rodil v 
sosednjih Rovtah pri Logatcu, vendar živi in ustvarja v 
Mokronogu. Njegovo delo je pestro na različnih podro-
čjih. Trenutno deluje kot zborovodja, je avtor in režiser 
gledaliških dogodkov za mladino in odrasle. Napisal je 
pravljice za otroke, nekaj radĳskih pravljic predvajanih 
na nacionalnem radiu v oddaji »Lahko noč otroci«. Ob-
javljal je tudi kratke zgodbe v revĳah Rast in Naša žena. 
Njegovo zadnje delo za odrasle je knjiga Mokronoge zgod-
be, ki jo je med drugim predstavil. SLAVKO DOKL je 
publicist, novinar, pisatelj, najbolj znan kot pisec anek-
dot. Pred kratkim je izdal: Večno živi, smeh : izbrane 
dolenjsko-belokranjske anekdote in prigode. 

Avtorja sta nam na zanimiv način pričarala ljudi 
in dogodke njunega kraja v večeru anekdot. Večer so 
nenadejano z obiskom popestrili člani mešanega pev-
skega zbora Društva invalidov Vrhnike. Zapeli so tri 
pesmi.
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0 SPLOŠNO:KNJIŽNIČARSTVO,ENCI-
KLOPEDĲE,ZBORNIKI...
BREZNIK, M.: Kultura danajskih darov
DAWKINS, R.: Razpletanje mavrice
KAVČIČ, K.: Management zunanjega iz-
vajanja dejavnosti
RATHBONE, A.: Windows 7 for dummi-
es
VEBER, F.: Znanost in vera

1 FILOZOFĲA.ETIKA.OKULTIZEM.PSI-
HOLOGĲA.
ALEMBERT, J. Le R. d’:Uvod v Enciklo-
pedĳo
GLADWELL, M.: Prebojniki
GROSZ, E. A.: Neulovljiva telesa
HIRIGOYEN, M.-F.: Nove samosti
PETROVIČ, N.: Bog : navodila za upora-
bo
PEVEC Rozman, M.: Etika in sodobna 
družba
POŽARNIK, H.: Ne samo od kruha
SEIWERT, L.: Hiti počasi
SPENGLER, O.: Zaton zahoda
STALFELT, P.: Knjiga o smrti
ŠKOF, L.: Razprave o pragmatizmu in 
medkulturni filozofiji
TAJ, T.: Zlata nit resnice

2 VERSTVO
NGUYEN Van Thuân, F. X.: Glasnik upa-
nja
SALOMONOVE ode
WOODHEAD, L.: Krščanstvo : zelo kra-
tek uvod

3 SOCIOLOGĲA.POLITIKA.EKONOMI-
JA.PRAVO.VZGOJA.ETNOLOGĲA.
BRKAN, M.: Pravne razsežnosti zunanje 
politike EU
CÉSAIRE, A.: Razprava o kolonializmu
ECO, U.: Po rakovi poti
HANNAH, L.: Učenje mlajših otrok z mot-
njami avtističnega spektra
HEACOX, D.: Diferenciacĳa za uspeh 
vseh

JAZBEC, M.: Osnove diplomacĳe
JENIČ, S.: Čar plesa vzhoda
JUUL, J.: Od poslušnosti do odgovornosti
LATOUCHE, S.: Preživeti razvoj
NOVAK, H.: Projektno delo kot učni mo-
del v vrtcih in osnovnih šolah
PINTERIČ, U.: Črna skrinjica političnih 
sistemov
REK, M.: Civilna družba v Evropski unĳi 
ali evropska civilna družba?
SCHUMM, J. S.: Šola brez frke
VODOPIVEC, M.: Posodobitev socialne-
ga zavarovanja in izboljšanje zaposljivosti 
starejših v Slovenĳi

5 OKOLJE.MATEMATIKA.ASTRONOMI-
JA.FIZIKA.KEMĲA.BIOLOGĲA.
DAVIES, V.: Zvoki divjine. Safari
GIANCOLI, D. C.: Fizika
GRASSELLI, J.: Enciklopedĳa števil
ŠEMRL, P.: Osnove višje matematike I

6 MEDICINA.TEHNIKA.KMETĲSTVO.
VODENJE.INDUSTRĲA.OBRT.
ANDREJC, U.: Odnosi z javnostmi v špor-
tu
BUDWIG, J.: Laneno olje, resnična pomoč 
pri artritisu, srčnem infarktu, raku
EM & Lo: Seks : tako se to dela
GÜNTER, E.: Živeti brez bolezni
HIENG, B.: Ključ zdravja
KENNEDY, J. M.: Dihamo!
LOZAR Štamcar, M.: Pleteno pohištvo v 
Slovenĳi
OLIVER, J.: Ministrstvo za prehrano
OREŠNIK, A.: Osnove prehrane živali
RAMACHARAKA, Y.: Znanost diha
ROIZEN, M. F.: Vi in vaše telo
SIMON, H.: Kriza - kako uspešno poslo-
vati v spremenjenih razmerah
SMITH, L. L.: Depresĳa za telebane
THOMAS, R.: Popolni priročnik za lajša-
nje bolečin na naraven način
VIDENŠEK, M.: Post za zdravje

7 UMETNOST.ARHITEKTURA.FOTO-

GRAFĲA.GLASBA.ŠPORT.
KOMELJ, M.: Ljubljana. Mesta v mestu
LIKAR, D.: Arhitekturni postinformacĳ-
ski sistem
MAVER, M.: Smučanje a la carte
MILLER, J.: Zvezdna ustvarjalna knjiga za 
božič
PREGL, A.: O sliki
TRŽIŠKI zavoji : zgodovina poučevanja 
smučanja v Tržiču
ŽUTIČ, E.: Ljubljana. Revolucĳa Akcĳa

81 JEZIKOSLOVJE
CALTRAN, M.: Angleščina.
SNOJ, M.: Etimološki slovar slovenskih 
zemljepisnih imen
ŠENGELAJA, R.: Bližnjica do nemške 
slovnice

82 KNJIŽEVNOST
KRIŽNAR, N.: Album svetovnih književ-
nikov. 2
ŠINK, J.: Francoski testament, Andrei Ma-
kine

82-1 POEZĲA.
CERAR, F.: Dogodnice in ---
DETELA, L.: Grške pesmi
GRAHOVAC, Ž.: Zmanjkuje prostora
MINATTI, I.: Vznemirila si gladino moje-
ga tolmuna

82-2 DRAMATIKA.
HAYNES, S.: Macbeth
REZMAN, P.: Beseda te gleda

82-3 ROMANI.KRATKA PROZA.
AHERN, C.: Dar
BLATNIK, A.: Saj razumeš?
BRODNJAK, D. A.: Morje in galebi
BROWN, D.: The lost symbol
COELHO, P.: Zmagovalec je sam
GAZVODA, N.: V petek so sporočili, da 
bo v nedeljo konec sveta
GRANDOŠEK, T.: Draga Tina
HAMID, M.: Ugovor vesti nekega funda-

mentalista
HRABAL, B.: Obredno krajšanje
JAUK, F.: Le enkrat je kar je
JOST, S.: Srčne besede
KINZER, S.: Tisoč gričev
MAGRIS, C.: El Conde
MUNOZ Avia, R.: Psihologi, psihiatri in 
drugi norci
O'BRIEN, F.: Pri dveh ptičih na vodi
PATTERSON, J.: 6. Tarča
PELEVIN, V. O.: Puščavnik in Šesteroprst
PIERRÉ, M.: Na drugi strani
QUICK, A.: Vragolĳe
RUPEL, D.: Predsednik ali Tako, kot je 
bilo
SELIČ, L.: Zgodbe iz moje vasi
SLANA, M.: Štorkljina kri
STEINBECK, J.: O miših in ljudeh
VRBNJAK, N.: Srce na dlani

82-4...9 ESEJI.HUMOR.SPOMINI.DNEV-
NIKI.POTOPISI.
BURROUGHS, W.: Ime je Burroughs
CESTNIK, M.: Motnje v raju
CHROBÁKOVÁ-Repar, S.: Slovenka na 
kvadrat
GROŠELJ, V.: Everest
KLOEPPEL, C.: Draga Nemčĳa
KOVAČIČ, L.: Zrele reči / Lojze Kovačič
KOVAČIČ, M.: Dobrofarkt
KOZELJ, F.: Pesem haloškega klopotca

82C-P-M MLADINSKO LEPOSLOVJE.
BIERMANN, F.: Leni maček Jožef
CESTNIK, M.: Stopinje po mačje
CUKROV, V.: Čokoladna Lizi
ČECH, P.: Čudežni vrt
DOMAN, R.: Moj angel plava z menoj
DONALDSON, J.: Ribek
FRENCH, V.: Princesa Katja in plešoča 
metla
HAINES, G. B.: Izgubljeni jagenjček
HAWKINS, E.: Snežna princeska
KAMANDA, K. S.: Afriške pravljice
KORITNIK, A.: Klapa iz stare čolnarne
KRAJNC, T.: Potovanje po ljubezni

KREMPL, U.: Zajčkove počitnice
MAJHEN, Z.: U(k)ganimo svet
MÖDERNDORFER, V.: Potovanje muca 
Langusa & čarovničke Gajke
URŠIČ, M.: Detektivske zgodbe Robina 
Linsdaya.
VRATUŠA Globočnik, U.: Pasja koalicĳa

9 DOMOZNANSTVO.GEOGRAFĲA.
ZGODOVINA.BIOGRAFĲE.
FRELIH, M.: Sudanska misĳa 1848-1858
GLOBOČNIK, D.: Kulturnozgodovinske 
študĳe
HARTMAN, B.: Maribor - dogajanja in 
osebnosti
JELINČIČ, K.: Judje na Slovenskem v 
srednjem veku
JEZERNIK, J.: Alma M. Karlin, državljan-
ka sveta
PEČEK, S.: Mokronoge zgodbe
REPE, B.: Pred časom : portret Staneta 
Kavčiča
SIMIĆ, P.: Tito - skrivnost stoletja
TARABORRELLI, J. R.: Michael Jackson
TODOROVSKI, I.: Vsa življenja Igorja 
Bavčarja
WOOD, A.: Charles Darwin in potovanje 
z ladjo Beagle
ZALOKAR, J.: Izigrani narodi Jugoslavĳe

Najbolj iskane ali izposojene v oktobru 
09
1. Woodiwiss, K. E.: Vreden ljubezni
2. McCarthy, M.: Ko se boš prebudila --- 
3. Zgodbe Svetega pisma
4. Petiška, E.: Stare grške bajke 
5. Woodiwiss, K. E.: Pepel v vetru
6. Sophocles: Antigona
7. Dahl, R.: Matilda 
8. Shreve, A.: Skrivaj
9. Varna vožnja : priročnik za voznike
10. Pregl, S.: Priročnik za klatenje 

Novitete prejšnjih mesecev in ostale zanimi-
vosti lahko najdete na naših straneh na sveto-
vnem spletu: www.ckv.si

Novosti v Cankarjevi knjižnici v oktobru 2009

sobota, 12. decembra 2009, ob 22. uri
Dicky B. Hardy & The Real 
Things
Po daljšem mirovanju se na Vrhniko 
vračajo legendarni Dicky B. Hardy. 
Njihov strm vzpon se je začel leta 
1995, ko so Dicky B. Hardy na 
svojem prvem ljubljanskem koncertu 
nastopili v slovitem Klubu B-51. 
Sledilo je sodelovanje na Novem 
rocku 1995 in snemanje prvenca 
Why Aren’t You Screamin’ v studiu 
Klang na Nizozemskem. Prvenec 
je istega leta izšel pri založbi FV. 
Dicky B. Hardy so na njem igrali 
čvrst punk’n’roll; vajo so ponovili 
leta 1997, ko je izšel drugi plošček I 
Whistle – You Dance, in leta 2001 z You 
Can’t Go Halfway And Get In. Bend je 
po nekajletnem kreativnem odmoru 
ponovno ugledal luč vadbenega  
prostora in si napolnil baterĳe z 
nadvse dobrodošlo vokalno-poetično 
okrepitvĳo, »prvostojcem« Brunom 
Subio	om. Prepričljivi Bruno je 
v preteklosti svoj prepoznavni 
glasovni inštrument pilil v za mnoge 
kultnih postavah Hard Time Band, 
Spoons, Borghesia, Matchless Gi
, 

Rebecca, Incurabili in Hic et nunc. 
Prav s slednjo in Res Nullius so 
Dicky B. Hardy v devetdesetih tvorili 
jedro ustvarjalnega rokenrola na 
Slovenskem, zato ne gre dvomiti, da 
ponovna združitev ni namenjena zgolj 
ponavljanju že slišanega. Zvestemu 
nostalgičnemu občinstvu – željnemu 
vstajenja omenjene četverice – kani 
bend predstaviti čisto svež nabor 
avtorskih komadov, po pričevanju 
novopečenih starih Dicky B. Hardy 
nič manj »našpičenih«, še več, 
prežetih z dolgoletnimi izkušnjami 
zveste rokerske tlake. Seveda je v 
pripravi tudi nova plošča.

Kot predskupina se bodo predstavili 
The Real Things, klubski maratonci 
iz leta 2006. Rockovski bend, ki 
v prenovljeni zasedbi še naprej 
vztrajno išče nove izrazne možnosti 
garažnega rokenrola, po novem 
premešanega z veseljem do 
vključevanja »kantrĳaških« in drugih 
elementov širšega rockovskega 
izročila. Odkar delujejo kot trio, 
so poudarki med vsemi tremi 
inštrumenti razdeljeni enakomerno, 
zaradi česar ima njihova zvočna 
podoba zdaj bolj grobo teksturo, 
a hkrati tudi več globine. Njihove 
skladbe, polne samozavesti in včasih 
tudi surove energĳe, izhajajo iz jasnih 
melodĳ in spretno domišljene čvrste 
harmonske osnove, ki jim omogoča 
večjo mero izpovednosti, pri tem pa 
še vedno zvenĳo gladko in prĳetno 
domače. The Real Things, ki letos 
sodelujejo tudi pri projektu Rokerji, 
pojejo pesnike in so sebe zmeraj 
videli kot odrski bend, lahko zvenĳo 
nabrito ali celo zamišljeno, vendar 
vedno sproščeno in radoživo.
Vstopnina: 5 €/2 € – člani KVŠ-ja 

Četrtkovi večeri jamsession 
KVŠ  bo dva decembrska četrtka, 
in sicer 3. ter 17., med 17. in 22. 
uro organiziral delavnico glasbene 
improvizacĳe. Jamsession je 

namenjen vsem glasbenikom in 
glasbenicam, ki želĳo predstaviti 
svoje delo, ga glasbeno nadgraditi, 
svojim pesmim prepustiti prosto pot  
zunaj začrtanih smernic, ustvarjati 
nove žanre in glasbene podobe, lotiti 
se starih uspešnic ter s tem vaditi 
igranje na svojem glasbilu, zabavati se 
ob živi glasbi in spoznati ustvarjalne 
ljudi. Navdušence in navdušenke 
nad različnimi glasbenimi zvrstmi 
pričakujejo prost oder, osnovni 
komplet bobnov, kitarski ter basovski 
ojačevalnik in mikrofon. S seboj 
prinesite svoja glasbila in voljo do 
pospravljanja končnega nereda. Stik 
na: skooc84@gmail.com. 
Prisrčno vabljeni tudi poslušalci in 
poslušalke! 

Sestanki KVŠ-ja
Sestanki KVŠ-ja v šolskem letu 08/09 
potekajo vsako sredo ob 20.15. V našo 
družbo ste vabljeni vsi z idejami, 
predlogi in voljo do dela.

Podaljšanje in novo članstvo
Vse dĳake in študente Upravne 
enote Vrhnika vljudno vabimo k 
podaljšanju (ali vpisu, če tega še niste 
storili) članstva v Klubu vrhniških 
študentov v novem šolskem letu. 
Tako boste omogočili, da bodo 
program in dejavnosti še naprej 
potekale v dozdajšnjem obsegu, 
hkrati pa bo to pomenilo tudi več 
ugodnosti za vas. Članstvo lahko 
podaljšate ali ga vpišete vsak dan od 
17. do 22. ure v klubu Zakon; lahko 
po pošti, na naslov Klub vrhniških 
študentov, Tržaška 11, 1360 Vrhnika, 
pošljete potrdilo o šolanju oz. vpisu 
ter izpolnjeno pristopno izjavo, ki je 
na spletnem naslovu www.kvs-klub.
si/kvs_pristopna.doc. S članstvom 
imate pravico do cenejšega vstopa 
na prireditve v klubu Zakon, ceneje 
obiskujete različne tečaje, obenem pa 
lahko uveljavite tudi popuste, ki so 
že mogoči ali pa so v pripravi.

Več o dogajanju in aktivnostih 
Kluba vrhniških študentov lahko 
izveste na spletni strani www.kvs-
klub.si in na forumu www.kvs-klub.
si/forum. Lahko nas obiščete tudi na 
Facebooku: h�p://www.facebook.com/
group.php?gid=16495763346

Nedeljski filmski večeri
Ker človeškemu bitju prĳa ogled 
dobrega filma, te vsako nedeljo ob 
20. uri vabimo v klub Zakon, kjer je 
s projekcĳo in dobrim ozvočenjem 
poustvarjeno kinematografsko 
vzdušje – s to razliko, da je vstop 
prost. Ponavadi predvajamo 
tujejezične filme, zmagovalce raznih 
festivalov ali pa stare klasike, za 
katere televizĳci nimajo posluha. 
Z glasovanjem na forumu (www.
kvs-klub.si/forum) lahko pri izbiri 
naslednjega filma sodeluješ tudi ti. 
Vabljen/-a pa si tudi, če želiš javno 
predvajati svoj krajši amaterski film!

Vabilo Dĳaške sekcĳe KVŠ
Imaš status dĳaka in polno idej? 
Postani član/-ica Dĳaške sekcĳe KVŠ 
in jih uresniči! Sestanki potekajo 
vsako nedeljo ob 19. uri v klubu 
Zakon. Vse, kar potrebuješ, je 
potrdilo o šolanju in nore ideje! :D
Za več informacĳ obišči spletno stran 
www.kvs-klub.si ali pokliči 041/846-
609 (predsednik Kekec).

Dĳaška sekcĳa KVŠ

Zahvala ob koncu 
Cankarjade
Ob zaključku 14. Cankarjade se Klub 
vrhniških študentov zahvaljuje vsem 
izvajalcem, ki ste sooblikovali naš 
festival. Posebna zahvala pekarni 
Adamič za slastne piškote, s katerimi 
so se posladkali najmlajši (in tudi 
malo starejši) obiskovalci lutkovne 
predstave, gostilni Cankarjev hram, ki 
je poskrbela za želodčke glasbenikov, 
ter ekipi vrhniškega Cankarjevega 

doma za vso pomoč in dobro voljo pri 
sodelovanju. Hvala vsem, ki ste kakor 
koli pripomogli k realizacĳi festivala, 
pa naj bo to raznašanje plakatov, 
skrb za dobro počutje obiskovalcev 
ali pometanje odra. In nenazadnje 
hvala vsem obiskovalcem, brez vas 
naše Cankarjade sploh ne bi bilo. Do 
snidenja v naslednjem letu!

Likovna razstava
Lenart = zgolj naključje iz leta 1991
Lenart = gnusna domišljĳa
Lenart = kvazi umetnik
Lenart = črno-bela risba
Lenart = razstava GOSTI ŠOK
Lenart = od 10. 12. 2009 do 10. 01. 
2010
Lenart = Zakon
Vabljeni!

DJ-program
petek, 4. 12.: Hihi – 101 Breakdown 
(kitarske godbe, metalcore/metal) 
sobota, 5. 12.: Kiki & Ana 
– Se še spomniš? (Zlatni hitovi/
Golden hits/Oldies Goldies) 
petek, 11. 12.: 5H – Get It On With 
Ya Bad Self! (funk, soul) 
petek, 18. 12: Sams – TechIISoul 
(techsoul, house, techno) 
sobota, 19. 12: Tafari – A Jungle 
Thing (jungle/drum&bass/reggae/
rap)

KVŠ-jev fitnes in rekreacĳa
KVŠ-rekreacĳe in fitnesa se lahko 
udeležite vsako nedeljo od 18.00 do 
19.30 v telovadnici Partizan. Če vam 
zdravje ponuja svojo roko, zakaj 
mu ga ne bi še vi? Vaša udeležba je 
zaželena in … brezplačna!

KVŠ-jev novoletni počitek
Od 25. decembra do 3. januarja bosta 
klub Zakon in KVŠ na zasluženih 
počitnicah. Ponovno se vidimo 4. 
januarja 2010.

•Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •  Klub Zakon •
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Kultura

» Gibanje je njeno izrazno sredstvo. Mi pa 
smo za izrazno sredstvo izbrali besede ali pote-
ze roke,«  s temi besedami je ob  koncu plesnega 
nastopa plesalke Umetniške gimnazĳe Ljublja-
na literarno-likovni večer odprla Nataša Bre-
gant Možina.  Likovni natečaj je potekal že peto 
leto zapored, literarni pa četrto. Na razpis se je 
prĳavilo 39 učencev osnovnih šol Ivana Can-

karja, Antona Martina Slomška in iz Borovnice, 
ki so likovno ustvarjali, in 44 mladih slikarjev 
iz osnovne šole Dobrove, Loga - Dragomerja 
in Antona Martina Slomška ter mladi likovni 
ustvarjalci z Vrhnike, Verda, Stare Vrhnike in 
Logatca. Literarna dela so morala  biti napisana 
v obliki dnevniškega zapisa, žirĳo pa  so najbolj 
prepričali izvirnost, prepričljivost ter ponotra-
njenost misli. Člani žirĳe so imeli tudi letos težko 

nalogo. Metka Cotič, literarna selektorica, je po-
vedala, da je bilo težko izbrati najboljše: » Vsak 
ima nekaj svojega, avtentičnega. Nekateri pa so 
se me resnično dotaknili, začutila sem notranji 
dialog avtorja oziroma avtorice.«  Kljub izjemni 
konkurenci  so nagrade vendarle prejele: Nastja 
Zupančič, Tea Kovač, Alja Lackovič in Patricĳa 
Koprivec. Poleg nagrad so štirim osnovnošol-

cem za njihova dela podelili pohvale. 
Likovna selektorica letošnjega natečaja je bila 

Milena Oblak Erznožnik, ki je pohvalila likovna 
dela učencev: » Pokukala sem v likovni svet teh 
mladih ustvarjalcev, lahko sem opazovala njiho-
vo razpoloženje, njihove drobne skrivnosti.« Pri 
ocenjevanju najboljših je želela biti fleksibilna 
in spodbudna. Učence je pozvala, naj še naprej 
ustvarjajo, in izrazila željo, da bi se v slovenskih 

domovih več pogovarjali o kulturi. Na natečaj 
so se poleg osnovnošolcev prĳavili tudi mlajši 
otroci, nekateri med njimi so bili tudi pohvalje-
ni. Oblak Erznožnikova je poudarila: » Leta niso 
pomembna, pomembno je hotenje.« Likovne 
nagrade so prejeli: Tara Miličinski, Petra Herič, 
Nejc Kos in Maša Miličinski. Pet mladih slikar-
jev pa je dobilo pohvalo.

Na prireditvi so predstavili knjižno izdajo 

prispevkov z naslovom Moj prĳatelj dnevnik, 
katere naslovnico krasi detajl slike Tare Mili-
činski. Knjižico je oblikovala Milena Oblak Erz-
nožnik, uredila pa Nataša Bergant Možina. Vsi 
udeleženci natečaja so dobili izvod knjižice. Po 
uradnem zaključku literarno-likovnega večera 
so si obiskovalci ogledali likovna dela mladih 
umetnikov. 

Vesna Erjavec

Dnevniški zapisi z literarno-likovnega natečaja 
so ujeti v knjižici Moj prĳatelj dnevnik.

Detajl slike Tare Miličinski, zmagovalke likov-
nega natečaja, krasi naslovnico. 

Prireditev je odprla Nataša Ber-
gant Možina.

Literarno-likovni večer so popestrile plesalke Umetniške gimna-
zĳe Ljubljana.

Nagrajenci literarnega 
natečaja:
1. nagrada: Nastja Zupančič, 6. d, OŠ Ivana Cankar-

ja, Vrhnika (mentorica Olga Moškon)
2. nagrada: Tea Kovač, 7. a, OŠ Antona Martina 

Slomška, Vrhnika (mentorica Vesna Jereb)
3. nagrada: Patricĳa Koprivec, 6. d, OŠ Ivana Can-

karja, Vrhnika (mentorica Olga Moškon).
Pohvale:
– Katja Fefer, OŠ Ivana Cankarja (mentorica Polonca 

Šurca Gerdina)
– Estera Kociper, OŠ Ivana Cankarja (mentorica Pol-

onca Šurca Gerdina)
– Eva Vrhovec in Fia Rus, OŠ Ivana Cankarja (men-

torica Polonca Šurca Gerdina)
– Jana Medic, OŠ Ivana Cankarja (mentorica Mojca 

Potrebuješ)

Nagrade likovnega 
natečaja
1. nagrada: Tara Milčinski
2. nagrada: Petra Herič
3. nagrada: Nejc Kos
4. nagrada: Maša Milčinski
1. nagrada celotnemu likovnemu 
projektu: OŠ A. M. Slomška Vrhnika, 
Alenka Košak Mencin, Mirjana Ko-
govšek
Pohvale: Blaž Škufca, Anamarĳa Škuf-
ca, Liza Šajn, Vesna Zadnikar, Tinkara 
Kastelic, Urban Širca
Pohvala celotnemu likovnemu pro-
jektu OŠ Dobrova, Antonĳa Bozovi-
čar.

Literarno-likovni natečaj

Na papir ujete podobe trenutkov 
Vrhnika, 22 oktober – Vrhniška Območna izpostava Javnega sklada za kultur-
no dejavnost je v sodelovanju z Našim časopisom v Cankarjevem domu podelila 
nagrade in pohvale ob zaključku literarno-likovnega natečaja Dnevniški zapisi 
– podobe trenutkov. Na prireditvi, ki so jo popestrili plesalci Umetniške gimnazĳe 
Ljubljana, so predstavili knjižno izdajo prispevkov in odprli razstavo likovnih 
del.

Nina je trinajstletno dekle. Ima mlajšega bratca 
Roka, ki je star devet let. Njen oče je zbolel za ra-
kom in je vedno na kakšnih pregledih oz. ga ni ni-
koli doma. Mami je v službi do 17.00, ko pa pride 
domov, se ukvarja samo z bratom, saj ne dela do-
mačih nalog in se ne uči. Tako ji ne ostane nič časa 
za Nino. Nina je cele počitnice pomagala mami v 
službi, da si je nabrala nadure in so lahko obisko-
vali očĳa v bolnici, saj se je njegovo zdravje poslab-
šalo in je moral biti na infuzĳi ter na opazovanju.

Spodaj je nekaj dnevniških zapiskov iz njenega 
mladega življenja.

Vrhnika, 1. 9. 2008
Prvi šolski dan. S sošolci smo se dobili ob 7.30 

pred kostanjem in skupaj odšli v šolo.
V šoli smo izvedeli, da imamo letos polno novih 

predmetov, kar nas je razveselilo. 
Popoldne sem šla v glasbeno šolo, kjer se je za-

pletlo z usklajevanjem urnikov rokometa in pouka 
v glasbeni šoli. Na koncu smo urnike le uskladili 
in bila sem vesela, da bom lahko hodila tudi na 
rokomet. 

Zvečer sem zadovoljno zaspala in že razmišlja-
la, kaj se bo zgodilo naslednji dan.

Vrhnika, 2. 9. 2008
Danes sem v šoli spoznala novo učiteljico zgo-

dovine. Popoldne sem imela prvo uro flavte.
Doma sem najprej gledala TV. Nato sem bila zu-

naj s prĳatelji in za trenutek sem pozabila na skrbi 
− atĳeva bolezen, prepiri med mamo in bratom. 

Zvečer sem brala knjigo in kmalu zaspala z mis-
lĳo, kaj se mi lahko še zgodi, saj je že sedaj vsega 
preveč.

Vrhnika, 3. 9. 2008
Po pouku sem imela prvi trening. Domov sem 

prišla utrujena. Ulegla sem se na sedežno in za-
spala. 

Po večerji sem gledala TV. Ni se zgodilo veliko 
stvari, a dan je minil hitro in utrujena sem zaspa-
la. Spoznala sem fanta, s katerim sva se kar ujela. 
Upam, da bova postala dobra prĳatelja.

Vrhnika, 4. 9. 2008
Šli smo na ekskurzĳo. Ogledali smo si rojstne 

hiše Matĳe Čopa, Janeza Jalna in Finžgarja ter 
čebelnjak Antona Janše. Odpeljali smo se tudi v 
Braslovče in si ogledali muzej in železarno, v Škof-
ji Loki pa mogočen grad. Domov smo prišli šele 
ob 17.10. 

Šla sem po zdravila za atĳa. Bila sem tako utru-
jena, da sem takoj, ko sem se ulegla, že spala.

Vrhnika, 5. 9. 2008
V šoli sem imela prvo uro španščine, po pouku 

sem šla v glasbeno, potem pa takoj na trening. 
Vsakič ga zamudim 45 minut, saj se mi pouk flavte 
začne ob isti uri.

Ko sem prišla domov, sem naredila domačo na-
logo, potem pa sem se zunaj zabavala s prĳatelji. 
Zvečer sem brala. Spet se ni zgodilo veliko, a je 
bilo zelo naporno. Ne morem pozabiti tistega fan-
ta. Zelo mi je všeč, a trenutno se tudi slišiva ne. Ve-
liko mi pomeni, da sem ga spoznala, ponoči celo 
sanjam, kako sva skupaj in se sprehajava.

Dan je bil enak dnevu. V šoli je bilo še vse spro-
ščeno, jemali smo snov, ni bilo spraševanja ali kon-
trolnih nalog. Po šoli pa rokometni trening ali pa 
pouk v glasbeni šoli. Tako so minevali dnevi, do-
kler se ni atĳevo zdravje poslabšalo. 

Vrhnika, 20. 9. 2008
Zjutraj sem pozajtrkovala in odšla v bolnišnico 

na obisk k atĳu. Ko sem prišla v sobo na intenzivni 
negi, je spal. Ko se je zbudil, me je pozdravil, saj 
več ni mogel govoriti, ker ga je to preveč utrujalo. 
Tam sem sedela in samo opazovala, kako nemočen 
leži na postelji. 

Popoldne smo šli k babici. Ko smo že odhajali, 
so mamico poklicali iz bolnišnice. Naju je pustila 
doma in se sama odpeljala v bolnišnico. Domov je 
prišla pozno zvečer z atĳevimi stvarmi. Sprva sem 
že mislila, da se je atĳu stanje tako izboljšalo, da 
bo lahko prišel domov, a sem se motila. Atĳu se 

je stanje tako poslabšalo, da je umrl. Planila sem v 
jok. Vsem trem nam je bilo zelo hudo. Spat sem šla 
pozno in hitro sem zaspala, ker sem bila utrujena.

Preden je odšel, je mami rekel, da smo zlati in da 
naj bomo skupaj ne glede, kaj se zgodi.

Vrhnika, 21. 9. 2008
Zjutraj je prišla teta, me objela in mi ponudila 

pomoč. Malo kasneje pa še stric. Teta je naju z bra-
tom odpeljala k njim domov in tam sva ostala ves 
dan. Pomagala sem ji skuhati kosilo in speči nekaj 
pladnjev peciva. Tako sem se zamotila. Potem sem 
pazila na bratranca. 

Zvečer sem bila zelo utrujena, zato sem hitro za-
spala. Najbolj sem pa pogrešala fanta. Že ves teden 
ga nisem videla. Upam, da ga bom kmalu.

Vrhnika, 22. 9. 2008
Zjutraj sem najprej poklicala sošolko Anjo in ji 

povedala, zakaj me ne bo v šolo. Potem sem šla 
z dedkom k teti in ji pomagala skuhati kosilo in 
speči pecivo ter pripraviti narezek za sedmino. 
Potem sva se odpeljali k nam domov, da sem se 
preoblekla, in nato naprej k mrliški vežici. Atĳa so 
pripeljali šele čez nekaj časa. Pri njem sem ostala 
eno uro in pol, potem sem šla domov na kosilo. 
Čez nekaj časa sem se vrnila k mamici in ostala z 
njo do pogreba. 

Bilo je veliko ljudi, med njimi tudi učiteljice. 
Najbolj pa me je ganilo, ko so prišli moji sošolci, 
takrat solz nisem mogla ustaviti. Med pogrebom 
so po zraku letale lastovice, bilo je zelo lepo. Po 
pogrebu smo šli domov in imeli sedmino. Spat 
smo šli pozno.

Vrhnika, 23. 9. 2008
Danes nisem šla v šolo. Ostala sem doma in se 

dolgočasila. Nisem vedela, kaj naj delam. Pazila 
sem na Blaža. Popoldne mi je sošolka Anja prines-
la zvezke, da bi prepisala zamujeno snov.

Zvečer sta prišla soseda izreči sožalje, saj nista 
vedela, kdaj je pogreb. Zvečer sem brala. Žana 
(fanta) še kar ni bilo, jaz pa sem še kar naprej sa-
njarila o njem.

Vrhnika, 24. 9. 2008
Danes sem šla spet v šolo. Pisala sem matema-

tiko. Po šoli sem imela rokomet, kar me je razve-
drilo, saj imam rada šport. Popoldne sem nekaj 
prostih trenutkov preživela s prĳatelji.

Dobila sem potrdilo, da treniram rokomet in da 
lahko zaprosim za status športnika. Zvečer sem 
dolgo brala. Od prĳateljice sem izvedela, da ima 
Žan drugo punco. To me je tako potrlo, da sem se 
zaprla v sobo. Nikomur nisem ničesar povedala, a 
so vsi opazili, da je z mano nekaj narobe. Ves dan 
sem brala knjigo in se nisem hotela pogovarjati.

Vrhnika, 25.9.2008
Po šoli sta nas obiskali učiteljica Majda Petkov-

šek in psihologinja Andreja Horvat. Pogovarjali 
smo se o šolskih zadevah. Popoldne sem pazila na 
sestrično in bratranca. Bratec je kupil še eno zlato 
ribico. Zvečer sem delala nalogo in se učila. V šoli 
so sošolci opazili, da se vedem drugače in se za-
piram vase. Prĳateljica mi je stala ob strani in od-
ganjala nadležne sošolce, ki so hoteli izvedeti, kaj 
se je zgodilo.

Vrhnika, 26. 9. 2008
Po pouku me je pred šolo čakal Žan. Hotel se je 

pogovoriti z mano, a meni ni bilo do tega, saj sem 
že vse vedela in ni bilo kaj več povedati. Šla sem 
mimo njega, a me je ustavil in me poljubil. Začela 
sem ga tepsti in vpiti nanj. Še dobro, da je mimo 
prišel sošolec in me rešil pred njim. Vprašal me je, 
če sem v redu ni me objel okoli ramen. Skupaj sva 
šla domov. To je sošolec in prĳatelj, ki se mu lahko 
kadar koli hočeš izpoveš in zjočeš na rami. To je bil 
najlepši trenutek v mojem življenju, saj nisem pri-
čakovala, da se bo kdo od sošolcev tako potegnil 
zame in mi nudil podporo. 

Vesela sem, da sva z Žanom razčistila in da ve, 
da med nama ne bo nič več. 

Vrhnika, 27.9.2008
S sošolcem Žigom sva šla na pĳačo, potem pa na 

kratek sprehod. Postal mi je všeč in mislim, da tudi 
jaz njemu. Skupaj sva preživela skoraj ves dan. 

Zvečer sem se s sošolko pogovarjala po msn-ju. 
Povedala sem ji, kaj se mi je danes zgodilo. Zazvo-
nil je telefon in oglasila sem se. Žiga mi je zaželel 
lahko noč. Šla sem spat z mislĳo nanj. Komaj ča-
kam ponedeljka, ko se bova spet videla.

No vidite, kakšni so najstniški problemi. V njih 
je zmeraj nekaj dobrega, čeprav so včasih žalost-
ni in celo kruti. A vedno se iz njih nekaj naučimo. 
Lažje jih je reševati, če imaš podporo in nekoga, ki 
mu lahko zaupaš. Iz tega zaupanja se lahko razvĳe 
zelo dobro prĳateljstvo ali celo kaj več.

2. nagrada: 
Tea Kovač, 7. a, 

OŠ Antona Martina Slomška, 
Vrhnika 

(mentorica Vesna Jereb)
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Mlad plesni par, Jaka obisku-
je drugi letnik viške gimnazĳe, 
Helena pa prvi, je na lanskem 
svetovnem prvenstvu zasedal 
še zadnjo četrtino uvrstitvene 
lestvice med starejšimi mladin-
ci. Slabši uvrstitvi je zagotovo 
botroval prestop iz mlajših 
mladincev med starejše, kar v 
praksi pomeni zahtevnejšo ko-
reografijo in večjo konkurenco. 
Toda čez leto sta trdo garala, 
da bi nadomestila zamujeno 
in na koncu presegla vsa pri-
čakovanje. »Res sva zelo veliko 
delala, vendar iskreno rečeno: 
v Veliki Gorici nisva pričako-
vala zmage. Računala sva na 
tretje ali drugo mesto, nikakor 
pa ne na prvo,« se spominja 

Jaka in dodaja, da so jima zelo 
veliko pomagali tudi domači 
navĳači, ki jih je bilo zaradi 
bližine tekmovanja zelo veli-
ko. Treme nista imela, bolj kot 
to je Heleni ostalo v spominu 
čakanje ob koncu tekmovanja. 
»Poklicali so sedem najboljših 
parov in nato začeli razglašati 
od zadnjega konca proti prve-
mu dosežena mesta. Noben od 
nas pred tem ne ve, katero me-
sto je dosegel, ker je točkovanje 
tajno. In dlje ko nisva slišala 
najinega imena, bolj živčna sva 
postajala. In ko je glas oznanil 
drugo mesto, je naenkrat po-
stalo jasno, da sva svetovna pr-
vaka postala midva. Noro!« 

Uspeh je bil neverjeten, a ne 

naključen. Da sta Jaka in Helena 
v dobri formi, sta dokazala en 
teden prej in en teden pozneje. 
31. oktobra sta namreč na sve-
tovnem pokalu v Sankt Peters-
burgu osvojila tretje mesto, še 
bolje pa je bilo na evropskem 
prvenstvu v Švici. »V Švico sva 
odšla nekoliko obremenjena 
z nedavno doseženim prvim 
mestom na svetovnem prven-
stvu, za nameček pa je bilo tam 
tudi manj naših navĳačev,«  je 
dejal Jaka. Odplesala sta isto 
koreografijo kot na Hrvaškem, 
a tokrat so jima sodniki doso-
dili drugo mesto. Ne glede na 
to je statistika tako rekoč od-
lična: trĳe tedni – tri medalje 
– tri različne stopničke. Sicer 

pa je mladi 
plesni par, ki 
pleše devet let, 
dokazal, da je 
iz zmagoval-
nega testa že 
leta 2007, ko 
je v švicarski 
Ženevi osvojil 
laskavi na-
ziv evropskih 
prvakov med 
mlajšimi mla-
dinci. 

Uspeh ni ostal neopažen 
tudi na lokalni ravni, zato je 
plesni par uradno sprejel v 
svojih prostorih in jima čestital 
tudi vrhniški župan dr. Marjan 
Rihar. Sicer pa je za plesalce-
ma, ki trenirata v PLESNEM 
MESTU, kjer domuje tudi njun 
Plesni klub M, že večina sezo-
ne, kar pa še ne pomeni, da se 
bo na plesnih čevljih začel na-
birati prah. »Oh, kje pa, čaka 
naju še kar nekaj garanja, saj se 
spomladi začenjajo slovenska 
tekmovanja,«  je dejala Helena. 
Trenirata po petkrat do šest-
krat na teden pod vodstvom 
Irene Petan, Roberta Kneže-
viča in Anje Petrič, obenem 
pa uspešno izpolnjujeta tudi 
šolske obveznosti. Priznava-
ta, da ni lahko, a ljubezen do 
plesa je vendarle močnejša od 
utrujenosti. Po toliko osvojenih 
lovorikah bi si človek mislil, da 
nimata več izzivov, a temu ni 
tako. Pravita, da bi rada zma-
gala vsaj eno tekmo svetovne-
ga pokala,  če pa bi rokenrol 
postal olimpĳska disciplina 
(govori se, da naj bi postal že 
leta 2012), pa bi nekoč rada za-
plesala tudi v soju olimpĳske-
ga ognja. Do takrat pa je njun 
cilj sodelovati na Svetovnih 
igrah – World games, ki so ne-
kakšna vstopnica športom, ki 
čakajo na priznanje med olim-
pĳsko elito. Na tej poti pa je še 
prestop v člansko kategorĳo, ki 
se je Jaka in Helena še posebno 
veselita. 

Gašper Tominc

Vedno bolj nepremagljiva plesalca rokenrola

Jaka in Helena 
sta postala svetovna prvaka
Vrhnika – Jaka Južnič in Helena Gutnik sta 7. novembra v Veliki Go-
rici pri Zagrebu osvojila naslov svetovnih prvakov v rokenrolu med 
starejšimi mladinci. En teden pozneje sta po uspešnem nastopu v 
Švici postala še evropska vice prvaka. Da pa bi bila bera uspehov še 
boljša, sta konec oktobra v Sankt Petersburgu osvojila tretje mesto 
na svetovnem pokalu. Bilanca: trĳe tedni – tri stopničke, ena prestiž-
nejša od druge. Tako se z njima tudi vrhniški ples uvršča v svetovni 
vrh, kjer je prostor le za najboljše.

Ob koncu še skupna  fotografija Helene in Jaka z županom, trenerjema, starši in Mirom Cerarjem

Županov sprejem z njegovo ekipo za svetovna prvaka

Helena in Jaka zadovoljna in nasmejana ob letoš-
njih uspehih

Svetovna prvaka ob podelitvi medalj v Veliki 
Gorici pri Zagrebu

Na podlagi 17. in 32. člena Statuta Športne zveze Vrhnika je Izvršni 
odbor na svoji 7. seji 16. 10. 2007 sprejel naslednji

PRAVILNIK O PODELITVI PRIZNANJ ŠPORTNIKOM IN 
ŠPORTNIM DELAVCEM

1. člen
Športna zveza Vrhnika vsakoletno podeli športnikom, na predlog 
društev, klubov in organizacĳ, naslednja priznanja:
- zlato plaketo Občine Vrhnika za naslov športnik leta,
- srebrno plaketo Občine Vrhnika za osvojeni naslov državnega pr-

vaka, za mladinske in članske kategorĳe,
- bronasto plaketo Občine Vrhnika za osvojeni naslov državnega pr-

vaka v mlajših kategorĳah, pri veteranih in invalidih ter za osvoji-
tev slovenskega pokala, 

- pohvalo za perspektivne športnike,
- posebna priznanja za športne delavce, društva, klube, organizaci-

je, ekipe in trenerje.
     

2. člen
Športna zveza Vrhnika vsakoletno sestavi komisĳo, ki zbere rezultate 
in predloge športnih društev in klubov za podelitev priznanj, nave-
denih v 1. členu.
Komisĳo imenuje Izvršni odbor Športne zveze Vrhnika praviloma iz-
med svojih članov in predstavnikov tekmovalnega športa. Komisĳa 
šteje pet članov. 
Komisĳa posreduje predlog priznanj Izvršnemu odboru Športne 
zveze Vrhnika, ki o njem odloča z večino glasov.

3. člen
Predlog se odda na predpisanem obrazcu z vsemi dokazili. Komisĳa 
predlogov, ki bodo nepopolni, ki ne bodo na predpisanih obrazcih ali 
bodo oddani prepozno, ne bo obravnavala.

4. člen
Priznanja si lahko pridobĳo društva, klubi, organizacĳe, trenerji in 
športniki v individualnih športih,  pa tudi ekipe ali posamezniki v 
kolektivnih športih in trenerji.

5. člen
Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati društva, klubi, organizacĳe, trenerji 
in športniki, da si pridobĳo priznanja, navedena v 1. členu, so na-
slednji:
1. športnik mora biti državljan Republike Slovenĳe,
2. je občan Občine Vrhnika in tekmuje za društvo, klub, organizacĳo, 

ki je včlanjena v Športno zvezo Vrhnika ali drug klub, društvo, 
organizacĳo iz Slovenĳe ali iz druge države,

3. je lahko občan druge občine v Slovenĳi, vendar mora tekmovati ali 
delovati za klub, društvo, organizacĳo, ki je včlanjena v Športno 
zvezo Vrhnika.

6. člen
Zlato plaketo Občine Vrhnika za športnika leta pridobi športnik, ki 
izpolnjuje pogoje iz 4. člena in je po mnenju komisĳe v tekočem letu 
dosegel take rezultate, ki ga nedvoumno uvrščajo pred  druge šport-
nike. Ni nujno, da je kandidat za športnika leta tudi državni prvak. 
Če kandidati niso dosegli vidnejših rezultatov, se naziv športnika 
leta za tekoče leto ne podeli, tako da ni nujno vsakoletno podeljeva-
nje tega priznanja.
Če sta dva ali več športnikov dosegla izredne rezultate in se komisĳa 
ne more odločiti samo o enem, lahko priznanje športnik leta dobita 
tudi dva ali več kandidatov.

7. člen
Srebrno plaketo Občine Vrhnika za osvojeni naslov državnega prva-
ka si pridobi športnik ali ekipa, ki izpolnjuje pogoje 4. člena in je v 
tekočem letu osvojil naslov državnega prvaka v članski ali mladin-
ski kategorĳi. Če je športnik ali ekipa v tekočem letu v istem športu 
osvojil več naslovov državnega prvaka (npr. v alpskem smučanju na-
slov državnega prvaka v smuku in veleslalomu oziroma v atletiki v 
teku na 100 in 200 m), se mu podeli le eno priznanje. Če pa je šport-
nik osvojil naslov državnega prvaka v dveh ali več različnih športih  
(npr. v alpskem smučanju in atletiki), se mu podeli priznanje za vsak 
naslov posebej.
Enako velja za ekipe.

8. člen
Bronasto plaketo Občine Vrhnika za osvojeni naslov državnega prva-
ka pri mlajših kategorĳah, za osvojitev 1. mesta v slovenskem pokalu 
tekmovanj, za osvojitev državnega prvaka med veterani ali invalidi.
Vsi  drugi pogoji so enaki kot v 6. členu.

9. člen
Posebna priznanja se lahko podelĳo tudi predlaganim športnikom, 
športnim delavcem, trenerjem in ekipam, ki ne izpolnjujejo pogojev 
za plaketo, pa so v minulem obdobju dosegli vidnejše rezultate v 
okviru občine ali svojega društva.
Pohvalo za  obetavne športnike se podeli športnikom, ki so na pred-
log kluba perspektiva v športu in so potencialni kandidati za najvišje 
naslove v športu.

10. člen
Zlata, srebrna in bronasta plaketa sta v obliki ščita, širine 55 mm in 
višine 65 mm z vgraviranim znakom Občine Vrhnika v zlati, srebrni 
in bronasti barvi. Sta v etuĳu modre barve,  velikosti 180 x 130 mm.
V etuĳu je tudi ploščica s posvetilom, zakaj je bila posamezna plaketa 
podeljena.

11. člen
Športna zveza Vrhnika predlaga občini najboljšega športnika za po-
delitev zlate značke Občine Vrhnika.

12. člen
Priznanja iz 1. člena se praviloma podeli na svečanem srečanju vrh-
niških športnikov, ki je po novem letu.

Predsednik:
Džemal Mustafić

Ta pravilnik zamenja obstoječi pravilnik o podelitvi priznanj športnikom in 
športnim delavcem, ki je bil sprejet na 4. seji izvršnega odbora Športne zveze 
Vrhnika 28. 1. 1997. S sprejetjem tega pravilnika prejšnji ni več veljaven.

Športnik leta
Razpis Športne zveze Vrhnika za podelitev priznanj 
za športne dosežke v letu 2009.
Športna zveza Vrhnika poziva vsa društva, klube in organizacĳe,  
naj prispevajo predloge za podelitev priznanj za športne dosežke v 
letu 2009. Pravilnik o podelitvi priznanj je objavljen v Našem časo-
pisu. Po novem je treba vse predloge oddati na za to predpisanih 

obrazcih, ki so na voljo na spletni strani www.szv.si, lahko pa jih 
dobite tudi osebno v prostorih ŠZV po predhodnem dogovoru na 
tel. št.: 041 820 764.
Prosimo, da vsi zainteresirani predloge pošljete na naslov ŠZV ali 
pa jih osebno dostavite na sedež ŠZV najpozneje do 7.12. 2007. 
Predlogi, ki bodo nepopolni, ne bodo na predpisanih obrazcih ali 
bodo oddani prepozno, ne bodo obravnavani.

Športna zveza Vrhnika

Župan sprejel svetovna prvaka
Kot je bilo napovedano, je župan dr. Marjan Rihar v sejni sobi 

občine Vrhnika v petek, 20. novembra, sprejel svetovna prvaka v 
rokenrolu v kategorĳi starejših mladincev Heleno Gutnik in Jaka 
Južniča. Sprejema so se udeležili starši obeh plesalcev, oba trenerja 
ter predstavniki občinske uprave. Kot poseben gost, ki je dal spre-
jemu še poseben pečat, pa je bil olimpĳonik Miro Cerar, sedaj pred-
stavnik Olimpĳskega komiteja Slovenĳe.

Obema tekmovalcema in trenerjema je župan izročil priložnost-
na darila ter poudaril svoj ponos in ponos Vrhnike, da ima Vrhnika 
sedaj tudi svetovna prvaka. Nato je eno uro potekal zanimiv klepet 
o uspehu, ki stag a dosegla  Helena in Jaka, o njunem nadaljnjem 
tekmovanju in treniranju. V sproščenem in zelo zanimivem raz-
govoru sta odgovarjala na vprašanja prisotnih. Tako izrednega 
uspeha nista pričakovala, vendar sta ga dosegla z neverjetnimi 
izvedbami v vseh nastopih kvalifikacĳ ter vrhunec dosegla z na-
stopom v finalu.

Vsi pristoni so tudi menili, da je ples premalo ali sploh nič zani-
miv za poročanje slovenskih medĳev, čeprav smo Slovenci kar pri 
vrhu svetovnega plesa. Tudi financiranje sloni predvsem na iznaj-
dljivosti staršev, trenerjev in Plesne zveze Slovenĳe.

Ob koncu zanimivega klepeta so vsi prisotni še enkrat čestitali 
obema svetovnima prvakoma ter izrazili željo, da bi se ob ponov-
nih uspehih še srečali pri županu. To pa je vsekakor mogoče, saj sta 
plesalca še polna energĳe, tekmovalnosti in željna uspehov.         S.S.
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Ob jubileju slovitega telovadca, olimpĳonika in naj-
boljšega slovenskega športnika vseh časov je bila 10. 
9. 2009 v hotelu Mons predstavitev naslovne knjige, 
ki jo je vodil M. Meršol. Čeprav je pred tem že (1966) 
izšla knjiga V. Šlambergerja in M. Satlerja Poslednji 
romantik na konju, je najnovejša knjiga takšna, ki bi 
si jo vsak jubilant le želel.

Naslov: Miroslav Cerar in njegov čas
Avtorji: Sebastjan Piletič, Zala Zaletel, Edvard Kolar, 
Jože Kostanjevec
Izdajatelj: Gimnastična zveza Slovenĳe, oktober 2009, 
1000 izvodov
Cena: 30 €

Kdo še ni slišal za M. Cerarja? Ponaša se z never-
jetnimi tridesetimi odličji z največjih tekmovanj, to je 
olimpĳskih iger, svetovnih in evropskih prvenstev. 
Kot je v uvodni predstavitvi knjige poudaril idejni 
oče projekta – Vrhničan J. Kostanjevec, je od ideje do 
realizacĳe te knjige minilo kar celo desetletje: “Idejo 
za knjigo o življenjski poti M. Cerarja sem dal že ob 
njegovi 60. letnici, a se je s tem odlašalo, ker soglas-
ja, da bi jo napisali, ni bilo do pred letom dni. Nato 
pa so se dogodki razpletli in v prvih dneh junĳa se 
je Miro le odločil, da naj se izda knjiga,” je poudaril 
spiritus agens knjige. Prispevek k nastanku knjige so 
dali S. Piletič, športna novinarka Z. Zaletel, E. Kolar in 
uvodničar. Pri tem jih prva knjiga iz leta 1966 (avtorja 
M. Satlerja in V. Šlambergerja, “Poslednji romantik na 
konju”) ni prav nič motila. Nasprotno. Iz nje so črpali 
pomembne podatke.

Knjiga je lično urejena, formata 24 x 27 cm, obsega 
192 strani, v katerih je več kot 200 kakovostnih foto-
grafij.

Začne se s predgovorom avtorjev, čestitko pred-
sednika države, dr. D. Türka: “Poštenost in predanost 
ideji smisla sta Cerarjevi posebnosti, ki izžarevata vse-
stranskost. M. Cerarju kot liku zato mnogi sledĳo vse 
življenje. Bil je vrhunski športnik, ki se je dosledno 
opiral na pravičnost. Tak je bil tudi njegov poklic.”

V imenu Mednarodne gimnastične zveze (FIG) je V. 
Grandi zapisal: “Naj vas le spomnim, kako izjemen 
telovadec je bil. Z osvajanjem kolajn je postal pravi 
zmagovalec, vendar pa je sočasno ostal zvest sebi, 
preprost, vljuden, spoštljiv in pošten človek.”

Nato je v knjigi prikazan časovni lok Mirovega živ-
ljenja, obogaten s številnimi fotografijami, ki jih avto-
rji razvrstĳo v pet poglavĳ, in sicer: od leta 1939 do 
1957 – od 1948 do 1954 – od 1957 do 1970, od 1971 do 
1990 in od 1991 do 2009. Bralca bo bolj kot členjenje po 
obdobjih bo zagotovo zanimalo, kakšna je vsebina pi-
sanja. Večkrat hladno-faktična, v uvodih k posamez-
nim poglavjem pa tudi dovolj človeška. 

Tako lahko izvemo, kako se je začela zgodba o brez-
številnih poškodbah že v rani mladosti. Mirov dedek 
na Turjaku je bil kovač, lovec, šaljivec ter veterinar sa-
mouk, ki je malemu Mirku rano razrezal z nožem, da 
se je stekel gnoj. Od suhljatega fanta, ki ga je učitelj R. 
Završnik napotil v telovadnico, vožnje “pod balanco”, 
do rešitve problema s kolki, o čemer so mu prĳatelji 
rekli: “Miro, ti boš moral nazaj v bolnico Valdoltra, da 
ti na kolikih naravnajo optiko, tako kot pri avtomobi-
lih.” Ali še ena: “Miro pa se drži bolj v obrambi, saj je 
v napadu preveč nevaren!”

Prikaz knjige ne bi bil celovit, če ne bi zapisal tudi 
kakšno kritično misel ali osebni vtis bralca.

Splošno znana življenjska resnica je, da človek v 
svojem življenjskem loku preživi eno tretjino v spa-
nju, drugo tretjino  je prosti čas, tretjo tretjino pa pre-
bĳe v svojem poklicu – službi.

In ko smo že pri času: kritična ost meri na naslov 
knjige. Če je njen naslov: M. Cerar in njegov čas, po-
tem pogrešam več podatkov, informacĳ ter utrinkov 
iz Mirove poklicne dejavnosti odvetnika. V knjigi je 
zgolj (stran 119 do 121) opisano, kako je Miro odprl 
odvetniško pisarno. 

Če človek preživi 32 let v poklicu odvetnika, je ra-
zumno pričakovati, da bi o tem obdobju bilo več vse-
bin, pa jih ni. Bralcu se postavi tudi vprašanje (ki so 
ga verjetno snovalci knjige postavili, ne pa Miro), da 
“politike in športa ne gre mešati” (stran 176). Nikakor 
mi ne gre skupaj podatek iz medĳev, da je odstavljeni 
predsednik izvršnega sveta S. Kavčič leta 1988 prav 
pri odvetniku M. Cerarju shranil spomine in dnevni-
ke, ki sta jih pozneje objavila I. Bavčar in J. Janša.

No, o teh vprašanjih načrtujem Mira vprašati ob in-
tervjuju, ki ga bom objavil v naslednji številki Našega 
časopisa.
Vrhnika, listopad 2009

Doc. dr. Bojan Kukec,

Telovadba 
nas je naučila 
dela
Ob 70. obletnici Miroslava Cerarja

Miro s svojo družino in takratnim predsednikom države Milanom 
Kučanom

Legendarni slovenski telovadec Miroslav Cerar, rodil se je 28. oktobra 1939 
v Ljubljani, je najuspešnejši “konjenik” v zgodovini športne gimnastike, poleg 
tega pa z neverjetnimi  tridesetimi  odličji z največjih tekmovanj – olimpĳskih 
iger, svetovnih in evropskih prvenstev – tudi najboljši slovenski športnik. Cerar 
je daleč najuspešnejši športnik Slovenĳe vseh časov. Ob Leonu Štuklju, svetovni 
gimnastični legendi med obema svetovnima vojnama, je prav Cerar tisti, ki je  po 
drugi svetovni vojni Slovenĳi priboril največ  medalj na velikih tekmovanjih (od 
leta 1958 do 1970).

Njegovo paradno orodje je bil konj z ročaji, na katerem je bil v svetovnem me-
rilu nepremagljiv od leta 1962 do 1970. S tem si je prislužil laskave vzdevke, kot 
so kralj konja z ročaji, zlati konjenik in celo bog konja. Na tem orodju se mu je po 
številu odličĳ približal le madžarski tekmovalec Zoltan Magyar.

Čeprav je Miroslav Cerar znan kot odličen konjenik, pa je bil zelo univerzalen 
telovadec. Bil je namreč prvi, ki mu je uspelo dvakrat zaporedoma osvojiti naslov 
evropskega prvaka v mnogoboju. Na evropskih prvenstvih je  osvajal medalje 
tudi na vseh  drugih orodjih, naslov evropskega prvaka pa je osvojil tudi na kro-
gih, bradlji in drogu. 

Nastopil je na treh olimpĳskih igrah (v Rimu leta 1960, Tokiu l. 1964 in Ciudad 
de Mexicu l. 1968). Svoj največji uspeh je sicer dosegel na olimpĳskih igrah leta 
1964 v Tokiu, kjer je osvojil zlato na konju in bron na drogu, štiri leta pozneje na 
OI v Ciudad de Mexicu pa ubranil naslov olimpĳskega prvaka na konju. A sam 
pravi, da mu je v življenjskem  pomenu največ dal prvi, neposrečen nastop na OI 
leta 1960. 

V zbirki  tridesetih medalj z največjih tekmovanj je kar  šestnajst najžlahtnejših: 
dva naslova olimpĳskega prvaka, štirje naslovi svetovnega in deset naslovov ev-
ropskega prvaka. Izjemno kariero je končal z naslovom svetovnega prvaka leta 
1970 na domačih tleh, ko se je od gimnastičnih aren poslovil v ljubljanski Hali 
Tivoli z zlatom na konju. 

Mira Cerarja niso odlikovali le izjemni športni dosežki, temveč tudi življenje ob 
treningih in tekmovanjih. Ob gimnastiki je uspešno končal študĳ prava in dolga 
leta delal kot odvetnik.

Poleg športnih dosežkov je prav, da omenimo tudi njegove pomembnejše ak-
tivnosti v času samostojne Slovenĳe. Po koncu kariere je postal aktiven športni 
delavec, izjemen borec za fair play, eden izmed ustanoviteljev Olimpĳskega ko-
miteja Slovenĳe, Slovenske olimpĳske akademĳe in ambasador Slovenĳe za šport, 
toleranco in fair play. Cerar je tudi nosilec visokih odlikovanj, kot so olimpĳski red 
(L`Ordre Olympique), najvišje državno priznanje v nekdanji Jugoslavĳi (nagrada 
AVNOJ) in Slovenĳi (Bloudkova nagrada). V prvi vrsti pa je poleg vseh njegovih 
domačih in mednarodnih aktivnosti tudi mož, oče, dedek in vzornik vseh mlajših 
rodov. 

V petek, 30. oktobra, je izšla knjiga, posvečena življenju Miroslava Cerarja in 
praznovanju njegove 70. obletnice rojstva. V njegovo čast je v Hotelu Mons na 
Brdu pri Ljubljani potekala predstavitev knjige z naslovom Miroslav Cerar in 
njegov čas. Na predstavitvi so v enkratnem ambientu nekaj besed spregovorili 
avtorji in sponzorji ter tudi Miroslav in Zdenka Cerar. Sledile so zahvale avtorjem, 
sponzorjem ter vsem, ki so na kakršen koli način pripomogli k izdaji knjige. Kon-
ferenco je vodil  nekdanji urednik Dela in znani novinar Mitja Meršol, ki je besedo 
namenil tudi veteranoma Janezu Brodniku in Tinetu Šrotu. 

Po mnenju avtorjev Sebastĳana Piletiča, Zale Zaletel, dr. Edvarda Kolarja in 
Jožeta Kostanjevca ter majhnega kroga srečnežev, ki so imeli privilegĳ knjigo 
prebrati, se nam obeta prava prodajna uspešnica. V knjigi je podrobneje opisa-
na življenjska pot Miroslava Cerarja, ki se ne osredotoči samo na športno  stran 
njegovega življenja, temveč tudi na dogodke pred njegovo kariero in po njenem 
koncu ter njegove najbližje. 

Za vas smo izluščili predgovor avtorjev: 
“Šampionska zgodba dvakratnega olimpĳskega zmagovalca, štirikratnega sve-

tovnega prvaka in desetkratnega evropskega prvaka Miroslava Cerarja se začne, 
ko pri devetih letih prestopi prag gimnastične dvorane Partizana Narodni dom v 
Ljubljani. Dogodki, ki sledĳo, popeljejo Mira na sam vrh gimnastičnega prestola, 
na katerem vlada polno desetletje. Nepremagljiv na konju z ročaji je z izredno 
eleganco in virtuoznostjo postal simbol pravega športnika, zmagovalca. Nikoli ni 
popustil in nikoli ni odneha. Železna volja ga ni zavihtela samo med zlate “konje-
nike”, svetovni prvak je bil tudi na bradlji ter evropski prvak na krogih, bradlji in 
drogu. Zmotno je prepričanje, da je bil Miro šampion le na konju z ročaji, saj je bil 
izvrsten prav na vseh orodjih.” ...

Robert Grgič

Knjigo je mogoče kupiti na Gimnastični zvezi Slovenĳe, Tržaška c. 
393, Ljubljana (informacĳe na tel. št.: 01 256 66 22, gsm 040 256 661 
ali el.-gimnastika,@siol.net). Naročilnico lahko izpolnite tudi prek 
spletne strani www.gimnasticna-zveza.si. Knjiga  stane 30 evrov.

Torta s šestdesetimi svečkami, darilo gimnastičnih soborcev

70 let 
olimpionika
Miro Cerar, največji in najboljši slo-
venski športnik, je, kot vemo, pred ne-
davnim  praznoval svojo 70-letnico. 
Ob tej priložnosti je izšla tudi knji-
ga Miroslav Cerar in njegov čas, ki 
je bila predstavljena v hotelu Mons. 
Prav tam je v krogu številnih prĳa-
teljev praznoval tudi svoj življenjski 
jubilej.
Spomin mi uhaja deset let nazaj, ko 
je praznoval 60-letnico, in to na Vrh-
niki, v Gostilni Močilnik. Imel sem 
čast, da sem bil uradno vabljen kot 
novinar Našega časopisa. Njegove 
takratne 60-letnice so se udeležili 
resnično številni znani obrazi iz poli-
tike, športa, gospodarstva, novinar-
stva in družabnega življenja. Bilo je 
veličastno in predvsem spontano.
Kaj naj še  napišemo o Miru Cerar-
ju? Skoraj nič in veliko. Naj živi še 
veliko let in naj nas vzpodbuja še na-
prej s svojo veliko življenjsko voljo 
in vsakdanjim optimizmom.

Simon Seljak
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vabi k vpisu nove člane.
Fitnes je odprt od 15. septembra 2009
od ponedeljka do petka od 17. do 22. ure.
Cena mesečne vadbe je 22 evrov, enkratni obisk fitnesa 
pa 4 evre.

FITNES telovadnica Partizan

Dodatne informacĳe:Zavod Ivana Cankarja Vrhnika,
041 754 484.

Nordĳska hoja v Borovnici in 
na Vrhniki
Nordĳska hoja je najboljši »šport« na svetu, ker je:
- ena najvarnejših in učinkovitejših ter celovitih vrst telesne 

dejavnosti,
- primerna za ljudi vseh starosti in ravni telesne pripravljeno-

sti,
- izvedljiva vse leto in dostopna večini ljudi.

Zato vse prĳazno vabimo, da se nam pridružĳo pri vadbi nor-
dĳske hoje:

1. V BOROVNICI:
vsak torek ob 9h pri KIM–VI–ju (Podgora)
vsak torek ob 17h na stari železniški progi nad Podgoro (s 
seboj prinesite čelno svetilko)

2. NA VRHNIKI:
vsako sredo ob 9h na Tankovski cesti (»pri štirni«)

Če palic še nimate, si jih na vadbi lahko brezplačno izposo-
dite. Pa še to, vadba je brezplačna.

Informacĳe: (01) 7555 149 (Uršula Debevec – Zdravstveni dom 
Vrhnika).

SMUČARSKO DRUŠTVO VRHNIKA

Drage smučarke in 
smučarji!

Tudi to smučarsko sezono vas z veseljem vabimo, da se 
nam pridružite na snegu. Postanite član smučarskega društva 
z dolgoletno tradicĳo. Z vašim vpisom v društvo lahko posta-
nete član alpske šole ali ene od otroških tekmovalnih skupin. 

V letošnji smučarski sezoni bomo v društvu še posebno po-
zornost  namenili tistim otrokom, ki še ne znajo smučati, pa 
si to zelo želĳo. Takoj ko bo sneg pobelil naše planjave, bomo 
organizirali alpsko smučarsko šolo na snegu, ki bo potekala 
pod dobrim strokovnim vodstvom vsako soboto in nedeljo na 
enem izmed slovenskih smučišč, če bo le dovolj snega in do-
volj vaše volje.

Tisti otroci, ki pa ste že osvojili smučarke veščine, ste vab-
ljeni, da se nam pridružite v našem tekmovalnem progra-
mu. Skupaj s  snegom bodo prišla tudi otroška tekmovanja, na 
katerih se bomo skupaj veselili naših uspehov.

Vsi, ki bi želeli v novo smučarsko sezono vstopiti dobro 
kondicĳsko pripravljeni, se nam lahko pridružite na naših 
skupnih kondicĳskih pripravah, ki potekajo vsak četrtek od
17.do 18.30 ure v športni dvorani Partizan na Vrhniki.

Pridružite se nam, veseli bomo vsakega novega člana!
Za dodatne informacĳe in pojasnila se nam lahko oglasite na 
telefonske številke:
Damjan Rupnik, 041 780 867 – alpska šola/trener 
Alojz Prek, 041 754 435 – otroški tekmovalni program/trener
Leon Marjan Možina, 041 667 452 – predsednik društva

Letos je bilo atletsko dogaja-
nje zelo pestro. Pokazalo se je, 
da uspehi vrhniških atletov v 
prejšnjih letih niso bili naključ-
ni in da kakovostno delo ved-
no prinese rezultate. 

Kot sem omenil že na za-
četku, je letošnje tekmovalno 
leto prineslo največ uspehov v 

atletski zgodovini AS Vrhnika, 
ki se je začela leta 1950. Takrat 
se je namreč na vrhniškem sta-
dionu začela prva organizira-
na vadba. 

Tekmovalna sezona v letu 
2009 se je začela na državnem 
dvoranskem prvenstvu, ki je 
potekalo v Ljubljani in Slo-
venski Bistrici. Izredno so nas 
razveselili skakalci in skakalke 
višino.

Ponovno se je pokazalo, da 
je vrhniški skok v višino v sa-
mem slovenskem vrhu. Atleti 
AS Vrhnika (Anže Merlak, 
Martina Jan in Jaka Fefer) so 
namreč v svojih kategorĳah 
vsi osvojili naslove državnih 
prvakov. Martina Jan je poleg 
osvojenega naslova postavila 
še nov državni rekord s 151 
preskočenimi centimetri.  

To pa še ni bilo vse, saj je 
Martina Jan tudi v skoku v da-
ljino osvojila naslov državne 
prvakinje. Začetek sezone je 
tako s štirimi osvojenimi na-
slovi (trĳe v skoku v višino, 
en v skoku v daljino), postav-
ljenim državnim rekordom in 
enim tretjim mestom v skoku 
v višino napovedal odlično 
tekmovalno sezono.

V zimskem in spomladan-
skem delu so se izkazali tudi 
tekači, ki so na krosih pobirali 
prva mesta kot za šalo in z do-

brimi teki napovedovali dobre 
rezultate na stadionu.

Naslednji preizkus je bilo 
ekipno državno tekmovanje. 
Dobre uvrstitve posameznih 
atletskih klubov je na ekipnem 
tekmovanju mogoče doseči le 
z nastopom atletov v čim več 
različnih disciplinah s tem, da 

morajo atleti doseči še relativ-
no dobre rezultate. 

Z okrepitvĳo trenerskega 
kadra pred dvema letoma, ko 
sta se ASV pridružila še dva 
izkušena trenerja (Srečo Želez-
nik in Jernej Fefer), se je pove-
čalo število atletov in disciplin, 
v katerih nastopajo. Na novo 
so začeli trenirati teke na sred-
nje proge in mete ter okrepili 
delo s skakalci v višino. Zaradi 
okrepljenega trenerskega ka-
dra je bilo več časa namenje-
nega individualni obravnavi 
posameznikov, kar se je še po-
sebno pokazalo pri rezultatih 
tehničnih disciplin, natančne-
je v skoku v daljino, višino in 
metu krogle.

Z nastopanjem v več dis-
ciplinah so se povečale tudi 
možnosti za dobre uvrstitve 
na državnem ekipnem tekmo-
vanju, ki je potekalo 28. 6. 2009 
v Velenju. Atleti AS Vrhnika so 
se zopet izkazali. V kategorĳi 
U14 so nastopala štiri dekleta, 
ki so osvojila 75 točk in med 
22 ekipami zasedla odlično 6. 
mesto. Pri fantih so v katego-
rĳi U14 nastopili trĳe  fantje. 
Osvojili so 52 točk in med 16 
ekipami osvojili 6. mesto.

Kot je razvidno iz napisane-
ga, se vrhniški atleti v ekipnih 
tekmovanjih še ne moremo 
meriti z velikimi, ki imajo svo-

je predstavnike v skoraj vseh 
disciplinah. Lahko pa z njimi 
tekmujemo tako, da v discipli-
nah, ki jih gojimo, z vrhunski-
mi nastopi naših posamezni-
kov zberemo veliko  točk in jih 
prehitimo.

V kategorĳi U16 smo na 
ekipno državno tekmovanje v 

Celje  napotili tri tekmovalce. 
Osvojili so  eno prvo in dve  
tretji mesti, kar je na koncu, v 
skupni razvrstitvi, zadostova-
lo za 9. mesto med osemnajsti-
mi ekipami.

Zaključek sezone je za kate-
gorĳe U12, U14 in U16  potekal 
v Kopru 13. in 14. septembra.

Atleti AS Vrhnika so osvojili 
tri naslove državnih prvakov, 
dva naslova vice prvakov in 
dve četrti mesti. Ponovno nas 
je razveselila Martina Jan. Po-
novila je uspeh z začetka se-
zone, ko je postavila državni 
rekord, le da je sedaj zame-
njala disciplino. Tokrat je po-
stavila državni rekord v skoku 
v daljino. Z odličnim skokom 
je, kljub vetru v prsi, skočila 
odličnih 5,50 cm in tako za-
ključila odlično, če ne sanjsko 
tekmovalno sezono atletov AS  
Vrhnika. 

Omeniti je treba še dva do-
bra rezultata, ki sta bila dose-
žena po državnem prvenstvu 
pionirjev za posameznike v 
Kopru. Na kvalifikacĳah za 
nastop na Atletskem pokalu 
Slovenĳe, kjer se med seboj po-
merĳo osnovne šole, je član AS 
Vrhnika Jaka Fefer preskočil 
167 cm.  Tako je izboljšal svoj 
osebni rekord za 10 centime-
trov in zaostal za državnim 
rekordom v kategorĳi U14 le 

za en centimeter.
Anže Merlak je bil tako kot 

lani povabljen v reprezentan-
co Slovenĳe, ki se je   septem-
bra udeležila Iger treh dežel v 
Avstrĳi. Z dobrim skakanjem 
je premagal vso konkurenco, 
osvojil prvo mesto in pripomo-
gel, da je naša reprezentanca v 

ekipnem seštevku premagala 
avstrĳsko in italĳansko. Kot 
najbolj izkušenega  tekmoval-
ca ga je doletela čast, da je na 
podelitvi iz organizatorjevih 
rok prejel pokal.

Zavedamo se, da v športu ni  
mogoče počivati na lovorikah, 
zato smo že začeli s pripravami 
za tekmovalno sezono 2009–
2010. Vemo, da bo rezultate 
zadnjih dveh sezon težko po-
noviti, vendar menimo, da to 
omogoča trenutni potencial at-
letov in trenerjev AS Vrhnika. 

Želimo si tudi, da bi v na-
slednjem tekmovalnem ciklu 
dobili boljše  možnosti za delo, 
saj skakalci v višino skačejo na 
30 let stare blazine, zaletišče 
pri skoku v daljino pa je tudi 
potrebno temeljite obnove. 
Glede na to, da na Vrhniki ra-
ste nov rod izrednih atletov, 
je naša naloga, da jim omogo-
čimo razvoj in jih pripravimo 
za tekmovanja na višji ali celo 
najvišji ravni. Zaradi nezavid-
ljivega finančnega položaja, v 
katerem je občina, smo se tudi 
sami lotili zbiranja sredstev 
za nakup opreme in izpeljavo 
programov. Vse, ki bi želeli 
kakor koli pomagati,  prosimo, 
da nas pokličete. Radi se bomo 
pogovorili z vami in vam pred-
stavili naše načrte. 

Jernej Fefer     

Po osvojitvi državnega naslova Anže Merlak z medaljo in po-
kalom

Tinka na zmagovalnem odru – z državnim rekordom

Uspeh vrhniških karateistov
17. 10. 2009 je v Trbovljah Karate zveza Slovenĳe organi-
zirala 2. POKALNO TEKMO v borbah, katah in ekipnih 
katah za vse kategorĳe, ki se jo je udeležilo tudi devet čla-
nov Karate kluba Vrhnika. Sodelovalo je 44 klubov in  355 
tekmovalcev, med katerimi so naši člani dosegli izjemne 
uspehe, in sicer:
•Samir Šarič – 1. mesto (športne borbe +84kg),
•Aleksandra Radović – 1. mesto (športne borbe –68kg),
•Sabina Burjak – 3. mesto (športne borbe –68kg),
•Kristjan Buh – 3. mesto (športne borbe –67kg).
Po osvojenih medaljah na tekmi je KK Vrhnika zasedel 11. 
mesto med 44 sodelujočimi klubi.
Vsi člani kluba, mlajši in starejši, so prikazali lepe kate in 
borbe ter dokazali, da so na pravi poti k uspehom tudi v 
prihodnje. 
ČESTITAMO!

Džemal Mustafič

Atletika

Najuspešnejša sezona doslej
Atleti AS Vrhnika so na dvoranskem in letnem državnem prvenstvu osvojili sedem  naslovov državnih prva-
kov in postavili dva državna rekorda. Poleg navedenega so osvojili še dva naslova vice prvakov in zasedli eno 
tretje mesto. V ekipnem tekmovanju so dekleta v kategorĳi U14 med 22 ekipami zasedla odlično 6. mesto,  prav 
tako so fantje v kategorĳi U14, med 16 ekipami zasedli 6. mesto.
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Sezona je bila dolga. Koliko te-
kem sta imela?
Sezona je štela šest tekem s 
tem, da sta bili dve zelo dolgi in 
utrujajoči, medtem ko so bile za-
dnje štiri sprinterske izvedbe, ki 
so trajale le po en dan.
Kaj  vama bolj ustreza: držati 
tempo dva dni ali dati vse od 
sebe le v enem dnevu?
 Ustreza nama sicer oboje, le da 
so šprint relĳi dosti bolj dobro-
došli, ker so veliko cenejši. Kar  
zadeva samo zbranost, je treba 
veliko bolj paziti na krajših reli-
jih kot na daljših. Pri krajših je 
treba od štarta pa vse do cilja 
voziti na vso moč, ker se vsaka 
napaka takoj  odrazi na času. 
Sta imela kaj težav? Kot smo 
lahko sledili, je avto  bolj ali 
manj deloval brezhibno.
Avto je res deloval brezhibno 
na sami dirki; kar smo imeli te-
žav, smo jih imeli, preden smo 
se odpravili od doma. Najhujšo 
težavo sva imela, ko sva pred 
prvim relĳem z Markom šla 
preizkusit avto in če  deluje po-

vezava, da mi Marko lahko bere 
zapiske. Ker sem imel obute na-
vadne čevlje, stopalka za plin in 
zavora pa sta zelo blizu, sem po 
pomoti pohodil obe in le tri dni 
pred dirko avto obrnil na streho. 
Avto sva z Markom hitro razsta-
vila ter ga s pomočjo Markovega 
očeta, mojega očeta in Bojana  
v dveh dneh popravili ter ga po-
stavili na kolesa.
Avto sama pripravljata doma?
Sva kar mojstra za vse: za volan  
pa tudi za pripravo. Kar zade-
va motor in menjalnik, je mojster 
moj brat Bojan, podvozje bolj ali 
manj pogledava sama. Tako smo 
kar usklajena ekipa. 
Kakšna je pravzaprav konku-
renca. Koliko yugov se še vozi 
na tekmah in koliko  ter kakšni 
avti so v vajini divizĳi? 
Konkurenca je kar močna med 
yugi pa tudi v sami divizĳi. V 
letošnji sezoni je tekmovalo kar  
veliko yugov, kar pomeni, da še 
niso samo za na odpad. V kon-
kurenci nastopajo še druga vo-
zila, vsa vozila do 1.4 ccm, ki pa 

jih je vedno več in vedno težje je 
posegati po visokih uvrstitvah.
Ali imajo v teh težkih časih 
pokrovitelji kaj posluha za 
sponzoriranje takšnih dragih 
zadev?
Pokroviteljev se je odzvalo kar 
nekaj, tako da so nama omogočili 
odpeljati izvrstno sezono. Vsem 
bi se rada zahvalila za podporo 
ki so jo nama nudili. To so bili: 
Salkon, d. o. o., TermoTom, d. 
o. o., olja Divinol, tapetništvo 
Foteljček, Janez Zamejc, s. p., 
Avtoservis - vulkanizerstvo Jer-
šinovič in PSC Logatec. Poleg 
tega so za pripravo dirkalnika 
na sami dirki zaslužni še Boja-
n, Andrej, Miro in Marjan.
Koliko stane sezona?
Sezona je zelo draga, zato tega 

niti ne računamo, je pa številka 
vsekakor višja od 5.000.evrov.
Ali ob zmagi dobita kakšno na-
grado?
Ob zmagi ponavadi dobimo 
samo pokale, ne pa tudi denarne 
nagrade, ki bi nam seveda prišle 
zelo prav. 
Glede na to, da je to že Andre-
jeva 4. sezona, tvoj brat pa je z 
njim tudi že vozil dve sezoni, 
je yugo že kar dotrajan. Ali raz-
mišljaš o drugem avtu?
O novem avtomobilu smo ved-
no razmišljali, vendar so se sanje 
vedno porušile, ker ni bilo do-
volj denarja. Tako smo se morali 
vedno znova zadovoljiti z yu-
gom, ki pa je po mojem mnenju 
še vedno edini pravi dirkalnik 
v prvi divizĳi.                NG

V Logatcu so naši igralci dosegli malce slabše 
rezultate, zato upamo, da bodo na naslednjih 
turnirjih popravili vtis. Turnir je zopet pritegnil 
klube in igralce iz vse Slovenĳe, saj se ga je ude-
ležilo kar 191 tekmovalcev iz  šestnajstih  klu-
bov. Naša sekcĳa je sodelovala z  osemnajstimi  
igralci. Med dekleti 8. in 9. razreda OŠ so nasto-
pile: Kristina Židanek, Iza Jerman, Iza Grasselli 
in Neža Lupšina. Žal se nobeni ni uspelo uvrstiti 
v finalni del, je pa bila temu zelo blizu Neža, ki 
ji z dvema zmagama ni manjkalo veliko do uvr-
stitve med osem najboljših. Med dĳakinjami nas 
je zastopala Nina Pejič, ki je dosegla eno zmago, 
a se ji žal ni uspelo uvrstiti med štiri najboljše. 
Med fanti so v kategorĳi 4. in 5. razreda igra-
li Nik Kovač, Nejc Japelj in Teo Ponikvar. Nejc 
je dosegel eno zmago, Teo pa se je uvrstil med  
šestnajst najboljših. Nejc Nagelj, Vid Rode in 
Miha Grampovčnik so igrali v kategorĳi fantov 
6. in 7. razreda. Nejc in Vid sta dosegla vsak po 

eno zmago, Miha pa se je uvrstil med  dvanajst  
najboljših, nato pa za uvrstitev med osem naj-
boljših po napetem dvoboju izgubil s 3 : 2. V ka-
tegorĳi fantov 8. in 9. Razreda so igrali Klemen 
Gutnik, Jernej Ogrin in David Cirikovič. Med 
dvanajst najboljših se je uvrstil David, nato pa 
klonil proti Timu Petrovčiču iz NTK Križe, ki je 
pozneje zasedel 3. mesto. Podobno je bilo med 
dĳaki, kjer se je med  dvanajst najboljših uspelo 
uvrstiti Roku Semiču. Med dĳaki so sicer nasto-
pili še Matic Kaiser, Rok Grasselli in Jan Brelih 
Hatunič, ki so vsi dosegli po eno ali dve zmagi 
in izpadli pred finalnim delom.

V soboto, 14. 11., smo v Namiznoteniški sekcĳi 
ŠD Vrhnika, skupaj s ŠD Sinja Gorica, pripravili 
Občinsko prvenstvo Vrhnike 2009. Objavljamo 
rezultate za kategorĳe učencev od 1. do 5.raz-
reda, 6. do 9.razreda učenk ter moških od 15 do 
35 let. Rezultate za vse preostale kategorĳe bodo 
objavili iz ŠD Sinja Gorica.

Učenci, 1. do 5.razred
1. mesto Teo Ponikvar 
2. mesto Nik Kovač 
3. mesto Filip Petkovšek 
4. mesto Nejc Japelj 

Učenci, 6. do 9.razred
1. mesto David Cirikovič 
2. mesto Jernej Ogrin 
3. mesto Miha Grampovčnik 
4. mesto Vid Rode 

Učenke, 1. do 9.razred
1. mesto Iza Grasselli 
2. mesto Neža Lupšina 
3. mesto Kristina Židanek 
4. mesto Iza Jerman 

Moški, 15 do 35 let
1. mesto Matic Kaiser 
2. mesto Rok Semič 
3. mesto Domen Granda 
4. mesto David Cirikovič 

Medalje v kategorĳi učenci, 1. do 5.razred, od leve proti desni: 
Nejc Japelj (bronasta), Teo Ponikvar (zlata), Nik Kovač (srebrna), 
Filip Petkovšek (bronasta)

Medalje v kategorĳi učenke, od leve proti desni: Iza Grasselli (zla-
ta), Neža Lupšina (srebrna), Kristina Židanek in Iza Jerman (obe 
bronasti medalji)

Medalje v kategorĳi učenci, 6. do 9.razred, od leve proti desni: Da-
vid Cirikovič (zlata), Jernej Ogrin (srebrna), Miha Grampovčnik in 
Vid Rode (oba bronasti medalji)

Medalje v kategorĳi moški, 15 do 35 let, od leve proti desni: Matic 
Kaiser (zlata), Rok Semič (srebrna), Domen Granda in David Ciri-
kovič (oba bronasti medalji)

Namizni tenis v polnem zagonu
November se je izkazal za zelo pestrega. V nedeljo, 8. 11.,  je v Logatcu potekal  2. 
odprti turnir za lestvico MRNTZ (Medregĳske namiznoteniške zveze), v soboto, 
14. 11., so v dvorani OŠ Antona Martina Slomška odigrali Občinsko prvenstvo, v 
nedeljo, 29. 11., pa nas v Cerknici čaka še 3. odprti turnir MRNTZ. 

Šah

Zlata medalja Mateja Šebenika
Šestindvajsetletni vrhniški mednarodni mojster Matej Šebe-

nik je več kot uspešno prestal reprezentančni ognjeni krst na 
največjih tekmovanjih. Na 17. evropskem ekipnem šahovskem 
prvenstvu, ki je bilo v drugi polovici oktobra v Novem Sadu, 
je osvojil zlato medaljo za najboljši rezultat med rezervnimi 
igralci.

Matejevih 5,5 točke iz sedmih partĳ ni samo najboljši rezul-
tat na njegovi deski, pač pa celo najboljši rezultat na celotnem 
prvenstvu, če upoštevamo odstotek osvojenih točk (78,6 %). 
Tudi vrednost njegovega rezultata, merjena s tako imenova-
nim ‘performance ratingom’, je zavidljivih 2610 točk. To pa 
je v sodobnem šahu že meja su-
pervelemojstrskega razreda. Matej 
je tako po spomladanski zmagi 
na velemojstrskem turnirju v San 
Sebastianu v zakladnico uspehov 
slovenskega šaha prispeval še en 
vrhunski rezultat in le še vpraša-
nje časa je, kdaj bo Slovenĳa dobila 
novega velemojstra. 

Le malo je manjkalo, da bi se 
Novi Sad z velikimi črkami vpi-
sal tudi v zbirko ekipnih uspehov. 
Ženska reprezentanca Slovenĳe 
(Ana Muzičuk, Jana Krivec, Ana 
Srebrnič, Vesna Rožič, Ksenĳa No-
vak) je bila vse do zadnjih potez v 
igri za tretje mesto in bronasto medaljo, na koncu pa se je mo-
rala zadovoljiti s še vedno odličnim devetim mestom. Moška 
reprezentanca (Aleksander Beljavski, Duško Pavasovič, Luka 
Lenič, Jure Borišek, Matej Šebenik) je imela več slabih trenut-
kov, končno 16. mesto  pa je soliden rezultat.

17. oktobra je bila na Grob-
niku pri Reki zadnja tekma 
Motohappeninga (amatersko 
tekmovanje),  na kateri je tek-
moval naš član moto kluba 
Nauportus Zdravko Kogov-
šek.  V kategorĳi  BOT-High 
Tech, to so motorji z dvema 
cilindroma, na katerih so do-
voljene predelave, so tekmo-
vali  motoristi iz Slovenĳe, 
Hrvaške, Italĳe in Avstrĳe. Po 
štirih dirkah  med letom, ki so 
se tudi točkovale, je v skupni 
uvrstitvi  Zdravko dosegel 
odlično drugo mesto in pokal 
za vice prvaka.

Na zaključku tekmovanja je 
vozil še dirko za pokal April-

lĳe, ki jo je s petindvajsetega 
štartnega mesta  končal na 
tretjem mestu.

Kljub deset let staremu in 
po moči šibkemu motorju se 
je njegova tekmovalna sezo-
na 2009 končala na najboljši  
način in bo težko ponovljiva. 
Tudi pnevmatike so velik stro-
šek in ravno stroški pestĳo in 
vplivajo na  rezultate. Doslej je 

Zdravko to zmogel, za nasled-
njo sezono je nekoliko nego-
tov, rešilo bi ga sponzorstvo.

Vsi člani kluba mu iskreno 
čestitamo za dosežek in mu 
želimo še mnogo uspehov na 
dirkališču.   

 P.s.: Škoda, da v Slovenĳi ni-
mamo podobnega dirkališča, 
pa ne samo za tekmovanja, 
tudi za sprostitev in učenje!
Galerĳa posnetkov je na: 
www.mknauportus.si  

Janez Garafolj

Velkavrh postal državni prvak v Yugo pokalu 
Po dolgi in vroči sezoni se je sredi oktobra končalo državno prvenstvo v relĳu. Po lanski smoli, ko sta Andrej 
Velkavrh in Dejan Jurca naslov izgubila na zadnji tekmi, se letos Andrej in novi sovoznik Marko Štirn nista  
dovolila presenetiti. Že tekmo pred koncem sta postala državna prvaka v Yugo pokalu, na zadnji tekmi pa še 
utrdila drugo mesto v divizĳi I državnega prvenstva.

Uspeh motorista Zdravka
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Žabarske novice

Uspel kolesarski izlet
V ŠD Žaba - Bistra iz Bistre smo v soboto, 17. 10. 2009, orga-
nizirali že 5. kolesarski izlet Bistra–Črni Vrh nad Polhovim 
Gradcem–Smrečje–Bistra, ki se ga je v čudovitem jesenskem 
vremenu udeležilo devet  kolesarjev s spremstvom. Namen 
izleta je bil ohranjanje spomina na zadnjega priorja Bruna Ort-
nerja nekdanje kartuzĳe v Bistri. Ko so leta 1782 razpustili kar-
tuzĳo v Bistri, se je preselil na Črni Vrh nad Polhovim Grad-
cem, kjer so ustanovili župnĳo. Bil je odličen rezbar, po rodu 

pa je bil z avstrĳske Tirolske. Po 66 km poti je na zaključku 
izleta v Bistri vodja kolesarske sekcĳe g. Robert Mele kolesar-
jem podelil medalje in se zahvalil za udeležbo. 

Za ŠD Žaba - Bistra Dušan Miklošič

Kolesarji na Črnem Vrhu pri cerkvi sv. Lenarta

Zahvala
Pot na Planino je lažja in lepša.
Zelo rada hodim na Planino, vedno pa 
sem se bala priti čez velike skale. Neko 
nedeljo pa pridem do prvih skal in se 
presenečena ustavim, ko v skalah zagle-
dam sklesane stopničke. Nadaljujem pot 
in še pri drugih skalah zagledam enake 
stopničke. Pri vsakih se ustavim. Zasme-
jalo se mi je srce in vprašala sem se, le 
kateri gospodje so bili tako pridni in do-
bri, da so se lotili tako težkega dela. Sedaj 
čez vse skale lahko in veliko lažje pridem 
in pot na Planino je lažja in lepša.
Žal mi je, ker se jim ne morem osebno 
zahvaliti.
Hvala še enkrat in lep pozdrav!

Pohodnica Planine

Avtobus smo zapustili ob po-
sestvu pridelovalcev penin, Iste-
ničev. Leta 1968 je Janez Istenič 
kupil vinograd na Bizeljskem. 
Sedaj obdelujejo  8 ha svojih 
vinogradov, zasajenih z različni-
mi sortami grozdja. Bizeljsko je 
pokrajina, kjer se vinogradi raz-
prostirajo po gričih in hribih od 
170 do 350 m nadmorske višine. 
Tam so zelo ugodne podnebne 
razmere in tla, bogata s silikat-
nimi usedlinami. 

Po asfaltirani cesti med vino-
gradi smo prišli do prve narav-
ne znamenitosti – repnice. To so 
jame, skopane v kremenčevem 
pesku, ki ga je na tamkajšnjem 
območju pred milĳoni let napla-
vilo Panonsko morje. Ime so do-
bile po repi, ki so jo ljudje sku-
paj z drugimi poljskimi pridelki 
shranjevali v njih.  Ponekod jih 
še vedno uporabljajo za shranje-
vanje poljščin, zelenjave in sad-
ja, večinoma pa jih uporabljajo 
za zorenje in hrambo vina. Naš 
prvi večji postanek je bil v repni-
ci Najger, po kateri nas je vodila 
simpatična in izredno duhovita 
lastnica Jožica. Najprej nam je 
pokazala slike na stropu, ki so 
kot naravne freske in si jih lahko 
vsake oči predstavljajo po svoje. 
S svojimi duhovitimi prispod-
obami in šalami na račun člove-
ških šibkosti nas je ob degustacĳi 
odličnih vin, ki jih pridelujejo in 
prodajajo, dodobra nasmejala. 
Kot je povedala, bodo repnico s 
kopanjem še razširili in ji dodali 
še kakšno krožišče, kot je sedaj  
v modi na cestah. 

Po okrepčilu z malico smo 
nadaljevali pot  po lepo ureje-
ni  cesti  do stalne etnografske 
zbirke kmetĳske opreme, orodja 
in slikovnega gradiva pri Marĳi 
Sušnik, ki je odraščala prav na 
tej kmetĳi. Zbirka raznih kme-
tĳskih in rokodelskih orodji in 
pripomočkov ter  predmetov iz 
kmečkega gospodinjstva je bila 
vredna ogleda. Mlajše generacĳe 
ne poznajo marsikaterega pred-
meta. Lastnica nam je z veseljem 

predstavila nekatere izmed njih. 
Malo smo se še razgledali, se 
posladkali s kakšnim orehom iz-
pod drevesa in nadaljevali pot. 

Po deževnem tednu  nam je 
bilo vreme naklonjeno in smo 
brez dežja med hojo lahko obču-

dovali lepo obdelane vinograde, 
ki so bili že obrani  in so le tu in 
tam  ponujali še kak grozd v uži-
tek. Gozdovi so bili v  čudovitih 
jesenskih barvah in ugotavljali 
smo, da je narava res najuspeš-
nejši slikar. V tamkajšnjih krajih 
uspevajo tudi različne vrste sad-
nega drevja: od jabolk, hrušk, 
sliv vse do fig in breskev. Po poti 
je bilo mogoče opaziti veliko kri-

žev, kar priča, da je tod vodila 
pot na Svete gore, nas pa je pot 
vodila mimo najmanjšega hra-
ma v Slovenĳi, kritega s slamo. 

Ker nas je čakal še zadnji 
vzpon na 357 metrov nad mor-
jem, na Sv. Vid, smo si dodatne 

moči nabrali v vinski kleti Karla 
Mehlina, ki se je tako razveselil 
našega obiska, da je v ta namen 
žrtvoval pokušnjo mnogih sort 
njegovih vin kar neposredno iz 
sodov. Vse skupaj pa je zabelil s 
celim pršutom, ki smo ga prid-
no rezali in ga skorajda v celo-
ti »uničili«, ravno tako tudi več 
salam, sir in druge dobrote. Ve-
likodušnost in širokosrčnost do-

mačinov je neizmerna in nam bo 
stala v večnem spominu. 

Odpravili smo se naprej. Do-
speli smo do kaplanĳe pod cer-
kvĳo svetega Vida, kjer je vsako 
leto maša na dan svetega Roka 
in na Vidovo nedeljo. Ogled ob-
novljene kaplanĳe je prikazal 
skromno kaplanovo bivališče 
in tudi nekaj posušenih zelišč z 
bližnjega vrta. Zunaj je  naše po-
glede pritegnil žuželnjak, ki je 
nekakšno zatočišče za žuželke. 
Po ogledu in kratkem postanku 
smo se med vinogradi spustili v 
dolino, kjer smo med opazova-
njem pokrajine in maloštevilnih 
kmetĳ  prispeli v kraj Bizeljsko.

Avtobus nas je odpeljal  do 
gradu Bizeljsko, kjer nas je 
oskrbnica Šarlota prĳazno po-
vabila v grajsko klet. Grad Bi-
zeljsko se prvič omenja šele v 
15. stoletju. Zanimiv  pa je po 
utrjenosti izpostavljene strani. 
Ima dva stolpa, visoko ostenje 
in  bogato okrašeno notranjost: 
štukature, figuraliko. Stoji nad 
vasjo Orešje. Grad se je najprej 
imenoval Wisell – Bizel - Bi-
zeljsko. V gradu živi družina 
Klakočar - Wisell, ki se je zav-
zela za temeljito obnovo graj-
skih prostorov. Ogledali smo si 
grajsko kapelico. V kleti smo se 
do sitega najedli martinove po-
jedine in se poveselili ob zvokih 
harmonike, na katero je odlično 
zaigral vodnik Boštjan. Prĳetno 
druženje smo si popestrili tudi s 
pripovedovanjem raznih anek-
dot, ki nam bodo še dolgo ostale 
v spominu. 

Ker se je dan že zelo prevešal 
v večer, smo se od gostiteljev na 
gradu poslovili in z avtobusom 
krenili na pot proti domu. Ob 
zaključku izleta smo  ugotovili, 
da sta naša vodnika Roman in 
Boštjan odlično izbrala cilj naše-
ga druženja. Zadovoljstvo ude-
ležencev izleta v neznano  pa  
je tisto, ki potrjuje, da se je trud 
organizatorjev izplačal. 

Jana Fabjan
Foto: Jožef Miklavčič

Sikstinska kapela, Michelangelo? Ne, laporov mozaik na stropu 
repnice, avtor - narava

Štirideseterica (in eden za fotoaparatom) pod cerkvico sv. Vida.

»V preteklosti sem bil redni 
obiskovalec Vrhnike in okolice. 
Če sem pošten, potem moram 

povedati, da so mi vrhniški pri-
jatelji ogromno pomagali pri 
moji alpinistični poti – tako z dr-
žanjem pesti, klobasami, finan-
cami, željami kot z molitvami. 
Za to sem jim iskreno hvaležen. 
Tudi kasneje, ko sem imel teža-
ve, kot na primer takrat, ko sem 
bil na invalidskem vozičku, so 
mi pri delih na hiši pomagali 
ravno prĳatelji iz Vrhnike. Zato 

se v ta kraj vedno rad vračam,« 
je o Vrhniki povedal mož, ki je 
slovel po krepkem stisku rok.

Dragi Tomaž, vzele so te tvo-
je preljube gore, nam pa te ne 
more vzeti nihče. Z nami boš 
ostal tak, kot si bil, ko  si bil 
zadnjič med nami in si nam po-
magal graditi razgledni stolp 
na Planini. Naše zadnje sreča-
nje s Tomažem si lahko ogle-
date na naših spletnih straneh 
www.pd-vrhnika.si.

Planinsko društvo Vrhnika

Zvonko Čemažar

Tomažu Humarju
Gore imajo ga še vedno rade,
z ljubeznĳo ga vabĳo v objeme.
Čeprav so brez občutkov, hladne, neme,
moči mu dajejo, veselja, nade.

Ko mislil že je, da je vse končano,
da gore gledal spet bo le iz doline,
preparal mu srce je krik divjine,
kar mnogim ni, bilo je njemu dano.

Tako smo majhni, skromni sredi sveta,
vendar nekoga imamo na planetu,
ki nam je vzor in vsem ostalem svetu.

Je kar številčna naša gorska četa,
vendar velika bi bila blamaža,
če v njej ne prepoznali bi Tomaža.

Pesem (sonet) je bila napisana v 
ponedeljek, 9. novembra letos, ko 
smo bili jaz in precej Slovencev 
prepričani, da se bo Tomaž Hu-
mar spet uspešno vrnil s himalaj-
ske gore Langtang Lirunga. Žal se 
to ni zgodilo.

V soboto, 24. oktobra, smo se s skupino 
enaindvajsetih planincev iz Planinskega 
društva Hrastnik napotili na izlet v okolico 
Vrhnike. Deževno jutro nam ni vzelo po-
guma in naša prva zanimivost je bil Tehni-
ški muzej v Bistri. Za zelo zanimive zbirke 
bi potrtebovali ves dan, da bi si vse lahko 
natančneje ogledali. Pot smo nadaljevali 
naprej v še vedno deževni Pekel. Avtobus 
smo pustili pred gostiščem, mi pa smo šli 
po dolini do grozljivega hudiča. ki pa nas 
je prĳazno spustil naprej proti slapovom. 
Čeprav je še vedno rosilo, smo vsi prišli do 
prvega, večina pa do tretjega slapa. Ob tem 

velja pripomniti, da bi kazalo pot le malo 
bolj zavarovati, predvsem brvi čez potok, ki 
so zaradi okroglih debel kar nevarne v mo-
krem. Kosilo smo si privoščili nazaj grede 
v Gostilni pri mostu pred Borovnico.Tam 
nas je prĳazno sprejela gospa Nada. Imela 
je že pripravljeno zelo okusno kosilo in do-
bro domačo kapljico, posladkali pa smo se 
s kvašenimi flancati. Toplo priporočamo!!! 
Najbrž zaradi prĳaznosti hiše je tudi dež 
prenehal in celo posamezni sončni žarki so 
pokukali izza oblakov. Lepše vreme in pol-
ni želodci so nam dala pogum, da smo se 
napotili še na naš  glavni cilj, na vrh Planine 

ali Špice k razglednemu stolpu. Večina je 
začela pot peš od Storža in mimo Županove 
klopi, nekateri, manj pohodni, pa kar z 
avtobusom na vrh. Tam sta nas zanimala 
predvsem obnovljeni razgledni stolp in 
širok razgled na Polhograjske Dolomite, 
Krim in še vse drugo. Kljub meglam, ki so 
se dvignile po deževju, smo uživali v razg-
ledu, še bolj pa smo občudovali lepe jesens-
ke barve gozdov. V prĳaznem zavetišču nas 
je pričakal Slabetov Janez, dolgoletni pla-
ninski prĳatelj iz Logatca. Res, doživeli smo 
še en lep dan.

Marjan Pergar

Tomaž bo večno ostal z nami

Vrhniški planinci v neznano
Na vabilo za izlet v neznano se nas je v soboto zjutraj odzvalo 39 planincev. Skoraj poln avtobus je odpeljal 
proti Ljubljani. Nestrpno smo pričakovali, kam nas bo vodila pot. Po kratkem uvodnem nagovoru nam je sku-
šal predsednik Roman olajšati naša ugibanja glede cilja izleta. Še preden je njegov namig postal določnejši, 
smo že imeli zmagovalca, ki sta ugotovila, da je cilj našega izleta Bizeljsko. Vožnja z avtobusom je po po-
stanku za kavo v Trebnjem med pogovori s prĳatelji zelo hitro minila. 

Izlet hrastniških planincev po okolici Vrhnike
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Prigo, d.o.o., Brezovica
Podpeška cesta 10

SI-1351 Brezovica pri Ljubljani, Slovenija
T: +386 1 365 82 00, F: +386 1 365 82 21

info@prigo.si, www.prigo.si

 

Andrej Pišek s.p.
Tržaška cesta 6, 1360 Vrhnika
Tel:  01 750 41 00

Ob sredah, ko je veliko Vas zaposlenih dlje, 
oziroma tudi popoldan uradujejo občinske 

pisarne, smo dodali posebno ponudbo kosil po 
nižjih cenah.

Cenjene goste pa tudi obveščamo, da smo 
posodobili in povečali kapacitete v kuhinji, 

ter glede na-to tudi razširili in obogatili našo 
ponudbo. Zmoremo namreč gostiti poroke 

do 80 oseb. Hkrati smo na tem področju 
pripravljeni sprejemati inovacĳe in se 

prilagoditi Vašim željam oziroma dodatnim 
zahtevam.

Ob praznikih 
vedno razširimo 
našo ponudbo 

in jo popestrimo 
z izbrano 

dalmatinsko 
glasbo.

Kadar se boste morali v “črnino 
odet”, pa lahko pripravimo tudi 

dostojno pogrebščino.

Za vse dodatne informacĳe in rezervacĳe smo vam 
na voljo na tel. 01 750 41 00 ali se osebno oglasite 
pri nas. Veliko več informacĳ boste dobili tudi na 

spletni strani www.boter-sp.si.

Gostilna in pizzerĳa Boter na 
Vrhniki, Vam ponuja ustaljeno 
in kakovostno mediteransko 
hrano. V tej pestri ponudbi, 
v razkošju vonjev in okusov 
Mediterana najbolj slovita 
Zarzuella de mariscos in 
dagnje v buzari. Ljubitelji 

dobrih koktajlov pa že 
tradicionalno navdušujejo naši 

priznani barmani.



NAS CASOPIS 366/30.11. 2009 C M Y K 63

6330. november 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Oglasi 

delovni čas 
9.00-12.00 in 13.00-17.00, 
sreda 9.00-12.00 in 13.00-18.00, 
sobota 9.00-12.00

www.optik-jelovcan.com

Nudimo vam:
• AVTOVLEKO,
• PREVOZ VOZIL IZ  

TUJINE,
• ODKUP 

POŠKODOVANIH 
VOZIL.

Telefon: 051 221 000.

ASEDEJ, d. o. o.
Drenov Grič 72 b, 
1360 Vrhnika

Tržaška 3, Vrhnika, Tel.:01/7552-714

Nudimo vam 
sveže rezano cvetje 

in številna izbira lončnic

Delovni čas: 
vsak dan 

od 
8.00 do 12.00 
14.00 do 18.00 

sobota: 
od 8.00 do 12.00.

URGENCA - DEŽURNI ZDRAVNIK                                       112

ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA

uprava                                                                         75 55 110, 75 55 111

telefaks                                                                                 75 55 112

splošna ambulanta - Ana Švigelj, dr.med.                                    75 55 135
narocanje.svigelj@zd-vrhnika.si 

dispanzer za pljučne bolezni - Jovanka Tanjga, dr.med.             75 55 130
narocanje.pulmolog@zd-vrhnika.si 

fiziologĳa                                                                                         75 55 132

laboratorĳ                                                                          75 55 133

patronažna služba                                                                     75 55 152 in 75 55 153
patronaza@zd-vrhnika.si 

glavna medicinska sestra                                                      75 555 115

DISPANZER ZA OTROKE IN ŠOLSKO MLADINO

Helena Rožmanc Drašler, dr.med.                                          75 55 121
narocanje.rozmanc@zd-vrhnika.si

Sreten Nakićenović, dr.med.                                                      75 55 128
narocanje.nakicenovic@zd-vrhnika.si 

Lucĳa Odlasek Kunstelj, dr.med.                                        75 55 123
narocanje.kunstelj@zd-vrhnika.si 

Branka Čegovnik, dr.med.                                               75 55 129
narocanje.cegovnik@zd-vrhnika.si 

ŠOLSKA ZOBNA AMBULANTA - OŠ IVANA CANKARJA

Matej Leskošek, dr.dent.med.                                            75 04 033
narocanje.leskosek@zd-vrhnika.si

ŠOLSKA ZOBNA AMBULANTA - BOROVNICA

mag. Miljenka Knezovič, dr.stom.                              75 66 414
narocanje.knezovic.bor@zd-vrhnika.si

ŠOLSKA ZOBNA AMBULANTA - OŠ LOG DRAGOMER

mag. Miljenka Knezovič, dr.stom.                              75 66 414
narocanje.knezovic.drag@zd-vrhnika.si

ZASEBNI ZDRAVNIKI - KONCESIONARJI IN DRUGI 
ZDRAVSTVENI DELAVCI

ZASEBNE SPLOŠNE AMBULANTE V ZD VRHNIKA

mag. Darko D. Lavrenčič, dr.med.                         75 53 847

Dunja Piršič Koren, dr.med.                             75 05 418

TELEFONSKE ŠTEVILKE VRHNIŠKEGA ZDRAVSTVA
Ljubomira Prebil Božovič, dr.med.                        75 04 112
Primož Rus, dr.med.                                     75 04 755

ZASEBNI PEDIATER

Gregor Caserman, dr.med.                                                051 632 120

ZASEBNI SPLOŠNI AMBULANTI V ZP BOROVNICA

Marĳa Munda, dr.med.                                                               75 48 300
Majda Žagar, dr.med.                                                            75 48 300
PATRONAŽA IN ZDRAVSTVENA NEGA - BOROVNICA
Marĳa Žakelj, dipl.m.s.                                                       031 880 745

ZASEBNI PSIHIATER

Irma Kuhar, dr.med.                                                                031 357 873 in 75 55 150

MEDICINA DELA, PROMETA IN ŠPORTA

Mitja Miklič, dr.med.                                                    75 51 269

FIZIOTERAPĲA

Irma Brus, višja fizioterapevtka                                   75 53 361
Katarina Breitenberger, višja fizioterapevtka                  75 53 361
Marĳa Murn, višja fizioterapevtka                           75 51 628

ZASEBNI ZOBOZDRAVNIKI
Ladka Kastelec Stanovnik, dr.dent.med.                   75 02 333
Judita Cvelbar, dr.dent.med.                            75 53 785
Mihaela Leben Zevnik, dr.dent.med.                     75 02 345
Polonca Keršič, dr.dent.med., spec. ortodont             75 05 295
Jožef Keršič, dr.dent.med.                                   75 57 310
Melanĳa Legat, dr.dent.med.                                    75 66 003
Marĳa Ogrin, dr.dent.med.                                        75 02 492
Kristina Tozon, dr.dent.med. (ZP Borovnica)                 75 47 190

GINEKOLOŠKA AMBULANTA

Marĳa Ilĳaš Koželj, dr.med.                               75 04 539

ZASEBNI ZOBOTEHNIK

Uroš Janželj J.U. DENTAL, D.O.O.                        75 53 227

ZOBNI RENTGEN                                          75 55 143

Antikoagulantna ambulanta                                            75 55 134
(dela vsak ponedeljek in četrtek od 13.30 do 15.30

ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA    
Tel.: (01) 7555 110; Faks.: (01) 7555 112
Cesta 6. maja 11, 1360 VRHNIKA

CENIK SAMOPLAČNIŠKIH STORITEV – 
DEŽURNA SLUŽBA
STORITEV      CENA(€)
NENUJEN KRATEK OBISK     7,50
NENUJEN PRVI PREGLED     25,00 
NENUJEN PONOVNI PREGLED    20,00
NENUJEN OBISK NA DOMU    55,00
MANJŠI POSEG      7,50 
SREDNJI POSEG      15,00
VELIK POSEG      25,00
ZDRAVNIŠKI PREGLED ZARADI AKUTNEGA 
ALKOHOLNEGA OPOJA     20,00
ZDRAVNIŠKI PREGLED ZARADI AKUTNEGA 
ALKOHOLNEGA OPOJA 
IN UKREPI DETOKSIKACĲE   55,00
ODSTRANITEV KLOPA (dnevni čas: 6.30 – 20.30)  7,50
ODSTRANITEV KLOPA (nočni čas: 20.30 –   6.30)  15,00
IZPIRANJE UŠESA (pri nadomestnem zdravniku)  15,00
ODVZEM KRVI IN URINA (odredba)   35,00
ZDRAVNIŠKO POTRDILO     10,00
MASKA ZA TERAPEVTSKO INHALACĲO 
(ob izdaji nove)        5,00
KNJIŽICA O CEPLJENJU (ob izdaji nove)   1,19
Cenik velja od 1. 1. 2009

ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA
direktor mag. Emil Židan, dipl. org. dela

NUDIMO STEKLARSKE STORITVE
� IZOLACĲSKO STEKLO, TERMOPAN,
� VARNOSTNA STEKLA IN OGLEDALA ZA GRADBENE 

STROJE, VILIČARJE, TRAKTORJE IN TOVORNA 
 VOZILA,
� BRUŠENJE STEKLA,
� STEKLA IN OGLEDALA ZA NOTRANJE POHIŠTVO,
� IZDELAVA STEKLENIH KUHINJSKIH PULTOV. 

STEKLARSTVO SELIŠKAR      
Stara cesta 26, Dragomer        

Tel: 01/756-56-91,041/204-313,041/858-560

Obvestila: 
1. Do nadaljnjega bo zaradi bolezni mag. Miljenke Knezovič, 
dr.stom., v šolski zobni ambulanti v ZP Borovnica, nadomeš-
čal Matej Leskošek, dr.dent.med.. 
2. V šolski zobni ambulanti OŠ Log-Dragomer bo nadomeš-
čala  upokojena zobozdravnica Marjeta Jugovic, dr.dent.
med.
3. Vsi pacienti, ki so opredeljeni pri Srđanu Mančiću, dr.med., 
ki je začel opravljati specializacĳo, so lahko obravnavani pri 
nadomestni zdravnici Ana Švigelj, dr.med.



Razpored zobozdravnikov v zobnih 
ambulantah 

04.12. Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

05.12. Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

11.12. Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

12.12. Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

18.12. Melanija Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

19.12. Melanija Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

25.12. PRAZNIK

26.12. PRAZNIK

1/1/10 PRAZNIK

1/2/10 PRAZNIK

1/8/10 Marjeta Jugovic, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

1/9/10 Marjeta Jugovic, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

Zdravstveni dom Vrhnika
direktor

mag. Emil Židan

Sajenje in varstvo sadnega drevja
Jeseni, ko se začne narava pripravljati k počitku, imajo sadjarji še kar nekaj dela. Sadje je obrano, sa-
dovnjak počiščen in pokošen. Čakata nas le še jesensko škropljenje z bakrenim pripravkom in sajenje 
sadnega drevja.

Društvo upokojencev Vrhnika oddaja v 
najem dva pisarniška prostora v prvem 

nadstropju  
(40 kv. metrov) na Tržaški c. 12, Vrhnika. 

Informacĳe na tel. št.: 031 625807.
 Za DU g. Anton Sluga

INŠTRUKCĲE KEMĲE:
Zelo uspešno, z večletnimi izkušnjami, 

inštruiram kemĳo in kemĳsko 
računstvo za osnovne in srednje šole. 

Inf po tel.: 031 352 124.

Mali oglas:
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Jesensko varstvo sadnega drevja
Za temeljito varstvo že jeseni vse sadno 

drevje škropimo z bakrenimi pripravki, 
saj s tem ukrepom preprečujemo mož-
nost širjenja glavnih glivični boleznim v 
sadovnjaku,  pa tudi okužbe z bakterĳo 
hruševega ožiga. Škropljenje z bakrovim 
pripravkom vivera cuprablau-z je še po-

sebno pomembno pri breskvah, saj se za-
tiranje breskove kodravosti začne prav z 
jesenskim škropljenjem. Tudi druga sadna 
drevesa je treba pri škropljenju temeljito 
omočiti. Ker bakreni pripravki povzročajo 
ožige pri temperaturah pod 0 ºC, moramo 
pohiteti, da se  temperatura zraka ne spu-
sti pod to mejo. Na koncu  pobelimo še 
debla z zaščitnim premazom bio plantella 
protekt. Bela barva odbĳa svetlobo, zato se 
spomladi debla ne segrejejo prehitro. Tudi 
sokovi se začnejo pretakati pozneje, zara-
di nekoliko poznejšega začetka rasti pa  je 
manjša nevarnost poškodb zaradi spomla-
danske pozebe. Okrog debla ne pozabimo 

nalepiti bio plantella rumeni lepljivi trak 
in tako preprečiti samicam zimskega pedi-
ca dostop v drevesno krošnjo, kjer odložĳo 
jajčeca. Če tega ne storimo, se v spomla-
danskem času gosenice metuljev hranĳo z 
listi in povzročajo  močno objedanje listov. 
Da bi preprečili neljubo spomladansko ak-
tivnost gosenic, si v času brstenja (spomla-
di) pomagamo tudi tako, da drevo temelji-
to poškropimo z ekološkim insekticidom 
na osnovi ogrščičnega olja bio plantella 
prima.

Na kaj moramo biti pozorni pri sajenju 
sadnega drevja in jagodičevja?

Pozno jeseni je najpomembnejše delo 
prav gotovo sajenje novega sadnega drev-
ja. Pri sadikah, kjer imamo na podlago 
cepljeno žlahtno sorto, moramo paziti, da 
je cepljeno mesto dovolj visoko iz zem-
lje. Najbolje je, da je sadika posajena tako 
globoko, kot je rasla v drevesnici. Ob tem 
moramo upoštevati, da se bo zemlja po sa-
jenju,  čeprav jo bomo potlačili, nekoliko 
posedla. Zato mora biti sadika posajena 
nekoliko višje.

Ko sadiko privežemo h količku, nare-
dimo “osmico” in ne zategnemo preveč, 
sicer se pozneje vrvica zažre v les in se 
drevo lahko tam zlomi.

Sadike, predvsem jagodičevja, ki ga 
vzgajamo s potaknjenci, največkrat sadimo 
nekoliko globlje, kot so rasle v drevesnici. 
Tako že takoj dosežemo, da bo grm širši in 
zračnejši.  Iz poganjkov, ki so ob sajenju v 

zemlji, bodo pognale nove koreninice. To 
pravilo velja le za ribez, josto in lesko.

Kivi sadimo tako globoko, kot je rasel v 
drevesnici. Pri sajenju ameriških borovnic 
pa  moramo paziti, da je zemlja, v katero 
sadimo, kisla in rahla. Zato jim dodaja-
mo mešanico plantela specialne zemlje 
za rododendrone, zdrobljenih smrekovih 
vej in iglic. Priporočamo tudi, da sadilno 
jamo obložimo s plastično folĳo in tako 
preprečimo razkisanje zemlje znotraj sa-
dilne jame. Na dnu moramo pustiti nekaj 

prostega prehoda za odtok viškov vode, 
sicer lahko korenine zgnĳejo. Pri sajenju 
ne smemo pozabiti na zaščito pred volu-
harjem in divjadjo. Če sadni vrt ni ograjen, 
moramo jeseni posajene sadike zaščititi 
pred divjadjo, za  kar lahko uporabimo 
kar koruznico ali s kosom žične mreže, ki 
jo ovĳemo okoli sadike in količka.

Ob sajenju na dno sadilne jame oz. pod 
korenine dodamo plantella sadjarsko 
gnojilo. Nad korenine pa zemlji, s katero 
zasipamo sadilno jamo, dodamo dolgo de-
lujoče organsko gnojilo plantella organik.  
Pri že posajenih drevesih ob koncu vege-
tacĳe pod krošnjo vkopljemo organsko ali 
mineralno gnojilo. Pazimo, da pri jesen-
skem gnojenju ne uporabljamo obeh gnojil 
hkrati. Če uporabljamo organsko gnojilo 
jeseni, spomladi gnojimo z mineralnim in 
obratno.



NAS CASOPIS 366/30.11. 2009 C M Y K 65

6530. november 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Oglasi 

FordFiesta

Ford Fiesti, enemu najbolj zaželjenih avtomobilov, 
odpiramo vrata novih domov. Zaradi izjemne ponudbe 
bo Fiesta za marsikoga še bolj privlačna. Unikatna 
barvna paleta, bogata oprema, vozna dinamika, 
kinetični dizajn in poudarjena varnost vas bodo navdušili.

Fiesta že od 8.540 €.
S financiranjem Ford Credit.

www.ford.si

Sledite
novemu trendu.
Zdaj imate še dodaten razlog.

Poraba: 4,2–6,5 l/100 km; emisija CO2: 110–154 g/km. www.ford.si
Ponudba velja v primeru financiranja prek Ford Credita. Podrobnosti glede financiranja dobite pri pooblaščenem trgovcu z vozili Ford.

1 Confort 1.4i, 2 Attraction 1.4i 16V, 3 X 1.6i 16V, 4 Elegance plus 1.6i 16V. Dve leti pogodbene garancije, Citroën Kredit & Leasing. Ugodna ponudba velja do 30. novembra za vozila iz zaloge za fizične osebe pri pooblaščenih prodajalcih Citroënovih vozil, ki sodelujejo v akciji. Poraba goriva predstavljenih 
modelov: kombinirana vožnja od 5,5 do 7,0 l/100 km. Emisija CO2: od 145 do 163 g/km. Slike so simbolne. Primer informativnega izračuna za vozilo Citroen C4 (Attraction 1.4i 16V); maloprodajna cena z DDV in upoštevanim popustom 10.890 EUR; DDV je obračunan v obrokih; stroški odobritve 
financiranja v višini 1,5% (brez DDV) od maloprodajne cene vozila; polog 9% od maloprodajne cene vozila; ročnost 90 mesecev; EOM na dan 20.10.2009 znaša 6,05%; EOM se spremeni, če se spremenijo elementi izračuna. Za podrobnosti o natančni ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Citroën.

Citroën. Vedno v prihodnosti. 
Citroën praznuje 90 let vizije, inovacij in neodvisnega duha. Premikale so se meje možnega v tehnologiji, športu, znano-
sti in poznavanju človeka, menjale so se glasbene zvrsti in modni trendi. Čas se vrti čedalje hitreje Citroën pa v vsakem 
trenutku svojega obstoja zagotavlja kreativno tehnologijo in nadčasen slog. 

CRÉATIVE TECHNOLOGIE

www.citroen.si

CITROËN C3
popust do

4.500 ¤
z upoštevanim rednim popustom do 3.000 ¤
in jubilejnim popustom 1.500 ¤
že za 112,30 ¤ / mesec 1

CITROËN C4
že za

10.890 ¤
z upoštevanim rednim popustom 3.700 ¤
in jubilejnim popustom 1.500 ¤
skupni prihranek: 5.200 ¤
že za 136,64 ¤ / mesec 2

CITROËN BERLINGO VP
že za

10.310 ¤
z upoštevanim rednim popustom 900 ¤
in jubilejnim popustom 1.500 ¤
skupni prihranek: 2.400 ¤
že za 129,36 ¤ / mesec 3

CITROËN XSARA PICASSO
popust

7.200 ¤
z upoštevanim rednim popustom 5.700 ¤
in jubilejnim popustom 1.500 ¤
že za 154,52 ¤ / mesec 4

Avto Merlak d.o.o.
Drenov Grič 99; 1360 Vrhnika; gsm: 031/643 597; avto.merlak@gmail.com,
Prodaja vozil: 01/7553-807; Servis vozil: 01/7551-007
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        Telefon: 081 604 724  trgovina@glasbeniatelje.com 
Mobitel: 030 357 139  www.glasbeniatelje.com 

 

GGllaassbbeennii  aatteelljjee  dd..oo..oo..,,  PPEE  RRoobboovvaa  33,,  VVrrhhnniikkaa  
(nasproti TC Mercator) 

 

NN  OO  VV  OO    NN  AA    VV  RR  HH  NN  II  KK  II  
TTRRGGOOVVIINNAA  ZZ  GGLLAASSBBIILLII  IINN  GGLLAASSBBEENNOO  OOPPRREEMMOO  

  

                      
  
  

            
  

DDeelloovvnnii  ččaass::  oodd  ppoonneeddeelljjeekkaa  ddoo  ppeettkkaa  oodd  99..0000  ddoo  1199..0000,,  ssoobboottee  oodd  99..0000  ddoo  1133..0000  
nneeddeelljjee  iinn  pprraazznniikkii  zzaapprrttoo  

OODD  11..  DDEECCEEMMBBRRAA  22000099  

Imate občutek, da ste ujeti v 
lastnem telesu, ki ni takšno, 
kot bi si želeli? Ste pripravlje-
ni na korenito spremembo? 
Poznamo rešitev.
Metoda Linea Snella® je ena 

najučinkovitejših naravnih 
metod oblikovanja telesa na 

svetu. Razvili smo jo v 25-ih 
letih delovanja na medn-
arodnih trgih, v več kot 120 
centrih. S kombinacĳo tem-
perature 37°C, vodene ciljne 
vadbe in infrardečih žarkov 

omogoča hitro, neivazivno in 
lokalizirano hujšanje ter ob-

likovanje telesa. 
Pod našim strokovnim vod-
stvom boste učinkovito odpra-
vili odvečne kilograme, centi-
metre in celulit, preoblikovali 
postavo in okrepili imunski 
sistem. S svetovanjem o zdravi 
prehrani in čustveni dinamiki 
pa vam bomo tudi celostno po-
magali h kakovostnejšemu živ-
ljenju in odličnemu počutju.
V središču programov je upo-
raba naprave Thermoslim, 
kjer v 20 do 25 minutah vadbe 
v ležečem položaju telo porabi 
3- do 4-krat več maščobe kot 
pri običajni vadbi. Rezultate  
zagotavljamo s pisnim jam-
stvom, nudimo pa tudi 12- me-
sečno brezplačno kontrolo.
Samo za prvih 30 vpisov smo 
pripravili tudi izjemen akcĳ-
ski paket. Pohitite in si rezer-
virajte svoj termin za brezpla-
čen pregled na številki 01/750 
10 21.

V samo 2-eh URAH NA TEDEN do 
vitke linĳe!

��������	
	
Hruševo 32,1356 Dobrova


����	�
�����	���

Prilagodite hitrost in se izognite kazni

GSM: 041 777 691

Zastopstvo in prodaja:
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Nagrado zlata vez podeljujeta Gospodarsko razstavišče in 
Združenje lesne in pohištvene industrĳe pri Gospodarski zbor-
nici Slovenĳe za posebne dosežke, ki so pomemben prispevek 
k vzpodbujanju kreativnosti, tržne prodornosti in uveljavljanju 
višje kulture bivanja na področju proizvodnje pohištva.

Po  merilih ocenjevanja, ki zajemajo oblikovalski vidik, tržno 
naravnanost in tehnološko dognanost, je med vsemi novostmi 
najboljšo oceno prejela spalnica Samba proizvajalca Alples iz 
Železnikov. 

Samba združuje pravo ravnovesje trendovskih ravnih plo-
skev z bogastvom okroglin. Zagotavlja potrebno toplino in 
mehkobo za varnost in dobro počutje v spalnici. Barvni spekter 
je uglašen na tople barve. Orehov dekor je temeljni, dopolnjen s 
školjčno belo barvo ustvarja svetel vtis, z opečnato pa živahnejši 
videz. Rjava barva zadovolji vse ljubitelje temnih  odtenkov v 
prostoru. 

Spalnica bo kupcem na voljo spomladi 2010.

Od nabave do izvedbe:

ADAPTACIJE STANOVANJ IN KOPALNIC
keramičarstvo • vodovodne inštalacije • ogrevanje • soboslikarstvo • elektro • parketarstvo • trgovina 
z veliko izbiro keramičnih ploščic in kopalniške opreme • svetovanje

d.o.o.
V R H N I K A
delovni čas: 
od ponedeljka do petka: od 8.00 do 18.00
sobota od 8.00 do 12.00

Opekarska 18, Vrhnika
PE Ljubljanska 31, Vrhnika

Telefon: 01/750-24-89
Telefaks: 01/750-24-90
Mobilni: 031/678/490

OB NAKUPU 

PLOŠČIC 

PODARIMO 

FUGIRNO 

MASO.

ALPLES je na letošnjem Ljubljanskem pohištvenem sejmu prejel PRVO nagrado – ZLATA VEZ – za 
spalnico Samba.
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 Po jezikovnem pregledu dobi 
besedilo v roke odgovorni ured-
nik. Ker je prispevkov veliko 
(za 64 in več strani), je potre-
ben določen rok, da so besedila 

pripravljena za tisk. Zato tudi 
vedno objavimo datum, do kdaj 
sprejemamo besedila za obja-
vo. Vendar pa ga vsi ne upoš-
tevajo, s čimer nam povzročajo 

velike težave pri vrstnem redu 
obdelave prispevkov. Glede na 
to še enkrat apeliramo na vse 
dopisnike in pisce prispevkov 
za Naš časopis, naj upoštevajo 
roke za oddajo besedil. Sem in 
tja bomo upoštevali tudi izjeme, 
predvsem zaradi aktualnosti do-
godkov, kar je mogoče urediti z 
uredništvom, katerega telefon-
ska številka je 040-234-090. Prav 
zaradi nekaterih zapoznelih pri-
spevkov tudi ne moremo vedno 
zagotoviti jezikovnega pregleda 
besedil (lektoriranja). Tehnična 
navodila za predložitev pri-
spevkov 
Tipkopis naj bo na papirju napi-
san na eni strani z dvovrstičnim 
ali vsaj z 1.5 vrstičnim razmi-
kom. Natisnjen naj bo z računal-

niškim tiskalnikom, z razločnimi 
naslovi, podnaslovi. Napisan naj 
bo z eno osnovnih oblik pisave 
(Palatino Lynotype, priporoče-
no) velikosti 12, besedilo naj bo 
levo poravnano. Odstavek se 
konča s piko in z entrom določi 
naslednjega. Kar želite v bese-
dilu poudariti, napišite z bold 
ukazom.
Naslovi se pišejo z malimi črka-
mi. 
Besedilo naj bo napisano v Wor-
du. 
Ne oblikujte besedil v okvir ali 
stolpec !!!
Tabel in slik ne vstavljajte v be-
sedilo !!! 

Vsaka slika, fotografija naj bo  
shranjena v posebni datoteki v 
enem od standardnih grafičnih 
formatov (JPG, PDF, TIF,). Inter-
netne fotografije niso primerne 
za tisk.
Na koncu rokopisa pod avto-
rjem prispevka naj bo napisano 
ime slike (npr. DSCI00001) 
Izdelani oglasi naj bodo shranje-
ni v: (pdf-priporočljivo, jpg, tif 
formatu, cdr 11 v krivuljah).
NOVE MERE TISKA 
ČASOPISA 
1/1= 280 x 396 mm (cela stran)
1/2= 280 x 196 mm (1/2 strani)
1/4= 138 x196 mm (1/4 strani)
1/8= 138 x 96 mm (1/8 strani)

širina kolone 43,333 mm
širina kolone in pol 66,825 mm
širina dveh kolon 90,667 mm
širina treh kolon 138 mm
Vsaka tabela mora biti na koncu 
prispevka priložena na poseb-
nem listu papirja. Natipkana naj 
bo z enojnim razmikom. Nad ta-
belo naj bo poleg zaporedne šte-
vilke tabele njen opis (npr. 'Tabela 
1. Vzorec tabele …). Za vse tehnič-
ne nejasnosti se obrnite na: 

cesartomo@gmail.com
ali gsm 040/234 090

Vsa gradiva pošiljajte na 
elektronski naslov: 

nascasopis@zavod-cankar.si
Uredništvo Simon Seljak

Cenik oglasov v glasilu Naš časopis

Enota mere Cena v EUR 
z DDV

1 cm v višini stolpca širina stolpca 4,33 cm, na eni 
strani 6 stolpcev 4,51

¼ strani 225,34
½ strani 450,68
cela stran 901,35
zahvale 67,60
Cena oglasa na prvi strani se povečajo za 100%. Cena oglasa je enaka za čr-
nobele in barvne strani. Popusti: 15% če naročnik sam oblikuje oglas. 15% za 
podpis pogodbe o celoletnem oglaševanju za ½ strani in 1/1 stran (agencĳski 
popust). Veljavnost cenika: od 6.11.2007 dalje.

O pripravi besedil in fotografij

Ko tvoje zaželimo si bližine,
gremo tja, v ta mirni kraj tišine,
tam srce se tiho zjoče,
saj verjeti noče,
da te več med nami ni.
Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te čutimo mi vsi …
Med nami si!

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega 

atĳa

Andreja Gutnika
Hvala vsem za TIŠINO, s katero ste mu na njegovi zadnji poti 
izrazili tolikšno spoštovanje. Ni dovolj besed, s katerimi bi se 
lahko zahvalili vsem, ki ste kakor koli iz srca, čeprav z bolečino 
v srcu pomagali pri pripravi in izvedbi pogreba, vsem, ki ste pre-
krili njegov grob s cvetjem, svečami in nam izrekli sožalje. Hva-
la obema govornikoma, predsedniku ZŠAM Vrhnika g. Franju 
Čretniku in predsedniku informiranih članov ZŠAM Slovenĳe g. 
Rajku Bivicu za občutene besede slovesa. Hvala številnim šofer-
skim stanovskim kolegom od blizu in daleč, ki so z menjavanjem 
častne straže in  številnimi prapori sodelovali v pogrebnem spre-
vodu. Iskrena hvala naši teti in sestri Emi ter njeni družini, ki so 
nam v najtežjih trenutkih pomagali in nam stali ob strani. Hvala 
vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu, obiskujete njegov grob 
in prižigate sveče.

Vsi njegovi

 AUDIO
VIDEO

Vrhunske svetilke 
na led tehnologijo

01 755 38 53

031 626 565
Delovni čas: pon-pet 9-12, 13-18, sob 8-12

www.jfm.si

MANJŠA PORABA:
Kvalitetne LED žarnice svetijo bolj kot 
primerljive žarnice iste nazivne moči.

DOLGA ŽIVLJENSKA DOBA:
Čas delovanja do 300h

HITREJŠI REAKCIJSKI ČAS:
Pri povprečni uporabi 1h na dan do 
300 let

VEČJA SVETILNOST:
LED žarnica reagira hitreje kot 
navadna žarnica.

E: trgovina@jfm.si,  www.jfm.si
Vrtnarija 3, 1360 Vrhnika, T / F:  01 755 38 53, M: 031 626 565

NAŠ ČASOPIS, 
med  5 0 . 0 0 0  br a lc i ,  be r i t e  g a  .  .  .



NAS CASOPIS 366/30.11. 2009 C M Y K 69

6930. november 2009
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Oglasi 

Naši dobri mami v slovo,
ki za vedno v naših srcih bo.

ZAHVALA

Fani Košir
(1959–2009)

Horjul

Ob prerani in boleči izgubi žene in mame se iskreno zahvaljuje-
mo sorodnikom, prĳateljem in znancem za izrečeno sožalje, da-
rovano cvetje in sveče. Najlepša hvala gospodu župniku Janezu 
Smrekarju, Pogrebni službi Vrhovec za lepo opravljeno slovo. 
Iskreno se zahvaljujemo tudi Francĳu Bozovičarju za lepo se-
stavljen in prebran govor.

Mož Janko, sin Slavko in hči Darja z Matejem

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno,
a kar ni njeno, nam ne more vzeti
in tisto, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.
(Svetlana Makarovič)

Ob boleči izgubi naše drage mami, 
mame, prababice, sestre in tete

Majde 
Leskovec

roj. Merlak
1938–2009 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, našim in nje-
nim prĳateljem,  nekdanjim sodelavkam za poklon, podarjeno 
cvetje in sveče. Zahvala velja tudi njeni dolgoletni zdravnici dr. 
Piršičevi ter Pogrebni službi Vrhovec za lep pogrebni obred. Še 
enkrat hvala vsem, ki ste bili z nami v težkih trenutkih žalosti in 
slovesa. Naj bo lep spomin na njo.

Vsi njeni

ZAHVALA
Po hudi bolezni se je od nas v 55. 

letu starosti poslovila naša

Inga Božić
(1954-2009)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so ji v času bolezni pomagali 
tako prizadevnemu zdravstvenemu osebju, kot vsem, ki ste jo 
obiskovali in vzpodbujali. Hvala vsem, ki ste bili z nami v tre-
nutkih žalosti in slovesa.

Vsi njeni
 Vrhnika, november 2009

 

»Pošle so mu muči 
in zaprl je trudne oči.«

Z A H V A L A

Sporočamo žalostno vest, da nas je 
zapustil mož, oči in dedi

 Andrej  
Čepon

        1939–2009

Vsem, ki ste nam v težkih trenutkih nudili podporo, nam izrekli 
sožalje in ga pospremili na zadnji poti,  iskrena hvala.

Njegovi: žena Tončka, hči Nataša z družino,
sinovi Luka, Robert in Andrej z družino 

Horjul, 13. 11. 2009

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče.
Ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.

Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih ti živiš.

V častitljivem 97. letu nas je 
po kratki bolezni zapustila 

mama, stara mama, prababica in 
praprababica 

Antonĳa Petelin
iz Brezovice pri Borovnici.

Hvala vsem sorodnikom, prĳateljem in znancem za izrečeno so-
žalje, cvetje in sveče.

Sin Janez in hči Ančka z družinama

ZAHVALA
Pošle so ti moči
in zaprla si svoje
trudne oči.

V 85. letu je sklenila svojo 
življenjsko pot in dotrpela naša 

draga mama

Stanislava 
Jelovšek

roj. Trček
z Drenovega Griča

Iskreno se zahvaljujemo vsem in vsakemu posebej za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Zahvala tudi osebju Doma 
upokojencev Vrhnika, kjer je bivala zadnji dve leti življenja in še 
posebno njeni sostanovalki Marĳi Nagode za nesebično pomoč. 
Zahvala g. kaplanu za lepo opravljen obred s sveto mašo in tudi 
pogrebcem – bratrancem in vsem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
November, 2009
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V SPOMIN
V petek, 13. novembra, smo se na vrhniškem pokopališču 

poslovili od naše upokojene učiteljice

gospe

Minke GRABELJŠEK
Življenje se ji je izteklo v visoki starosti v varnem zavetju Doma počitka na Vrhniki, 
ki je bil dolgo vrsto let njen drugi dom. Vsa službena leta do upokojitve je preživela 
na naši šoli;  z možem, pisateljem Karlom Grabeljškom, sta si tudi dom ustvarila 
prav blizu šole. Po letih ustvarjalnega in  pozneje mirnega upokojenskega življenja 
ji je le-to pokazalo tudi svojo temno stran. Bolezen ji je vzela moža, kmalu za tem 
pa cesta še mladega in obetajočega sina edinca. Za starejšo gospo prehudi dogodki, 
da bi jih bilo mogoče kar pozabiti. Kmalu ji je začelo pešati zdravje in ko je bolezen 
postala  neobvladljiva, se je preselila v svoje drugo domovanje, kjer je pod težo let in 
bremen življenja zaspala za zmeraj.

Njeni nekdanji sodelavci in številne generacĳe nekoč nadebudnih
vrhniških šolarjev,  zdaj že priletnih mož in žena, jo bomo ohranili v lepem in 

spoštljivem spominu.                                                          

ZAHVALA

Stanislav 
Guzelj

1931–2009
PRAZEN DOM JE IN DVORIŠČE, 
NAŠE OKO ZAMAN TE IŠČE.
SOLZA, ŽALOST IN BOLEČINA 
TE ZBUDILA NI, OSTALA JE 
PRAZNINA, KI HUDO BOLI.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom 
in gasilcem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče, pomoč ter 
za darove za sveto mašo in župnĳsko cerkev. Hvala vsem, ki ste 
ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. Za-
hvaljujemo se tudi gospodu župniku za obred in molitev, Pogreb-
ni službi Vrhovec, pevcem in Filipu Božnarju za zvonjenje. Iskre-
na hvala gasilcem PGD Hruševo in drugim gasilskim društvom 
za obred in prisotnost ter govorniku Janezu Zadnikarju za lepe 
poslovilne besede. HVALA VSEM, KI SE GA SPOMINJATE!

Vsi njegovi
Gabrje - Žirovnik, november 2009

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate, ata,
bo vedno ostal.

ZAHVALA

Za vedno je zaspal naš dragi

Jože Slovša
Cankarjev ata

1931–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Zah-
vala tudi gospodu župniku Janezu Smrekarju za lepo opravljen 
obred, Pogrebni službi Vrhovec in pevcem. Hvala vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti.

Žena Lojzka, sin Jože in hčerka Marinka z družino

Samotorica, Horjul

Živim eno, edino, svoje življenje.
Vsa življenja, ki so bila in bodo,
niso in ne bodo moja življenja.

Marĳan Šmon
1948–2009 

Ko se je poletje nagibalo v jesen, si odšel. Hvala vsem, ki ste mu 
ob njegovem odhodu poklonili svojo misel.

Vsi njegovi

Nisem odšla,
ker ne bi hotela med vami živeti,
odšla sem, da bi nehala trpeti.

ZAHVALA
Z žalostjo v srcu smo na zadnjo pot 

pospremili 

Angelo 
Velkovrh

(1939–2009)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
in sodelavcem za izrečeno sožalje ter darovano cvetje in sveče. 
Hvala Pogrebni službi Vrhovec, pevcem, gospodu župniku Jane-
zu Smrekarju in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Mož Alojz, sin Marko  in hčere Jožica, Marinka in Andreja z 
družinami

Oktober 2009

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame,

babice in prababice

Frančiške 
Verhovec

roj. Merkun
1920–2009

Topla zahvala sorodnikom, prĳateljem, sosedom in znancem za 
izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče, darovane svete maše 
in hvala vsem za spremstvo ob uri njenega slovesa. Iskrena zah-
vala za pozornost in nego vsem v Domu upokojencev Vrhnika, 
gospodu župniku Janezu Šilarju, Pogrebni službi Pieta, pevcem 
in vsem, ki ste jo obiskovali in imeli radi. 

Vsi njeni otroci, vnuki in pravnuki
Borovnica, oktober 2009

Nisem odšel,
ker ne bi hotel med vami živeti,
odšel sem,
da bi nehal trpeti.

ZAHVALA
Oktobra je kljub neskončnemu 

optimizmu, borbenosti in pogumu 
podlegel usodni bolezni naš dragi 

mož, ati in ata 

Janez Oblak
1942–2009

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom in 
sovaščanom za izkazano podporo ter izrečeno sožalje. Hvala 
vsem za darovano cvetje in sveče. Posebna zahvala Pogrebni 
službi Vrhovec, pogrebcem PGD Drenov Grič - Lesno Brdo ter 
pevcem za ganljivo petje. Še enkrat zares iskrena hvala vsem, ki 
ste ga imeli radi in ste ga v tako velikem številu pospremili na 
njegovi poslednji poti.

Žena Vida ter otroci Mojca, Igor in Katja z družinami
Drenov Grič, oktober 2009

Ni te več na polju, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih ne bo je nikdar…

Stanislava 
Brancelj

rojena Tomšič
1926–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše. Hvala 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Zahvala tudi dr. 
Marĳi Munda in sestri Mateji, gospodu župniku Janezu Šilarju 
za opravljen obred ter Pogrebni službi Pieta.

Vsi njeni
Laze pri Borovnici, oktober 2009

ZAHVALA
Z žalostjo v srcu smo na zadnjo pot 

pospremili

Ivanko Lukan
1946–2009
roj. Kos

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Poseb-
na zahvala Domu upokojencev Vrhnika, patronažni sestri Nataši 
Brenčič, gospodu župniku Janezu Mihelčiču za lepo opravljen 
obred in Pogrebni službi Pieta. Hvala vsem, ki ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Ciril, sin Boštjan z Alenko 

Skozi vse življenje 
boriti si se znala, 
a v tihem večeru 
od bolečin utrujena  
za vedno si zaspala.

2. 2. 1930 – 23. 10. 2009

ZAHVALA
Sporočamo žalostno vest, da je v 80. letu starosti umrla naša mama 

Ivanka Brenčič
iz Miznega Dola.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, ji 
darovali cvetje in sveče ter nam izrekli sožalje. Hvala g. dekanu za opravljen obred in sveto mašo, govornici in 
pevcem za odpete žalostinke. Zahvaljujemo se vsem, ki se jo spominjate z lepo mislĳo.

Žalujoči: mož Pavel, hčerki Joži z družino in Vera z družino, sin Peter z družino ter vnuk Vojko

Zdaj se spočĳ,
izmučeno srce.
Zdaj se spočĳte,
zdelane roke.
Pošle so ti moči,
zaprl si utrujene oči.

ZAHVALA
Zaspal je naš ata

Jakob Baksa
p. d. Boštjančkov Jaka

1925–2009 
Prisrčna hvala sorodnikom, sosedom, prĳateljem, znancem za 
pisne in ustne izraze sožalja, za prečudovito cvetje, sveče. Iskre-
na hvala g. duhovniku za lepo opravljen pogreb, pevcem in 
trobentaču. Posebna zahvala Domu počitka Vrhnika za nego in 
skrb ter vsem, ki ste očeta obiskovali, mu krajšali in polepšali 
dneve. Iskrena hvala Pogrebni službi Vrhovec. Hvala vsem, ki 
ste se prišli poslovit, in vsem, ki ste ga pospremili na njivo več-
nega počitka.

Hči z družino
Vrhnika, oktober 2009 
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Nagradna križanka Dvorana
Dobrava je oktobra dobila novo športno dvorano in obenem tudi nove 
zunanje športne površine. Tako so tudi končali z obnovo in adaptacĳo OŠ 
Dobrova za potrebe devetletke. Naj nas nagradna križanka spomni na 
veliko in dobro pridobitev v Občini Dobrova - Polhov Gradec. Za prve tri 
pravilno rešene in izžrebane križanke smo pripravili naslednje denarne 
nagrade:
1. nagrada: 80,00 evrov
2. nagrada: 60,00 evrov
3. nagrada: 40,00 evrov
Rešene križanke pošljite do 10. decembra 2009 na naslov: Uredništvo NČ, 
Tržaška c. 9, p.p. 54, 1360 Vrhnika, v ovojnici z obveznim pripisom Na-
gradna križanka.

NEPREDVIDLJIV SIN
“Moj sin je tako nepredvidljiv. Sploh 
ne vem, kam bi ga poslal na študĳ!”
“Pošlji ga študirat meteorologĳo!”
PRIDEN OČKA
Očka, si bil ti v šoli priden in nisi 
nikoli manjkal pri pouku?
“Seveda ne. Niti ene ure nisem 
manjkal.”
“No, vidiš, mami, da mu ni nič 
koristilo.” 
OBOJE
“Si se končno oženil ali še vedno 
sam gospodinjiš?” 
“Oboje.”
ŠE GOVORI
V telefonski govorilnici stoji moški 
in drži deset minut telefonsko 
slušalko ob ušesu, toda nič ne 
spregovori. Možakar, ki čaka zunaj 
izgubi potrpljenje, odpre govorilnico 
in reče:
“Če že ne govorite, pustite vsaj 
meni, da telefoniram!”
“Ne motite me, saj govorim s svojo 
ženo!” 
PRISTANEK
“Sem vas sploh že vprašal, če bi se 
poročili z menoj?” vpraša profesor 
svojo gospodinjo.
“Ja, ste” Pred dvajsetimi leti!”
“In kaj ste takrat odgovorili?”
“Rekla sem ja, gospod profesor.”

REKLAMA
Pred mesnico stoji reklama:
“Sveža teletina!”
Vegetarĳanec gre mimo, stopi v 
mesnico in reče:
“Da vas ni sram! Mlado tele ubiti, da 
ga ljudje lahko jedo!”
“Pomirite se,” mu reče mesar, “to 
tele je umrlo zaradi bolezni.” 
NOVINAR
Razgovor na zavodu za 
zaposlovanje:
“In kakšno delo iščete?”
“Rad bi bil novinar na televizĳi!”
“Zakaj pa ravno novinar na 
televizĳi?”
“Ker pet  minut delajo in 55 minut 
počivajo!” 
STRAH
Mladenič z dolgimi lasmi čaka pri 
frizerju, toda vsakokrat ko je na 
vrsti, spusti naprej ostale čakajoče. 
Tako traja ure dolgo, dokler se ne 
bliža konec obratovalnega časa.
“Te je strah?” ga vpraša frizer.
“Ne. Pobegnil sem od doma in 
edino tu me sigurno ne bodo iskali.”
KONEC
Pĳanček Lipe je rekel prĳatelju:
“Ker so časopisi polni člankov o 
tem, kako je alkohol škodljiv, sem 
se končno odločil, da bom prenehal 
brati časopise.”

Ime in priimek:

Točen naslov:

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat na mesec v nakladi 13500 izvodov za Občine Vrhnika, Borovnica, Horjul in Dobrova-Polhov Gradec, brezplačno pa ga prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Izdajatelj glasila je javni zavod »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika«, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika, soizdajateljice pa so Občina Borovnica, Občina Horjul in Občina Dobrova-Polhov Gradec. Uredništvo: Simon Seljak (v.d. odgovornega urednika in novinar ter organizator). 
Dopisniki: France Brus, dopisnik za Občino Horjul;  Gašper Tominc, Sebastjan Vehar, dopisnika za Občino Dobrova-Polhov Gradec; Damjan Debevec, dopisnik za Občino Borovnica, dopisnica za občino Log - Dragomer; Vesna Erjavec, lektoriranje: 
Marjetka Šivic; vnašanje besedil: Sabina Ahčan. Naslov uredništva: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, NAŠ ČASOPIS, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (01) 750-66-38 ali h.c. 750-66-30, Telefaks: (01) 750-66-36. Elektronska pošta: na-
scasopis@zavod-cankar.si. Pokličete nas lahko tudi po mobitelu: 040/234-090.  Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase 3,76 EUR, na prvi strani velja dvojna cena. Oglasi za kulturno-zabavne in športne prireditve z vstopnino so 2,92 EUR za cm v 
stolpcu. Zahvale so po enotni ceni 56,33 EUR, mali oglasi so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, v ceno še ni vštet 20 % DDV, oglasi so lektorirani s strani naročnika. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Upoštevajte rok za oddajo rokopisov, da zagotovimo jezikovni pregled. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih sporočil. Prosimo, naj bodo prispevki, poslani za objavo, opremljeni s polnim imenom in naslovom; če je mogoče, 
naj jim bo dodana telefonska številka, na kateri lahko preverimo avtentičnost avtorja.  Grafična realizacĳa: Tomograf, Tomo Cesar,  s.p., Novo mesto.

MALO  ZA HEC • MALO ZA HEC 

OVEN (21. 3.–20. 4.)
Romantičen in živahen čas! Podpirala 
vas bosta Mars in Venera, zato si bo-
ste na prednovoletnih zabavah res dali 
duška. Mogoče je celo, da najdete novo 
ljubezen.

BIK (21. 4.–20. 5.)
V tem mesecu vam bo Merkur pomagal 
pri tekoči komunikacĳi ter urejanju po-
slovnih zadev,  pa tudi za srečo pri štu-
dĳu. V sebi boste nemirni in izogibajte 
se prevelikih apetitov.

DVOJČKA (21. 5.–20. 6.)
Življenske razmere bodo ugodne – 
morda celo kam poletite. Nekateri bo-
ste dosegali odlične poslovne rezultate 
in si utrdili položaj. Pazite pri razsipan-
ju denarja.

RAK (21. 6.–22. 7.)
Ker bodo številni planeti precej odalje-
ni od vas, ne boste deležni prave po-
moči in podpore, ki bi jo pričakovali. 
Ker pa je december pač vesel, se mu 
prepustite.

LEV (23. 7.–22. 8.)
Odličen mesec! Na splošno se boste 
čudovito zabavali, Venera in Sonce v 
Strelcu pa vam obljubljata dobro druž-
bo, ki jo boste srečali na poti.

DEVICA (23. 8.–22. 9.)
Ta mesec vas bo spodbujal k varčeva-
nju in dolgoročnim investicĳam. Tudi 
pri nakupovanju daril ne boste preveč 
razmetavali. Konec meseca pa se pri-
pravite na pravi odklop!

TEHTNICA (23. 9.–23. 10.)
Odličen mesec! Venera bo vstopila v 
Strelca, zato bodo vaše skrbi kar iz-
puhtele. Postali boste veseli, sproščeni, 
želeli si boste potovanj ter romantičnih 
in finančnih izboljšav.

ŠKORPĲON (24. 10.–22. 11.)
Nakazuje se težava z vašim statusom 
oz. položajem v službi. Zato se izogi-
bajte tveganjem. Sicer pa bo ta mesec 
dokaj naklonjen dobrim in sproščenim 
odnosom.

STRELEC (23. 11.–21. 12.)
Čudovit romantičen in prĳeten me-
sec! Planeti v vašem znamenju kaže-
jo, da boste spontano izražali svojo 
radoživost, odprtost in optimizem, 
zato boste privlačili trumo občudo-
valcev!

KOZOROG (22. 12.–20. 1.)
Merkur vas bo spodbujal k intenziv-
nejši izmenjavi stikov, tudi voščilnic 
boste napisali več kot ponavadi. Po 
25. bo vaše znamenje prehajala Ve-
nera in začutili boste romantične ob-
čutke.

VODNAR (21. 1.–18. 2.)
Mars vas bo sicer še jezil, vendar pa 
vam bo Venera pričarala pravo pred-
novoletno vzdušje: veselo, zabavno 
in družabno. Mogoče napredek.

RIBI (19. 2.–20. 3.)
V začetku meseca bodo pomembne 
neke odločitve ali spremembe, po-
zneje vam bodo lepi dogodki omogo-
čili veliko stikov s prĳatelji ter pestro 
družabno življenje.

Horoskop za december

Nagrade za križanko Gobe
Pravĳo, da se je gobarska sezona nadaljevala tudi novembra. Mi pa smo 
nagradno križanko Gobe imeli že v prejšnji številki glasila. Izmed števil-
nih prejetih rešenih križank smo izžrebali prvih šest pravilno rešenih, 
katerih lastniki bodo prejeli naslednje nagrade:
1. nagrada: 80,00 evrov – Albina Poglajen, Brigadirska 1, 1360 Vrhnika
2. nagrada: 60,00 evrov – Marĳa Jereb, Pod gradom 1A, Lukovica, 1351 
Brezovica
3. nagrada: 40,00 evrov – Nik Žnidaršič, Vrtnarĳa 7b, 1360 Vrhnika
in tri reklamne majice:
– Janez Zalaznik, Ul. Vl. Dolničarja 8, 1356 Dobrova
– Milka Žitko, Ljubljanska 43, 1353 Borovnica
– Tatjana Kastelic, Lesno Brdo 56, 1360 Vrhnika
Prejemnike denarnih nagrad prosimo, naj čim prej pošljejo davčno in 
matično številko, osebni (transakcĳski) račun ter informacĳo, pri kateri 
banki oz. enoti je račun odprt. Reklamne majice bomo poslali dobitnikom 
po pošti.

S. S.

Pravilna rešitev – vodoravno: 
gobar, ozara, bet, V, Al, me, roman, gobarstvo, tovarek, uren, VA, rin, 
tir, EV, kaja, kolomaz, sloga, tabor, ak, BI, vezaj, Atena
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TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Tolea d.o.o. pooblaščen posrednik Mobitel d.d. 

TOLEA d.o.o., Robova c. 6, Vrhnika. Slike so simbolne. Ponudba velja do razprodaje zalog. Cene so v EUR in vsebujejo DDV. Možne so napake v tisku. Slike so simbolne.

Najboljši kvartet

Nudimo vam: sklepanje novih naro~niških razmerij in
podaljšanje obstoje~ih za Mobitel d.d.

Samsung 
C5212

Samsung 
C3060

Nokia E52

Nokia 3720Deluje na 2
aktivni SIM kartici!
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